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ACTA NÚM. 1/2021 DE LA SESSIÓ DEL PLE DEL CONSELL 

ESCOLAR DE LA COMUNITAT VALENCIANA, CELEBRADA EL 

DIA 3 DE MARÇ DE 2021 

ASSISTÈNCIA 

Presidenta CECV 
Rosa Cañada Solaz 

Vicepresidenta CECV 
Dèlia Amorós Pinos 

Conselleres i consellers 
Gloria Muñoz García (ANPE) 
Professorat de centres públics 
Carmelo Romaguera Martínez (CSIF) 
Professorat de centres públics 
Ignasi Amorós Galiana (STEPV) 
Professorat de centres públics 
Beatriu Cardona i Prats (STEPV) 
Professorat de centres públics 
Sonia Ibáñez Abad (STEPV) 
Professorat de centres públics 
Francesc Galiano Navalón (STEPV) 
Professorat de centres públics 
Sergio M. Carbonell Peral (FSIE) 
Professorat de centres privats 
Carlos Tormo Signes (FSIE) 
Professorat de centres privats 
Eva M.ª Juliá Tomás (USO) 
Professorat de centres privats 
Raquel Sánchez Grande (conf. Gonzalo Anaya) 
Famílies d’alumnat de centres públics 
Meredes Alabau Siurana (conf. Gonzalo Anaya) 
Famílies d’alumnat de centres públics 
Marta Tomás Pérez (conf. Gonzalo Anaya) 
Famílies d’alumnat de centres públics 
Josep Pasqual Albiol Esteller 
Famílies d’alumnat de centres públics 
Sonia Terrero González (COVAPA) 
Famílies d’alumnat de centres públics 
Alejandro López Oliva (CONCAPA-CONVAL) 
Famílies d’alumnat de centres privats 
Rafael Araújo Montahud (CONCAPA-CONVAL) 
Famílies d’alumnat de centres privats 
Vicenta Rodríguez Arroyo 
Titulars de centres privats 
Javier García Ferrer (CCOO PV) 
Organitzacions sindicals 
José Gil Castellano (FETE UGT) 
Organitzacions sindicals 
Juan José López Marinas (FEV) 
Organitzacions empresarials 
Miguel A. Javaloyes del Río (FEV) 
Organitzacions empresarials 
Manuel Alcaide Olmos (FVMP) 
Entitats locals 
Isabel García Izquierdo 
Universitats Públiques (UJI) 

 
 
 
 
 
Francisco J. Torres Alfonsea  
Universitats Públiques (UA) 
Adela Costa Català 
Personalitats de reconegut prestigi 
Luís García Trapiello 
Personalitats de reconegut prestigi 
Encarna Salvador Muñoz 
Personalitats de reconegut prestigi 
Natividad Fajardo Palomo 
Administració educativa Autonòmica 
Marina Gilabert Aguilar 
Administració educativa Autonòmica 
Carlos López de las Heras 
Administració educativa autonòmica 
Lluïsa Martínez Gregori 
Administració educativa autonòmica 
Jeremies Moragues Benavent 
Administració educativa autonòmica 
Lluís Miquel Segrelles Martínez 
Administració educativa Autonòmica 
Lluís Vañó Gisbert (CERMI CV) 
Administració educativa autonòmica 
M.ª Isabel Villaescusa Alejo 
Formació del professorat 
Antonio Pérez Sabater 
Formació del professorat 
Rosa Guillén Cantó 
Formació del professorat 
Ginés Pérez Gea 
Direccions de centres públics 
Immaculada López Primo 
Direccions de centres privats 
Mercè Cerver Dasí 
Inspecció educativa 
Remei Galiana Roig 
Inspecció educativa 
Francisco P. Ortega Gil 
Inspecció educativa 
Inmaculada Clemente Paulino 
Unitat d’Educació per la Salut 

Justifiquen l’absència 
Ferran Garcia Ferrer (CCOO PV) 

Secretaria Tècnica CECV 
Mercè Claramunt Diego 
Julio Gómez Carbonell 
Marta Murciano Hernández 
Maria Viu Rodríguez 
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***** 

Prèviament a l’inici de la sessió del Ple, la presidenta vol expressar la seua alegria i satisfacció 
d’encetar aquesta nova etapa com a presidenta. És molt emocionant exercir aquest càrrec, ex-
pressa la seua intenció de fer una tasca de continuació de l’etapa anterior i reconeix el treball fet 
i impulsat per l’anterior presidenta, la Sra. Encarna Cuenca Carrión, recentment nomenada pre-
sidenta del Consell Escolar de l’Estat. La seua idea és seguir impulsant la participació i el consens 
des del CECV i, demana que conste en acta el reconeixement per la tasca exercida per l’anterior 
presidenta, així com els millors desitjos en la seua nova etapa. 

A continuació passa a exposar les línies bàsiques de la planificació del període que s’inicia. 

També aprofita per donar la benvinguda a les noves incorporacions, algunes d’aquestes ja es van 
fer al ple del mes de desembre  i hui s’incorporen els següents membres nous: 

- Lluïsa Martínez Gregori (Administració Educativa) 

- Javier Garcia Ferrer (CCOO PV) 

- Francesc Galiano Navalón (STEPV) 

- Manuela Latorre Latorre (STEPV) 

- Mª Gloria Muñoz García (ANPE) 

- Ofelia Gimeno Forner (Salut Pública) 

- Inmaculada Clemente Paulino (Salut Pública) 

- Benjamín Mompó Peruga (Consell Valencià Joventut) 

- Andrea Gigante Melego (Consell Valencià Joventut) 

- Marta Tomás Pérez (C. Gonzalo Anaya) 

- Juan A. Milanés Aparici (C. Gonzalo Anaya) 

 

Acabada la presentació de les noves incorporacions al CECV, la Sra. Cañada Solaz dona la benvin-
guda a tothom i els encoratja a treballar amb esperit de col·laboració i participació. 

***** 

D’acord amb la convocatòria, el Ple del Consell Escolar de la Comunitat Valenciana es reuneix 
telemàticament per videoconferència el dia 3 de març de 2021, a les 11.00 h, amb l’assistència 
de les conselleres i els consellers que dalt es relacionen. 

 
ORDRE DEL DIA 

1. Aprovació, si escau, de l’acta de la sessió del dia 18 de desembre de 2020. 

2. Informe de la presidència. 

3. Designació dels membres de les comissions i grups de treball. 

4. Torn obert de paraula. 

***** 
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1. Aprovació de l’acta de la sessió del dia 18 de desembre de 2020 

La presidenta informa que el CECV no ha rebut cap esmena i comenta que a la convocatòria hi 
havia una errada a la data. Així mateix, indica que si hi ha algun comentari a l’acta ara és el mo-
ment de fer-ho. 

El conseller Segrelles Martínez indica que hi ha dues errades ortotipogràfiques en les pàgines 5 i 
9. El conseller Garcia Ferrer apunta que en la part on s’indica els noms dels assistents, cal que 
pose que CCOO PV representa a les Organitzacions Sindicals no com a representació del profes-
sorat. 

S’accepten les esmenes presentades i s’aprova l’acta per assentiment dels presents. 

2. Informe de presidència 

La presidenta recorda que al darrer ple de desembre, es va fer, per part de la Sra. Cuenca, una 
explicació de què consisteix el treball de cada comissió, així mateix totes les comissions van fer 
intervencions al respecte. Com des del mes de desembre fins ara no hi ha hagut molta activitat a 
les comissions de treball, la presidenta comenta les dades i esdeveniments més significatives. 

En primer lloc, informa que està pendent de convocar totes les comissions de treball per tindre 
un primer contacte, per revisar les tasques pendents i vore la composició amb les noves incorpo-
racions. 

La presidenta també informa que a la secretaria tècnica del CECV s’està treballant per tancar els 
llibres d’actes, el dictàmens, memòries i informes del 2020. 

Passa a nomenar les activitats que s’han dut a terme al sí del Consell: 

- El 28/01/21 tingué lloc la Trobada de CEM per a posar en comú les bones pràctiques al voltant 
de la lluita contra l’absentisme escolar. En aquesta jornada es va dura a terme en col·laboració 
amb la Dª General d’Inclusió Educativa i de la Federació Valenciana de Municipis i Províncies. El 
resum de la trobada es pot trobar a la web del CECV, així mateix, està pendent l’elaboració d’un 
informe amb els resultats i conclusions d’aquesta trobada. 

- El 8 de març, Dia de la Dona, es van tornar a llançar la campanya de la Baralla per la Igualtat 
“Descarta’t dels masclismes quotidians”, amb els dos certàmens, el de microrrelats i “Tu poses 
les regles” on cal inventar un joc amb la baralla. Es pot trobar tota la informació a la web del CECV. 
El termini de participació s’allarga fins al 25 de novembre. La presidenta informa que la baralla ja 
es pot descarregar. 

- Participació a la MICE; com els darrers anys, el CECV participarà a la Mostra de Cinema Educatiu 
d’acord amb les dates previstes, encara que cal tindre en compte que s’adaptaran a les instrucci-
ons que vaja dictant sanitat. 

- La Comissió Permanent es va reunir per acomiadar a l’anterior presidenta, la Sra. Cuenca i per 
anunciar el nomenament de l’actual presidenta. El proper 9 de març tindrà lloc la primera reunió 
del Consell Escolar de l’Estat. S’espera que, després de l’aprovació de la LOMLOE, al llarg d’aquest 
any es donen instruccions del desenvolupament de la nova llei educativa, que caldrà desenvolu-
par al nostre territori, per la qual cosa ens espera una tasca important per davant. 

- Entre els consells de participació que forma part el CECV està el Consell de Participació d’Hàbitat  
Sostenible el qual es va reunir recentment i del qual fa un resum de la sessió la consellera Marta 
Tomàs i la secretària Tècnica del CECV Mercè Claramunt. S’enviarà als membres del ple una còpia 
de l’informe de la sessió. 
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- La presidenta ha demanat informació del  Consell Social de les Llengües al Director General de 
Política Lingüística i informa que este Consell està patint també canvis de membres, per tant, es 
nomenaran nous membres d’aquest organisme del qual el Sr. Bagetto i Torres representava al 
CECV. Està previst que el Consell es reunisca de nou al mes de novembre, per la qual cosa enviaran 
les instruccions escaients per a la seua nova composició. 

La presidenta demana saber si es necessiten aclariments en aquest punt, no havent intervenci-
ons, es dona pas al punt tercer de l’ordre del dia. 

3. Designació dels membres de les comissions i grups de treball  

La presidenta informa que, amb la incorporació dels nous membres al CECV s’hauria de pensar 
en reconstituir les comissions de treball, però com que les comissions estan funcionant bé, sols 
es faran els canvis imprescindibles per cessament o altres motius. Per això, des de la secretaria 
tècnica s’ha realitzat un formulari per tal que els membres del CECV l’òmpliguen indicant les seues 
preferències. S’ha de tindre en compte que, cada comissió ha de tindre representants de cada 
sector, per la qual cosa s’ha pensat que hi haja més o menys 14 membres en cada comissió, amb 
la presidència i la vicepresidència. Per la qual cosa cada membre del Consell haurà de marcar les 
seues preferències i enviar aquest qüestionari s’ha abans del dia 10 de març. 

Una vegada rebuts els qüestionaris es constituirien les comissions de treball i, en cadascuna 
d’elles, es vorien els temes que queden pendents i es parlarà de les línies de treball de cada co-
missió.  

La consellera Adela Costa pregunta per la Comissió de Plurilingüisme, ja que, en la darrera reunió 
es va quedar que aquesta comissió de treball continuaria i no apareix al qüestionari. La presidenta 
del CECV explica que quan hi ha una renovació dels membres del Consell, com és el cas, s’han de 
tornar a constituir les comissions que hi són al reglament, que són les comissions de treball per-
manent; les comissions que no contempla el reglament que són comissions de treball que s’han 
constituït després, com per exemple la cartera de salut i la de plurilingüisme, els membres del 
Consell també podran indicar si volen formar-hi part en el mateix mail que s’envie amb les res-
postes del qüestionari. 

Ara és el moment, continua la presidenta, de valorar el treball d’algunes comissions de treball, 
com la d’Innovació, que engloba temàtiques molt importants, però que s’ha reunit en poques 
ocasions; i es podria plantejar reflexionar sobre les funcions d’algunes comissions que podrien 
englobar-ne altres. 

La Sra. Costa insisteix en saber si la comissió de plurilingüisme existeix o no, ella era la vicepresi-
denta i recorda que hi ha qüestions per tractar. 

La presidenta torna a explicar que, després de la incorporació i renovació dels membres del CECV, 
cal refer les comissions de treball, com es fan als CEIP i als IES en el moment que es torna a cons-
tituir el Consell Escolar (exemplifica la presidenta). No es tracta de continuar unes comissions sí i 
d’altres no, sinó d’una renovació que pertoca fer després dels canvis al ple. 

Demana la paraula el Sr. López Marinas per explicar que, en aquests moments la comissió de 
plurilingüisme no existeix, però això no vol dir que no puga reprendre’s. Fa referència directa al 
reglament del CECV, llegint literalment l’article 42 que fa referència a les comissions de treball i 
el procediment pel qual es pot demanar la continuació del treball de la comissió en qüestió. 

El conseller Garcia Trapiello demana que es vigile l’ús de la terminologia adequada. S’està parlant 
de constituir, i això no seria possible, sinó més bé adscriure, ja que constituir implica ex novo. 
Anteriorment es va parlar del fet que hi ha un Consell Social de les Llengües, i ja fa la funció d’una 



Consell Escolar de la Comunitat Valenciana Actes 2021 

 

 

 

 

7 
 

possible Comissió de Plurilingüisme. Per tant, proposa que es constituïsca el grup de treball, que 
es valore la conveniència de la creació i que s’argumente a la permanent. 

La consellera Cardona i Prats es posiciona en la línia de la consellera Costa Català. En contra del 
que diu el Sr. García Trapiello, ella recorda que es va acordar que no feia falta aquesta comissió 
perquè la normativa de Plurilingüisme ja estava publicada. No es va parlar del Consell Social de 
les Llengües. A més, la persona que representava el CECV en aquest Consell Social demanava que 
es reactivara la comissió. D’acord amb el que diu el Sr. López Marinas normativament, demana a 
la presidenta que cree la comissió, perquè en la Comunitat Valenciana, on hi ha convivència de 
diverses llengües a l’escola, és necessària una comissió on es reflexione sobre les llengües, en 
general, i sobre la llengua pròpia, en particular. 

La vicepresidenta concreta que hi ha un sentir entre els membres del ple que hi haja una comissió 
de plurilingüisme per la qual cosa la presidenta replega aquest sentir i, proposa, que a la següent 
reunió de la comissió permanent, es parle de la seua creació. Mentrestant, els membres que 
desitgen formar-hi part d’aquesta comissió, cal que ho facen per escrit en el correu electrònic del 
qüestionari. La presidenta mostra el seu acord, puntualitzant que sempre s’ha parlat de repensar 
les funcions d’aquesta comissió, no de la desaparició de la mateixa. 

La consellera Galiana Roig diu que, atés que la secretaria tècnica ha d’enviar un correu electrònic 
amb el qüestionari d’adscripció a les comissions de treball, demana que s’incloga el grup de tre-
ball de la cartera de salut i la de plurilingüe, perquè hi haurà membres dels que participaven a 
estos grups que vulguen continuar formant-hi part, per la qual cosa, demana que s’incloguen al 
qüestionari. 

La presidenta agraeix l’aportació de la consellera. Recorda que, quan es convoquen per primera 
vegada les comissions de treball, a més de veure les tasques pendents i les línies d’actuació, 
s’hauran de fer altres actuacions (cessaments/eleccions/canvis). Es prega que les respostes 
arriben abans del dia 10/03/2021. 

La consellera López Primo demana paraula per dir que està d’acord en el que han aportat anteri-
orment les companyes conselleres, pensa que aquest debat ha estat molt interessant i que a 
d’ella li ha aportat molt, perquè hi havia qüestions que no coneixia, a més a més, sempre que hi 
ha un debat al voltant de la llengua ella el considera ben interessant. 

La vicepresidenta es disculpa per al·lusions. 

La presidenta pregunta si hi ha més intervencions, no havent-n’hi cap, es passa al punt següent 
de l’ordre del dia. 

4. Torn obert de paraula 

No havent-hi més temes per a tractar, es tanca la sessió a les 12:06 hores. 

València, 3 de març del 2021. 

Vist i plau 

***** 

 

La presidenta del CECV  La secretària tècnica del CECV 

 

Rosa Cañada Solaz  Mercè Claramunt Diego 
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ACTA NÚM. 2/2021 DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA DEL PLE DEL 

CONSELL ESCOLAR DE LA COMUNITAT VALENCIANA, CELE-

BRADA EL DIA 17 DE DESEMBRE DE 2021 

ASSISTÈNCIA 

Presidenta del CECV 

Rosa Cañada Solaz 

Vicepresidenta del CECV 

Dèlia Amorós Pinos 

Conselleres i consellers 

Professorat de centres públics 
Sheila Pla Català (ANPE) 
Consol Valls Gregori (CCOO PV) 
Carmelo Romaguera Martínez (CSIF) 
Ignasi Amorós Galiana (STEPV) 
Beatriu Cardona i Prats (STEPV) 
Sonia Ibáñez Abad (STEPV) 

Professorat de centres privats 
Sergio M. Carbonell Peral (FSIE) 
Alejandro Cob Gamborino (USO) 

Famílies d’alumnat de centres públics 
Raquel Sánchez Grande (FAMPA Gonzalo Anaya) 
Mercé Alabau Siurana (FAMPA Gonzalo Anaya) 

Famílies d’alumnat de centres privats 
Jose Miguel Manjón Montoya (CONCAPA) 
Rafael Araújo Montahud (CONCAPA-CONVAL) 

Personal d’administració i serveis 
Antonio Javier Calderón Benito (UGT PV) 

Titulars de centres privats 
Vicenta Rodríguez Arroyo (Fed. Educación y Gestión) 
Ana Marín Medina (FECEVAL) 

Organitzacions sindicals 
Santiago Mateu Blasco (CCOO PV) 

Organitzacions empresarials 
Domingo González Sanchis 
Juan José López Marinas (CEV) 

Personalitats de reconegut prestigi 
Adela Costa Català 
Luís García Trapiello 
Encarna Salvador Muñoz 

 

 

 

Entitats locals 
Manuel Alcaide Olmos (FVMP) 

Administració educativa autonòmica 
Natividad Fajardo Palomo 
Marina Gilabert Aguilar 
Lluïsa Martínez Gregori 
Jeremies Moragues Benavent 
Lluís Miquel Segrelles Martínez 
Lluís Vañó Gisbert (CERMI CV) 
Antonio Pérez Sabater 

Formació del professorat 
Rosa Guillén Cantó 
Ginés Pérez Gea 

Direccions de centres públics 
Jacinto Benavent Baldó 

Direccions de centres privats 
Immaculada López Primo 

Integració de l’alumnat immigrant 
Jose de Lamo Pastor 

Justifiquen l’absència 

Inmaculada Rodríguez Molla (UJI) 
Sonia Terrero González (COVAPA) 
Ramón Ferrer Navarro (AVL) 
Francisco Torres Afonsea (UA) 
Mercé Cerver Dasí (Inspecció educativa) 
Pablo Ortega Gil (Inspecció educativa) 

Secretaria tècnica del CECV 

Julio Gómez Carbonell 
Marta Murciano Hernández 
Maria Viu Rodríguez 
Sara Maciá Ferrándiz 

***** 

D’acord amb la convocatòria, el Ple del Consell Escolar de la Comunitat Valenciana es reuneix 
telemàticament per videoconferència el dia 17 de desembre de 2021, a les 11.00 h, amb l’assistència de 
les conselleres i els consellers que dalt es relacionen. 

***** 

Abans de donar pas a l’ordre del dia del Ple del CECV, la presidenta felicita les associacions de famílies pel 
premi «Corbata de l’Orde Civil d’Alfons X el Savi» i els agraeix la tasca diària. 

Sense més, s’inicia la sessió. 
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ORDRE DEL DIA 

1. Aprovació, si escau, de l’acta de la sessió del 03/03/2021. 

2. Informe de la Presidència. 

3. Informe sobre el treball de les diferents comissions. 

4. Informe dels i les representants del CECV en les diferents comissions institucionals. 

5. Situació de les publicacions del CECV. 

6. Torn obert de paraula. 

***** 

1. Aprovació, si escau, de l’acta de la sessió del 03/03/2021. 

La Secretaria tècnica del CECV no ha rebut cap esmena a l’acta, i la presidenta del CECV demana 
si algun conseller o consellera vol fer-hi algun comentari. 

El conseller Calderón Benito indica que el seu nom no apareix a l’acta, encara que va assistir al 
Ple, i es pren nota per a fer la correcció pertinent. Amb aquesta esmena inclosa, s’aprova l’acta 
per assentiment. 

 

2. Informe de la Presidència. 

La presidenta explica que ha sigut un any intens amb molts canvis en l’equip ―ella mateixa s’hi 
va incorporar en el mes de març, i posteriorment hi ha hagut substitucions en la Secretaria tèc-
nica―, però s’ha seguit amb les tasques que estaven en marxa. Entre la primera part de l’any i 
l’acabament del curs es van posar en marxa les comissions i durant la resta de l’any s’han celebrat 
els actes i les convocatòries que s’havien ajornat per causa de la pandèmia.  

Explica que les comissions faran un resum de les activitats de l’exercici. Posteriorment, fa un repàs 
de les activitats realitzades durant l’any i els temes pendents: 

• Reglament del CECV i la seua tramitació. Ha presentat alguns inconvenients, però pròxima-
ment serà publicat en el DOGV. 

• Presentació del Protocol d’Absentisme (setembre, 2021) organitzat per la Direcció General 
d’Inclusió, que s’ha considerat com una segona jornada d’èxit escolar. Així, encara queda 
pendent la III jornada amb els temes que falta tractar. 

• El canvi de presidència en el Consell Escolar de l’Estat ha propiciat l’intercanvi d’experiències 
entre els diferents consells escolars autonòmics. La Comissió Permanent del CEE va distribuir 
temes entre els consells escolars de les CCAA per tal de crear seminaris web que es poden 
consultar en la pàgina web del CEE. 

La presidenta del CECV agraeix la implicació als consellers i les conselleres que van participar 
en les jornades de treball amb el Consell Escolar d’Astúries. 

• Participació en els diferents actes de les Trobades d’Escoles en Valencià. 

• Participació en el Congrés Estatal de Coeducació amb les conselleres Fajardo Palomo i Gila-
bert Aguilar. 

• Participació activa en la MICE i l’EMOVE (que ha requerit la col·laboració del CECV) mitjançant 
la campanya «RqRqR». 

Pel que fa a la campanya de la Baralla per la Igualtat, quan estiguen impresos els exemplars s’en-
viaran als centres educatius i es farà la resolució dels premis del concurs. 
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D’altra banda, està pendent publicar l’informe «Localitats amb R de rebuig». Falta la introducció 
per part d’Encarna Cuenca Carrión. 

S’informa del fet que s’ha demanat la col·laboració del CECV en el procés d’elaboració de la Llei 
de participació ciutadana, i la presidenta proposa que hi intervinga la Comissió de Jornades i Par-
ticipació. Demana que, en acabar el Ple, qui hi vulga participar envie un correu al CECV.  

Explica la presidenta del CECV que EMOVE és una productora valenciana d’àmbit internacional 
que ha organitzat un certamen de cinema i que per mitjà del ajuntament està fent sessions for-
matives en audiovisual, amb alumnat de les escoles de Bétera, amb possibilitat d’estendre-ho a 
altres municipis. Demana la participació del CECV, que difondrà la iniciativa. 

La presidenta del Consell Audiovisual de la Comunitat Valenciana, que compta amb la implicació 
d’Àpunt, s’ha posat en contacte amb el CECV per a demanar difusió d’una iniciativa que té com a 
finalitat premiar l’alfabetització audiovisual en els centres educatius. 

Pel que fa a l’homenatge a l’exvicepresident del CECV, Vicent Baggeto, que va faltar el 24/01/20, 
es va crear una comissió en el Consell per a organitzar-lo però no es va poder dur a terme a causa 
del confinament per la pandèmia. En gener es farà una reunió per a concretar propostes i data. 
Aquesta informació es compartirà pròximament. 

Es comenta que hi ha problemes amb el sector que representa l’alumnat, que a penes s’implica i 
participa en les activitats del CECV, a pesar que se n’ha requerit la presència insistentment i que 
se’ls ha nomenat representants de l’òrgan en la Comissió de la Infància. Cal actuar per a aconse-
guir que hi participen. 

Les comissions s’han pogut convocar amb normalitat fins a juny i posteriorment s’han celebrat 
reunions en funció de les circumstàncies i de la disponibilitat de les dades i informacions neces-
saris. 

 

3. Informe sobre el treball de les diferents comissions de treball. 

Comissió de Correspondència i Gestió econòmica 

La presidenta de la comissió, consellera Martínez Gregori, exposa que s’han fet dues reunions. 
L’informe de correspondència de l’exercici anterior és atípic a causa de les restriccions ocasio-
nades per la pandèmia. Només s’ha gastat la tercera part del pressupost, que era de 93.000€, 
i explica que totes les partides han disminuït en despeses, sobretot la dedicada a organització 
de jornades i pagament de dietes. 

La partida de funcionament intern i publicacions, no obstant això, s’ha mantingut més o menys 
invariable. Les despeses s’han concentrat sobretot en les campanyes «RqRqR», «Dia de l’estu-
diant», «Jornada d’absentisme» i jornada «Redescobrint l’FP. Educar per al futur». 

La presidenta del CECV comunica que en febrer del 2022 tindrà lloc la reunió informativa sobre 
el grau d’execució del pressupost presentat per a l’exercici. 

Comissió de Jornades i Participació 

La presidenta de la comissió, consellera Salvador Muñoz, comenta el contingut de les tres reu-
nions que s’han celebrat durant l’exercici eixint:  

• Jornada de bones pràctiques sobre absentisme escolar en col·laboració amb la Direcció 
General d’Inclusió Educativa, a partir de cinc eixos: detecció, prevenció, intervenció, repa-
ració i avaluació. 
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• Jornada de presentació del protocol d’absentisme, en col·laboració amb la DG d’Inclusió 
educativa i l’FVMP. 

• Proposta d’ajornament de la revisió del Decàleg del CECV, que serà probablement desen-
volupat per la nova llei educativa. 

• Informes a partir de la campanya «Localitats amb R de rebuig» i la jornada d’Èxit escolar. 
Se’n va canviar el nom per a donar un enfocament de l’absentisme en positiu. 

• Celebració del Dia de l’Estudiant, amb gran participació de centres educatius i implicació 
de les autoritats educatives: el conseller, Vicent Marzà Ibáñez i el secretari autonòmic, Mi-
guel Soler Gracia. 

• Col·laboració amb la coordinació del Pla Coeduca per mitjà de la consellera Fajardo Palomo 
per a la difusió de la «Baralla per la Igualtat» entre el personal CIC. 

• Proposta d’introducció del canvi de denominació d’AMPA per AFA (Associació de Famílies 
d’Alumnat) per a reflectir la diversitat de les famílies que participen de la comunitat edu-
cativa.  

• Consulta als consells escolars sobre els temes d’interés per a organitzar seminaris web, 
amb el resultat següent: l’educació en entorns rurals, la bretxa digital i l’educació emocio-
nal. 

• Organització de la jornada «Redescobrint l’FP. Educar per al futur», que s’ha celebrat a 
València i a Astúries. 

La presidenta del CECV comunica que participarà en unes jornades sobre el suïcidi. Es va publi-
car un informe que indica que actualment la màxima incidència es troba en dones al voltant 
dels 14 anys. Aquesta dada s’ha de tindre en consideració per la seua rellevància en el sistema 
educatiu. 

Comissió d’Innovació Educativa 

El president, conseller Pérez Sabater, comenta el contingut de les diferents reunions. 

Durant l’exercici 2021, la Comissió d’Innovació Educativa s’ha reunit en dues ocasions. En la 
primera (sessió 13/04) el conseller Pérez Benavent va assumir la presidència i la consellera Vi-
llaescusa Alejo, la vicepresidència. 

En primer lloc, s’hi van identificar les línies de treball:  

• L’educació en entorns rurals 

• El foment de la lectura 

• Els espais coeducatius i inclusius 

• La necessitat de revisió de les metodologies actives 

• La necessària revisió dels materials curriculars d’acord amb la nova estructura del currícu-
lum i els àmbits a l’ESO 

Igualment, es va treballar la innovació educativa en els centres CAES i el disseny universal de 
l’aprenentatge mitjançant la creació de xarxes per a compartir diferents recursos, a partir de 
suggeriments de les conselleres Galiana Roig i Villaescusa Alejo, respectivament. 

A més, el conseller remarca la participació en les propostes del CE com ara el Congrés de Coe-
ducació, les jornades de la MICE i la coordinació amb la comissió de Coeducació. 

Existeix una iniciativa per a organitzar jornades de formació i l’elaboració d’un informe amb 
tota aquesta informació potenciant que la innovació en el marc educatiu es porte endavant.  
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D’altra banda, agraeix a tota la comunitat educativa l’esforç que estan fent en aquesta situació 
tan complicada. 

Comissió de Coeducació 

La presidenta de la comissió, consellera Gilabert Aguilar, és la ponent. 

Durant l’exercici 2021, la Comissió de Coeducació s’ha reunit en quatre ocasions, i en la segona 
de les reunions (sessió 13/04) ella en va assumir la presidència. 

Els temes tractats en les reunions han sigut els següents: 

• Col·laboracions amb FISABIO (Nit de les Investigadores de la Mediterrània). 

• Col·laboració amb la Federació de Societats Musicals de la CV dins de la campanya 
«RqRqR». 

• Campanyes «Descarta’t dels masclismes quotidians», «Localitats amb R de Rebuig» i «Ba-
ralla per la Igualtat». 

• Dia Internacional de la Dona i la Xiqueta en la ciència (11/02). 

• EsTimem Dones i Tecnologia. 

• Activitats Dia de la Dona (8M) i Dia contra la violència contra les dones (25N). 

• Participació en la MICE. 

• Treball sobre espais coeducatius, preparació de seminaris web sobre educació, investigació 
sobre la situació de les dones en l’àmbit rural, possibilitats de coeducar a través de les 
biblioteques escolars (Biblioteques escolars en igualtat, en col·laboració amb el Col·legi de 
bibliotecaris) i introducció de noves masculinitats. 

• Coordinació amb el CEE per a tractar la FP, la coeducació i la participació. 

Queda pendent posar en marxa la plataforma de famílies per la igualtat i altres iniciatives com 
l’enregistrament d’entrevistes formatives a personalitats de prestigi en el camp de l’educació. 
Aquest treball ha estat coordinat amb altres comissions (Comissió d’Innovació educativa i Co-
missió de Jornades i participació). 

A proposta de la presidenta del CECV es planteja una possible jornada formativa per al primer 
trimestre del 2022. 

Grup de treball de Plurilingüisme 

La consellera Costa Català explica que el grup de treball ha mantingut dues reunions. En la pri-
mera es van decidir els temes per a treballar: actituds, àmbits i recomanacions de la UE. Els mem-
bres del grup es reparteixen tenint en compte aquests aspectes. 

En la segona sessió es va aportar documentació (el CECV i ella mateixa) però tota aquesta infor-
mació no s’ha arribat a distribuir entre els membres del grup de treball. 

Aquest grup de treball no s’ha tornat a reunir, i la consellera demana més autonomia perquè el 
grup reprenga les tasques pendents. 

La presidenta del CECV li indica que ella mateixa pot demanar que es convoque el grup de treball 
quan considere, i suggereix que l’informe i resum de cada reunió s’envie prèviament als consellers 
i conselleres, perquè tal que es puguen aportar idees, comentaris o suggeriments. 

Comissió de Projectes Legislatius i Planificació 

La presidenta de la comissió, consellera Rodríguez Arroyo, agraeix el treball de la Secretaria tèc-
nica del CECV, així com el de la Presidència. 
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Durant l’exercici 2021 la Comissió de Projectes legislatius s’ha reunit en sis ocasions. Els temes 
tractats han sigut els següents: 

• Elaboració de l’informe sobre Projecte d’ORDRE de la Conselleria d’Educació, Cultura i Esport, 

per la qual s’estableixen les bases per a la concessió de subvencions a alumnat que curse 

cicles de Formació Professional Bàsica, cicles formatius de grau mitjà i grau superior de For-

mació Professional i cursos d’especialització en centres educatius sostinguts amb fons públics 

de la Comunitat Valenciana. 

• Elaboració de l’informe sobre el Projecte d’ORDRE xx/20xx de xx de xx, de la Conselleria 

d’Educació, Cultura i Esport per la qual es regula el mòdul professional de Formació en Cen-

tres de Treball (FCT) dels cicles formatius de grau mitjà i superior, Formació Professional Bà-

sica, Programes Formatius de Qualificació Bàsica, Cursos d’Especialització i Bloc de Formació 

Pràctica (BFP) dels Ensenyaments de Règim Especial, en l’àmbit territorial de la Comunitat 

Valenciana. 

• Estudi i aprovació de l’Informe motivat elaborat pel grup de treball Reforma del Reglament 

del CECV, en resposta a l’Informe del Servei Jurídic. 

• Elaboració de l’informe sobre Projecte de DECRET ___ /______, de _________, del Consell, 

d’organització de l’orientació educativa i professional en el sistema educatiu valencià. 

• Elaboració de l’informe sobre el Projecte d’ORDRE de la Conselleria d’Educació, Cultura i Es-

port per la qual es regulen l’avaluació dels ensenyaments d’idiomes de règim especial i les 

proves de certificació dels nivells del Marc Europeu Comú de Referència per a les Llengües a 

la Comunitat Valenciana. 

• Elaboració de l’informe sobre el Projecte de DECRET XX/2021, de XX de XXXX, del Consell, pel 

qual es regula a la Comunitat Valenciana l’ensenyament no formal de la música i de les arts 

escèniques en escoles específiques. 

• Elaboració de l’informe sobre el Projecte d’ORDRE XX/XX21, de XX de XXX, de la Conselleria 

d’Educació, Cultura i Esport, per la qual s’aproven les bases reguladores de les subvencions a 

centres docents d’ensenyament no formal de música i d’arts escèniques, dependents d’enti-

tats locals o privades sense ànim de lucre de la Comunitat Valenciana. 

• Elaboració de l’informe sobre el Projecte de DECRET del Consell, pel qual s’estableix el currí-

culum dels ensenyaments artístics professionals corresponents al títol de tècnic/a superior 

d’Arts Plàstiques i Disseny en Gràfica Impresa, pertanyent a la família professional artística 

de comunicació gràfica i audiovisual, en l’àmbit de la Comunitat Valenciana. 

• Elaboració de l’informe sobre el Projecte de DECRET del Consell, pel qual s’estableix el currí-

culum dels ensenyaments artístics professionals corresponents al títol de tècnic/a superior 

d’Arts Plàstiques i Disseny en Escultura aplicada a l’Espectacle, pertanyent a la família profes-

sional artística d’escultura, en l’àmbit de la Comunitat Valenciana. 

Elaboració de l’informe sobre el Projecte d’ORDRE de ................. /2021 de la Conselleria d’Educa-
ció, Cultura i Esport pel qual es regulen les condicions i el procediment de sol·licitud i d’autoritza-
ció de modificació de la jornada escolar en centres sostinguts amb fons públics de segon cicle 
d’Educació Infantil i d’Educació Primària del sistema educatiu valencià. 

Comissió de Dictàmens i Informes 

La vicepresidenta de la comissió, consellera Salvador Muñoz, exposa els temes tractats en l’exer-
cici en absència del president. 

Durant l’exercici 2021, la comissió s’ha reunit en dues ocasions, i en la segona de les reunions 
(sessió 18/05) el conseller Ortega Gil en va assumir la presidència. 
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Durant aquests mesos la comissió ha organitzat la Jornada de bones pràctiques sobre absentisme 
escolar en col·laboració amb la Direcció General d’Inclusió Educativa i amb l’ajuda de la FVMP. Hi 
van participar experiències premiades i molt ben valorades. 

A més, les línies de treball de les diferents comissions del CECV donen peu a la redacció dels 
informes següents: 

• Informe de la Jornada d’Èxit Escolar (amb la DG d’Inclusió Educativa i la FVMP). 

• Informe «Unes localitats amb R de Rebutjar i Redreçar» (amb la Comissió de Coeducació i 

Jornades). 

• Resultats del certamen «Descarta’t dels masclismes quotidians» i «Baralla per la igualtat». 

• Informe Sistema Educatiu 2019-2020. Encarregat a la sociòloga i professora del Departament 

de Sociologia i Antropologia social de la Universitat de València, Arantxa Grau Muñoz. 

La presidenta del CECV també aprofita per a agrair al conseller García Trapiello i a la consellera 
Salvador Muñoz la seua implicació en les Jornades de l’FP. 

Comissió Permanent 

La presidenta del CECV, Sra. Cañada Solaz, com a presidenta de la comissió Permanent, fa un 
resum de les reunions celebrades. 

Durant l’exercici 2021, aquesta comissió s’ha reunit en sis ocasions corresponents als sis projectes 
legislatius tractats, i quatre de les reunions s’han celebrat per via d’urgència.  

El ple s’ha reunit dues vegades. 

 

4. Informe dels representants del CECV en les diferents comissions institucionals. 

Pren la paraula la presidenta del CECV, Rosa Cañada Solaz i presenta els ponents de cada comissió. 

• Consell de les persones adultes. La representant és la consellera Salvador Muñoz, que indica 

que no s’han reunit encara. 

• Consell de les llengües. Els representants del CECV eren el Sr. Baggeto i Torres com a titular i 

la Sra. Cuenca Carrión com a suplent. No s’han reunit des de fa més d’un any i se n’han de 

nomenar nous representants. El director general, Sr. Trenzano Juan, ha informat que encara 

no s’han reunit. 

• Consell Valencià de la Joventut. Hauria d’informar el sector de l’alumnat, però no estan pre-

sents cap dels dos consellers, Benjamí Mompó Peruga i Enrique Martínez Quirós, per la qual 

cosa no poden informar sobre l’activitat d’aquest consell. 

• Consell de Participació Ciutadana. La representat és la consellera Valls Gregori, qui comenta 

que se n’han celebrat dues reunions, de la primera ja es va enviar el resum a la Secretaria 

tècnica del CECV. En novembre es van tornar a reunir per tal d’informar sobre els pressupos-

tos participatius i el repartiment de les subvencions i els criteris d’atorgament. S’han organit-

zat els premis «Participa Acció» i forma part del jurat com en representació del CECV. Infor-

marà al Consell quan es lliuren els premis. 

• Consell de Participació Ciutadana d’Habitatge Sostenible. Actua com a ponent el conseller 

Pérez Gea. Se n’han fet quatre reunions i de les dues primeres ja s’ha presentat resum en 

anteriors reunions. Les altres dues s’han celebrat en març i juny de 2021. 
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Els temes tractats són: 

➢ Informe dels projectes normatius en matèria d’hàbitat sostenible pel desenvolupament 

de la funció social de l’habitatge. 

➢ Presentació del contingut del projecte del decret del Consell del reglament de registre 

de la Comunitat Valenciana. 

➢ Informe sobre les actuacions relatives als Fons Europeus en el Pla «Next Generation», 

subvencions dirigides a entitats locals que presenten projectes en matèria de rehabilita-

ció (també inclourà edificis públics però està per determinar la forma).  

➢ Informe de les actuacions de la comissió delegada del Consell de transició ecològica i 

sostenibilitat ambiental. 

➢ Informe sobre el projecte de decret de mobilització d’habitatges buits i deshabitats per 

part de la direcció d’emergència habitacional. 

➢ Informació i debat sobre actuacions relatives als Fons Europeus «Next Generation». 

Presentació de pressupostos participatius econòmics per part de directora general de Participació 
ciutadana. 

 

5. Situació de les publicacions del CECV. 

La presidenta del CECV explica que l’Informe del sistema educatiu valencià 2019-2020 ja està 
pràcticament acabat a falta de les dades estadístiques que facilita la UV. El primer esborrany es 
penjarà a la web i es tractarà en la propera reunió. Els Dictàmens del 2020 ja estan penjats en la 
web del CECV i també les Actes del 2020 . 

En aquest punt, la presidenta vol afegir que la Secretaria tècnica del CECV considera que la ma-
quetació d’actes i dictàmens suposa una despesa molt gran i per tant s’ha decidit eliminar-la. 
D’altra banda, la Memòria de 2020 està acabada a falta de la maquetació i l’esborrany ja està 
disponible en el web del CECV. 

 

6. Torn obert de paraula. 

La consellera Cardona i Prats demana la paraula per a acomiadar-se, ja que deixarà la titularitat 
del CECV i passarà a ser suplent. 

El conseller Pérez Gea fa un reconeixement a les direccions de tots els centres educatius per la 
seua implicació en el procés de vacunació de l’alumnat. 

La presidenta, Sra. Cañada Solaz, dona l’enhorabona a la consellera Cardona i Prats pel seu nou 
càrrec i agraeix la seua participació en el CECV, i també al conseller Pérez Gea, que deixarà de ser 
representant de les direccions de centres públics però ho serà de l’Administració educativa. A 
més, agraeix la implicació als consellers i les conselleres que deixen de ser-ho per qualsevol motiu. 

La consellera López Primo prega que l’alumnat de 1r a 3r de primària siga vacunat en els centres 
sanitaris. 

El conseller Calderón Benito recorda que encara no s’han emés les acreditacions dels membres 
del CECV. La presidenta del CECV li indica que aquesta circumstància està contemplada en el nou 
reglament i que es farà efectiva quan es publique. 
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El conseller García Trapiello s’adhereix al reconeixement del conseller Pérez Gea i sol·licita que 
ho siga del CECV. A més, manifesta que no està d’acord amb la proposta de canvi del lloc de 
vacunació de l’alumnat de 1r a 3r. 

 

No havent-hi més temes per a tractar, es tanca la sessió a les 13.00 hores. 

València, 17 de desembre del 2021. 

Vist i plau. 

***** 

 

La presidenta del CECV  La secretaria tècnica del CECV 

 

Rosa Cañada Solaz  Julio Gómez Carbonell 
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ACTA NÚM. 1/2021 DE LA SESSIÓ DE LA COMISSIÓ PERMA-

NENT DEL CONSELL ESCOLAR DE LA COMUNITAT VALENCI-

ANA, CELEBRADA EL DIA 10 DE FEBRER DE 2021 

ASSISTÈNCIA 

Presidenta CECV 
Encarna Cuenca Carrión 

Vicepresidenta CECV 
Dèlia Amorós Pinos 

Conselleres i consellers 
Administració educativa autonòmica 
Rosa Cañada Solaz 
Natividad Fajardo Palomo 
Marina Gilabert Aguilar 
Carlos Sánchez de las Heras 
Consell Valencià de la Joventut 
Xabier Triana Gómez 
Formació del professorat 
Antonio Pérez Sabater 
Direccions de centres privats 
Immaculada López Primo 
Direccions de centres públics 
Ginés Pérez Gea 
Organitzacions empresarials  
Juan José López Marinas (CEV) 
Famílies d’alumnat de centres públics 
Sonia Terrero González (COVAPA) 
Raquel Sánchez Grande (Confederació Gonzalo Anaya) 
Merche Alabau Siurana (Confederació Gonzalo Anaya) 
Personal d’administració i serveis  
Antonio J. Calderón Benito (UGT PV) 
Famílies d’alumnat de centres privats 
Alejandro López Oliva (CONCAPA-CONVAL) 
Rafael Araújo Montahud (CONCAPA-CONVAL) 
Inspecció educativa autonòmica 
Mercè Cerver Dasí 
Organitzacions sindicals 
Javier Garcia Ferrer (CCOO PV) 
Professorat de centres privats 
Carlos Tormo Signes (FSIE) 
Eva M.ª Juliá Tomás (USO) 

 
 
 
 
 
 
Professorat de centres públics 
Laureano Bárcena Ortiz (ANPE) 
Beatriu Cardona i Prats (STEPV) 
Ignasi Amorós Galiana (STEPV) 
Francesc Galiano Navalón (STEPV) 
Personalitats de reconegut prestigi 
Luis García Trapiello 
Encarna Salvador Muñoz 
Titulars de centres privats 
Vicenta Rodríguez Arroyo (Fed. Ed. i Gestió) 
Universitats públiques valencianes 
Isabel García Izquierdo (UJI) 

Excusen absència 
Ferran Vicent Garcia Ferrer  

Secretaria Técnica CECV 
Mercè Claramunt Diego 
Julio Gómez Carbonell 
Marta Murciano Hernández 
Maria Viu Rodríguez 

Persones convidades 
Vicent Marzà i Ibáñez 
Conseller d’Educació, Cultura i Esport 
Miguel Soler Gràcia 
Secretari Autonòmic d’Educació i FP 
Manuel Gomicia Giménez 
DG d’FP i Ensenyaments de Règim Especial  
Joan Sarrión Ochando 
Subdirector d’FP i Ensenyament de Règim Especial 

 

***** 
 

Prèviament a l’inici de la sessió de la Comissió Permanent del Consell Escolar de la Comunitat 
Valenciana, el Secretari Autonòmic d’Educació i Formació Professional, Sr. Miguel Soler Gràcia, i 
el Conseller d’Educació, Cultura i Esport, Sr. Vicent Marzà i Ibáñez, feliciten la Sra. Encarna Cuenca 
Carrión pel recent nomenament a les Corts Espanyoles com a presidenta del Consell Escolar de 
l’Estat. Reconeixen la seua trajectòria professional i la important tasca que ha desenvolupat al 
capdavant del Consell Escolar de la Comunitat Valenciana, i li desitgen èxits en la nova etapa. 
Posteriorment, proposen com a nova presidenta la Sra. Rosa Cañada Solaz, i igualment reconei-
xen la seua trajectòria i li agraeixen que haja acceptat el repte de presidir el Consell Escolar de la 
Comunitat Valenciana.  
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També fan referència al nomenament de la vicepresidenta de l’organisme, la Sra. Dèlia Amorós 
Pinos, a qui també desitgen èxits i agraeixen la implicació. 

Seguidament, s’acomiaden i abandonen la reunió. 

La Sra. Cuenca Carrión agraeix les paraules del conseller i del secretari autonòmic, i també ho fan 
la futura presidenta i la recentment nomenada vicepresidenta del Consell Escolar de la Comunitat 
Valenciana. A continuació, l’encara actual presidenta dona la benvinguda als consellers i les con-
selleres, i a les persones que s’incorporen al Consell i que assisteixen hui a la sessió de la Comissió 
Permanent: Sra. Dèlia Amorós i Pinos (vicepresidència), Sr. Carlos Sánchez de las Heras (Adm. 
educativa autonòmica), Sra. Mercè Cerver Dasí (Inspecció educativa autonòmica), Sra. Natividad 
Fajardo Palomo (Adm. educativa autonòmica) i Sra. Marina Gilabert Aguilar (Consell Valencià de 
les Dones). 

 

***** 

D’acord amb la convocatòria, la Comissió Permanent del Consell Escolar de la Comunitat 
Valenciana es reuneix telemàticament per videoconferència el dia 10 de febrer de 2021, a les 
11.00 h, amb l’assistència de les conselleres i els consellers que dalt es relacionen. 

 

ORDRE DEL DIA 

1. Aprovació de l’acta de la sessió del dia 3 de desembre de 2020. 

2. Elaboració del dictamen sobre el Projecte d’Ordre de la Conselleria d’Educació, Cul-

tura i Esport, per la qual s’estableixen les bases per a la concessió de subvencions a 

alumnat que curse cicles de Formació Professional Bàsica, cicles formatius de grau 

mitjà i grau superior de Formació Professional i cursos d’especialització en centres 

educatius sostinguts amb fons públics de la Comunitat Valenciana.  

3. Elaboració del dictamen sobre el Projecte d’ORDRE XX/20XX de XX de XX, de la Con-

selleria d’Educació, Cultura i Esport per la qual es regula el mòdul professional de 

Formació en Centres de Treball (FCT) dels cicles formatius de grau mitjà i superior, 

Formació Professional Bàsica, Programes Formatius de Qualificació Bàsica, Cursos 

d’Especialització i Bloc de Formació Pràctica (BFP) dels Ensenyaments de Règim Es-

pecial, en l’àmbit territorial de la Comunitat Valenciana.  

4. Estudi i aprovació de l’Informe Motivat de la Comissió de Projectes Legislatius i Pro-

gramació General de l’Ensenyament en resposta a l’Informe del Servei Jurídic. 

5. Ordre del dia del plenari. 

6. Torn obert de paraula. 

 

***** 

1. Aprovació de l’acta de la sessió del dia 3 de desembre de 2020 

La presidenta indica que no s’ha rebut cap esmena a l’acta, per la qual cosa aquesta s’aprova per 
assentiment. 
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2. Elaboració del dictamen sobre el Projecte d’Ordre de la Conselleria d’Educació, Cultura i Esport, 
per la qual s’estableixen les bases per a la concessió de subvencions a alumnat que curse cicles 
de Formació Professional Bàsica, cicles formatius de grau mitjà i grau superior de Formació Pro-
fessional i cursos d’especialització en centres educatius sostinguts amb fons públics de la Comu-
nitat Valenciana 

La consellera Rosa Cañada Solaz n’és la ponent. Assisteixen també a la reunió el director general 
i el subdirector general d’FP i Ensenyaments de Règim Especial, Sr. Manuel Gomicia Giménez i Sr. 
Joan Sarrión Ochando, respectivament. 

La Sra. Cañada Solaz explica que es tracta d’una norma senzilla, adreçada als cicles bàsic, mitjà, 
superior i especialització de l’FP, i que persegueix facilitar la formació dels i les estudiants de 
l’etapa. Recalca l’objectiu de la norma, expressat sobretot en l’article 2: que l’economia no limite 
les oportunitats de l’alumnat. S’hi persegueix l’assoliment de l’excel·lència, que la distància no en 
siga un obstacle, que no condicione la tria dels estudis ni de l’empresa on fer les pràctiques. L’en-
trada en vigor de la norma és a l’endemà de la publicació en el DOGV. 

Pren la paraula el Sr. Manuel Gomicia Giménez, que felicita les Sres. Cuenca Carrión i Cañada 
Solaz. Pel que fa al projecte, es mostra d’acord amb l’explicació de la ponent, i incideix en la in-
tencionalitat de facilitar que cada estudiant puga triar sense el condicionant de l’economia, les 
pràctiques en l’FP Dual, i que es transcendeix fins i tot la frontera del territori valencià, a pesar 
que s’està treballant perquè hi haja oferta equilibrada i àmplia en totes les zones. Es pretén ajudar 
a aconseguir una formació òptima per a l’alumnat d’FP, i que l’FP tinga cada volta més qualitat. 

S’aprova per assentiment l’admissió a tràmit del projecte d’ordre. Com que no hi ha esmenes a 
la norma, es demana si s’hi vol fer alguna observació, però no n’hi ha cap. 

 

3. Elaboració del dictamen sobre el Projecte d’ORDRE XX/20XX de XX de XX, de la Conselleria 
d’Educació, Cultura i Esport per la qual es regula el mòdul professional de Formació en Centres 
de Treball (FCT) dels cicles formatius de grau mitjà i superior, Formació Professional Bàsica, Pro-
grames Formatius de Qualificació Bàsica, Cursos d’Especialització i Bloc de Formació Pràctica 
(BFP) dels Ensenyaments de Règim Especial, en l’àmbit territorial de la Comunitat Valenciana  

De nou, fa de ponent la Sra. Cañada Solaz. Aquest projecte s’emmarca dins de les iniciatives de la 
Direcció General de Formació Professional, de modernització de l’FP. Regula la necessitat de fer 
les pràctiques en centres de treball, facilitant la formació i eliminant els entrebancs de l’experi-
ència quotidiana. La Sra. Cañada Solaz exposa l’estructura de la llei, de la qual destaca el preàm-
bul. 

Segons la ponent, es pretén modernitzar el mòdul d’acord amb les necessitats actuals de l’alum-
nat i del teixit empresarial de la Comunitat Valenciana, però també regular la gestió i reduir la 
burocràcia. L’objectiu principal n’és millorar les competències de l’alumnat i facilitar-hi l’accés als 
cicles. També busca la flexibilització: el sistema era molt rígid, amb aquesta llei les pràctiques es 
podran cursar en el millor moment per al centre educatiu i per al centre de treball i, per tant, per 
a l’alumnat. S’hi inclou, a més, un apartat sobre assegurances per a cobrir el professorat i l’alum-
nat durant el desenvolupament de les pràctiques. L’entrada en vigor de la norma és a l’endemà 
de la publicació en el DOGV. 

El Sr. Gomicia Giménez intervé per a coincidir amb la Sra. Cañada Solaz, i destaca que es tracta 
d’una fase de modernització de la legislació que afecta l’FP, i de la formació en el centre de treball, 
aspecte fonamental que ha d’adaptar-se també a la formació. L’estructura actual de vegades és 
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un impediment, per això s’incideix en la flexibilitat, que siga el centre mateix el que decidisca 
quan és el moment més adequat per a fer les pràctiques, sobretot per a l’alumnat, però també 
per a l’empresa. És una reclamació reivindicada pels centres educatius. També es pretén facilitar 
la gestió de les pràctiques, un sistema que era massa burocràtic per a un mòdul que és obligatori. 

La Sra. Cerver Dasí fa una observació sobre l’article 7, quan es parla de la Direcció Territorial i de 
la Inspecció, diu que la primera rep les reclamacions dels recursos interposats contra la segona, 
però deu ser una errada, perquè abans es feia el tràmit a través de la Inspecció, però actualment 
són les direccions dels centres educatius les que se n’encarreguen. El director general d’FP està 
d’acord amb l’esmena i es corregirà: es canviarà el substantiu (on diu inspecció ha de dir direcció). 

El conseller Calderón Benito, per la seua banda, indica que l’article 36, que tracta sobre la pòlissa 
d’assegurança col·lectiva, és ambigu, perquè parla de cobertura adequada. Es pregunta quina és 
la previsió de l’Administració. Troba que la informació s’hauria de concretar. 

El Sr. Sarrión Ochando, per part de la Direcció General, reconeix que és cert que la redacció és un 
poc ambigua, però la idea seria mantindre-la com està, ja que està funcionant adequadament. 
Tanmateix, s’intentarà revisar i millorar aquesta redacció. 

La Sra. Cuenca Carrión explica que aquesta és la fase d’inclusió de comentaris, d’incorporació de 
suggeriments, i que posteriorment s’hauria d’admetre a tràmit. No havent-hi més qüestions, s’ad-
met a tràmit i s’eleva a dictamen. 

 

4. Estudi i aprovació de l’Informe Motivat de la Comissió de Projectes Legislatius i Programació 
General de l’Ensenyament en resposta a l’Informe del Servei Jurídic. 

En aquesta ocasió, farà de ponent el conseller López Marinas, que saluda i felicita les presidentes 
eixint i entrant. 

L’exposició serà breu: el 23/6/20 va aprovar el text de proposta de modificació del reglament del 
Consell Escolar de la Comunitat Valenciana, i que seguint la tramitació, es va remetre aquest text 
a l’Advocacia de la Generalitat. Fa unes setmanes, l’Advocacia, al seu torn, va remetre un informe 
no vinculant al Consell Escolar de la Comunitat Valenciana, sobre la proposta de modificació del 
reglament, que ha treballat la Comissió de Projectes Legislatius. 

Es va tornar a reunir la Comissió de Projectes Legislatius, es van estudiar les esmenes d’aquest 
informe i es va aprovar un text que també s’ha enviat a tots els consellers i conselleres de la 
Permanent. Ara es demana l’aprovació de l’informe esmentat sobre el reglament, en el qual es 
detalla quines indicacions de l’Advocacia de la GVA s’accepten i quines no, i els motius.  

S’accepten un total d’11 esmenes, i es proposa introduir-ne dues més, amb el convenciment que 
s’hi millorarà la redacció del nou reglament del Consell Escolar de la Comunitat Valenciana. Des 
del punt de vista del ponent, ara és un document més complet i adequat, per tant correspondria 
que s’aprovara. La Sra. Cuenca Carrión agraeix al conseller López Marinas i a la comissió de Pro-
jectes Legislatius –actual i passada– la tasca feta. El pròxim pas serà enviar l’informe motivat al 
servei jurídic de la Generalitat. 

El conseller Xabier Triana Gómez intervé en aquest moment per a agrair el treball dut a terme. A 
més, vol saber què passarà amb l’informe motivat que s’envia a l’Advocacia i indica que, en la 
seua opinió, s’hauria d’accelerar el tràmit. 

El conseller López Marinas respon que no sap què en dirà l’Advocacia, però diu que l’informe 
mateix indica que no és vinculant, i com que tot està motivat, hauria de passar el tràmit, si no és 
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que alguna qüestió no està suficientment motivada i s’hi ha d’aprofundir. Segons la seua opinió, 
des del consell Escolar s’ha fet tot el treball. 

La presidenta apunta, pel que fa al prec del Sr. Triana Gómez, que la durada del tràmit no depèn 
del Consell Escolar de la Comunitat Valenciana, ni de la Comissió de Projectes Legislatius, i a con-
tinuació demana si hi ha dubtes o preguntes al respecte. No havent-n’hi, es passa al punt següent. 

S’admet a tràmit formalment i s’eleva a dictamen. S’enviarà al servei jurídic, que continuarà la 
tramitació. La presidenta agraeix la intervenció al ponent. 

 

5. Ordre del dia del plenari 

La presidenta continua amb el següent punt de l’ordre del dia. D’acord amb el reglament, con-
cretament l’article 34, l’ordre del dia del Plenari, ha d’estar aprovat per la Permanent. Un dels 
punts que s’hi ha d’introduir és el cessament i el nomenament de la presidència. 

La proposta d’ordre del dia seria: 

1. Aprovació de l’acta de la sessió del dia 18/02/21.  

2. Informe de la presidència. 

3. Designació dels i les membres de les comissions i els grups de treball. 

4. Torn obert de paraula. 

Caldria posar data per a aquesta reunió tan prompte com siga possible, perquè hi ha algunes 
comissions de treball que han quedat buides per un període de dos anys.  

El conseller López Marinas comenta que no hi ha tanta urgència. Finalment, s’acorda esperar 
aquesta setmana, i quan estiga clar el nomenament de la nova presidenta es posarà data al proper 
Plenari. 

Es passa al següent punt de l’ordre del dia. 

 

6. Torn obert de paraula. 

En aquest punt, els i les membres de la Comissió Permanent aprofiten per a felicitar la Sra. Cuenca 
Carrión i la Sra. Cañada Solaz, i per a desitjar a ambdues molta sort i èxits en els nous reptes 
laborals que assumeixen. 

S’expressa, per part de la presidenta, de la Sra. Cardona i Prats, i de diferents membres del Con-
sell, un record sentit per a l’anterior vicepresident del Consell Escolar de la Comunitat Valenciana, 
Sr. Vicent Baggetto i Torres. 

La Sra. Cuenca Carrión expressa que pensa en la paraula Proximitat, perquè creu que la mancança 
que tenim ara és, precisament, la més important en el Consell Escolar de la Comunitat Valenciana, 
la proximitat a l’alumnat, a qui representem i per a qui treballem. Agraeix les experiències i de-
mana que se seguisca treballant amb la mateixa força, en el mateix sentit que fins ara. 

La Sra. Cuenca Carrión rep emotives mostres d'agraïment i afecte pel seu pas pel CECV i per la 
gestió realitzada. Rep a més una abraçada virtual en forma d'aplaudiment. 

 

Es tanca la sessió a les 11:36 
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València, 10 de febrer del 2021. 

Vist i plau, 
 

La presidenta del CECV   La secretaria tècnica del CECV 

 

Encarna Cuenca Carrión   Mercè Claramunt Diego 
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ACTA NÚM. 2/2021 DE LA SESSIÓ DE LA COMISIÓN PERMA-

NENT DEL CONSELL ESCOLAR DE LA COMUNITAT VALENCI-

ANA, CELEBRADA EL DIA 23 DE MARÇ DE 2021 

ASSISTÈNCIA 

Presidenta CECV 
Rosa Cañada Solaz 

Vicepresidenta CECV 
Dèlia Amorós Pinos 

Conselleres i consellers 
Administració educativa autonòmica 
Natividad Fajardo Palomo 
Lluïsa Martínez Gregori 
Carlos Sánchez de las Heras 
Formació del professorat 
Antonio Pérez Sabater 
Direccions de centres privats 
Immaculada López Primo 
Entitats locals (FVMP) 
Manuel Alcaide Olmos 
Organitzacions empresarials  
Juan José López Marinas (CEV) 
Personal d’administració i serveis  
Antonio J. Calderón Benito (UGT PV) 
Famílies d’alumnat de centres privats 
Alejandro López Oliva (CONCAPA-CONVAL) 
Rafael Araújo Montahud (CONCAPA-CONVAL) 
Famílies d’alumnat de centres públics 
Marta Tomás Pérez  
Inspecció educativa autonòmica 
Mercè Cerver Dasí 
Remei Galiana Roig 
Professorat de centres privats 
Carlos Tormo Signes (FSIE) 
Juan Vte. Miralles Ortí (FISE) 
Alejandro Cob Gamborino (USO) 

 
 
 
 
 
Organitzacions sindicals 
Javier Garcia Ferrer (CCOO PV) 
Unitat d’Educació per a la Salut 
Inmaculada Clemente Paulino 
Professorat de centres públics 
Gloria Muñoz García (ANPE) 
Beatriu Cardona i Prats (STEPV) 
Ignasi Amorós Galiana (STEPV) 
Francesc Galiano Navalón (STEPV) 
Personalitats de reconegut prestigi 
Luis García Trapiello 
Encarna Salvador Muñoz 
Titulars de centres privats 
Vicenta Rodríguez Arroyo (Fed. Ed. y Gestión) 

Secretaria Tècnica CECV 
Mercè Claramunt Diego 
Julio Gómez Carbonell 
Marta Murciano Hernández 
Maria Viu Rodríguez 

Ponent 
Jeremies Moragues Benavent 
Administració educativa autonòmica 

Persones convidades  
Joaquim Mas Llorens 
Francisca Ripoll Mora 
Servei d’Inclusió Educativa 

 

***** 

D’acord amb la convocatòria, la Comissió Permanent del Consell Escolar de la Comunitat 
Valenciana es reuneix telemàticament el dia 23 de març de 2021, a les 11.00 h, amb 
l’assistència de les conselleres i els consellers que es relacionen. 

Abans de donar inici a la sessió de la comissió Permanent, la presidenta expressa el dolor per 
la mort del conseller Ramon López Cabrera. Proposa que s’envie una carta de condol a CO-
VAPA, organització a la qual representava el Sr. Pérez Cabrera en el Consell Escolar, i deixar 
constància en l’acta de les condolences de tots els consellers i les conselleres. S’accepta unà-
nimement.  

 

ORDRE DEL DIA 

1. Aprovació de l’acta de la sessió del dia 10 de febrer de 2021. 
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2. Elaboració del dictamen sobre el PROJECTE DE DECRET ___ /______, de _________, del 
Consell, d’organització de l’orientació educativa i professional en el sistema educatiu va-
lencià.  

3. Torn obert de paraula. 

***** 

 

1. Aprovació de l’acta de la sessió del dia 10 de febrer de 2021. 

La presidenta indica que no s’ha rebut cap esmena a l’acta, per la qual cosa aquesta s’aprova 
per assentiment. 

 

2. Elaboració del dictamen sobre el PROJECTE DE DECRET ___ /______, de _________, del 
Consell, d’organització de l’orientació educativa i professional en el sistema educatiu valencià.  

Aquest projecte de decret va passar per la comissió de projectes legislatius i, amb la convoca-
tòria, se n’ha inclòs l’informe.  

Per a la sessió, farà de ponent el conseller Jeremies Moragues Benavent, com a representant 
de l’Administració.  

El ponent destaca que el document que es presenta suposa un canvi de model que pretén 
acostar l'orientació educativa als centres educatius. En Educació Primària l'orientació es farà 
en el mateix centre, tot creant departaments d'orientació de manera similar a com funciona 
en Educació Secundària. Amb aquest Decret es defineix una nova forma d'organització de l'o-
rientació educativa més d'acord amb la vigent legislació inclusiva.  

Descriu l'estructura del nou Decret i explica els quatre nivells d'intervenció en l'orientació: pri-
mer, es dona en el centre, que correspon a l'equip educatiu; segon, també dins del centre, però 
sota la responsabilitat dels nous equips d'orientació o dels departaments d'orientació (depe-
nent de l'etapa educativa); tercer, les agrupacions d'orientació de zona (interconnectat entre 
els equips de les respectives etapes dels centres adscrits EP/ESO); i quart, de caràcter extern 
(unitats d'orientació especialitzades). 

La presidenta comenta que hi ha una sèrie d’esmenes, que passen a tractar-se. 

Esmena 1 (totalitat). Presenta COVAPA. 

Es tracta d'una esmena a la totalitat que ja es va tractar en la comissió de projectes legislatius. 

No han assistit representants de l'organització que la presenta. La presidenta pregunta als con-

sellers assistents si algú vol presentar aquesta esmena i, no havent-hi candidats per a fer-ho, 

decau l'esmena. 

Esmena 1bis (retirada de projecte de decret). Defensa la consellera Cardona i Prats (STEPV). 

Incideix en la importància de retirar el decret i començar des de zero. Es basa en la necessitat 

d’una avaluació del sistema i de negociar amb els SPE. Opinen que és millor modificar el que 

estiga malament després d’analitzar la situació perquè, en realitat, no tenen dades. 

Per part de l’Administració educativa s’expliquen les postures de les meses sectorials, i es re-

corda que el que demanda la ciutadania és tindre més a prop els mitjans que es necessiten, 

aquest és el sentit del decret. 
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A més, el conseller Pérez Gea diu que més del 85 % les direccions de centres d’Infantil y Primà-

ria donen suport al projecte, perquè implica una millora en l’atenció a l’alumnat i a la comunitat 

educativa. 

D’altra banda, el conseller Calderón Benito expressa, com a representant de personal no do-
cent, que en les meses de funció pública s’ha negociat i s’ha millorat la redacció del decret en 
allò relacionat amb les condicions laborals d’aquest personal. 

Com que no hi ha acord, se’n vota la retirada a mà alçada: 

En favor de l’esmena 5 vots 

En contra de l’esmena 25 vots 

Abstencions 2 vots 

Esmena 2 (article 5). Defensa el conseller Tormo Signes (FSIE). 

El conseller Tormo Signes considera que no està ben reflectida l’esmena que va aportar la con-
sellera Rodríguez Arroyo, encara que la presidenta del CECV assegura que s’ha reproduït a par-
tir de l’enregistrament de la sessió, i d’acord amb l’opinió de la mateixa consellera.  

El conseller Tormo Signes demana que es reflectisca en l’acta que no hi ha pagament delegat 
per als departaments d’orientació dels centres concertats d’infantil i primària, i manté l’es-
mena perquè vol que el decret considere passar-los a pagament delegat. 

El conseller García Trapiello explica que aquest és un tema de la normativa de concerts, perquè 
les persones educadores en primer lloc han de formar part de la plantilla, i posteriorment es 
podrien incloure en els concerts. 

El conseller Tormo Signes explica com hauria d’estar redactada l’esmena perquè recollira el 
que es pretenia expressar, i es passa a la votació, que queda com segueix: 

A favor de l’esmena 7 vots 

En contra de l’esmena 20 vots 

Abstencions 3 vots 

Esmena 3 (article 6). Defensa conseller Tormo Signes (FSIE). 

En l’esmena de recomanació de modificació del pagament (...) del conseller Tormo Signes se-
güent, votació: 

En favor de l’esmena 7 vots 

En contra de l’esmena 21 vots 

Abstencions 2 vots 

Esmenes 4, 5 i 6 (disposició addicional segona). Defensa el conseller Alcaide Olmos (FVMP). 

El conseller Alcaide Olmos demana tractar les tres esmenes que proposa la FVMP en un mateix 
torn. El conseller García Trapiello, per la seua banda, demana que es plantegen una per una. 

La primera esmena, de substitució de l’enunciat del punt 1 per l’alternatiu que planteja la 
FVMP, ja que opinen que amb l’actual redacció sembla que l’autorització decau una vegada es 
posa en funcionament, per això es demana que es mantinguen quan entre en vigor el decret. 
Després d’escoltar les argumentacions dels consellers López Oliva i García Trapiello, el conse-
ller Alcaide Olmos la retira. 

La segona esmena, d’addició sol·licita tindre en compte l’existència dels 134 gabinets psicope-
dagògics municipals (vora 300 professionals), amb subvenció del 21’5 %. En canvi, el conseller 
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García Trapiello considera que no es pot legislar sobre responsabilitats d’una altra administra-
ció (municipal). Tanmateix, el que es pretén és que, tal i com apareixia en la normativa anterior, 
ací s’esmenten els gabinets i es parle de la subvenció. 

La presidenta del CECV proposa fer una recomanació a l’Administració: consultar possibles so-
lucions jurídiques per a resoldre la situació. El conseller García Trapiello insisteix que es tracta 
d’administracions diferents i que no es poden envair competències, però diu que sí que es 
podria recomanar que l’Administració educativa seguisca col·laborant. 

La tercera esmena, d’addició, com que actuaran els gabinets en els centres, sols es parla de 
coordinació. El decret sí que esmenta els gabinets, i els considera tal i com ho eren abans. No 
seran assumits com a personal de les escoles, però tindran les mateixes funcions que fins ara, 
hauran de coordinar-se amb els departaments d’orientació. Pel que fa a la planificació, el Sr. 
Mas Llorens recalca que serà cada ajuntament qui prenga la decisió de què es vol fer amb el 
gabinet. 
En els dos apartats de la disposició segona, segons la Sra. Ripoll Mora, estan reflectits els dubtes 
que planteja en les esmenes la FVMP. En la normativa que regula el personal de l’orientació 
educativa, se n’especifiquen les funcions sense perjudici del suport que es fa en cada municipi. 
En la redacció dels dos apartats, opina que estes qüestions quedarien cobertes. 

La presidenta del CECV resumeix que la redacció podria ser la següent: «El CECV recomana a 
l’Administració que estudie fórmules jurídiques que milloren l’actual sistema de subvencions o 
substituïsquen per altre que garantisca més la continuïtat o el manteniment dels serveis psico-
pedagògics municipals». 

S’accepta. 

Acabades les esmenes s’obri torn de paraula. 

 

3. Torn obert de paraula. 

El conseller López Olivas comenta que no ha fet esmenes, però considera que hi ha una con-
tradicció entre la disposició transitòria única i el punt dos, que fa referència al fet que no hi ha 
orientació educativa en infantil i primària en la concertada. En el punto 2, encara hi ha una 
limitació per als centres concertats i d’educació especial, per al pròxim curs escolar, es queden 
fora del PAM. El conseller Moragues Benavent explica que aquest punt ja s’ha dut a la mesa 
inclusiva per tal d’esmenar-lo. 

D’altra banda, el conseller Calderón Benito recorda que està pendent l’emissió de les acredita-
cions com a representants del CECV ara que ja s’ha constituït el nou plenari, vol saber si aquest 
tema està a l’agenda; la presidenta del CECV respon que s’està pendent de dos nomenaments. 
Quan isquen publicats en el DOGV, i quan ja estiguen tots els membres, es remetran les cor-
responents acreditacions. 

No havent-hi més punts per a tractar, s’alça la sessió a les 13:15 hores. 

València, 23 de març de 2021. 
 

La presidenta del CECV   La secretaria tècnica del CECV 

 

    Rosa Cañada Solaz        Mercè Claramunt Diego 
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ACTA NÚM. 3/2021 DE LA SESSIÓN DE LA COMISSIÓ PER-

MANENT DEL CONSELL ESCOLAR DE LA COMUNITAT VA-

LENCIANA, CELEBRADA EL DIA 24 DE MARÇ DE 2021 PER 

VIA D’URGÈNCIA 

ASSISTÈNCIA 

Presidenta CECV 
Rosa Cañada Solaz 

Vicepresidenta CECV 
Dèlia Amorós Pinos 

Conselleres i consellers 
Administració educativa autonòmica 
Natividad Fajardo Palomo 
Marina Gilabert Aguilar 
Carlos Sánchez de las Heras 
Formació del professorat 
Antonio Pérez Sabater 
Direccions de centres privats 
Immaculada López Primo 
Organitzacions empresarials  
Juan José López Marinas (CEV) 
Entitats Locals (FVMP) 
Manuel Alcaide Olmos 
Inspecció educativa autonòmica 
Mercè Cerver Dasí 
Famílies d’alumnat de centres públics 
Marta Tomás Pérez (Confederación Gonzalo Anaya) 
Famílies d’alumnat de centres privats 
Alejandro López Oliva (CONCAPA-CONVAL) 
Rafael Araújo Montahud (CONCAPA-CONVAL) 
Titulars de centres privats 
Alberto Villanueva Ahicart (FECEVAL) 

 
 
Organitzacions sindicals 
Javier Garcia Ferrer (CCOO PV) 
Professorat de centres privats 
Eva M.ª Juliá Tomás (USO) 
Professorat de centres públics 
Beatriu Cardona i Prats (STEPV) 
Sonia Ibáñez Abad (STEPV) 
Gloria Muñoz García (ANPE) 
Personalitats de reconegut prestigi 
Luis García Trapiello 
Encarna Salvador Muñoz 
Inspecció educativa 
Remei Galiana Roig 

Secretaria Tècnica CECV 
Mercè Claramunt Diego 
Julio Gómez Carbonell 
Marta Murciano Hernández 
Maria Viu Rodríguez 

Persones convidades 
Rafael Fresquet Fayos 
Subdirector general de Centres Privats, Concerts Educa-
tiu i Finançament de Centres Concertats 
Hilari García Gázquez 
Servei de Planificació Educativa 
 

 

***** 

 

D’acord amb la convocatòria, la Comissió Permanent del Consell Escolar de la Comunitat 
Valenciana es reuneix telemàticament per videoconferència el dia 24 de març de 2021, a les 10.00 
h, amb l’assistència de les conselleres i els consellers que dalt es relacionen. 

 

 
ORDRE DEL DIA 

1. Punt únic. Estudi i emissió del dictamen per via d’urgència segons l’establert a l’article 
25.5 del Reglament de Funcionament del CECV, sobre el Projecte d’ordre ....../2021, d 
…… de ........, de la Conselleria d’Educació, Cultura i Esport, per la qual es fixa el nombre 
màxim d’alumnat per unitat en el procediment d’admissió del primer nivell del segon 
cicle d’educació infantil (3 anys), a partir del curs 2021-2022, en determinades localitats 
de la Comunitat Valenciana. 
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***** 

1. Punt únic. Estudi i emissió del dictamen per via d’urgència segons l’establert a l’article 25.5 del 
Reglament de Funcionament del CECV, sobre el Projecte d’ordre ....../2021, d …… de ........, de la 
Conselleria d’Educació, Cultura i Esport, per la qual es fixa el nombre màxim d’alumnat per unitat 
en el procediment d’admissió del primer nivell del segon cicle d’educació infantil (3 anys), a partir 
del curs 2021-2022, en determinades localitats de la Comunitat Valenciana. 

La presidenta recorda que aquesta és una reunió per procediment d’urgència, sol·licitada per 

l’Administració, i explica en què consisteix. 

S’hi tractarà el punt únic, no cal aprovació de l’acta anterior que, d’altra banda, no ha donat temps 

de redactar perquè l’anterior Permanent es va celebrar fa menys de 24 hores. 

El Sr. Rafael Fresquet Fayos, subdirector general, serà el ponent. 

Explica el Sr. Fresquet Fayos que l’Ordre és la continuació de tres ordres anteriors, que fixen la 

ràtio màxima en determinades localitats del territori valencià. El Preàmbul conté la justificació del 

projecte d’ordre per a la fixació de ràtio màxima inferior en determinats casos, que es basa en el 

fet que els últims anys hi ha hagut una davallada significativa de la natalitat, cosa que té incidència 

en la matrícula d’educació infantil. 

D’altra banda, es té en compte que s’ha d’assegurar lloc escolar per a tot l’alumnat de 3 anys, 

però també al d’incorporació tardana que arriba al territori en altres etapes educatives. S’analitza 

poble per poble amb les dades del Ministeri, els padrons municipals, la matrícula d’anys anteriors 

i les incorporacions del curs anterior. Segons eixes dades es veu si és possible abaixar la ràtio, que 

es l’objectiu del CECV i també de l’Administració. Tanmateix, l’augment desitjat del personal per 

a poder baixar les ràtios està lligat a l’increment pressupostari, que no és possible per culpa de 

l’infrafinançament que pateix la Comunitat Valenciana. 

En les ordres precedents també s’analitzaven el padró, les dades del Ministeri i les dades escolars. 

A vegades es veu que sobren unitats en algunes poblacions, però sempre s’intenta no reduir-les, 

sinó abaixar les ràtios. Es procura, des de l’Administració, que sempre sobren places. 

Inicia el Sr Fresquet Fayos el comentari de casos particulars per a exemplificar diferents casuísti-

ques municipals particulars recollides en l’Annex de l’Ordre. 

Comenta, també, que la reducció de ràtio, si ve des d’infantil, s’ha de mantindre en Primària. Es 

treballa per a mantenir la baixada de ràtio en l’ESO. 

Pel que fa a la determinació de vacants, explica que no n’hi haurà per damunt de la xifra deter-

minada. 

Destaca com a novetat la Disposició final, en la qual es parla de la direcció general competent en 

matèria de planificació educativa perquè puga modificar, cada curs escolar, el llistat de localitats 

que figuren en l’Annex. Hi ha un augment considerable de les localitats on s’ha disminuït la ràtio. 
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La presidenta del CECV, la Sra. Cañada Solaz, indica que no han arribat esmenes, i s’enceta un 

torn de paraula. 

El conseller López Marinas demana un aclariment. Cita els subapartats 1 i 2 de l’article 2 i diu que 

l’expressió «altres municipis» en el segon exclou els municipis que se citen en el primer. Proposa 

revisar la redacció en el sentit d’actualitzar la llista de municipis. El Sr. Fresquet Fayos està d’acord 

amb l’observació, i diu que es tindrà en compte. 

La consellera Cardona i Prats vol deixar constància del fet que la seua organització pensa que la 

baixada de ràtios hauria de ser generalitzada, encara que ja s’ha dit que no es pot, però és el que 

demanen.  

La consellera Tomás Pérez indica que les grans ciutats es prenen com a conjunt, en una sola àrea 

i diu que això no és adequat, perquè totes les zones no són iguals. Pregunta si hi hauria alguna 

possibilitat de plantejar-ho per zones, en ciutats grans, perquè seria més ajustat a la realitat, i 

més just. 

La consellera Fajardo Palomo pregunta si és possible revisar el text del projecte aplicant a la re-

dacció la perspectiva de llenguatge no sexista. També vol saber com entraria Catarroja en el llistat. 

Per part d’ANPE es fa també una consulta sobre com queden l’Alcúdia i Catarroja en l’annex de 

l’ordre. 

El Sr. Fresquet Fayos reitera a la consellera Cardona i Prats que, com ja ha dit, és voluntat de 

l’actual Administració educativa baixar les ràtios. A la Sra. Tomás li explica que per a aplicar l’ordre 

per zones tenen dues limitacions: per una banda, el decret parla de localitats; per l’altra, no sem-

pre les dades del padró permeten fer eixe càlcul. Però reitera que en són conscients. A la Sra. 

Fajardo Palomo li respon que es revisarà el text en el sentit que indica (llenguatge no sexista). 

Finalment, aclareix les dades relacionades amb Catarroja (entra a l’annex amb ràtio 23), l’Alcúdia 

(24,2) i Carcaixent (21,5). 

La presidenta del CECV, Sra. Cañada Solaz, indica que hi ha dos documents que s’han adjuntat a 

la convocatòria i demana als consellers que els han enviat si els volen explicar. 

El conseller García Trapiello, autor del primer document, proposa que es derogue l’ordre anterior 

i incloure tota la norma en un sol document per a facilitar-ne la consulta de la ciutadania, cosa 

que el Sr. Fresquet Fayos accepta prendre en consideració, atés que la pretensió és que el text 

millore. 

Pel que respecta al segon document, que ha sigut presentat per CCOO, el seu representant indica 

que la valoració del projecte ja s’ha fet a les meses, i obvia nous comentaris. 

La consellera Gilabert Aguilar vol saber com ha quedat la recomanació relacionada amb l’ús del 

llenguatge no sexista, a la qual cosa la presidenta del CECV li respon que qualsevol membre del 

CECV pot presentar esmenes de tipus lingüístic i formal, i que les seues observacions són benvin-

gudes. A més, li assegura que el CECV, per la seua banda, sempre recomana a l’Administració 

aquest ús inclusiu del llenguatge. 
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La presidenta del CECV comunica que s’han publicat en el DOGV la relació de nous consellers i 

conselleres, i recorda que algunes persones no han enviat encara les fotos per a les targetes del 

CECV. 

La consellera Cardona i Prats demana que el grup de treball de Plurilingüisme es convoque per a 

començar la tasca, a la qual cosa la presidenta del CECV respon encara no havia sigut possible 

perquè hi ha hagut altres convocatòries necessàriament prèvies, i que ara ve la MICE, les vacances 

escolars, etc., però que es convocarà quan siga possible. 

La consellera Fajardo Palomo exposa un prec. Explica que el 31 de març és el Dia Internacional de 

l’Activitat Física i l’Esport, i que proposa celebrar una jornada sobre l’esport i la dona. La conse-

llera Cardona i Prats proposa que siga una línia de treball de la Comissió de Coeducació. 

El conseller García Trapiello prega, finalment, que les esmenes es presenten al Consell Escolar 

vagen adreçades al CECV, per respecte a l’òrgan. 

La presidenta del CECV recorda que les línies de treball que puguen sorgir de les comissions s’han 

d’aprovar a la Permanent. 

Es tanca la sessió a les 10:48 h. 

València, 24 de març del 2021. 

Vist i plau. 

 

La presidenta del CECV   La secretaria tècnica del CECV 

 

    Rosa Cañada Solaz        Mercè Claramunt Diego 
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ASSISTÈNCIA 

Presidenta CECV 
Rosa Cañada Solaz 

Vicepresidenta CECV 
Dèlia Amorós Pinos 

Conselleres i consellers 
Administració educativa autonòmica 
Natividad Fajardo Palomo 
Marina Gilabert Aguilar 
Lluïsa Martínez Gregori 
Carlos Sánchez de las Heras 
Formació del professorat 
Antonio Pérez Sabater 
Direccions de centres públics 
Ginés Pérez Gea 
Direccions de centres privats 
Immaculada López Primo 
Entitats locals (FVMP) 
Manuel Alcaide Olmos 
Organitzacions empresarials  
Juan José López Marinas (CEV) 
Personal d’administració i serveis  
Antonio J. Calderón Benito (UGT-PV) 
Famílies d’alumnat de centres privats 
Rafael Araújo Montahud (CONCAPA-CONVAL) 
Famílies d’alumnat de centres públics 
Raquel Sánchez Grande (Conf. Gonzalo Anaya) 
Sonia Terrero González (COVAPA) 
Inspecció educativa autonòmica 
Remei Galiana Roig 
Organitzacions sindicals 
Santiago Mateu Blasco (CCOO-PV) 

 
 
 
 

Consell Valencià de la Joventut 
Benjamín Mompó Peruga 
Professorat de centres privats 
Carlos Tormo Signes (FSIE) 
Juan Vte. Miralles Ortí (FISE) 
Eva Juliá Tomás (USO) 
Professorat de centres públics 
Gloria Muñoz García (ANPE) 
Ignasi Amorós Galiana (STEPV) 
Francesc Galiano Navalón (STEPV) 
Personalitats de reconegut prestigi 
Luis García Trapiello 
Encarna Salvador Muñoz 
Titulars de centres privats  
Alberto Villanueva Ahicart (Fed. Ed. i Gestión) 

Secretaria Tècnica CECV 
Mercè Claramunt Diego 
Julio Gómez Carbonell 
Marta Murciano Hernández 

Ponent 
SÒNIA PÉREZ ORTUÑO 
Administració educativa autonòmica 

Excusen absència  
Mercè Cerver Dasí 
Ramon Ferrer Navarro 

 

***** 

D’acord amb la convocatòria, la Comissió Permanent del Consell Escolar de la Comunitat 
Valenciana es reuneix telemàticament el dia 27 d’abril de 2021, a les 11.00 h, amb l’assistència 
de les conselleres i els consellers que es relacionen. 

ORDRE DEL DIA 

1. Aprovació de l’acta de les sessions del 23 de març de 2021 i del 24 de març de 2021. 
2. Elaboració del dictamen sobre el projecte d’ordre de la Conselleria d’Educació, Cultura 

i Esport per la qual es regulen l’avaluació dels ensenyaments d’idiomes de règim espe-
cial i les proves de certificació dels nivells del Marc Europeu Comú de Referència per a 
les Llengües a la Comunitat Valenciana.  

3. Estudi per a recolzar la candidatura Premis Princesa d’Astúries 2021 al Col·legi Imperial 
de Xiquets Orfes Sant Vicent Ferrer. 

4. Informació de la presidència sobre el Consell Escolar de l’Estat 
5. Torn obert de paraula. 

***** 

ACTA NÚM. 4/2021 DE LA SESSIÓ DE LA COMISSIÓ PER-

MANENT DEL CONSELL ESCOLAR DE LA COMUNITAT VA-

LENCIANA, CELEBRADA EL DIA 27 D’ABRIL DE 2021. 
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En primer lloc, abans de començar la sessió la presidenta dona la benvinguda a les noves in-
corporacions al CECV: 

• Lluïsa Martínez Gregori, per part de l’Administració educativa. 

• Santiago Mateu Blasco, per part de l’organització Sindical CCOO-PV. 

S’indica que han excusat absència el conseller Ramon Ferrer Navarro i la consellera Mercè Cer-
ver Dasí, i es dona pas al primer punt de l’ordre del dia. 

1. Aprovació de l’acta de les sessions del 23 de març de 2021 i del 24 de març de 2021 

La presidenta indica que no s’ha rebut cap esmena a l’acta del 24 de març, però sí a la del 23 
de març, en la qual la secretaria tècnica ha corregit alguna errada ortogràfica. 

El conseller Tormo Signes va enviar una esmena a l’acta del 23/03/21, ja que, segons el seu 
parer, la seua intervenció no estava correctament reflectida. Des del CECV s’ha elaborat una 
proposta que la presidenta llig i comparteix amb la resta de la comissió, i inclou la intervenció 
del Sr. Tormo Signes de manera literal, a petició d’aquest. Finalment, s’aproven l’esmena, la 
correcció i l’acta per assentiment. 

Pel que fa a l’acta del 24/03/21, tot i que no ha rebut cap esmena, la presidenta obri torn de 
paraula per si s’hi vol afegir alguna cosa. No havent-hi cap esmena, s’aprova per assentiment. 

 

2. Elaboració del dictamen sobre el projecte d’ordre de la Conselleria d’Educació, Cultura i Es-
port per la qual es regulen l’avaluació dels ensenyaments d’idiomes de règim especial i les 
proves de certificació dels nivells del Marc Europeu Comú de Referència per a les Llengües a la 
Comunitat Valenciana 

Aquest projecte de decret va passar per la comissió de projectes legislatius i, amb la convoca-
tòria, se n’ha inclòs l’informe. No s’ha rebut cap esmena ni a la comissió de projectes legislatius 
ni a aquesta comissió permanent. La presidenta dona la paraula a Sonia Pérez Ortuño, qui serà 
la ponent. 

La consellera Pérez Ortuño explica que el principal objectiu d’aquesta ordre és adaptar la legis-
lació autonòmica vinculada a l’ensenyament i l’aprenentatge d’idiomes a la normativa estatal. 
Descriu el document i n’assenyala els principals canvis i aportacions. En l’actualitat, un Reial 
decret especifica els continguts unificats de les proves de certificació de les EOI, i l’adaptació a 
aquest implica també canvis referits a l’avaluació. 

Pel que fa a les proves per a l’alumnat de secundària, a partir d’ara se’n farà una convocatòria 
única anual, perquè les condicions no varien d’uns centres a altres. Finalment, s’han afegit te-
mes relacionats amb la protecció de dades i s’han actualitzat uns altres aspectes més generals. 

Una vegada conclosa la intervenció de la ponent, la presidenta pregunta a les persones assis-
tents si tenen algun dubte sobre el projecte d’ordre que s’ha exposat. No havent-hi cap inter-
venció, es passa al punt següent. 

 

3. Estudi per a recolzar la candidatura Premis Princesa d’Astúries 2021 al Col·legi Imperial de 
Xiquets Orfes Sant Vicent Ferrer 

La presidenta explica que aquesta petició de la institució esmentada es torna a fer enguany per 
a donar visibilitat al projecte, que fa més de sis segles que acull, atén, alimenta i forma xiquets 
i xiquetes sense família de la ciutat de València. S’ha enviat als membres de la permanent un 
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document on s’explica el suport a la candidatura i a més es pot veure la informació en el lloc 
web. 

No havent-hi cap intervenció en contra, s’aprova per consens donar suport a aquesta candida-
tura. 

 

4. Informació de la presidència sobre el Consell Escolar de l’Estat 

En este punt, la presidenta del CECV comenta que ha assistit a una Junta de Participació Auto-
nòmica del Consell Escolar de l’Estat, on el Consell Escolar de cada territori va exposar les seues 
línies de treball. Encara que ja se n’han parlat en dues comissions, la Sra. Cañada Solaz mostra 
en pantalla la graella del Consell de l’Estat on s’exposen els tres temes que ha triat el CECV. 

D’entrada es treballarà la FP juntament amb el CE d’Astúries; ja s’ha contactat amb la DG d’FP 
perquè assistisquen a la pròxima reunió, el 6 de maig, en la qual es parlarà sobre les professions 
feminitzades i masculinitzades. Es demana suport a la comissió per a aquesta línia de treball. 

El conseller Garcia Trapiello recorda que el CECV va celebrar unes jornades d’FP i diu que se’n 
podrien recuperar els informes, ja que s’hi va tractar la perspectiva de gènere de la FP. A més 
indica que no es pot obviar la importància que cobren aquests estudis davant la crisi econòmica 
que estem patint. 

La presidenta dona la raó al conseller i explica que aquesta temàtica va ser triada per aquest 
motiu, pels informes amb què compta el CECV i per la informació de l’últim congrés d’FP que 
va tindre lloc recentment. 

 

5. Torn obert de paraula 

En este punt la presidenta aprofita per a recordar que demà tindrà lloc, al CEFIRE de Xàtiva, 
una jornada al voltant de les biblioteques escolars, a la qual el seu director, el conseller Pérez 
Sabater, convida els consellers i les conselleres.  

La presidenta del Col·legi oficial de Bibliotecaris i Documentalistes de la CV ha contactat amb 
el CECV per a explicar que s’està confeccionant un mapa de biblioteques escolars de la CV. 
L’objectiu és conéixer el nivell de desenvolupament de les biblioteques escolars; per a obtindre 
aquesta informació s’ha elaborat un formulari que ja està disponible en la web del CECV. 

A més, la representant del Col·legi Oficial de Bibliotecaris i Documentalistes també s’ha posat 
en contacte amb el CEFIRE de Xàtiva, i el 28/04/21 participaran en la Jornada de Biblioteques 
Escolars, on també donaran difusió d’aquest qüestionari. S’aprofita l’ocasió per a convidar els 
membres d’aquesta comissió que difonguen aquest qüestionari, per a conéixer com estan fun-
cionant les biblioteques escolars. 

La consellera Salvador Muñoz voldria saber si la Cartera de Salut i el grup de treball d’Absen-
tisme continuaran reunint-se. La presidenta contesta que s’està convocant una mitjana de dues 
comissions de treball per setmana. Afirma que es té intenció de convocar totes les comissions, 
i que el plantejament és continuar treballant com fins ara el que queda de curs, i obrir línies de 
treball noves per al proper curs escolar. 

Demana paraula el conseller Mompó Peruga per a saludar i presentar-se a la resta de conselle-
res i consellers de la Comissió Permanent, i formula una pregunta dirigida a la ponent, la Sra. 
Pérez Ortuño. Planteja que enguany hi ha hagut una alta demanda de matrícula a les proves 
de certificació, fins al punt que moltes persones s’han quedat fora sense la possibilitat de pre-
sentar-s’hi. La Sra. Pérez Ortuño explica que la demanda de matrícula de les proves de certifi-
cació que es fan a les EOI de la CV és molt alta, i que se celebren a les seus on s’imparteixen les 
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classes regulars. Com que l’Administració disposa de recursos limitats i per a celebrar aquestes 
proves cal una gran inversió de temps i de personal, s’han de paralitzar les classes.  

La Sra. Pérez Ortuño proposa que, qui vulga presentar-s’hi, es matricule i curse l’idioma del 
qual es vol certificar, ja que l’alumnat oficial té preferència per a fer les proves de certificació. 
A més, així s’aconsegueix la formació apropiada, i d’altra banda, els preus de la matrícula de les 
escoles oficials són molt accessibles. 

D’altra banda, la JQCV ha convocat més de 14.000 places extra per a les proves de certificació. 
Com que s’hi van matricular més de 20.000 persones, la Conselleria d’Educació ha assumit la 
realització d’una prova extraordinària en el mes de setembre. 

El conseller Mompó Peruga agraeix els aclariments i les explicacions donades. 

El conseller Mateu Blasco demana paraula per a saludar i presentar-se a la resta de membres 
de la Permanent. Per la seua banda, la consellera Martínez Gregori saluda i dona les gràcies pel 
seu nomenament en el CECV com a representant de l’Administració, i es mostra contenta de 
formar part de l’òrgan. 

La Sra. Galiana Roig demana la paraula, i pregunta per què ha arribat de nou la graella de les 
propostes de la Comissió d’Innovació. La presidenta li contesta que s’ha hagut de tornar a en-
viar perquè faltava una temàtica que calia afegir. Es fa un aclariment des de la secretaria tèc-
nica, i es demana que s’envie de nou la graella en format editable. S’hi està d’acord. 

No havent-hi més punts per a tractar, s’alça la sessió a les 11.53 hores. 

València, 27 d’abril de 2021 

Vist i plau. 

 

La presidenta del Consell Escolar 

 

Rosa Cañada Solaz 

La secretària tècnica del CECV 

 

Mercè Claramunt Diego 
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ACTA NÚM. 5/2021 DE LA SESSIÓ DE LA COMISSIÓ PER-

MANENT DEL CONSELL ESCOLAR DE LA COMUNITAT VA-

LENCIANA, CELEBRADA EL DIA 11 DE JUNY DE 2021 

ASSISTÈNCIA 

Presidenta CECV 
Rosa Cañada Solaz 

Vicepresidenta CECV 
Dèlia Amorós i Pinos 

Conselleres i consellers 
Administració educativa autonòmica 
Lluïsa Martínez Gregori 
Marina Gilabert Aguilar 
Francisca Momparler Orta 
Formació del professorat 
Antonio Pérez Sabater 
Acadèmia Valenciana de la Llengua 
Immaculada Cerdà Sanchis 
Direccions de centres públics 
Ginés Pérez Gea 
Direccions de centres privats 
Immaculada López Primo 
Organitzacions empresarials  
Juan José López Marinas (CEV) 
Personal d’administració i serveis  
Antonio J. Calderón Benito (UGT PV) 
Famílies d’alumnat de centres privats 
Rafael Araújo Montahud (CONCAPA-CONVAL) 
Famílies d’alumnat de centres públics 
Raquel Sánchez Grande (Conf. Gonzalo Anaya) 
Inspecció educativa autonòmica 
Mercé Cerver Dasí 
Professorat de centres privats 
Carlos Tormo Signes (FSIE) 
Eva Maria Julià Tomás (USO) 

 
 
 
 
 
 
Professorat de centres públics 
Gloria Muñoz García (ANPE) 
Francesc Galiano Navalón (STEPV) 
Santiago Mateu Blasco (CCOO PV) 
Personalitats de reconegut prestigi 
Luis García Trapiello 
Titulars de centres privats  
Alberto Villanueva Ahicart (FECEVAL) 

Secretaria Tècnica CECV 
Mercè Claramunt Diego 
Julio Gómez Carbonell 
Marta Murciano Hernández 
Maria Viu Rodríguez 

Ponent 
LAURA FERRI RAMÍREZ 
Administració educativa autonòmica 

Persones convidades  
Raúl Juncos Castillo 
Servei d’Ensenyaments de Règim Especial 
Manuel Gomicia Giménez 
Director General d’FP i Ensenyaments de Règim Espe-
cial 
 

***** 

D’acord amb la convocatòria, la Comissió Permanent del Consell Escolar de la Comunitat 
Valenciana es reuneix telemàticament el dia 11 de juny de 2021, a les 10.00 h, amb l’assistència 
de les conselleres i els consellers que es relacionen més amunt. 

ORDRE DEL DIA 

1. Aprovació de l’acta de la sessió del 27 d’abril  de 2021. 
2. Elaboració del dictamen sobre el PROJECTE DE DECRET del Consell, pel qual es regula a 

la Comunitat Valenciana l’ensenyament no formal de la música i de les arts escèniques 
en escoles específiques.  

3. Elaboració del dictamen sobre el PROJECTE D’ORDRE de la Conselleria d’Educació, Cul-
tura i Esport, pel qual s’aproven les bases reguladores de les subvencions a centres do-
cents d’ensenyament no formal de música i d’arts escèniques, dependents d’entitats lo-
cals o privades sense ànim de lucre de la Comunitat Valenciana. 

4. Informació sobre l’estat de la tramitació del Reglament de funcionament del Consell Es-
colar i aprovació, si escau, de noves mesures. 

5. Torn obert de paraula. 
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***** 

Una vegada que hi ha quòrum, s’obre la sessió i la presidenta informa sobre les absències, dona 
la benvinguda a les persones convidades i presenta la ponent. 

 

1. Aprovació de l’acta de la sessió del 27 d’abril de 2021 

La presidenta indica que no s’han rebut esmenes a l’acta, i demana si algú hi vol fer alguna apor-
tació. Com que no és el cas, s’aprova per assentiment. 

 

2. Elaboració del dictamen sobre el projecte d’ordre de la Conselleria d’Educació, Cultura i Esport 
pel qual es regulen l’avaluació dels ensenyaments d’idiomes de règim especial i les proves de 
certificació dels nivells del Marc Europeu Comú de Referència per a les Llengües a la Comunitat 
Valenciana 

La presidenta dona pas a la ponent, Laura Ferri Ramírez, qui presenta el projecte de decret co-
mençant amb la justificació de la necessitat normativa. Destaca que una de les finalitats n’és la 
regulació de les escoles de dansa i d’altres arts escèniques, com són el circ i el teatre. A més, 
indica que es pretén afavorir la millora en l’organització i el funcionament dels centres, i incre-
mentar la qualitat educativa. 

El director general intervé per a destacar l’oportunitat de la normativa; remarca la importància 
de la música i la dansa a la Comunitat Valenciana, i diu que una norma d’aquestes característiques 
consolida l’estructura dels ensenyaments artístics i els dona sentit, que hi acosta més alumnat i 
que busca la coherència i la col·laboració entre el món professional i les escoles. És una oportu-
nitat de millora per a la gran quantitat de centres que hi ha a tot el territori. 

Acabada la intervenció, dona pas a Raúl Juncos Castillo, responsable del Servei d’Ensenyaments 
de Règim especial. 

El Sr. Juncos Castillo completa la informació oferida pel director general amb aspectes tècnics que 
es treballaren a la Comissió de Projectes Legislatius. Hi distingeix tres parts: l’ensenyament, l’es-
cola i el centre docent. 

A causa de l’aportació de la Comissió de Projectes Legislatius s’ha proposat una redacció alterna-
tiva per als articles 1 i 2, i es valora modificar fins i tot el títol del Decret. Així conclou l’exposició, 
i agraeix les aportacions que hi han fet els i les membres del CECV. 

S’obri un torn de paraula per a plantejar dubtes, observacions o preguntes. S’acorda que per a la 
propera setmana s’intentarà tindre enllestida la redacció final per a fer-la arribar a la Secretaria 
Tècnica del CECV, que la reenviarà a cada membre. 

En no haver-hi cap altra aportació es dona pas al següent punt de l’ordre del dia. 

 

3. Elaboració del dictamen sobre el PROJECTE D’ORDRE de la Conselleria d’Educació, Cultura i 
Esport, per la qual s’aproven les bases reguladores de les subvencions a centres docents d’ense-
nyament no formal de música i d’arts escèniques, dependents d’entitats locals o privades sense 
ànim de lucre de la Comunitat Valenciana 

Intervé la ponent, Sra. Ferri Ramírez, que explica que la proposta pretén ordenar les bases regu-
ladores de les subvencions als centres que impartisquen ensenyaments no formals, ja que, si es 
modifica el decret, cal modificar també l’ordre per a incloure els nous ensenyaments en els cen-
tres que impartisquen arts escèniques. 
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Esmenta els antecedents de la norma i explica que les modificacions tècniques pretenen millorar 
el procediment de subvencions i el control del tractament de dades personals. Aprofitant la nor-
mativa, a més, es vol propiciar l’eficiència i millora de la gestió econòmica dels centres. 

Intervé el Director General d’Ensenyaments de Règim Especial, Sr. Gomicia Giménez, que cedeix 
la paraula als tècnics perquè expliquen el projecte d’ordre que es presenta. 

El Sr. Juncos Castillo comenta que no caldria que aquestes bases passaren pel CECV, però donada 
la importància de la incorporació del teatre i el circ a aquests ensenyaments, i que és la primera 
comunitat del territori espanyol que ho fa, suposa que es fa una gran inversió que té impacte en 
les partides pressupostàries de l’administració pública, i la comunitat educativa n’havia de ser 
coneixedora. De la mateixa manera que en el punt anterior, també s’han incorporat a la norma 
totes les observacions que hi va fer la Comissió de Projectes Legislatius, que en milloren la redac-
ció, cosa que agraeix. 

S’obre un torn de paraula i la Sra. Sánchez Grande (Conf. G. Anaya) intervé i explica que, atés que 
la LOMLOE incideix molt en el tema de la inclusió educativa, la confederació proposa que dins 
dels criteris i dels objectius, es posen en valor les mesures de suport educatiu, que es valore el 
que ja es fa en molts centres per a recolzar la inclusió de tot l’alumnat. Proposa que en l’article 
10.3 s’incloga algun element que reconega eixe esforç que ja es fa en alguns centres. S’ofereix a 
passar l’esmentada proposta per escrit al CECV. 

El Sr. Juncos Castillo respon que la inclusió i la innovació estan contemplades, el que proposa és 
un subapartat on s’esmente específicament la part d’inclusió. Aprofita per a recordar que totes 
les escoles estan obligades a complir el Decret d’Infància i Adolescència, i també el d’Inclusió 
Educativa. Accepta rebre la proposta per escrit, ja que podria ajudar al foment de la inclusió en 
tots els centres del territori. 

La presidenta demana a la Sra. Sánchez Grande que envie la seua proposta, i no havent més in-
tervencions en aquest apartat, dona pas al següent punt de l’ordre del dia. 

 

4. Informació sobre l’estat de la tramitació del Reglament de funcionament del Consell Escolar i 
aprovació, si escau, de noves mesures 

S’ha rebut un informe motivat per a rectificar el reglament i enviar-lo al Consell Jurídic Consultiu; 
es va aconsellar introduir un text amb els principis que ara s’exigeixen en qualsevol normativa 
com a requisit, abans de començar la tramitació. Es va decidir que fora aprovat per la Permanent, 
però es va detectar que en l’article 43 s’indica que alguns dels tràmits no cal que passen pel Con-
sell Jurídic Consultiu, de manera que es pot publicar directament. 

La presidenta va demanar una reunió amb l’equip redactor de l’informe jurídic i hi va anar acom-
panyada de la consellera Martínez Gregori. La presidenta proposa llevar el text que fa referència 
al pas pel Consell Jurídic Consultiu, deixar els principis que es van introduir i publicar-ho com està. 
S’obre un torn de paraula. 

El Sr. López Marinas comenta que, malgrat que no s’havia de fer un tràmit, calia presentar a l’ad-
vocacia del Consell el treball fet; una altra cosa és que no passe pel Consell Jurídic Consultiu; no 
ha sigut un treball inútil, perquè el que s’ha fet ara és redactar un document molt millor que 
perdurarà en el temps. 

El Sr. Calderón Benito comenta que encara que no siga preceptiu, sempre és convenient fer cas 
de les recomanacions de l’informe de l’advocacia, però que si no cal passar el document pel Con-
sell Jurídic Consultiu és millor evitar aquest pas i publicar ja el nou document elaborat. 

La presidenta dona les gràcies al grup de redacció del nou reglament. 
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5. Torn obert de paraula 

La presidenta explica que el Consell Escolar de l’Estat, mitjançant la Junta de Participació Autonò-
mica, vol plantejar una agenda compartida d’activitats perquè tots els consells autonòmics pu-
guen participar i aportar coneixement, i per a implementar aquesta agenda el CECV, juntament 
amb el consell escolar d’Astúries està treballant en l’orientació de la Formació Professional. Per a 
fer-ho, s’estan preparant unes jornades que se celebraran a València i a Astúries i que tindran, en 
cada lloc, un seminari web com a acte central al qual podran assistir tots els consells escolars de 
l’estat. Les jornades se centraran en l’orientació a l’alumnat d’FP i a les seues famílies amb relació 
a l’ocupabilitat. 

Pel que fa a l’organització de les jornades presencials a València i a Astúries, l’estructura propo-
sada constaria d’una conferència inaugural i sessions en grups de treball amb membres d’ambdós 
consells escolars. Se suggereix que la trobada a València tinga lloc l’última setmana d’octubre i a 
Astúries, a novembre. Pel que fa a les despeses ocasionades per l’activitat, el CECV pot assumir 
el cost del desplaçament i l’allotjament d’un nombre limitat de consellers i conselleres, i la presi-
denta demana que qui tinga interés a assistir-hi ho faça saber mitjançant un correu a la Secretaria 
tècnica del CECV. Si hi ha moltes peticions es prioritzarà la representativitat dels diferents sectors 
de la comunitat educativa present en el CECV. 

El proper 15/06 hi ha una reunió de la Permanent del Consell Escolar de l’Estat a Madrid per tal 
de presentar l’activitat esmentada amb les dates de celebració de la trobada. Després de la reunió 
de la Permanent tindrà lloc l’acte de presentació de la revista del Consell Escolar de l’Estat, amb 
una exposició de bones pràctiques durant la pandèmia. 

El conseller García Trapiello pregunta, al respecte, si es pot participar en l’organització sense estar 
de manera presencial en la jornada; la presidenta respon que sí, perquè encara queden aspectes 
per definir, i que ho plantejarà en la propera reunió. 

El Sr. Mateu Blasco pregunta com es donarà a conéixer la informació de la jornada, i la presidenta 
del CECV li respon que s’enviarà per correu electrònic al Ple del CECV perque qui tinga interés de 
participar-hi puga fer-ho saber de cara a les previsions. 

La Sra. Ferri Ramírez, ofereix el suport a l’organització de les activitats per part de la DG d’FP. La 
presidenta aprofita per a explicar que la SubDG d’FP, Carmen Navarro Sampedro, va proporcionar 
molta informació valuosa sobre el tema de la jornada, i agraeix la col·laboració. 

La consellera López Primo intervé per a explicar que en una publicació recent de les cooperatives 
hi ha un capítol que parla de l’FP, que posa a disposició del CECV per a l’organització de la jornada. 
La presidenta del CECV agraeix l’aportació i informa del fet que, una vegada concloses les jorna-
des, es penjarà en la web del CECV tot el material derivat. 

El Sr. Mateu Blasco intervé per a dir que la seua organització sindical disposa de molta informació 
i material sobre l’FP, que posa a disposició del CECV. La presidenta li ho agraeix i li respon que ja 
ha arribat aquest material per part de la consellera Valls Gregori, immediatament després d’una 
reunió anterior en la qual es va parlar d’aquestes jornades. 

La Sra. Cerdà Sanchis intervé i posa de manifest la voluntat de l’Acadèmia Valenciana de la Llengua 
per col·laborar en l’organització de les jornades. A més, informa del fet que s’acaba d’aprovar la 
introducció de termes flexionats en femení de moltes professions que encara no apareixien en el 
diccionari, moltes vinculades a aquests estudis. Afegeix que a mesura que es continue treballant 
en el camp de la formació professional, es veurà la necessitat d’incloure-hi més termes i agrairà 
les aportacions que se’ls facen arribar. 
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No havent-hi més punts per a tractar, s’alça la sessió a les 11.00 hores. 

València, 11 de juny del 2021 

Vist i plau. 

La presidenta del Consell Escolar 

 

Rosa Cañada Solaz 

La secretària tècnica del CECV 

 

Mercè Claramunt Diego 
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ACTA NÚM. 6/2021 DE LA SESSIÓ DE LA COMISSIÓ PERMA-

NENT DEL CONSELL ESCOLAR DE LA COMUNITAT VALENCI-

ANA, CELEBRADA EL DIA 18 DE JUNY DE 2021 

ASSISTÈNCIA 

Presidenta CECV 
Rosa Cañada Solaz 

Vicepresidenta CECV 
Dèlia Amorós i Pinos 

Conselleres i consellers 
Administració educativa autonòmica 
Lluïsa Martínez Gregori 
Natividad Fajardo Palomo 
Formació del professorat 
Antonio Pérez Sabater 
Direccions de centres públics 
Ginés Pérez Gea 
Direccions de centres privats 
Immaculada López Primo 
Personal d’administració i serveis  
Antonio J. Calderón Benito (UGT PV) 
Famílies d’alumnat de centres privats 
Rafael Araújo Montahud (CONCAPA-CONVAL) 
Famílies d’alumnat de centres públic 
Rubén Pacheco Diaz (Gonzalo Anaya) 
Julián Navarro Ríos (COVAPA) 
Inspecció educativa autonòmica 
Mercé Cerver Dasí 
Remei Galiana Roig 
Professorat de centres privats 
Carlos Tormo Signes (FSIE) 
Eva Maria Julià Tomás (USO) 
Organitzacions sindicals 
Santiago Mateu Blasco (CCOO PV) 
Acadèmia Valenciana de la Llengua 
Immaculada Cerdà Sanchis 

 
 
 
 
 
 
Personalitats de reconegut prestigi 
Luis García Trapiello 
Encarna Salvador Muñoz 
Professorat de centres públics 
Gloria Muñoz García (ANPE) 
Titulars de centres privats  
Alberto Villanueva Ahicart (FECEVAL) 

Secretaria Tècnica CECV 
Mercè Claramunt Diego 
Julio Gómez Carbonell 
Marta Murciano Hernández 
Maria Viu Rodríguez 

Excusen absència 
Carlos Sánchez de las Heras 
Administració educativa autonòmica 
Juan José López Marinas (CEV) 
Organitzacions empresarials  

Ponent 
Administració educativa autonòmica 
Joaquim Mas Llorens 

Persones convidades  
Inspecció general d’educació 
Francisca Ripoll Mora 

***** 

Abans d’iniciar la reunió de la Comissió Permanent, la presidenta del CECV planteja la 
possibilitat d’ajornar la sessió, ja que coincideix amb una jornada de vaga que ha sigut 
convocada amb posterioritat. Després d’obrir un torn de paraula i d’escoltar les opinions de les 
persones presents, es decideix seguir amb l’ordre del dia, tal com estava previst. 

***** 

D’acord amb la convocatòria, la Comissió Permanent del Consell Escolar de la Comunitat 
Valenciana es reuneix telemàticament per via d’urgència el 18 de juny de 2021, a les 9.30 h, 
amb l’assistència de les conselleres i els consellers que es relacionen més amunt. 

ORDRE DEL DIA 

Punt únic. Estudi i emissió del dictamen per via d’urgència segons allò establert en l’article 25.5 
del Reglament de Funcionament del CECV, sobre el PROJECTE d’Ordre XX/2021, de _____, de 
la Conselleria d’Educació, Cultura i Esport, pel qual es determinen els criteris de creació de llocs 
de professorat de l’especialitat d’orientació educativa en els equips d’orientació educativa i 
per la qual s’ordena la creació de les unitats especialitzades d’orientació. 
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***** 

Punt únic. Estudi i emissió del dictamen per via d’urgència segons l’establert a l’article 25.5 del 
Reglament de Funciona-ment del CECV, sobre el PROJECTE d’Ordre XX/2021, de _____, de la 
Conselleria d’Educació, Cultura i Esport, per la qual es determinen els criteris de creació de 
llocs de professorat de l’especialitat d’orientació educativa en els equips d’orientació educativa 
i per la qual s’ordena la creació de les unitats especialitzades d’orientació. 

***** 

La presidenta el CECV presenta el ponent, Sr. Mas Llorens, membre del CECV i responsable del 
Servei d’Inclusió Educativa. 

El Sr. Mas Llorens explica l’estructura de la norma, que té com a objectiu establir els criteris 
per a la creació de places docents d’Orientació Educativa i de les unitats d’especialització. 

Segons els criteris que contempla l’ordre hi ha un increment de 342 places d’Orientació 
Educativa, (de 499 a 841 places). S’indica on estaran ubicades les noves unitats d’Orientació 
Educativa i l’especialització de cada una. La competència dels àmbits de les unitats 
d’especialització orientativa serà de la Secretaria Autonòmica. Aquesta normativa entrarà en 
vigor l’endemà de ser publicada en el DOGV. 

La presidenta dona la paraula al conseller García Trapiello, qui observa que amb la nova norma 
hi haurà professionals de secundària que tindran el lloc de treball en centres de primària. La 
seua proposta és que la creació de llocs de treball també siga valorada en els CEM o en els CE 
de les escoles. 

A petició de la presidenta del CECV, la Sra. Ripoll Mora respon el dubte del conseller García 
Trapiello i diu que per a poder ser publicat aquest decret ha hagut de passar pels òrgans 
consultius i pels tràmits pertinents, i que en ell ja consta l'adscripció del personal d'orientació 
a centres d'educació infantil i primària, i que en el seu moment no es va posar cap objecció. 

El conseller García Trapiello posa exemples de problemàtiques que podrien sorgir, però el Sr. 
Pérez Sabater li respon que, encara que entén el seu plantejament, el fons de la qüestió és el 
benefici que pot aportar aquesta normativa als centres educatius, concretament a l’alumnat, 
que és que el personal d’orientació passe a formar part del claustre i del dia a dia. A més, 
s’amplia la plantilla de l’orientació educativa. 

El Sr. Calderón Benito comenta que cal combinar la prestació del servei públic amb la negociació 
col·lectiva de la situació del personal d’orientació; diu que cal concretar les funcions d’aquest 
personal de secundària integrat en centres d’educació infantil i primària, ja que s’han de definir 
molt bé les seues funcions dins de la dinàmica dels centres educatius.  

El conseller García Trapiello contesta al Sr. Pérez Sabater que no està en desacord amb el fons 
de la legislació i opina que és essencial el que planteja, però qüestiona la forma d'execució, ja 
que podria plantejar alguna problemàtica. Proposa la possible adscripció del personal als 
centres de secundària, però estenent les seues funcions a centres d’infantil i primària, perquè 
no hi haja cap problema de tipus legal. 

La consellera Salvador Muñoz està d’acord amb el conseller García Trapiello. 

La consellera Martínez Gregori intervé i aclareix que en virtut del que expressa la LOE, el 
personal orientador pot desenvolupar les seues funcions en altres etapes, com s’arreplega en 
el Decret; en tractar-se de legislació en vigor, cal que es duga a terme. 

El conseller Mateu Blasco diu que tots els CEIP han de disposar del seu propi recurs d’orientació 
educativa en plantilla, tant en educació infantil i primària com en secundària. 
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El Sr. Pérez Gea coincideix amb el plantejament de la consellera Martínez Gregori, i afegeix que 
actualment forma part dels centres personal de funció pública com fisioterapeutes, educadores 
i educadors, etc., que, no sent personal docent, assisteix als claustres, i que això mai ha suposat 
un problema. Des del seu punt de vista, potser seria el moment de canviar el decret d’horaris, 
ja que la normativa encara és de l’any 1992. 

La consellera Martínez Gregori, en definitiva, vol deixar clar que s’ha de tindre en compte el 
decret que està en vigor, que justifica la normativa, que s’ha de desplegar. 

El conseller Pacheco Díaz vol afegir que aquesta normativa és necessària però que es pot 
millorar. Des de la confederació volen fer constar que no estan d’acord amb el fet que hi haja 
un servei d’orientació incomplet en centres que no apleguen a un mínim d’alumnat; almenys 
hauria d’haver-hi una persona fixa en el departament d’orientació en cada centre educatiu. 

Per a acabar, la presidenta del CECV fa un resum de la reunió i conclou que es manté el 
suggeriment del conseller García Trapiello a la Secretaria Autonòmica, referida a la participació 
de la comunitat educativa a través dels CE i CEM, en el supòsit de canvis, modificacions o 
supressions de les UEO. La presidenta, a més, proposa afegir que tota la normativa que afecte 
l’arranjament escolar haja de passar també per aquests òrgans. 

Tothom hi està d’acord i les aportacions s’adjuntaran a l’acta igual que l’informe que s’emetrà a 
l’Administració. 

No havent-hi més intervencions ni punts per a tractar, s’alça la sessió a les 10.30 hores. 

Vist i plau. 

València, 18 de juny del 2021 

 

La presidenta del CECV                                                        La secretària tècnica del CECV 

 

Rosa Cañada Solaz                                                                   Mercè Claramunt Diego 
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ACTA NÚM. 7/2021 DE LA SESSIÓ DE LA COMISSIÓ PERMA-

NENT DEL CONSELL ESCOLAR DE LA COMUNITAT VALENCI-

ANA, CELEBRADA EL DIA 24 DE SETEMBRE DE 2021 

ASSISTÈNCIA 

Presidenta CECV 
Rosa Cañada Solaz 

Conselleres i consellers 
Administració educativa autonòmica 
Natividad Fajardo Palomo 
Marina Gilabert Aguilar 
Lluïsa Martínez Gregori 
Carlos Sánchez de las Heras 
Formació del professorat 
Antonio Pérez Sabater 
Direccions de centres privats 
Immaculada López Primo 
Entitats locals (FVMP) 
Manuel Alcaide Olmos 
Organitzacions empresarials  
Juan José López Marinas (CEV) 
Famílies d’alumnat de centres privats 
José Antonio Rodríguez Salinas (CONCAPA-CONVAL) 
Rafael Araújo Montahud (CONCAPA-CONVAL) 
Personalitats de reconegut prestigi 
Encarna Salvador Muñoz 
Luís García Trapiello 

 
 
 
 
Professorat de centres privats 
Alberto Villanueva Ahicart (FECEVAL) 
Laura Pastor Signes (FSIE) 
Carlos Tormo Signes (FSIE) 
Eva M.ª Juliá Tomás (USO CV) 
Professorat de centres públics 
Sheila Pla (ANPE) 
 

Secretaria Tècnica CECV 
Sara Maciá Ferrándiz 
Julio Gómez Carbonell 
Marta Murciano Hernández 
Maria Viu Rodríguez 

Ponents 
LAURA FERRI RAMÍREZ 
RAÚL JUNCOS CASTILLO 
Administració educativa autonòmica 

***** 

D’acord amb la convocatòria, la Comissió Permanent del Consell Escolar de la Comunitat 
Valenciana es reuneix telemàticament el dia 24 de setembre de 2021, a les 09.30 h, amb 
l’assistència de les conselleres i consellers que es relacionen. 

ORDRE DEL DIA 

1. Aprovació de l’acta de les sessions del 18 de juny de 2021 i del 11 de juny de 2021. 

2. Informació de la presidència. 

3. Elaboració de dictamen sobre el PROJECTE DE DECRET del Consell, pel qual s’estableix el cur-

rículum dels ensenyaments artístics professionals corresponents al títol de tècnic/a superior 

d’Arts Plàstiques i Disseny en Gràfica Impresa, de la família professional artística de comuni-

cació gràfica i audiovisual en l’àmbit de la Comunitat Valenciana. 

4. Elaboració de dictamen sobre el PROJECTE DE DECRET del Consell, pel qual s’estableix el 

currículum dels ensenyaments artístics professionals corresponents al títol de tècnic/a su-

perior d’Arts Plàstiques i Disseny en Escultura aplicada a l’Espectacle, pertanyent a la fa-

mília professional artística de l’escultura, en l’àmbit de la Comunitat Valenciana. 

5. Torn obert de paraula. 

***** 

La presidenta dona la benvinguda i excusa absència de la vicepresidenta i de la representació de 
l’Acadèmia Valenciana de la Llengua. 
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1. Aprovació de l’acta de les sessions del 18 de juny de 2021 i de l’11 de juny de 2021 

La presidenta indica que no s’ha rebut cap esmena a les actes i diu que, si qualsevol membre de 
la comissió vol fer-ne alguna, és el moment. No havent-hi cap comentari, s’aproven ambdues 
per assentiment. 

 

2. Informació de la presidència 

La presidenta informa sobre els punts següents: 

Activitats i actuacions del CECV des de l’inici del curs. 

Presentació del Protocol d’absentisme de la DG d’Inclusió Educativa. Serà el proper dia 30/09, i 
hi intervindran, a més d’ella mateixa, el Secretari Autonòmic d’Educació, la Directora General 
d’Inclusió educativa i els membres de cinc ajuntaments valencians seleccionats per dur a terme 
bones pràctiques contra l’absentisme. 

Organització de la trobada «Redescobrint l’FP: educant per al futur», amb el Consell Escolar d’As-
túries. Comenta com s’organitzaran les xarrades i els equips de treball, així com el seminari web 
d’àmbit estatal. 

Les dates encara no són definitives, i s’informa del fet que el CECV pagarà els gastos de desplaça-
ment i allotjament dels i les membres del Ple que vulguen viatjar a Astúries. Es demana confirma-
ció d’assistència, tant a la sessió d’Astúries com a la de València, tan prompte com siga possible. 

El Reglament del CECV encara no està publicat en el DOGV. 

Cal triar representants de l’alumnat en el CECV per al Consell de la Infància i la Joventut. La re-
presentació ha de ser paritària i joves de menys de 18 anys, però actualment no hi ha membres 
d’eixa edat, i queda pendent. 

Es convocaran de nou les comissions en passar el 30 de setembre. 

 

3. Elaboració de dictamen sobre el PROJECTE DE DECRET del Consell, pel qual s’estableix el currí-
culum dels ensenyaments artístics professionals corresponents al títol de tècnic/a superior d’Arts 
Plàstiques i Disseny en Gràfica Impresa, de la família professional artística de comunicació gràfica 
i audiovisual en l’àmbit de la Comunitat Valenciana. 

4. Elaboració del dictamen sobre el PROJECTE DE DECRET del Consell, pel qual s’estableix el 
currículum dels ensenyaments artístics professionals corresponents al títol de tècnic/a supe-
rior d’Arts Plàstiques i Disseny en Escultura aplicada a l’Espectacle, pertanyent a la família 
professional artística de l’escultura, en l’àmbit de la Comunitat Valenciana 

A proposta de la presidència es valoren els dos projectes de decret alhora. La presidenta del 
CECV presenta les persones ponents, Laura Ferri Ramírez i Raúl Juncos Castillo. 

La consellera Ferri Ramírez, com a cap de servei, presenta els projectes de decret, i en justifica la 
necessitat fent referència a la demanda d’ambdós. Parla de les reunions mantingudes amb sindi-
cats en l’elaboració dels projectes i puntualitza que els apartats importants són els que establei-
xen el currículum, com s’implantarà la docència de la llengua estrangera, convalidacions de mò-
duls objecte d’excepció i establiment de la ràtio. 
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El Sr. Juncos Castillo incideix en el fet que és una família de cicles formatius amb molta ocupabi-
litat. També destaca que s’ha comptat amb el professorat, que és responsable del 80% del con-
tingut en el cas de disseny gràfic; en el cas d’escultura aplicada a l’espectacle es preveu una de-
manda molt gran en pocs anys. 

El conseller Araújo Montahud indica que no figura l’alumnat amb NE, s’hi podria fer referència en 
el decret. Proposa que s’introduïsca en l’article 10. CONCAPA proposa que es faça un esforç per-
què aquest alumnat puga aconseguir titulació, especialment en el cas dels ensenyaments objecte 
de la revisió. 

Se li respon que s’haurà de contemplar en la regulació del sistema. No es poden modificar els 
continguts perquè estan establits en la legislació estatal, correspon a cada centre facilitar l’accés 
a l’alumnat. Després de diferents intervencions, la presidenta del CECV proposa que l’esmentada 
recomanació aparega en l’informe d’aquest. 

La consellera Ferri Ramírez comenta que dins d’un projecte Erasmus que s’està desenvolupant es 
contempla el tema més àmpliament i diu que s’enviarà una còpia de les conclusions al CECV. 

 

5. Torn obert de paraula. 

La presidenta del CECV indica que hi ha diverses substitucions en el Consell: 

Mercè Claramunt Diego ja no és secretària tècnica, i se li agraeix la tasca; passa a substituir-la 
Julio Gómez Carbonell, que serà el nou secretari tècnic. A més, s’incorpora Sara Maciá Ferrándiz 
como ATD. 

Demana que es comuniquen els possibles canvis per part dels diferents sectors que conformen 
el CECV. 

La consellera Fajardo Palomo comunica que des de la secretaria autonòmica el 29 i 30 d’octubre 
se celebra el Congrés Estatal de Coeducació al Palau de Congressos. 

La consellera Pla es presenta com a representant d’ANPE, i el secretari tècnic del CECV li demana 
que ho comuniquen oficialment. 

La consellera López Primo vol que conste en acta la preocupació del professorat i les famílies per 
la manca d’assistència d’Audició i Llenguatge (recursos dels SPE) als centres concertats. El conse-
ller Villanueva Ahicart s’hi suma i especifica que no han eixit les hores diferenciades perquè en-
cara no hi ha resolució, fet que ja es coneix des de la DG d’Ordenació. També s’hi suma la conse-
llera Pastor Signes. 

La presidenta del CECV agraeix al conseller Tormo Signes l’ajuda en la preparació de la trobada 
sobre FP, i no havent-hi més punts per a tractar s’alça la sessió a les 10.40 hores. 

Vist i plau 

València, 24 de setembre del 2021 

La presidenta del Consell Escolar                                                  El secretari tècnic del CECV 

 

Rosa Cañada Solaz                                                                             Julio Gómez Carbonell 
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ACTA NÚM. 8/2021 DE LA SESSIÓ DE LA COMISSIÓ PERMA-

NENT DEL CONSELL ESCOLAR DE LA COMUNITAT VALENCI-

ANA, CELEBRADA EL DIA 6 D’OCTUBRE DE 2021 

ASSISTÈNCIA 

Presidenta CECV 
Rosa Cañada Solaz 

Vicepresidenta CECV 
Dèlia Amorós Pinos 

Conselleres i consellers 
Administració educativa autonòmica 
Natividad Fajardo Palomo 
Marina Gilabert Aguilar 
Lluïsa Martínez Gregori 
Carlos Sánchez de las Heras 
Formació del professorat 
Antonio Pérez Sabater 
Direccions de centres privats 
Immaculada López Primo 
Direccions de centres públics 
Ginés Pérez Gea 
Entitats locals (FVMP) 
Manuel Alcaide Olmos 
Organitzacions empresarials  
Juan José López Marinas (CEV) 
Organitzacions sindicals 
Santiago Mateu Blasco (CCOO PV) 
Personal d’administració i serveis  
Antonio J. Calderón Benito (UGT PV) 
Famílies d’alumnat de centres públics 
Mercé Alabau Siurana (Conf. Gonzalo Anaya) 
Sonia Terrero González (COVAPA) 
Titulars de centres privats 
Alberto Villanueva Ahicart (FECEVAL) 

 
 
 
 
 
Professorat de centres privats 
Laura pastor Signes (FSIE) 
Carlos Tormo Signes (FSIE) 
Juan Vte. Miralles Ortí (FISE) 
Eva M.ª Julià Tomàs 
Professorat de centres públics 
Sheila Pla Borràs (ANPE) 
Beatriu Cardona i Prats (STEPV) 
Ignasi Amorós Galiana (STEPV) 
Personalitats de reconegut prestigi 
Luis García Trapiello 
 

Ponent 
PEDRO SIGLER VIZCAÍNO 
Administració educativa autonòmica 

Excusen absència  

o Lola Florez Martín 
Representant de l’alumnat de c. privats 

Secretaria Tècnica CECV 
Julio Gómez Carbonell 
Sara Macià Ferrándiz 
Marta Murciano Hernández 
Maria Viu Rodríguez 

***** 

D’acord amb la convocatòria, la Comissió Permanent extraordinària del Consell Escolar de la 
Comunitat Valenciana es reuneix telemàticament el dia 06 d’octubre de 2021, a les 9.30h, amb 
l’assistència de les conselleres i els consellers que es relacionen. 

ORDRE DEL DIA 

Punt únic. Estudi i emissió del dictamen per via d’urgència segons l’establert a l’article 25.5 del 
Reglament de Funcionament del CECV, sobre el projecte de modificació del Decret 164/2017, de 
27 d'octubre, del Consell, pel qual es regula el component retributiu relacionat amb la formació 
permanent del funcionariat docent i la realització de les activitats per a la millora de la qualitat 
de l'ensenyament. 

La presidenta del CECV explica que la convocatòria de la comissió ve motivada per la urgència en 
la tramitació de la norma objecte de dictamen, recorda el procediment i indica que el Sr. Sigler 
Vizcaíno farà de ponent. 

El Sr. Sigler Vizcaíno explica que la modificació d’aquest decret s’origina per a poder executar la 
sentència del Tribunal Superior de Justícia de fa 4 anys.  



Consell Escolar de la Comunitat Valenciana Actes 2021 

 

 

 

 

48 
 

El conseller Calderón Benito i la consellera Julià Tomás sol·liciten que s’òbriga una mesa de nego-
ciació per a tractar el tema, però se’ls respon que la modificació normativa sols obeeix a la neces-
sitat d’executar la sentencia. 

El decret regula el complement retributiu (sexennis) per al professorat interí, entre el qual no està 
inclòs el personal laboral, i per tant, el de religió. 

La modificació consisteix a afegir el personal laboral als apartats corresponents. 

Les modificacions del decret apareixen en els articles 1, 2 i 3 i 7 i disposició transitòria. Sempre 
s’hi afegeix «personal laboral» quan es parla de complement retributiu. Pel que fa a les esmenes, 
només n’ha presentat ANPE.  

El conseller Amorós Galiana planteja que s’hauria de reprendre la negociació de les condicions 
econòmiques del personal docent i demana que s’òbriga el fòrum de negociació, però la presi-
denta del CECV aclareix que aquesta revisió normativa només pretén complir la sentència esmen-
tada, que només fa referència al professorat de religió, per tant aquest punt no és objecte de la 
reunió. 

Les esmenes presentades a la norma per part d’AMPE s’inclouen en l’Annex 1. 

El Sr. Sigler Vizcaíno insisteix que les modificacions es faran només per a complir les sentències 
judicials, per això únicament s’hi modifiquen aspectes relacionats, i serà la Llei de Funció Pública 
la norma que tracte la resta de les qüestions. La presidenta del CECV proposa que siga el dictamen 
de l’òrgan el que incloga una recomanació al respecte.  

Com que les esmenes d’ANPE es refereixen a incloure el funcionariat en pràctiques en la regulació 
del complement retributiu (sexennis), es vota una unitàriament, i el resultat queda així: 7 vots a 
favor, 10 vots en contra i 6 abstencions. 

Després de la votació, la presidenta explica que el dictamen contemplarà que la nova Llei de Fun-
ció Pública ja regula els complements. El conseller García Trapiello, per la seua banda, recorda 
que ja hi ha un RD que regula els complements i proposa que s’inste l’Administració perquè es 
revise la normativa en el sentit discutit en la comissió quan siga possible. 

La consellera Julià Tomàs pregunta quin termini d’execució tindrà la norma, a la qual cosa el Sr. 
Sigler Vizcaíno respon que tan prompte com siga possible, ja que està tot molt avançat però no 
hi ha data concreta. 

Finalment, la presidenta del CECV recorda les dates de les trobades entre consells escolars auto-
nòmics organitzades a instància del Consell Escolar de l’Estat (26 d’octubre a Xest i 25 de novem-
bre a Astúries). A més, recorda que encara s’hi pot confirmar assistència, sobretot, al sector de 
famílies, ja que encara no hi té representació confirmada. 

Sense que hi haja més paraules sol·licitades, es tanca la sessió a les 10.10 hores. 

Vist i plau. 

València, 6 d’octubre del 2021. 

La presidenta del Consell Escolar                                       El secretari tècnic del CECV 

 

Rosa Cañada Solaz                                                       Julio Gómez Carbonell 
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ACTA NÚM. 9/2021 DE LA SESSIÓ DE LA COMISSIÓ PERMA-

NENT DEL CONSELL ESCOLAR DE LA COMUNITAT VALENCI-

ANA, CELEBRADA EL DIA 19 DE NOVEMBRE DE 2021 

ASSISTÈNCIA 

Presidenta CECV 
Rosa Cañada Solaz 

Vicepresidenta CECV 
Dèlia Amorós Pinos 

Conselleres i consellers 
Administració educativa autonòmica 
Natividad Fajardo Palomo 
Marina Gilabert Aguilar 
Lluïsa Martínez Gregori 
Carlos Sánchez de las Heras 
Formació del professorat 
Antonio Pérez Sabater 
Direccions de centres privats 
Immaculada López Primo 
Direccions de centres públics 
Ginés Pérez Gea (ADIP PV) 
Entitats locals (FVMP) 
Manuel Alcaide Olmos 
Organitzacions empresarials  
Juan José López Marinas (CEV) 
Personal d’administració i serveis  
Antonio J. Calderón Benito (UGT PV) 
Famílies d’alumnat de centres privats 
José Miguel Majón Montoya (CONCAPA-CONVAL) 
Rafael Araújo Montahud (CONCAPA-CONVAL) 
Mercé Alabau Siurana (Conf. Gonzalo Anaya) 
Rubén Pacheco Díaz (Conf. Gonzalo Anaya) 
Inspecció educativa autonòmica 
Mercé Cerver Dasí 

 
 
 
 
 
 
Professorat de centres privats 
Laura Pastor Signes 
Eva M.ª Juliá Tomás (USO) 
Professorat de centres públics 
Sheila Pla Català (ANPE) 
Ignasi Amorós Galiana (STEPV) 
Personalitats de reconegut prestigi 
Luis García Trapiello 
Encarna Salvador Muñoz 
Titulars de centres privats  
Alberto Villanueva Ahicart (FECEVAL) 
Unitat d’Educació per a la Salut 
Joan Quiles Izquierdo 

Secretaria Tècnica CECV 
Julio Gómez Carbonell 
Sara Maciá Ferrándiz 
Marta Murciano Hernández 
Maria Viu Rodríguez 

Ponent 
Subdirectora General d’Ordenació acadèmica 
Elsa Vilalta Fonfría 
Servei d’Ordenació acadèmica 
M. Teresa Carrasco Mateu 
Cèlia Torres Marín 

***** 

D’acord amb la convocatòria, la Comissió Permanent del Consell Escolar de la Comunitat 
Valenciana es reuneix telemàticament el dia 19 de novembre de 2021, a les 9.30 h, amb 
l’assistència de les conselleres i els consellers adés relacionats. 

ORDRE DEL DIA 

1. Aprovació de l’acta de les sessions del 24 de setembre i del 6 d’octubre del 2021.  

2. Elaboració del dictamen sobre el Projecte d’Ordre de ......... /2021 de la Conselleria d’Educa-

ció, Cultura i Esport per la qual es regulen les condicions i el procediment de sol·licitud i d’au-

torització de modificació de la jornada escolar en els centres sostinguts amb fons públics de 

segon cicle d’Educació Infantil i d’Educació Primària del sistema educatiu valencià. 

3. Torn obert de paraula. 

***** 
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La presidenta del Consell Escolar de la Comunitat Valenciana obri la sessió, donant la benvinguda 
als assistents i transmetent les disculpes de l'organització COVAPA per no poder assistir. 

1. Aprovació de l’acta de les sessions del 24 de setembre i del 6 d’octubre del 2021.  

No hi ha esmenes a l’acta del 24/09/21, per la qual cosa s’aprova per assentiment. 

En l’acta del 6/10/21 s’ha omés l’organització a la qual representa la consellera Juliá Tomás, per 
la qual cosa aquesta demana que s’hi indique la seua vinculació amb USO. 

 

2. Elaboració del dictamen sobre el Projecte d’Ordre de ......... /2021 de la Conselleria d’Educació, 
Cultura i Esport per la qual es regulen les condicions i el procediment de sol·licitud i d’autorització 
de modificació de la jornada escolar en els centres sostinguts amb fons públics de segon cicle 
d’Educació Infantil i d’Educació Primària del sistema educatiu valencià. 

Aquest projecte de decret ja ha passat per la comissió de Projectes Legislatius del CECV, i amb la 
convocatòria, se n’ha inclòs l’informe.  

Intervé com a ponent la consellera Vilalta Fonfría, que justifica la necessitat i l’oportunitat de la 
publicació del present projecte de llei.  

Pel que fa al fons de la qüestió, insisteix en el fet que no existeix consens científic sobre quina 
jornada educativa és millor. A més, indica que la norma tracta de possibilitar que cada comunitat 
educativa puga triar la jornada que li resulte més adequada, en funció de les seues particularitats. 

La norma descriu els conceptes fonamentals que s’hi desenvolupen, i introdueix com a novetat 
la jornada flexible, que possibilita combinar la continuada amb la partida. La idea és que l’ordre 
es tramite tan prompte com siga possible, i que els projectes dels centres puguen ser informats 
favorablement i aprovats perquè el curs vinent es puguen posar en marxa. 

També hi ha un canvi de vigència de la jornada elegida: en la norma anterior calia votar-la cada 
tres anys i ara es proposa que seguisca vigent mentre no hi haja proposta de canvi per part del 
consell escolar de centre. D’altra banda, s’han simplificat els tràmits per a sol·licitar-la i des del 
punt de vista administratiu, la nova norma atorga més garanties jurídiques.  

Puntualitza la consellera que la norma regula l’aplicació de la jornada en Infantil i Primària i que 
per a l’alumnat del primer cicle d’Infantil és millor la jornada partida, per això no s’hi proposa la 
continuada.  

A continuació, es procedeix a debatre les esmenes presentades. 

Esmena 1.  

Esmena a la totalitat presentada pel conseller RUBÉN PACHECO DIAZ, en representació de la Confe-
deració Gonzalo Anaya. 

El conseller Pacheco Díaz, planteja una ’esmena a la totalitat perquè considera que al Projecte 
d’ordre hi ha mancances greus, com ara que no hi ha exigència de projecte pedagògic per part 
del centre; que no se n’ha mostrat cap avaluació externa de l’experiència i que, de fet, només es 
parla de l’existència d’una enquesta de satisfacció, que no és el mateix que una avaluació. Plan-
teja, a més, que ja existeixen nombroses experiències de jornada continuada, i que, per aquest 
mateix motiu, se’n podrien fer avaluacions. 

També percep com un problema la vigència indefinida, ja que segons ell hi ha centres en els quals 
les famílies ho tenen difícil per a participar. 
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La consellera Vilalta Fonfría respon al conseller Pacheco Díaz i es compromet a fer-li arribar les 
enquestes de satisfacció. 

Intervé la tècnica de la DG d’Ordenació acadèmica, Sra. Carrasco Mateu, i explica que és el mo-
ment adequat per a presentar la norma, perquè hi ha hagut sentències judicials que havien d’em-
marcar la possibilitat dels centres per a triar jornada. A causa de la pandèmia, l’Administració ha 
rebut peticions de moltes famílies perquè es facilite el canvi de jornada. La direcció de cada cen-
tre, que és qui més informació posseeix de la realitat de la comunitat educativa que l’envolta, ha 
d’avaluar cada situació. 

La consellera Vilalta Fonfría insisteix en el fet que la comunitat educativa té el poder de triar, i 
que això és el que pretén possibilitar l’ordre. 

En aquest punt, el conseller Pérez Gea indica que, amb relació a la conciliació, és indiferent la 
jornada, perquè l’alumnat de tots els centres té possibilitat d’assistir-hi de 9:00 a 17:00, que el 
debat és la jornada laboral i que la participació de les famílies està garantida en el consell escolar 
de cada centre. Pel que fa a l’avaluació, la fan trimestralment els equips directius. 

Es vota l’esmena la qual es rebutjada per 2 vots a favor, 25 en contra i 1 abstenció) la comissió 
passa a la resta d’esmenes. 

En aquest punt, el conseller Araújo Montahud manifesta la seua intenció de defensar les esmenes 
de COVAPA, ja que no n’hi ha cap representant, però el conseller García Trapiello i la presidenta 
del CECV li responen que tornar sobre els assumptes ja tractats i aprovats en comissió (en aquest 
cas, la de Projectes Legislatius), no procedeix. El conseller López Marinas també s’expressa en el 
mateix sentit. 

Esmena 2. 

Modificació del títol de l’ordre: canviar el títol per fer referència als centres d’educació especial i 
escoles infantils. SHEILA PLA CATALÀ (ANPE). 

Defensada per la CONSELLERA PLA CATALÀ , en representació del sindicat ANPE. 

La consellera Pla Català indica que l’associació a la qual representa vol que s’incloguen les escoles 
d’Infantil i Educació especial en el títol, però des de l’Administració se li diu que estan incloses en 
la disposició addicional 4a. El conseller Calderón Benito pensa que hi falta claredat, que la redac-
ció és ambigua, i la presidenta del CECV proposa que s’inste l’Administració a transaccionar-la per 
a desenvolupar les addicionals 4 i 5, amb la idea de desfer les possibles ambigüitats. S’accepta. 

Esmena 3. 

Preàmbul. Modificació: canviar l’expressió  «un horari» per «jornada diària per al desenvolupa-
ment del currículum SHEILA PLA CATALÀ (ANPE). 

S’accepta per part de l’Administració, encara que es remarca que no és rellevant. 

Esmena 4.  

Preàmbul. Addició. ampliar la frase en els següents termes «positiva i l’àmplia acceptació gene-
ralitzada en els centres que han portat a terme el PEOJE». CONSELLERA PLA CATALÀ (ANPE). 

Es retira. 

Esmena 4. Bis. 

Article 1. Addició. Ampliar la frase en els següents termes: «positiva i l’àmplia acceptació genera-
litzada en els centres que han portat a terme el PEOJE». CONSELLERA PLA CATALÀ (ANPE). 
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Es retira. 

Esmena 4. bis 1. 

Preàmbul. Addició. Ampliar la frase en els següents termes: «modificar l’organització de la jor-
nada lectiva dins de la jornada escolar». Consellera PLA CATALÀ (ANPE). 

Es retira. 

Esmena 5. 

Article 1. Modificació: afegir «centres d’educació especial i escoles infantils». Consellera PLA CA-

TALÀ (ANPE). 

Es retira l’esmena i es fa recomana que es concrete en les addicionals 4a i 5a l’esment als centres 
d’educació especial i infantil. 

Esmena 6. 

Article 2. Addició: canviar títol i «Horari general de centre» segons article 69, Decret 253/2019, 
de 29 de novembre, ROF». Consellera PLA CATALÀ (ANPE). 

Segons l’Administració, no procedeix, i es retira. 

Esmena 7. 

Article 2.1.a. Modificació: l’expressió «temps d’esbarjo», si es refereix al temps de pati sobra re-
ferencia, ja que en les escoles aquest és lectiu. Consellera PLA CATALÀ (ANPE). 

S’accepta per part de l’Administració. 

Esmena 8. 

Article 2.1.b. Modificació: afegir «La jornada lectiva és el període de temps dins de la jornada 
escolar, destinat al desenvolupament del currículum». Consellera PLA CATALÀ (ANPE). 

Segons l’Administració, no procedeix, i es retira. 

Esmena 9. 

Article 2.1.c. Supressió: suprimir el punt perquè està inclòs en la proposta de l’apartat a) d’aquest 
article (horari general del centre). Consellera PLA CATALÀ (ANPE). 

Segons l’Administració, no procedeix, i es retira. 

Esmena 10. 

Article 3. Addicció: incloure la definició d’activitats extraescolars segons el ROF. CONSELLERA PLA 

CATALÀ (ANPE). 

Segons l’Administració no és necessari perquè ja es defineix en un altre document, i es retira. 

Esmena 11. 

Article 3.2. Supressió de l’expressió: «A la finalització el període de menjador», perquè les extra-
escolars estiguen incloses en el període de menjador, segons definició de servei de menjador de 
l’ordre 43/2016. Consellera PLA CATALÀ (ANPE). 

Es retira. 

 



Consell Escolar de la Comunitat Valenciana Actes 2021 

 

 

 

 

53 
 

Esmena 12. 

Article 3.2. Modificació: demanen que no sols es parle d’AFA, sinó també d’APA y AMPA. Presen-
tada per la consellera Consellera TERRERO GONZÁLEZ en representació de COVAPA. 

La presidenta recorda que aquesta esmena ja es va acceptar en la comissió de Projectes Legisla-
tius, i es retira. 

Esmena 13. 

Article 3.3. Supressió del fragment de text: «en el cas dels centres de jornada lectiva realitzada 
íntegrament en període de matí, han de ser d’oferta obligada en jornada lectiva per al centre i 
voluntàries per a les famílies». Consellera PLA CATALÀ (ANPE). 

L’Administració considera que els centres han de garantir activitats fins a les 17:00 per tal de 
propiciar la conciliació familiar. 

La consellera Pla Català no accepta i es procedeix a la votació amb un resultat de 1 vot a favor, 2 
abstencions i la resta en contra. Per tant, es rebutja l’esmena. 

Esmena 14. 

Article 3.4. Supressió. Consellera TERRERO GONZÁLEZ (COVAPA). 

Aquesta esmena ja ha sigut tractada i retirada en una altra comissió, i el conseller Araújo Mon-
tahud manifesta que no s’hauria de tornar a debatre. Després d’algunes intervencions s’aclareix 
que hi ha un dictamen de l’altra comissió acceptat i es conclou que, efectivament, no procedeix 
debat. 

Esmena 15. 

 Article 3.4. Modificació: substituir l’expressió «dins de la jornada escolar» per «dins de l’horari 
general del centre». Consellera PLA CATALÀ (ANPE). 

La Sra. Cañada Solaz recorda que aquesta esmena ja va ser tractada en la comissió de Projectes 
Legislatius.  

L’Administració incideix en el fet que les activitats extraescolars són voluntàries. 

L’esmena és rebutjada. 

Esmena 16. 

Article 3.5. Addició: afegir «accessibles per a tot l’alumnat». Consellera PLA CATALÀ (ANPE). 

És rebutjada. 

Esmena 17. 

Article 3.5. Modificació: s’han de promoure les tres llengües, per això s’han de motivar les tres 
llengües. Consellera TERRERO GONZÁLEZ (COVAPA). 

Per part de l’Administració s’explica que la intenció és reforçar la llengua minoritzada, fet que, 
d’altra banda, està contemplat en la Llei de Normalització Lingüística. 

La presidenta del CECV proposa votar, i el resultat és de 5 vots a favor, 1 abstenció i la resta en 
contra de l’esmena. Es rebutja. 
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El conseller López Marinas amb l’objectiu de poder transaccionar proposa canviar «llengua valen-
ciana» per «llengua menys emprada», que podria ser el castellà en alguns centres. 

El conseller Pacheco Díaz i la vicepresidenta del CECV, Sra. Amorós Pinos, expliquen la diferència 
entre llengua minoritària i llengua minoritzada, i coincideixen que és la minoritzada la que s’ha 
de reforçar.  

Esmena 18. 

Article 3.7. Modificació: «Els centres han de presentar un projecte específic d’activitats extraes-
colars». Consellera PLA CATALÀ (ANPE). 

Acceptada per l’Administració. 

Esmena 19. 

Article 3.7. Addició:  proposen afegir que les subvencions vagen a l’AMPA. Consellera Terrero 
González (COVAPA). 

Aquesta esmena ja es va acceptar. 

Esmena 20. 

Article 3.9. Supressió de la frase: «en els centres de jornada lectiva realitzada en jornada partida». 
Consellera PLA CATALÀ (ANPE). 

L’Administració accedeix a canviar la redacció a «Les activitats extraescolars incloses dins de la 
jornada escolar s’han d’incloure dins de la Programació General Anual i han de comptar amb 
l’aprovació del consell escolar del centre». 

La Sra. Pla Català hi està d’acord. 

Esmena 21. 

Article 3.9. Supressió: tot el paràgraf. Consellera TERRERO GONZÁLEZ (COVAPA). 

Aquesta esmena ja es va acceptar 

Esmena 22. 

 Article 3.10. Supressió: eliminar els requisits específics. Consellera PLA CATALÀ (ANPE). 

Segons ANPE, en el model de jornada contínua el professorat no pot garantir atenció fora del seu 
horari, i per tant la permanència en el centre de vesprada, i les extraescolars de qualitat no es 
poden garantir sense incrementar l’horari lectiu del personal docent.  

Des de l’Administració s’indica que és tasca de l’equip directiu resoldre com fer-ho. Per la seua 
banda, el conseller Pérez Gea, representant de les direccions de centres educatius, assegura que 
segons la seua experiència en cap cas es dona aquest problema.  

No havent consens, es procedeix a la votació de l’esmena amb el resultat d’1 vot a favor, 3 abs-
tencions i la resta en contra. Així doncs, es rebutja l’esmena. 

Esmena 23. 

Article 5. Supressió de la frase: «han d’establir-se en horari de vesprada». Consellera PLA CATALÀ 
(ANPE). 
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L’Administració proposa que s’indique preferentment en compte de suprimir, però la represen-
tant d’ANPE no ho accepta, i es procedeix a la votació. El resultat és 1 vot a favor, 1 abstenció i la 
resta en contra. 

Es rebutja l’esmena. 

Esmena 24. 

Article 6. Addició de referència normativa: article 2 de l’ordre 53/2012. Consellera PLA CATALÀ 
(ANPE). 

L’Administració puntualitza que ja està regulat, i no procedeix.  

Es retira l’esmena. 

Esmena 25. 

Article 6.2. Addició: «L’horari d’atenció a l’alumnat de menjador s’estableix com a mínim en 1 
hora i 30 minuts durant tot el període escolar, incloent-hi els mesos de juny i setembre». Conse-
llera PLA CATALÀ (ANPE). 

Es retira. 

Esmena 26. 

Article 6.5. Cal aclarir el tema del transport compartit entre centres amb diferent modalitat de 
jornada. Consellera PLA CATALÀ (ANPE). 

Per part de l’Administració s’explica que només afecta les famílies, no al professorat. 

Es retira. 

Esmena 26 bis. 

Article 8.1. 

L’Administració accedeix a modificar-ne el títol. 

S’accepta. 

Esmena 27. 

Article 9. Se’n demana aclariment. Consellera PLA CATALÀ (ANPE). 

L’Administració accepta el suggeriment  i es farà un canvi de redacció. S’hi afegirà l’expressió «es 
podrà» per a l’horari de la vesprada formativa. 

Esmena 28. 

Capítol 1. Modificació. Es proposa la redacció: «Jornada lectiva distribuïda en dos períodes: ses-
sions de matí i sessions de vesprada». Consellera PLA CATALÀ (ANPE). 

El conseller Calderón Benito proposa canviar «jornada partida» per «jornada en dos períodes». 
Per part de l’Administració s’argumenta que la jornada realment és «partida» perquè sempre fa 
referencia a la jornada que fa l’alumnat, no s’entén el canvi. Es rebutja. 

Esmena 29. 
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Article 11. Modificació de contingut: L’organització sindical opina que s’imposen massa condici-
ons a la jornada contínua, a diferència de la resta de modalitats de jornada lectiva. Consellera PLA 

CATALÀ (ANPE). 

Per part de l’Administració es concreta què s’entén per cada tipus de jornada.  

Com que no hi ha acord, es procedeix a la votació i el resultat és 1 vot a favor, 1 abstenció i la 
resta en contra. Per tant, es rebutja l’esmena. 

Esmena 30. 

Article 11.3. Supressió: «perquè no s’aplica a cap altre model de jornada». Consellera PLA CATALÀ 
(ANPE). 

Es vota i el resultat de la consulta és 1 vot a favor, 1 abstenció i la resta en contra. Es rebutja 
l’esmena. 

Esmena 31. 

Article 11.4. Supressió: «sense poder garantir-ne el desenvolupament». Consellera PLA CATALÀ 
(ANPE). 

Es retira l’esmena. 

Esmena 32. 

 Article 11.4. Modificació. Consellera TERRERO GONZÁLEZ (COVAPA). 

Aquesta esmena ja es va tractar en la comissió de Projectes legislatius. 

Esmena 33. 

Article 12. Supressió: eliminació completa d’obligatorietat de permanència del professorat du-
rant les activitats extraescolars. Consellera PLA CATALÀ (ANPE). 

Per part de l’Administració no s’accedeix al canvi i es procedeix a la votació amb el resultat de 2 
vots a favor, 2 abstencions i la resta en contra. Per tant es rebutja l’esmena. 

El conseller Calderón Benito exposa que hi pot haver centres xicotets en els quals el professorat 
s’haja de quedar de vesprada.  

La Sra. Cañada Solaz proposa que s’introduïsca una recomanació que contemple la casuística de 
centres amb plantilla reduïda. S’aprova la recomanació amb el següent resultat de la votació: 10 
vots a favor i 3 abstencions. 

Esmena 34. 

Article 13. Modificació de contingut: ANPE argumenta que «igual que en la jornada partida, ací 
no hi ha imposició d’extraescolars de vesprada els dies en què es desenvolupe la jornada lectiva 
en horari de matí, tal i com es prescriu en la jornada contínua». Consellera PLA CATALÀ (ANPE). 

La representant de l’Administració explica que s’ha afegit un apartat per tal d’aclarir la norma. La 
jornada lectiva acaba a les 17:00 en qualsevol de les modalitats i les activitats extraescolars esta-
ran garantides sempre que no hi haja activitats lectives. El professorat no participarà en aquestes 
activitats. 

El conseller Amorós Galiana afegeix que és important assegurar la part econòmica i demana una 
transaccional que garantisca la jornada mixta. També fa referència a la jornada formativa del pro-
fessorat. 
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La Sra. Carrasco Mateu aclareix que el tema econòmic està regulat en una altra norma. A més, 
reitera que el professorat no s’encarregarà de les extraescolars. Per la seua banda, el conseller 
Pérez Gea planteja que les activitats estan garantides per els monitors i les monitores de menja-
dor. 

La representant de l’Administració aclareix que les activitats no sols les porten a terme els moni-
tors i les monitores de menjador, sinó que també hi poden participar associacions o empreses 
externes. 

En no haver-hi acord, es procedeix a la votació i el resultat és 1 vot a favor, 2 abstencions i la resta 
en contra, per tant es rebutja l’esmena. 

Esmena 35. 

Article 14.1. Modificació. Consellera Terrero González (COVAPA). 

Es retira. 

Intervé el conseller Araújo Montahud per a comunicar que totes les esmenes de COVAPA estan 
retirades. 

Esmena 36. 

Article 14.1. Modificació: Es proposa «per majoria simple del consell escolar de centre». Conse-
llera PLA CATALÀ (ANPE). 

L’Administració no accepta el canvi. Es procedeix a la votació amb el resultat següent: 1 vot a 
favor, 1 abstenció i la resta en contra. Així, es rebutja l’esmena. 

Esmena 38. 

Article 14.6. Modificació: se sol·licita que es respecte l’autonomia dels centres en l’organització 
de les reunions. Consellera PLA CATALÀ (ANPE). 

L’Administració creu convenient que es garantisca una reunió informativa amb les famílies per a 
resoldre possibles dubtes.   

Es procedeix a la votació amb el següent resultat: 1 vot a favor, 1 abstenció i la resta en contra. 

Es rebutja l’esmena. 

Esmena 39. 

Article 15. Addició: afegir «Condicions en l’horari del professorat». Consellera PLA CATALÀ (ANPE). 

L’Administració considera que la redacció és adequada, no accepta l’esmena, i es procedeix a la 
votació. Hi ha 1 vot a favor de l’esmena; 1 abstenció i la resta, en contra. Per tant, es rebutja 
l’esmena. 

Esmena 40. 

Capítol III. Supressió: tot el capítol. Consellera PLA CATALÀ (ANPE). 

La consellera Pla Català considera que en el Consell Escolar ja es troben representats tots els 
sectors de la comunitat educativa. No seria necessari el vot de les famílies. Contràriament, des de 
l’Administració es pensa que es necessiten consensos més amplis.  

En no haver-hi acord, es procedeix a votar l’esmena i el resultat és 1 vot a favor, 1 abstenció i la 
resta en contra. 
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Per tant, es rebutja l’esmena. 

Esmena 41. 

Article 21.2. Modificació: «termini de dos dies lectius des de la publicació», en l’article anterior 
diu «tres dies». Consellera PLA CATALÀ (ANPE). 

S’accepta. 

Esmena 42. 

Article 22.3. Consulta: Quants supervisors? Consellera PLA CATALÀ (ANPE). 

Per part de l’Administració es comunica que s’ha fet una modificació en la norma. L’objectiu és 
assegurar les garanties de la votació. 

Esmena 43. 

Article 23. Addició: cal afegir «vot no presencial». Consellera PLA CATALÀ (ANPE). 

La consellera Pla Català proposa incloure-hi el vot delegat, però la representant de l’Administració 
respon que aquest sistema ha donat molts problemes.  

La consellera Alabau Siurana coincideix amb aquesta afirmació i es decideix que es vote l’esmena. 
El resultat de la consulta és de 2 vots a favor, 0 Abstencions i la resta en contra, per tant, es 
rebutja l’esmena. 

Esmena 44. 

Article 24. Aclariment. Consellera PLA CATALÀ (ANPE). 

Per part de l’Administració s’acorda que es concretarà cadascun dels  casos que recull l’article i, 
després d’algunes intervencions, es conclou que el CECV farà una recomanació perquè s’aclaris-
quen els conceptes dubtosos. 

Esmena 45. 

Article 24.4. Modificació: canviar la frase «una volta acabat el període de votació» per «abans de 
fer l’escrutini ». Consellera PLA CATALÀ (ANPE). 

Es retira l’esmena. 

Esmena 46. 

Article 28.1. Substitució: «fins a la finalització del curs següent a la resolució d’aprovació». Con-
sellera PLA CATALÀ (ANPE). 

Es retira l’esmena. 

Esmena 47. 

Article 29.3. Modificació: substituir «de vots possibles» per «sobre els vots emesos». Consellera 

PLA CATALÀ (ANPE). 

Després d’algunes intervencions, no hi ha acord sobre la necessitat de la inclusió de l’esmena. Es 
procedeix a la votació i el resultat és de 2 vots a favor, 0 abstencions i la resta en contra. Per tant, 
es rebutja l’esmena. 

Esmena 48. 
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Article 30.2. Modificació: «Una vegada aprovada la modificació de la jornada escolar, la vigència 
serà de dos anys». Consellera PLA CATALÀ (ANPE). 

No procedeix perquè aquesta esmena ja va ser tractada en la Comissió de Projectes legislatius. 

Esmena 49. 

Article 3.5 Supressió: tot el paràgraf. Consellera PLA CATALÀ (ANPE). 

La representant de l’Administració opina que la intenció del paràgraf esmentat és donar estabili-
tat als centres. Com que no hi ha acord, es procedeix a la votació, i el resultat és de 2 vots a favor, 
1 abstenció i la resta en contra. Per tant, es rebutja l’esmena. 

Esmena 50. 

Disposició addicional 4. Modificació: «Aplicar a escoles infantils». Consellera PLA CATALÀ (ANPE). 

Ja ha sigut tractada. 

Esmena 51. 

Disposició transitòria Única a). Substitució: «per majoria simple». Consellera PLA CATALÀ (ANPE). 

Ja ha sigut tractada. 

Esmena 52. 

Disposició final segona. Aclariment. Consellera PLA CATALÀ (ANPE). 

La representant de l’Administració informa que les famílies sabran sempre quina jornada tindran 
abans de matricular al seus fills i filles. 

Esmena 53. 

Annex VI. Modificació: «Concretar documentació». Consellera PLA CATALÀ (ANPE). 

Des de l’Administració s’afegiran tots els aspectes que siguen necessaris. 

Esmena 54, Annex IX. Modificació: hi ha una errada i allò relatiu a les paperetes no coincideix amb 
l’articulat. Consellera PLA CATALÀ (ANPE). 

Aquesta modificació ja s’ha fet. 

 

3. Torn obert de paraula. 

Intervé el conseller Araújo Montahud sobre la disposició addicional 5á i fa referència als centres 
d’EE. Demana incloure-hi les aules específiques dels centres concertats. S’ha de tindre en compte 
que necessiten flexibilitat d’horari, ja que moltes vegades requereixen una atenció més especia-
litzada.  

La representant de l’Administració explica que no és incompatible, seria el mateix cas que en la 
pública, però indica que només es podria fer canvi d’horari d’entrada o d’eixida.  

El CECV fa una recomanació al respecte. 

El conseller Pacheco Díaz afegeix que les xifres de satisfacció amb els diferents tipus de jornada 
escolar es venen demanant des de fa cinc anys, i encara no les han rebudes, aprofita per a recla-
mar-les. La representant de l’Administració es compromet a facilitar-li-les. 
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La consellera Alabau Siurana pensa que sempre es parla del tema de la conciliació i demana també 
conciliació a les reunions del CECV. Es podria valorar alternar les reunions entre el matí i la ves-
prada. La presidenta del CECV atén la proposta i es valorarà. 

No havent-hi més punts per a tractar, s’alça la sessió a les 13.50 hores. 

Vist i plau. 

València, 19 de novembre del 2021. 

La presidenta del Consell Escolar                                       El secretari tècnic del CECV 

 

Rosa Cañada Solaz                                                       Julio Gómez Carbonell 
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ACTA NÚM. 10/2021 DE LA SESSIÓ DE LA COMISSIÓ PER-

MANENT DEL CONSELL ESCOLAR DE LA COMUNITAT VA-

LENCIANA, CELEBRADA EL DIA 23 DE NOVEMBRE DE 2021 

ASSISTÈNCIA 

Presidenta CECV 
Rosa Cañada Solaz 

Conselleres i consellers 
Administració educativa autonòmica 
Natividad Fajardo Palomo 
Lluïsa Martínez Gregori 
Carlos Sánchez de las Heras 
Formació del professorat 
Antonio Pérez Sabater 
Direccions de centres privats 
Immaculada López Primo 
Entitats locals (FVMP) 
Manuel Alcaide Olmos 
Personal d’administració i serveis  
Antonio J. Calderón Benito (UGT PV) 
Famílies d’alumnat de centres privats 
Rafael Araújo Montahud (CONCAPA-CONVAL) 
Famílies d’alumnat de centres públics 
Raquel Sánchez Grande (GONZALO ANAYA) 
Mercé Alabau Siurana (GONZALO ANAYA) 
Sonia Terrero González (COVAPA) 
Organitzacions sindicals 
Santiago Mateu Blasco (CCOO PV) 
Professorat de centres privats 
Alejandro Cob Gamborino (USO) 

 
 
 
Universitats públiques valencianes 
Inmaculada Rodríguez Moya (UJI) 
Professorat de centres públics 
Sheila Pla Català (ANPE) 
Personalitats de reconegut prestigi 
Luis García Trapiello 
Encarna Salvador Muñoz 
Titulars de centres privats  
Ana Marín Medina (FECEVAL) 

Secretaria Tècnica CECV 
Julio Gómez Carbonell 
Marta Murciano Hernández 
Sara Maciá Ferrándiz 

Ponent 
RAFAEL FRESQUET FAYOS 
Administració educativa autonòmica 

Persones convidades 
Hilari M. García Vázquez 
Administració educativa autonòmica 

Excusen absència 
Dèlia Amorós i Pinos 

***** 

D’acord amb la convocatòria, la Comissió Permanent del Consell Escolar de la Comunitat Va-
lenciana es reuneix telemàticament el dia 23 de novembre de 2021, a les 9.30 h, amb l’assis-
tència de les conselleres i els consellers que dalt es relacionen. 

ORDRE DEL DIA 

1. Estudi i emissió del dictamen per via d’urgència segons l’establert a l’article 25.5 del Regla-
ment de Funcionament del CECV, sobre el Projecte de decret ____/2021, d ___ d ___, del 
Consell, pel qual es modifica el Decret 40/2016, de 15 d’abril, pel qual es regula l’admissió 
en els centres docents públics i privats concertats que imparteixen ensenyaments d’Edu-
cació Infantil, Educació Primària, Educació Secundària Obligatòria i Batxillerat. 

2. Estudi i emissió del dictamen per via d’urgència segons l’establert a l’article 25.5 del Regla-
ment de Funcionament del CECV, sobre l’ORDRE 00/2021, de la Conselleria d’Educació, 
Cultura i Esport, de modificació de l’Ordre 7/2016, de 19 d’abril, de la Conselleria d’Educa-
ció, Investigació, Cultura i Esport, per la qual es regula el procediment d’admissió de l’alum-
nat en els centres docents sostinguts amb fons públics de la Comunitat Valenciana que 
imparteixen ensenyaments d’Educació Infantil, Educació Primària, Educació Secundària 
Obligatòria i Batxillerat. 
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3. Estudi i emissió del dictamen per via d’urgència segons l’establert a l’article 25.5 del Regla-
ment de Funcionament del CECV, sobre les instruccions de la Secretaria Autonòmica d’Edu-
cació i Formació Professional per les quals es fixen els criteris generals per a la modificació 
de la composició per unitats, llocs de treball docent i altres característiques, en centres de 
titularitat de la Generalitat que imparteixen educació infantil (2n cicle), educació primària 
i educació especial i per a la proposta de modificació del nombre d’unitats concertades en 
centres privats concertats, per al curs 2022-2023. 

4. Torn obert de paraula. 

***** 

La presidenta del CECV, Sra. Cañada Solaz, explica els motius de la convocatòria urgent 
d’aquesta comissió Permanent. Presenta ponents i representants de l’Administració que han 
redactat la normativa objecte de revisió. 

 

1. Estudi i emissió del dictamen per via d’urgència segons allò establert en l’article 25.5 del 
Reglament de Funcionament del CECV, sobre el Projecte de decret ___/2021, d ___ d ___, del 
Consell, pel qual es modifica el Decret 40/2016, de 15 d’abril, pel qual es regula l’admissió en 
els centres docents públics i privats concertats que imparteixen ensenyaments d’Educació In-
fantil, Educació Primària, Educació Secundària Obligatòria i Batxillerat. 

Actua com a ponent  la consellera Martínez Gregori. Presenta les modificacions que implica el 
desenvolupament normatiu objecte d’estudi, i les justifica per la necessitat d’adequació a la 
normativa vigent. Així, incideix en aspectes com el reagrupament familiar, l’escolarització en la 
zona d’empadronament, el sorteig per al desempat, els criteris per a l’escolarització de l’alum-
nat d’educació especial i adoptat, esportistes d’elit o itineraris de batxillerat, entre altres.  

La consellera també fa incidència en la implantació telemàtica a l’hora de fer els tràmits amb 
l’Administració, canvi que s’ha produït a causa de la pandèmia. Al mateix temps, l’Administració 
és conscient que aquests no poden ser exclusivament telemàtics, perquè hi ha famílies que no 
compten amb recursos personals o tècnics per a poder realitzar-los. 

Una vegada presentada la normativa, es passa a plantejar les esmenes: 

Esmena 1: Annex 1. Apartat 1. 

Defensa: consellera Pla Català (ANPE). 

La consellera Pla Català demana la supressió de l’expressió «a excepció de la modalitat artís-
tica» en l’accés de l’alumnat a les places vacants de batxillerat. 

La consellera Martínez Gregori argumenta contra l’esmena que la modalitat artística no està 
implantada en tots els centres. Per la seua banda, el conseller García Trapiello afegeix que s’ha 
de  garantir el dret d’accedir a les places de tot l’alumnat.  

Finalment es retira l’esmena, però es recomana que l’oferta formativa de Batxillerat Artístic 
s’incremente d’acord amb la demanda.  

Esmena 2: Annex 1. Apartat 1. 

Defensa: conseller Araújo Montahud (CONCAPA). 
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El conseller Araújo Montahud proposa una modificació de la redacció pel que fa a la preferèn-
cia per a accedir a les vacants. Creuen que és convenient una nova redacció que incloga l’ex-
pressió «respectant l’ordre de baremació».  

El Sr. Fresquet Fayos respon que aquesta és una competència de les comissions de valoració 
d’inspecció, sobretot en Batxillerat. 

El conseller Araújo Montahud manté l’esmena perquè pensa que és necessari incloure un acla-
riment en el text perquè no quede a la bona voluntat o a l’interés de l’Administració. 

El conseller García Trapiello comenta que la redacció de l’esmena és coherent i podria evitar 
una votació, i l’Administració accepta l’esmena finalment. 

Esmena 3: Annex 1. Apartat 7. 

Defensa: consellera Pla Català (ANPE). 

La modificació planteja dotar els centres educatius amb personal administratiu o habilitar els 
ajuntaments amb recursos materials i humans per donar-hi suport. 

El Sr. Fresquet Fayos pensa que els centres són els més indicats per a fer aquesta tasca perquè 
són els que millor coneixen el procediment.  

La consellera Martínez Gregori, d’altra banda, explica que no es pot incloure un altre àmbit de 
l’Administració, ja que els centres no tenen la competència. 

La presidenta del CECV recomana la retirada de l’esmena o convertir-la en recomanació, i el 
conseller Calderón Benito dona suport a la segona opció per tal de facilitar la gestió a aquelles 
famílies que no tinguen mitjans electrònics per a dur a terme el procés. La llei ha de concretar 
com, quan i amb què s’efectuarà l’ajuda.  

La presidenta proposa transaccionar l’esmena amb una altra redacció («o de la formació ade-
quada per a poder seguir el processament electrònic de la informació») que incloga totes les 
propostes. 

El conseller García Trapiello considera que en l’article addicional ja s’indica que l’Administració 
proporcionarà els mitjans necessaris i procediments alternatius a les famílies que no disposen 
d’aquests. Només es podria afegir «ni coneixements suficients». 

Finalment es retira l’esmena i es té en compte la recomanació. 

La consellera Marín Medina comenta que FECEVAL no ha fet cap esmena però que proposen 
que les aules del primer cicle d’infantil, que seran gratuïtes, tinguen la mateixa baremació. Per 
part de l’Administració, el Sr. Fresquet Fayos puntualitza que en primer lloc s’ha de concretar 
l’adscripció als centres d’educació infantil i primària. La consellera Valls Gregori recorda que 
les subvencions s’adjudiquen a les famílies, no als centres educatius. 

Després d’algunes intervencions, la Sra. Cañada Solaz proposa que es faça la recomanació de 
contemplar el mateix procediment de baremació que en la resta de cicles, donada la gratuïtat 
de les aules del primer cicle d’infantil. 

 

2. Estudi i emissió del dictamen per via d’urgència segons l’establert a l’article 25.5 del Regla-
ment de Funcionament del CECV, sobre l’ORDRE 00/2021, de la Conselleria d’Educació, Cultura 
i Esport, de modificació de l’Ordre 7/2016, de 19 d’abril, de la Conselleria d’Educació, Investi-
gació, Cultura i Esport, per la qual es regula el procediment d’admissió de l’alumnat en els 
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centres docents sostinguts amb fons públics de la Comunitat Valenciana que imparteixen en-
senyaments d’Educació Infantil, Educació Primària, Educació Secundària Obligatòria i Batxille-
rat. 
La Sra. Martínez Gregori, en qualitat de ponent, enumera les modificacions fetes respecte de 
l’ordre anterior. És pràcticament el que s’ha vist en el decret, ja que l’orde el desenvolupa. 

El conseller Araújo Montahud indica que si la condició de discapacitat es té en compte en la 
baremació, sempre s’haurà de disposar de l’autorització de la família per a poder consultar i 
acreditar d’ofici la documentació aportada per aquestes en el procediment d’admissió, o de-
manar el certificat de discapacitat. El Sr. Fresquet Fayos recorda que aquest aspecte està en 
evolució constant i cada vegada es fa més d’ofici.  

El conseller Araújo Montahud insisteix en el fet que la llei no especifica que s’haja de demostrar 
la discapacitat i això pot ocasionar alteracions en les baremacions. Des del seu punt de vista, 
s’ha d’incloure documentació que justifique la discapacitat. 

La presidenta del CECV proposa que es faça una recomanació en aquest sentit, i s’accepta. La 
Sra. Martínez Gregori recorda que la legislació ja ho estableix, però accepta incloure la reco-
manació. 

Es passa a tractar les esmenes presentades: 

Esmena 1: Annex. Apartat 8. 

Defensa: consellera Pla Català (ANPE). 

L’esmena sobre el procediment electrònic d’admissió d’alumnat ja ha sigut tractada, i es retira. 

Es debat sobre la dificultat que troba part de la ciutadania a l’hora d’interactuar amb l’Admi-
nistració, amb diferents punts de vista. A partir d’aquesta diversitat d’opinions, la presidenta, 
del CECV proposa una redacció alternativa que parle de «(...) procediments alternatius per a 
totes les persones que no disposen de mitjans electrònics o de coneixements per a utilitzar-los 
i procurar que en aquest procediment no s’incrementen les tasques dels equips directius». 

La Sra. Martínez Gregori recorda que no és una transacció, sinó una recomanació. 

Esmena 2: Annex. Apartat 9. 

Defensa: consellera Pla Català (ANPE). 

Es retira l’esmena en no correspondre a aquesta legislació, i es passa al punt següent. 

3. Estudi i emissió del dictamen per via d’urgència segons l’establert a l’article 25.5 del Regla-
ment de Funcionament del CECV, sobre les instruccions de la Secretaria Autonòmica d’Educa-
ció i Formació Professional per les quals es fixen els criteris generals per a la modificació de la 
composició per unitats, llocs de treball docent i altres característiques, en centres de titularitat 
de la Generalitat que imparteixen educació infantil (2n cicle), educació primària i educació es-
pecial i per a la proposta de modificació del nombre d’unitats concertades en centres privats 
concertats, per al curs 2022-2023. 
El Sr. Fresquet Fayos, com a ponent per part de l’Administració, fa una introducció en la qual 
remarca les novetats que inclouen les instruccions d’arranjament escolar amb relació a altres 
cursos: baixada de la ràtio, adequació de les unitats específiques d’educació especial (UEEE) i 
actualització del mòdul d’ITACA. 

Es tracten les esmenes presentades: 

Esmena 1: Títol. Introducció. 

Defensa: consellera Pla Català (ANPE). 
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L’esmena, de modificació, consisteix a afegir la frase «independentment de la ubicació dels 
centres educatius». El Sr. Fresquet Fayos indica que aquest aspecte ja es contempla en l’apartat 
3.5. 

Després d’algunes intervencions s’arriba a la conclusió que l’esmena no és jurídicament viable 
perquè ja es contempla en una disposició addicional d’una norma, on està desenvolupada. 
Tampoc procedeix la votació, encara que la consellera Pla Català no accedeix a retirar-la. 

Esmena 2: Apartat 3.1.1 a) Criteris 

Defensa: consellera Pla Català (ANPE). 

L’esmena demana modificar la taula i baixar la ràtio a 25 alumnes en tots els nivells educatius. 
El Sr. Fresquet Fayos indica que eixe és el propòsit de l’Administració però argumenta que hi 
ha una limitació pressupostària que no ho permet. 

La presidenta del CECV, Sra. Cañada Solaz, proposa fer la recomanació perquè es mantinga eixa 
voluntat de baixada de ràtios. 

Esmena 3: Apartat 3.2.1. Criteris. Esmena de modificació: «nova Ordre de Plantilles». 

Defensa: consellera Pla Català (ANPE). 

S’accepta formular-la com una recomanació. 

Esmena 4: Apartat 3.2.1. Criteris. Esmena d’addició: «llocs habilitats de PT i AL». 

Defensa: consellera Pla Català (ANPE). 

El Sr. Fresquet Fayos indica que a partir de sis unitats hi ha plantilles completes amb especia-
listes i recorda que, a través del Pla d’Actuació i Millora, els centres poden sol·licitar l’increment 
de les plantilles.  

La presidenta del CECV comenta que aquest no és l’àmbit per a tractar aquest tema però es 
podria fer una recomanació de plantilles, i la consellera Pla Català accepta el suggeriment.  

Esmena 5: Apartat 3.4. Criteris. Esmena de modificació: «Centres Específics d’Educació Espe-
cial». 

Defensa: consellera Pla Català (ANPE). 

El Sr. Fresquet Fayos explica que aquesta esmena excedeix l’àmbit d’aplicació de la norma, 
perquè és competència de la Direcció General d’Inclusió Educativa. La presidenta del CECV re-
corda que aquest òrgan no hi té competència i per tant l’esmena no procedeix. 

Es retira. 

Esmena 6: Apartat 3.4.4 Criteris. Esmena de addició: «Llocs docents i personal especialitzat de 
suport: -…procediment de solicitud i agilitzar dotació d’aquest personal; -…personal sanitari; 
incloure-hi fisioterapeutes i més personal de l’ADIPV».  

Defensa: consellera Pla Català (ANPE). 

Al respecte de l’esmena, la presidenta del CECV indica que aquest òrgan no té competències 
per a debatre’n cap dels punts que la componen; el Sr. Fresquet Fayos hi està d’acord.  

Esmena 11: Apartat 3.5. Esmena de modificació. Eliminar la referència del «centre en zona 
desfavorida». 

Defensa: consellera Pla Català (ANPE). 

El Sr. Fresquet Fayos indica que no es vincula a barris, sinó a unitats, però a més exposa que 
habitualment els centres que necessiten compensatòria estan en zones desfavorides.  
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La consellera Pla Català retira l’esmena. 

Esmena 12: Apartat 4.1. Esmena de modificació. Fixar un màxim de cursos per a mantindre una 
unitat habilitada. Si es prolonga alguns cursos que conte com a unitat habilitada i figure al ca-
tàleg d’unitats de centre i personal que determine la plantilla. 

Defensa: consellera Pla Català (ANPE). 

La consellera Pla Català exposa l’esmena. Des de l’Administració es justifica l’habilitació d’aules 
depenent de la necessitat de places a causa de la fluctuació amb tendència descendent de la 
natalitat. 

La consellera Pla Català retira l’esmena. 

Esmenes in voce de la consellera Alabau Siruana en representació de FAMPA Gonzalo Anaya. 

L’associació a la qual representa planteja que seria interessant que les aules de 2 anys tingue-
ren professorat definitiu; també mostren dubtes sobre la modificació de l’edat de l’alumnat 
d’Audició i Llenguatge que apareix en la graella de la pàgina 11 respecte del document anterior; 
a més, demanen que quan es tracta de municipis molt grans la reducció de ràtios es puga fer 
per àrees d’influència. 

El Sr. Fresquet Fayos respon que enguany ja s’ha introduït aquest canvi en educació infantil de 
primer cicle. Totes les aules estan creades de partida i integrades en el catàleg. Respecte al 
canvi d’edat indica que va ser una errada de la Direcció General d’Inclusió que ja està corregida. 
Amb relació a la reducció de ràtios per zones d’influència explica que és difícil perquè aquest 
assumpte es regula en el decret, que parla de localitats, però pensa que no és un problema 
tenint en compte els índexs de natalitat actuals. Establir àrees podria ser una solució però això 
és competència dels consells escolars municipals. 

La consellera Terrero González demana la paraula per a indicar que en els punts 3.6.2, 3.7.1 i 
3.7.2, amb relació a expedients de constitució, marquen com a data límit el 18/12/21, i en la 
seua opinió la data s’hauria de posposar a febrer de l’any 22, perquè és massa precipitada. 
També afegeix que en el punt 3.8.2.2, «Unitats de suport a la integració», hi ha una errada en 
la redacció: hi diu «taca 3» en compte d’«Itaca 3». 

El Sr. Fresquet Fayos justifica la data límit perquè el procediment va molt endarrerit i es vol que 
el procés d’admissió no es retarde. Tanmateix, assegura que els expedients que arriben des-
prés d’aquesta data s’atendran igualment. 

 

4. Torn obert de paraula. 

La Sra. Cañada Solaz planteja que ha quedat vacant una plaça en la jornada «Redescobrint l’FP: 
Educar per al futur», a Astúries, per si alguna persona assistent vol ocupar-la. 

No havent-hi més punts per a tractar, s’alça la sessió a les 12.10 hores. 
   Vist i plau 

   València, 23 de novembre del 2021 

La presidenta del Consell Escolar                                                  El secretari tècnic del CECV 

 

Rosa Cañada Solaz                                                                             Julio Gómez Carbonell 
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ACTA NÚM. 1/2021 DE LA SESSIÓ DE LA COMISSIÓ DE PRO-
JECTES LEGISLATIUS I PLANIFICACIÓ GENERAL DE L’ENSE-
NYAMENT DEL CONSELL ESCOLAR DE LA COMUNITAT VA-
LENCIANA, CELEBRADA EL DIA 29 DE GENER DE 2021 

ASSISTÈNCIA 

Presidenta de la Comissió 
Vicenta Rodríguez Arroyo 
Titulares de centres privat (Fed. Ed. i Gestió) 

Presidenta del CECV 
Encarna Cuenca Carrión 
Vicepresidenta CECV 
Dèlia Amorós i Pinos 

Conselleres i consellers 
Direccions de centres públics 
Ginés Pérez Gea 
Organitzacions empresarials  
Juan José López Marinas (FECEVAL) 
Famílies alumnat centres privats 
Alejandro López Oliva (CONCAPA CONVAL) 
Famílies alumnat centres públics 
Julián Navarro Ríos (COVAPA) 
Famílies alumnat centres privats 
Carlos Tormo Signes (FSIE) 
Eva M.ª Juliá Tomás (FSIE) 
Personalitat de reconegut prestigi 
Luis García Trapiello  

 

 

 

 

 

Ponent 
Rosa Cañadas Solaz 
Administració educativa autonòmica 

Persones convidades  
Manuel Gomicia Giménez 
DG d’FP i Ensenyaments de Règim Especial 
Joan Sarrión Ochando 
Subdirecció de Formació i Qualificació Professional 
 

Secretaria tècnica CECV 
Mercè Claramunt Diego 
Julio Gómez Carbonell 
Maria Viu Rodríguez 

 

***** 

D’acord amb l’oportuna convocatòria, amb l’assistència de les persones ressenyades, sota la pre-
sidència de la Sra. Vicenta Rodríguez Arroyo, es reuneix la Comissió de Projectes Legislatius el 29 
de gener de 2021, a les 9.30 h en segona convocatòria, a través de la plataforma Webex, del 
Consell Escolar de la Comunitat Valenciana (CECV), per a tractar els punts del següent 

 

ORDRE DEL DIA 

1. Aprovació de l’acta de la sessió del dia 24 de novembre de 2020. 
2. Elaboració de l’informe sobre Projecte d’Ordre de la Conselleria d’Educació, Cultura i Es-

port, per la qual s’estableixen les bases per a la concessió de subvencions a alumnat que 
curse cicles de Formació Professional Bàsica, cicles formatius de grau mitjà i grau superior 
de Formació Professional i cursos d’especialització en centres educatius sostinguts amb 
fons públics de la Comunitat Valenciana. 

3. Elaboració de l’informe sobre el Projecte d’ORDRE xx/20xx de xx de xx, de la Conselleria 
d’Educació, Cultura i Esport per la qual es regula el mòdul professional de Formació en 
Centres de Treball (FCT) dels cicles formatius de grau mitjà i superior, Formació Professi-
onal Bàsica, Programes Formatius de Qualificació Bàsica, Cursos d’Especialització i Bloc 
de Formació Pràctica (BFP) dels Ensenyaments de Règim Especial, en l’àmbit territorial 
de la Comunitat Valenciana. 
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4. Estudi i aprovació de l’Informe Motivat elaborat pel grup de Treball Reforma del Regla-
ment del CECV, en resposta a l’Informe del Servei Jurídic. 

5. Torn obert de paraula. 

***** 

 

La sessió comença amb les felicitacions pel recent nomenament de la Sra. Cuenca Carrión com a 
presidenta del Consell Escolar de l’Estat, i amb el reconeixement dels mèrits de l’encara presi-
denta del CECV per part de totes les persones assistents, i desig de molta sort en la nova etapa. 

 

1. Aprovació de l’acta de la sessió del dia 24 de novembre de 2020 

La presidenta de la Comissió indica que no han arribat esmenes a l’acta. Es demana si hi ha alguna 
aportació per part de les conselleres i els consellers, i com que no és el cas, s’aprova per assenti-
ment. 

2. Elaboració de l’informe sobre Projecte d’Ordre de la Conselleria d’Educació, Cultura i Esport, 
per la qual s’estableixen les bases per a la concessió de subvencions a alumnat que curse cicles 
de Formació Professional Bàsica, cicles formatius de grau mitjà i grau superior de Formació Pro-
fessional i cursos d’especialització en centres educatius sostinguts amb fons públics de la Comu-
nitat Valenciana 

La presidenta de la comissió dona la benvinguda al Sr. Gomicia Giménez i al Sr. Sarrión Ochando, 
com a convidats, i a la consellera Rosa Cañada Solaz, que farà de ponent d’aquesta norma. La Sra. 
Rodríguez Arroyo dona paraula a la Sra. Cañada Solaz, qui explica que és un document positiu per 
a l’alumnat, perquè té l’objectiu de garantir la igualtat d’oportunitats. Està estructurat en un pre-
àmbul, 20 articles i les disposicions.  

La norma sorgeix perquè de vegades l’elecció de centre està condicionada per la proximitat al 
domicili i no per la preferència formativa de l’alumnat. La finalitat d’aquesta ordre és finançar les 
despeses derivades dels desplaçaments als centres de pràctiques. En l’article 2 s’explica la finali-
tat de les subvencions, on s’indica qui en són els destinataris. La consellera fa una lectura i expli-
cació dels articles 2 i 3 com els més importants, i explica que la resta de l’articulat són regulacions 
i especificacions tècniques. Destaca la immediatesa de l’entrada en vigor, que serà al dia següent 
de la publicació. Aquesta norma està ja contemplada dins del pressupost de la Conselleria, i per 
tant no hi ha variació pressupostària. Amb això conclou la intervenció. 

La Sra. Rodríguez Arroyo agraeix la intervenció de la Sra. Cañada Solaz, i dona la paraula al Sr. 
Gomicia Giménez, que afegeix que l’FP cada vegada requereix més professionalització. En les co-
marques llunyanes a les grans ciutats, l’alumnat sovint no pot triar segons el seu interés i aquesta 
proposta ho facilita. El pressupost ve d’una partida del Fons Social Europeu, n’està garantida la 
continuïtat. La norma també contempla la FP Bàsica i l’especialització en centres dotats, encara 
que es troben en poblacions menudes. 

La presidenta de la comissió indica que hi ha esmenes per part del Sr. Carlos Tormo Signes. Li 
dona la paraula. 

Esmena 1. Article 2.1. El Sr. Tormo Signes explica que la norma no contempla les entitats sense 
ànim de lucre. El Sr. Gomicia Giménez diu que en les meses sectorials ja va eixir aquest dubte i 
admet que s’està estudiant i valorant afegir-ho a la norma. S’accepta. 

Esmena 2. Article 2.2. Proposta de supressió de la frase «i que per les competències que s’adqui-
riran, els llocs formatius».  
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El Sr. Gomicia Giménez argumenta que es pretenia que la norma diguera que depenent de les 
competències assolides es donarà la beca. Si hi ha una empresa més a prop, sempre és més con-
venient i millor per a l’alumnat que no es faça la pràctica lluny. 

El Sr. García Trapiello aporta una possible redacció: hi ha de constar l’especificitat (sols en els 
casos en què cal que es trasllade a un altre lloc per a assolir les competències) «proporcionar una 
ajuda a l’alumnat una vegada acreditada la necessitat del desplaçament per a poder assolir les 
competències predeterminades». Tota la comissió hi està d’acord, i s’accepta. 

Esmena 3. Article 2.3. Proposta d’addició: el Sr. Tormo Signes explica que en les ajudes de l’FP 
Dual sí que es té en compte l’opció de l’habitatge habitual. L’FP Dual i l’FCT flexible, operativa-
ment no hi tenen diferències significatives però sí els mateixos entrebancs en el desplaçament.  

El Sr. Gomicia Giménez diu que estan d’acord a afegir-ho. El Sr. Sarrión Ochando explica que s’en-
tén l’esperit i la filosofia, però s’ha de revisar el concepte d’habitatge habitual. L’habitatge habi-
tual pot no ser l’expressió correcta, cal estudiar-ho. En el fons de la qüestió, l’Administració està 
d’acord. 

Esmena 4. Article 5.2. Proposta de modificació. El Sr. Tormo Signes assenyala que la llunyania del 
centre de treball és l’objecte de la subvenció, per tant ha de ser el punt de referència des d’on es 
calcule la distància mínima. Tal com està redactat, l’objecte de referència és el centre educatiu. 

El Sr. García Trapiello diu que és correcta l’esmena. Els elements de comparació són el centre de 
treball i els altres dos. La distància mínima hauria de ser el criteri. 

El Sr. Tormo Signes comenta que la norma fa un greuge comparatiu entre localitats, i el Sr. García 
Trapiello explica que no és el mateix. L’exemple senyala límit urbà, i en els nuclis urbans sol haver-
hi transport públic. 

El Sr. Gomicia Giménez diu que el que es vol subvencionar és el cost econòmic, tot i que és cert 
que es produeixen casos estranys i per tant estan oberts a qualsevol millora. El CECV recomana 
que es tinga en compte la distància i no sols el canvi de localitat. 

Esmena 5. Article 5.3. Proposta de modificació. El Sr. Tormo Signes fa la mateixa reflexió que en 
l’article 2.3. El Sr. Gomicia Giménez comenta que es revisarà, en el mateix sentit que l’anterior 
article. 

Esmena 6. Articles 6.1.b i 6.1.c. El Sr. Tormo Signes demana un canvi d’ordre de la frase «l’em-
presa o entitat en què es realitza l’activitat formativa o el mòdul d’FCT», per a seguir, així, el ma-
teix ordre i referències que en l’oració que la precedeix. El Sr. García Trapiello explica que es 
poden donar casos estranys i els tècnics han de reflexionar sobre els diferents supòsits, perquè 
cal evitar greuges comparatius. 

El Sr. Sarrión Ochando fa la matisació sobre domicili habitual. Cal saber si és on vius quan et ma-
tricules a fer l’FP. El punt de referencia és el centre educatiu. Si és lluny, la GVA ja subvenciona el 
trasllat. Comenta que es pot fer un estudi més profund, a veure com hauria de figurar. Després 
del debat, el CECV recomana la revisió d’aquests articles en el sentit de reflexió per part de les 
persones tècniques per a evitar greuges comparatius. 

Esmena 7. Article 8.2. Proposta de modificació. El Sr. Tormo Signes proposa, en aquest cas, seguir 
el mateix procediment que el de matriculació, per tal d’agilitzar el procediment i fer-lo més efec-
tiu. Afectaria els articles 10.6 i 10.7. S’accepta per assentiment. 

Esmena 8. Article 10.5. El Sr. Tormo Signes pensa que s’ha omés alguna paraula al següent parà-
graf i caldria una nova redacció. El Sr. Sarrión Ochando li dona la raó, falta alguna cosa i es revi-
sarà per part del personal tècnic. S’accepta. 
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Esmena 9. Article 11.1.b. Proposta d’addició. El Sr. Tormo Signes demana afegir director o direc-
tora, seguint la línia de llenguatge no sexista de la norma. S’accepta. 

Finalment, el Sr García Trapiello diu que cal que desaparega l’expressió «i/o» de tot el docu-
ment. 

3. Elaboració de l’informe sobre el Projecte d’ORDRE xx/20xx de xx de xx, de la Conselleria d’Edu-
cació, Cultura i Esport per la qual es regula el mòdul professional de Formació en Centres de 
Treball (FCT) dels cicles formatius de grau mitjà i superior, Formació Professional Bàsica, Progra-
mes Formatius de Qualificació Bàsica, Cursos d’Especialització i Bloc de Formació Pràctica (BFP) 
dels Ensenyaments de Règim Especial, en l’àmbit territorial de la Comunitat Valenciana 

La presidenta de la comissió dona la paraula a la consellera Rosa Cañada Solaz, com a ponent, 
perquè explique la norma. Comença dient que aquesta sorgeix per la necessitat d’actualització, 
donades les circumstàncies actuals. Cal destacar l’esperit essencial de l’ordre: modernitzar l’FP 
(preàmbul).  

Potser una de les qüestions més importants és que cal millorar la regulació de la gestió. S’ha de 
tindre en compte l’alumnat, per tal de millorar-ne les competències assolides. Un altre aspecte 
important que incorpora és la flexibilització, que és fonamental, perquè de vegades el moment 
formatiu del mòdul pot no ser adequat per a l’empresa. 

Cada capítol se centra en diferents aspectes que formen part del procés de pràctiques. Fa una 
revisió general de tots els capítols. Una vegada acaba la ponència dona la paraula al Sr. Gomicia 
Giménez.  

El Sr. Gomicia Giménez diu que es presenta l’ordre perquè calia actualització, tota l’FP la necessi-
tava. Hi ha aspectes molt importants dins de l’ordre, com ara la flexibilitat del model. L’objectiu 
és que sempre hi haja dos models per a tots els i les membres del procés (alumnat, centre edu-
catiu, empresa), segons les competències que es vulguen adquirir. També destaca que s’ha sim-
plificat el sistema, perquè era una demanda dels centres, i s’ha volgut millorar la implicació de 
centres i empreses. Es pretén que l’FP siga la formació que acabe de formar l’alumnat. 

La presidenta de la Comissió dona la paraula al Sr. García Trapiello, que vol apuntar uns detalls al 
títol i a alguns articles de la norma, i la problemàtica que comporta. 

En 2014, en el Llibre Blanc d’Educació, el Sr. García Trapiello ja exposava una anomalia que encara 
existeix i que es reflecteix en aquesta norma. Explica que es regulen els Ensenyaments de Règim 
Especial, quan resulta que actualment ja no són competència de la Conselleria d’Educació, si bé 
és cert que hi ha règim especial que són FP. El Sr. García Trapiello proposa com a solució que 
aquesta ordre se signe conjuntament per part de les dues conselleries: Educació i Universitats. 

El Sr. López Marinas afirma que és l’única solució possible des del punt de vista jurídic. La presi-
denta del CECV diu que el més adequat seria fer una recomanació a la Conselleria d’Educació en 
aquest sentit, per tal que se signe conjuntament l’ordre. Totes les conselleres i consellers estan 
d’acord.  

A continuació, es passa al debat de les esmenes presentades. La Sra. Rodríguez Arroyo dona la 
paraula al Sr. Tormo Signes, perquè explique les esmenes que ha presentat. Comença felicitant la 
Direcció General d’FP perquè diu que és una norma que ha agradat, en el sentit que és flexible i 
adequada. 

Esmena 1. Articles 6.2. a i 15.6. El Sr. Tormo Signes planteja el dubte de si els centres privats 
concertats també tenen accés a aquests convenis marc. El Sr. García Trapiello argumenta que els 
centres privats tenen personalitat jurídica per a fer acords amb qui vulguen. Hi ha un problema 
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jurídic per a la consideració jurídica dels centres. Podria la Conselleria signar un acord en nom 
d’un centre privat? No està gens clar que això siga possible. 

El Sr. Gomicia Giménez dona la raó al Sr. García Trapiello. No estan segurs que un centre privat o 
concertat es puga adherir a un conveni signat pe la Conselleria. Per a ells no és problema, el que 
volen és mantenir unes línies estratègiques d’acció. Faran consulta a l’Advocacia de la GVA per a 
poder donar cabuda a aquesta proposta. La idea és signar convenis generals amb associacions 
empresarials estratègiques del País Valencià. 

El Sr. López Marinas intervé per a aclarir que els centres privats tenen absoluta llibertat per a 
establir els convenis amb les empreses, i diu que l’article 6 pretén regular els convenis que pot 
signar l’Administració, però no pot regular els convenis dels centres privats. 

Com que no poden tindre-hi accés, perquè jurídicament no és possible, la proposta d’esmena 
decau. 

Esmena 2. Article 8.1.k. El Sr. Tormo Signes explica que les funcions del departament de pràcti-
ques o la coordinació de cicles són massa per a ser assumides per un equip directiu. En els centres 
d’FP privats concertats no existeix la figura de coordinació de cicle amb assignació d’hores lecti-
ves, i els criteris que determinen la Formació Professional són més restrictius. Segons ell, caldria 
adaptar la normativa perquè els centres privats concertats puguen disposar dels mateixos recur-
sos per tal d’atendre les funcions que l’Administració educativa estipula. 

El Sr. García Trapiello diu que aquesta és una discussió antiga. Considera que ha de constar en 
acta aquesta reivindicació, perquè és un debat a tindre en compte, però també creu que aquest 
no és l’àmbit adequat. Com que són entitats diferents, regides per normes diferents, cal indicar 
que la normativa està pensada per als centres públics, perquè altrament és una anomalia. 

El Sr. Tormo Signes diu que són observacions, i que cal evidenciar que les realitats de plantilles 
són diferents per a les diferents tipologies de centres (públics i no públics). La Sra. Cañada Solaz 
diu que és un aspecte que s’ha de tractar en les negociacions de plantilles i eixe seria l’àmbit de 
negociació d’aquesta esmena. El Sr. Tormo Signes comenta que presenta aquestes observacions 
per a que les conselleres i els consellers en siguen sabedors. 

Esmena 2. Articles 9.1 i 10. El Sr. Tormo Signes comenta que, tenint en compte el nombre de 
funcions que s’assignen al departament, la prefectura hauria d’existir amb independència del nre. 
de cicles i famílies. El Sr. García Trapiello contesta que es tracta de la mateixa problemàtica que 
l’esmena anterior i per tant no es pot analitzar ací, perquè no és el seu àmbit. La Sra. Cuenca 
Carrión comenta que se’n pot fer una reflexió final per tal que aparega en el dictamen. Per tant, 
el ponent de les esmenes exposa totes les observacions i s’optarà per aquesta solució. 

Esmena 3. Article 11.1. No hi ha assignació d’hores lectives de tutories en les FCT de la Formació 
Professional Bàsica per als tutors i les tutores de centres d’FP privats concertats. 

Esmena 4. Article 18.3. En els centres d’FP privats concertats calen departaments d’orientació. El 
Sr. Tormo Signes comenta que l’alumnat d’FP també té unes necessitats específiques en aquest 
sentit. 

Esmena 5. Article 21.1. Caldria especificar com s’articulen les vacances del tutor o tutora d’FCT 
tenint en compte que les vacances cal gaudir-les i no compensar-les econòmicament. El Sr. Sar-
rión Ochando està d’acord amb l’esmena, i diu que el Consell Escolar ha de fer una recomanació 
en el sentit que s’estudie com s’ha d’articular aquesta qüestió per tal de respectar els drets del 
tutor o tutora d’FCT. 

Finalment, la Sra. Rodríguez Arroyo dona la paraula a la Direcció General d’FP:  
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El Sr. Gomicia Giménez agraeix les aportacions, l’esforç i la voluntat del Consell Escolar, que mi-
lloren el document. El Sr. Sarrión Ochando també agraeix totes les aportacions. Abandona la reu-
nió el personal de la Direcció General d’FP. 

 

4. Estudi i aprovació de l’Informe motivat elaborat pel grup de treball de reforma del reglament 
del CECV, en resposta a l’informe del Servei Jurídic 

La Sra. Rodríguez Arroyo explica que durant els darrers mesos el Grup de Treball de reforma del 
reglament ha estat treballant en el document. Ara s’ha de donar resposta a l’informe rebut de 
l’Advocacia de la Conselleria. Dona la paraula al Sr. López Marinas, que farà de ponent de l’in-
forme. 

El Sr. López Marinas explica que en el Projecte d’ordre de modificació del reglament s’ha treballat 
durant un any. Es va debatre al juliol i després es va enviar l’informe a l’advocacia. Fa una breu 
descripció d’aquest informe que, en 20 pàgines expressa que el Consell Escolar es podria haver 
extralimitat. S’han revisat les observacions de l’advocacia i es recorda que, atés que no és un 
informe vinculant, cal motivar els desacords. De les 32 modificacions que proposa l’advocacia, 
s’han admès 11. La resta, no, i així s’ha motivat. 

El Sr. López Marinas explica una per una les modificacions que s’han fet i que s’han enviat a totes 
les conselleres i consellers. Assenyala que venen indicades en color blau en el document, i que 
s’està compartint per pantalla per a facilitar el seguiment de l’explicació. Una vegada ha finalitzat 
l’argumentació pregunta si algú té dubtes sobre les modificacions presentades. 

El Sr. López Oliva vol comentar un parell de qüestions que li plantegen dubtes. En l’article 25.2 es 
fa referència al 28.2, però en realitat aquest no existeix en el document, per tant deu ser una 
errada. El Sr. López Marinas comprova que efectivament hi ha una errada, i indica que cal canviar 
per l’article 24.2 (Matèries del Ple). 

El Sr. López Oliva planteja un dubte sobre l’article 22.2, que quan parla de l’Acta de la Sessió 
explica que hi ha cinc dies per a presentar al·legacions i que «es considera aprovada en la mateixa 
reunió». Segons ell entén, no queda massa clar. El Sr. López Marinas explica que si l’acta s’aprova 
en la reunió, en eixe cas no hi al·legacions. En cas que no s’aprove en la mateixa reunió, s’envia 
per mitjans electrònics i s’aprova en la immediata següent.  

Es discuteix sobre la conveniència de no introduir modificacions en parts del text que no s’havien 
esmenat, perquè a) reprodueix la llei; i b) endarreriria el procediment. 

La Sra. Cuenca Carrión explica, per a concloure, que sí que s’introduirà la correcció de l’article de 
referència (rectificació d’errades, material, no substancial). Totes les conselleres i els conselleres 
aproven per assentiment l’informe motivat. 

 

5. Torn obert de paraula 

S’obri el torn de paraula i la Sra. Rodríguez Arroyo pregunta fins quan estarà la presidenta del 
CECV com a presidenta. La Sra. Cuenca Carrión explica que segurament, segur fins a la pròxima 
Permanent. Haurà de parlar amb la vicepresidenta, incloure en el punt de l’ordre del dia de la 
permanent la constitució de les comissions, ja que hi ha unes 20-30 persones noves. 

El nou reglament permet variar-ne el nombre. Potser és mes convenient celebrar el Plenari i cons-
tituir les noves comissions, i si no s’arriba a poder incorporar totes les persones, convidar tothom 
i si cal modificar alguna cosa després, es pot fer. 
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Segurament a mitjan mes de febrer la Sra. Cuenca s’incorporarà al Consell Escolar de l’Estat. 

El Sr. García Trapiello hi està d’acord, però creu que ha d’haver-hi un límit, per evitar que potser 
hi haja comissions tan grans com la Permanent. La Sra. Cuenca Carrión comenta que aquestes 
qüestions poden delimitar-se en el Plenari, la llei ho delimita. S’hi pot parlar per a arribar a un 
acord. El Sr. García Trapiello pregunta qui hauria de votar si s’arribara a un conflicte, i la Sra. 
Cuenca Carrión respon que els i les membres de la comissió. 

El Sr. López Oliva vol transmetre, de cara a les reunions amb Sanitat, els problemes que s’estan 
produint amb el protocol del COVID. Segons ell, el protocol és absurd actualment, per la dilació 
en les proves, i pensa que s’hauria de modificar. No hi ha confirmació de PCR negativa abans de 
tornar a escola. Demana transmetre aquesta inquietud a Sanitat. 

No havent-hi més intervencions, es tanca la sessió a les 11.55 h. 

València, 29 de gener de 2021 

Vist i plau, 

La presidenta de la comissió  La secretaria tècnica del CECV 

 

  Vicenta Rodríguez Arroyo     Mercè Claramunt Diego 
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ACTA NÚM. 2/2021 DE LA SESSIÓ DE LA COMISSIÓ DE PRO-
JECTOS LEGISLATIUS I PLANIFICACIÓ GENERAL DE L’ENSE-
NYAMENT DEL CONSELL ESCOLAR DE LA COMUNITAT VA-
LENCIANA, CELEBRADA EL DIA 10 DE MARÇ DE 2021 

ASSISTÈNCIA 

Presidenta del CECV 
Rosa Cañada Solaz 
Vicepresidenta CECV 
Dèlia Amorós i Pinos 

Presidenta de la Comissió 
Vicenta Rodríguez Arroyo 
Titulars de centres privats (Fed. Ed. i Gestió) 

Conselleres i consellers 
Direccions de centres públics 
Ginés Pérez Gea 
Organitzacions empresarials  
Juan José López Marinas (CEV) 
Famílies alumnat centres privats 
Alejandro López Oliva (CONCAPA CONVAL) 
Famílies alumnat centres públics  
Sonia Terrero González (COVAPA) 
Professorat centres privats 
Carlos Tormo Signes (FSIE) 
Eva M.ª Juliá Tomás (USO) 
Personalitat de reconegut prestigi 
Luis García Trapiello  

 

 

 

 

 

 

Ponent 
Jeremies Moragues Benavent 
Administració educativa autonòmica 

Persones convidades 
Joaquín Mas Llorens 
Francisca Ripoll Mora 
Servei d’Inclusió Educativa 

Secretaria tècnica CECV 
Mercè Claramunt Diego 
Julio Gómez Carbonell 
Maria Viu Rodríguez 

***** 

D’acord amb l’oportuna convocatòria, amb l’assistència de les persones ressenyades, sota la pre-
sidència de la Sra. Vicenta Rodríguez Arroyo, es reuneix la Comissió de Projectes Legislatius el 10 
de març de 2021, a les 9.30 h, a través de la plataforma Webex, del Consell Escolar de la Comu-
nitat Valenciana (CECV), per a tractar els punts del següent 

ORDRE DEL DIA 

1. Aprovació de l’acta de la sessió del dia 29 de gener de 2021. 
2. Elaboració de l'informe sobre PROJECTE DE DECRET ___ /______, de _________, del Con-

sell, d’organització de l’orientació educativa i professional en el sistema educatiu valen-
cià. 

3. Torn obert de paraula. 

***** 

Abans de començar la sessió, la presidenta del CECV pregunta a la presidenta a la comissió si ha 
rebut una esmena enviada pel conseller López Marinas, i li comunica que dita esmena ja ha sigut 
introduïda en l’acta. La Sra. Rodríguez Arroyo, que no havia rebut aquesta esmena, es dona per 
assabentada i dona inici a la sessió. 

 

1. Aprovació de l’acta de la sessió del dia 29 de gener de 2021 
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La presidenta de la Comissió indica que no han arribat esmenes a l’acta. Es demana si hi ha alguna 
aportació per part de les conselleres i els consellers. El tema de la sessió ja es va tractar el dia 
anterior, per part de quasi els i les mateixos membres i del personal de l’Administració, per tant 
es preveu que no hi haurà dificultats per a arribar a enteniments. 

El conseller Tormos Signes apunta, en aquest moment, que en l’acta anterior la consellera Juliá 
Tomás, representant del sindicat USO, apareix com a representant de FSIE en l’acta, per tant, es 
procedeix a la correcció de l’errada. 

La presidenta de la comissió dona la benvinguda també a les persones representants de l’Admi-
nistració educativa, Sr. Ximo Mas Llorens i Sra. Francisca Ripoll Mora, en representació de la Di-
rectora General, que està de baixa per  maternitat. També dona la benvinguda a la vicepresidenta 
del CECV, Sra. Dèlia Amorós i Pinos, que s’incorpora a la reunió. En aquest moment, s’aprova 
l’acta. 

 

2. Elaboració de l'informe sobre PROJECTE DE DECRET ___ /______, de _________, del Consell, 
d’organització de l’orientació educativa i professional en el sistema educatiu valencià 

Aquest decret ha passat per diverses fases d’exposició i consulta, i finalment arriba al Consell 
Escolar. La presidenta de la comissió dona pas al Sr. Moragues Benavent perquè en comente el 
contingut i afegeix que el Sr. Mas Llorens i la Sra. Ripoll Mora estan a la disposició de la comissió 
per a resoldre els possibles dubtes. 

El conseller Moragues Benavent pren la paraula  per a presentar el contingut del decret, del qual 
destaca la importància del preàmbul, que aporta la fonamentació de la norma i parla dels models 
d’orientació educativa i professional. Aporta una nova estructura i una nova organització del mo-
del d’orientació, com a conseqüència de les noves polítiques inclusives, que pren com a referèn-
cia l’acció dels centres docents. Aquest enfocament persegueix que l’orientació es planifique des 
dels centres docents,  perquè són l’estructura més pròxima a l’alumnat. Aquesta nova organitza-
ció estableix els Equips d’Orientació educativa en primària, els Departaments d’Orientació en se-
cundària, i una nova estructura, que són les Agrupacions d’Orientació de Zona i les Unitats d’Ori-
entació Especialitzades. Per tant, el que es planteja és un nou model i una nova estructura de 
l’orientació. 

A continuació, el Sr. Moragues Benavent passa a comentar l’articulat breument. Entre els trets 
més destacables esmenta: 

• l’àmbit d’aplicació de la norma, que fa referència als centres docents sostinguts amb fons 
públics que imparteixen ensenyaments no universitaris;  

• l’estructura parla dels tipus d’intervenció en l’orientació: 
o primer: es dona en el centre, i pertoca a l’equip educatiu; 
o segon: també dins del centre, responsabilitat dels nous equips d’orientació o dels 

departaments d’orientació, depenent de l’etapa educativa;  
o tercer: agrupacions d’orientació de zona, que pretenen interconnectar els equips 

de les respectives etapes (centres adscrits EP/ESO), per a afavorir-hi la coordina-
ció; 

o quart: té caràcter extern i el desenvolupen les unitats d’orientació especialitza-
des. 
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En l’article 4 es parla de la necessitat de col·laboració entre personal docent i orientador, i es 
destaca el paper de les tutories dins del model, mentre que en l’article 5 es parla dels equips 
d’orientació educativa, se’n descriuen les funcions, composició, competències, adscripció, etc. 

L’article 6 fa referència als departaments d’orientació educativa i professional, que no presenten 
canvis substancials respecte del funcionament en la legislació prèvia, però sí que se’n modifiquen 
les competències del departament com les de la persona que n’exerceix la direcció. Anteriorment 
les funcions d’aquest personal estaven concretades en el ROF (252), però s’ha considerat que 
calia una modificació (disposicions finals). 

L’article 7 parla de les Agrupacions d’Orientació de Zona, que estan constituïdes pel conjunt de 
professorat d’Orientació Educativa que atén els centres adscrits a un mateix centre educatiu de 
secundària, per a garantir la coordinació vinculada als plans de transició entre EP i ESO. S’hi espe-
cifiquen tasques, i també s’obri la porta que la Conselleria puga implementar uns agrupaments 
diferents o afegits per a millorar-ne la utilitat. Les Unitats Especialitzades d’Orientació contribui-
ran a aquesta millora. 

En l’article 9 es defineixen les Unitats Especialitzades d’Orientació com a unitats interprofessio-
nals que complementen la tasca dels equips d’intervenció i els departaments. S'estableix el seu 
àmbit d'actuació i la seua composició i es defineixen les funcions i complements retributius dels 
seus integrants. 

L’article 10 explica que la DG d’Inclusió Educativa establirà un Pla General d’Orientació Educativa 
i Acció Tutorial per a donar cos a tot el procediment, mentre que l’article 11 fa referència als 
centres d’Educació Especial com a centres de recursos (s’incidirà posteriorment, perquè hi ha 
hagut alguna esmena). 

L’article 12 parla de les Unitats Educatives Terapèutiques, que apareixen com a resposta educa-
tiva i sanitària a l’alumnat amb problemes de salut mental greus, per al qual els suports ordinaris 
no són suficients 

Finalment, hi ha una sèrie de disposicions addicionals que expliquen la situació de transitorietat 
respecte a la desaparició dels SPE i com s’integraran en la nova estructura. Pel que fa als gabinets 
municipals (disposició addicional segona), no hi ha cap canvi, segueixen actuant com fins ara. 
També es parla del fet que les Unitats d’Atenció i Intervenció del pla PREVI, que estaven integra-
des en les Direccions Territorials d’Educació de les tres províncies, passen a formar part de les 
Unitats Especialitzades d’Orientació, i es garanteix una millor coordinació. 

Hi ha alguns canvis de denominació que es faran palesos en tota la normativa, com el dels depar-
taments d’orientació acadèmica i professional de l’ESO, que passaran a denominar-se d’orienta-
ció educativa i professional; el concepte de compensació educativa i els CAES, que s’assimilen a 
necessitats de compensació de desigualtats i centres docents de caràcter singular, perquè siguen 
més inclusives. 

Hi ha una disposició transitòria que indica que els centres privats i concertats, rebran atenció de 
professionals d’Audició i Llenguatge a través del PAM, i que els centres privats que no tinguen 
ESO, tant els d’Educació Especial com els d’Educació Infantil també rebran atenció a través del 
PAM. Com és lògic, aquest decret deroga el decret anterior i els articles del ROF de l’ESO que 
afectaven les funcions del departament d’Orientació i la direcció corresponent. 

Amb això, el conseller Moragues Benavent passa la paraula al Sr. Mas Llorens, que indica que ha 
sigut una revisió molt completa. Expressa que hi ha hagut molt d’enrenou, i que és lògic perquè 
es canvia una estructura. A més, vol deixar clar que aquest no és el decret dels SPE, i que amb el 
canvi el servei d’orientació educativa passa a ser intern. Es pretén avançar cap a un model integrat 



Consell Escolar de la Comunitat Valenciana Actes 2021 

 

 

 

 

78 
 

de l’educació, que abaste totes les etapes de la inclusió i que les interconnecte. Es posa el focus, 
a més, en l’orientació professional. 

Actualment el decret es troba en fase d’audiència, s’han rebut 394 aportacions per registre i 
també hi ha hagut reunions amb sindicats, famílies, concertada, associacions de direccions, edu-
cació especial, treball social, col·legis oficials, col·legi de psicologia, pedagogia, CERMI, etc. És un 
decret que ha passat per moltes revisions, en aquest moment està molt treballat i exposat. Ver-
tebra l’orientació educativa al llarg de totes les etapes. És important tindre en compte que qui 
transita no és l’orientador o l’orientadora, sinó els xiquets i les xiquetes, per això cal ajudar-los en 
la resolució de les seues problemàtiques, no sols de caràcter acadèmic, sinó també social. S’ha 
de treballar des de primària, perquè quan l’alumnat aplegue a la secundària o a les etapes de 
formació superior ja hi haja un treball fet que els ajude a assolir l’èxit, no sols acadèmic, sinó 
també social. 

El conseller García Trapiello planteja una pregunta. Com que el dia anterior hi ha hagut meses 
sectorials, vol saber si el document que s’està treballant és el definitiu, l’avantprojecte, ja que és 
aquest sobre el qual ha de treballar el Consell Escolar, segons marca l’estatut de l’òrgan. 

El Sr. Mas Llorens indica que el document és el mateix, però que s’hi han incorporat les esmenes 
rebudes, a la qual cosa el Sr. García Trapiello insisteix dient que si el CECV no emet el dictamen 
sobre l’avantprojecte, s’estaria posant el màxim òrgan de representació de la comunitat educa-
tiva al mateix nivell que qualsevol associació.  

La presidenta de la comissió agraeix les intervencions i dona pas a les esmenes, que s’inclouen en 
l’Annex 1. El conseller García Trapiello planteja la possibilitat d’anar indicant algunes esmenes de 
tipus formal (ortogràfiques, sintàctiques, semàntiques…) a mesura que progresse l’argumentació 
d’aquestes, i la presidenta hi accedeix. 

D’altra banda, assabentats els i les membres de la comissió del fet que hi ha una esmena a la 
totalitat presentada per la consellera Terrero González, en representació de COVAPA, el conseller 
López Marinas proposa que es revise aquesta en primer lloc, ja que si prospera faria innecessària 
l’estudi de la resta, i així es fa amb l’acord de la comissió i de la presidenta. 

Per tant, la consellera Sonia Terrero González, en representació de COVAPA, passa a defensar 
l’esmena a la totalitat presentada per la seua associació, i que ja ha sigut presentada en les meses 
de negociació. Argumenta la consellera que el tema que tracta el decret és molt important, i per 
això des de COVAPA pensen que se’ls hauria d’haver consultat abans de la redacció i també haver-
los escoltat amb més atenció, calia més temps per a poder debatre; hi ha hagut precipitació i falta 
d’informació a les famílies. Des del seu punt de vista, els SPE han treballat molt bé durant molt 
de temps i no comparteixen que es canvie una cosa que funciona, si de cas, caldria millorar-los. 
Demanen els estudis previs en què s’ha basat l’Administració per a prendre la decisió de substi-
tuir-los, ja que, segons explica, no se’ls han proporcionat tot i haver-los demanat. Demanen poder 
decidir, no sols participar. 

Demanen partida pressupostària perquè els centres puguen assumir la despesa extraordinària 
del material que abans assumien els SPE. Cal buscar el benefici de tothom, però per a COVAPA, 
el decret no suma, sinó que resta. Des de la seua confederació proposen que es porte endavant 
el decret, però encapçalat pels SPE A més, pensen que no és el moment de fer aquest canvi. 

Per totes les raons exposades, esperen que hi haja una reflexió i que es busque el benefici de 
tothom, pensa que en compte d’incloure s’està excloent. 

La presidenta dona la paraula al Sr. García Trapiello, que exposa breument les raons per les quals 
no està d’acord amb l’argumentació de la consellera Terrero González. En primer lloc, explica que 
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els SPE són un òrgan de l’Administració, no poden encapçalar negociacions, i això no pot ser un 
argument; a més, l’orientació va adreçada a les famílies, no a les AMPA. L’argumentació de la Sra. 
Terrero González en nom de COVAPA es basa, des del seu punt de vista, en idees molt genèriques 
que no tenen base per a una esmena a la totalitat. 

La presidenta dona la paraula al Sr. Pérez Gea, que coincideix amb el Sr. García Trapiello. Des del 
seu punt de vista, cal centrar el debat en com millorar l’atenció que reben l’alumnat i les famílies, 
i la realitat és que el 70% dels centres rebran més atenció. Aquest no és un decret contra ningú, 
sinó per a millorar aquesta atenció: si els centres disposen de més atenció, tothom se’n beneficia, 
sobretot l’alumnat. El fet que les persones encarregades de l’orientació pertanguen a les planti-
lles dels centres és millor, i ací es persegueix millorar l’orientació educativa, no les qüestions la-
borals, que s’han de tractar amb els sindicats. Amb més atenció i més estabilitat, l’alumnat i les 
famílies rebran una atenció de més qualitat, com és lògic. Els SPE són una estructura que es no-
dreix de professionals en comissions de serveis, que tenen destinacions en centres educatius i 
amb el decret estaran en aquests centres. 

Pel que fa al pressupost necessari, serà com per a qualsevol altre departament, el de tot el centre. 
El material dels SPE, òbviament, serà repartit per la conselleria. Per a ell, tot és positiu, en els 
centres d’Infantil i Primària es valora molt el canvi perquè pensen que podran aprofundir en pro-
jectes, amb estabilitat, es podrà programar amb el departament d’orientació, es treballarà l’esti-
mulació primerenca, etc. Creu que l’enrenou naix per la lluita d’un col·lectiu professional, que no 
té justificació, perquè la idea és millorar el servei. 

La presidenta de la comissió demana si algú més vol la paraula, i la presidenta del CECV proposa 
que, des de l’Administració, es conteste abans de plantejar-se la viabilitat de l’esmena a la totali-
tat. 

Pren la paraula la Sra. Francisca Ripoll Mora, tècnica de l’Administració, que explica que la idea és 
millorar l’atenció en els centres educatius i que la manera de fer-ho serà tenint departaments 
d’orientació i personal orientador com a membres nats de les estructures organitzatives i de co-
ordinació en els centres escolars. Demana al Sr. Mas Llorens que aprofundisca més, tal i com ja 
va fer en les meses de negociació. 

El Sr. Mas Llorens afegeix que està en la mateixa línia que els consellers García Trapiello i Pérez 
Gea. Creu que no hi ha base argumental per a una esmena a la totalitat i que les AMPA haurien 
d’estar satisfetes perquè amb aquest model hi ha més atenció a l’alumnat i a les famílies. Recorda, 
a més, que els SPE no són centres d’alta especialització, sinó configurats per personal en comis-
sions de serveis. Reconeix el bon treball fet, però la idea del decret és fer avançar l’atenció. 

La presidenta de la comissió agraeix les intervencions als consellers i a la consellera, i pregunta a 
aquesta última si vol mantindre l’esmena, a la qual cosa ella respon que sí. Per tant, es vota l’es-
mena, i obté el vot afirmatiu de la consellera Sonia Terrero González, cap abstenció i els 10 vots 
en contra de la resta de la comissió, per la qual cosa es rebutja. 

A continuació, i a instància de la Sra. Rodríguez Arroyo, es tracten la resta de les esmenes que 
han arribat a la secretaria tècnica del CECV,. 

El conseller García Trapiello, previ a l’inici de l’exposició de les esmenes enviades, recomana que 
en tot el text es revise l’ús del concepte col·laboratiu i la resta de paraules de la mateixa família 
lèxica, i proposa la substitució per cooperatiu i els seus derivats, argumentant que el terme té un 
matís d’exterioritat, mentre que el segon implica quelcom propi, pensa que és més adequat, so-
bretot quan es parla de la família. 

S’accepta per part de l’Administració i pels membres de la comissió. 
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D’altra banda, reclama el conseller que s’usa molt el present d’indicatiu per a referir-se a allò que 
“s’ha de fer” (ex.: art. 4), en la part dispositiva del decret. En el context d’una norma s’hauria 
d’usar el futur amb valor imperatiu. Per exemple, en els art. 2 i 3 sí que s’usa la perífrasi de caràc-
ter imperatiu, però després es torna al present. En el preàmbul, és adequat, però no així en la 
resta de casos. El Sr. Mas Llorens admet que per a ell també és estrany aquest ús dels temps 
verbals, però diu que són decisions de la DG de Política Lingüística. Davant de la situació, la pre-
sidenta del CECV proposa incloure la fórmula següent: «El CECV recomana que en la redacció de 
la norma es prioritze l’ús del present d’indicatiu en la part de preàmbul, però que en tota la part 
dispositiva, s’usen formes de futur o perífrasis d’obligació». Tothom hi està d’acord. 

El conseller Tormo Signes inicia l’exposició de les esmenes que ha presentat, però comenta que 
en la comissió de seguiment ja se li han resolt alguns dubtes. 

• Esmena 1. Article 5.1. Presenta el conseller Tormo Signes (FSIE). S’hi afegeix el conseller Ale-
jandro López Oliva (CONCAPA). 

Proposta de modificació: «Els centres docents de titularitat de la Generalitat sostinguts amb fons 
públics que imparteixen ensenyaments d’educació infantil». 

Des del seu sindicat veuen la norma positiva en general. Ja saben com és tindre la persona d’ori-
entació en el centre, i veuen que és molt necessari (coneixen millor l’alumnat, formen part del 
claustre, coneix més profundament on està treballant). La norma dona per fet que els centres 
concertats hi estan inclosos, i en el primer article es diu, però no apareixen en la resta del decret. 
Proposa que es modifique l’articulat i que se substituïsca «de titularitat de la GVA» per «centres 
sostinguts amb fons públics». Són conscients que a la millor no se’ls pot incloure com a personal 
de pagament delegat, però se’ls ha dit que sí i pensen que s‘ha de contemplar en la norma. So-
bretot perquè ja apareix en altres articles. 

El conseller López Oliva s’afegeix a la petició, ja que havia presentat una esmena, en nom del seu 
sindicat, en el mateix sentit. Segons les famílies, quan es parla de posar l’alumnat al centre de les 
polítiques educatives s’ha de fer referència a l’alumnat de tot el sistema educatiu. Es fa esment 
als equips i els departaments dels centres sostinguts amb fons públics, i l’article 5 diu «de titula-
ritat publica», amb la qual cosa es deixa de costat part de l’alumnat. Si es pretén legislar a favor 
de l’interés superior del menor, entén que és força major reformar l’article 5.1, que exclou l’alum-
nat dels centres concertats, i més en les etapes d’infantil i primària, que són claus. 

La Sra. Ripoll Mora indica que aquest tema ja havia aparegut en les meses, i que el Director Ge-
neral de centres havia explicat que paral·lelament a aquesta se està valorant la normativa regu-
ladora dels concerts dels centres educatius. L’esperit de l’article 5.1 és l’estructuració del profes-
sorat de la GVA, no poden incloure en aquest article «sostinguts amb fons públics» perquè això 
forma part d’un contingut que afecta a assignació d’hores, els concerts, el pagament delegat… 
per això, per a garantir l’atenció als centres concertats que actualment assumeixen els SPE, a 
partir del curs vinent es farà a través del PAM. No està contemplat perquè ha d’anar en un altre 
tipus de normativa.  

El Sr. Mas Llorens hi està d’acord, indica que per al Director General de Centres, Sr. Joaquim Car-
rión Candel, és un objectiu, i fa referència a una aportació que va fer la presidenta de la comissió 
el dia anterior, en una mesa de participació. La Sra. Rodríguez Arroyo explica que ella va proposar 
incloure una disposició addicional que diga que «les titularitats dels centres privats-concertats 
adaptaran el que preveu aquest decret a la normativa que els és d’aplicació», que és un afegit 
que se sol incloure i que va ser acceptat per l’Administració i per la direcció general, perquè és 
habitual. 
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El Sr. Mas Llorens indica que al llarg del document es fan matisos de significat, perquè a mesura 
que es pose en marxa es puga anar ajustant a la realitat. En aquest sentit, el conseller Moragues 
Benavent explica que sí que es podran rebre recursos, que ho diu la transitòria única, però que 
no es pot indicar taxativament perquè el marc és un altre, però sí que s’hi diu que els centres 
privats-concertats d’educació especial i els d’infantil i primària que no tenen educació secundària, 
ni per tant departament d’orientació, rebran orientació a través del PAM. Per tant, l’Administra-
ció sí que es fa càrrec d’aquest alumnat. 

El conseller López Oliva intervé per a dir que ell entén que, atés que la disposició transitòria estarà 
en vigor durant el curs vinent, al llarg d’aquest es tancarà l’addicional que va proposar la Sra. 
Rodríguez Arroyo de manera que el curs 22-23 es garanteix la igualtat entre l’alumnat, quan els 
concertats adapten la seua normativa. 

El conseller Moragues Benavent indica que caldria de traslladar la reflexió del conseller López 
Oliva a la Direcció General de Centres, perquè efectivament la transitòria només parla del curs 
2021-2022. Introdueix la proposta d’afegir «a partir del curs 2021-2022 i mentre no es desenvo-
lupe allò que s’estableix en l’addicional», per tal de garantir el servei a través del PAM. El conseller 
López Oliva hi està d’acord. 

Per tant, resumeix la presidenta del CECV, es proposaria introduir la disposició transitòria plante-
jada per la Sra. Rodríguez Arroyo afegint la fórmula proposada pel Sr. Moragues Benavent. Tan-
mateix, el conseller Tormo Signes no ho acaba de veure clar, i pretén arrancar el compromís del 
pagament delegat del personal del departament d’orientació dels centres concertats, ja que la 
major part dels centres concertats disposa d’aquest servei, però n’assumeix el pagament dels 
salaris. Potser caldria incloure un altre article, o una altra disposició addicional.  

Intervé la presidenta del CECV per a dir que entén que amb aquest decret s’està parlant de reu-
bicar personal funcionari, i que la modificació que planteja el conseller Tormo Signes no n’és l’ob-
jecte, perquè per a dur-la endavant s’ha de modificat la normativa dels centres concertats, per 
això són adequades les propostes de la Sra. Rodríguez Arroyo i el Sr. Moragues Benavent per a 
garantir el servei. Recorda que el que es proposa és afegir a l’addicional transitòria que la mesura 
no siga per al curs 2020-2021, sinó fins que s’haja regulat l’atenció als centres concertats.  

El conseller Moragues Benavent, per tal de recollir la inquietud del conseller Tormo Signes, pro-
posa incloure en l’informe de dictamen, juntament amb l’addicional i la modificació de la transi-
tòria, la recomanació de treballar la modificació del sistema de concert perquè es done una millor 
resposta a l’orientació plantejada en el decret, amb la qual cosa el conseller Tormo Signes està 
d’acord. 

El conseller López Marinas, per la seua banda, crida l’atenció sobre el fet que ell detecta una 
confusió en l’apartat 2 de la disposició transitòria, que es refereix als «centres privats concertats 
d’educació especial, i els centres d’educació infantil i primària que no disposen d’educació secun-
dària rebran…», i es pregunta què passa amb els que sí que en tenen, d’educació secundària, ja 
que en realitat també necessiten atenció; es refereix a centres educatius que tenen totes les eta-
pes, figura que no es dona en l’educació pública, però sí en la concertada i en la privada, perquè 
els professionals que hi treballen ho fan en l’etapa d’ESO. Segons el seu punt de vista, cal eliminar 
la referència a l’ESO. 

Li respon el Sr. Mas Llorens, que diu que la idea era no deixar sense atenció els centres que abans 
eren atesos pels SPE, per això és una transitòria. L’Administració disposa d’un llistat dels centres 
que eren atesos pels SPE, i eren centres d’aquestes característiques. Això no és incompatible amb 
el desenvolupament posterior del que s’ha dit, la transitòria és una via d’urgència. 
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Tanmateix, el conseller López Marinas entén que tal i com està redactada la disposició transitòria 
en l’apartat 2 es deixa sense orientació l’alumnat d’infantil i primària dels centres privats-concer-
tats que disposen d’educació secundària, cosa que es resoldria simplement suprimint la referèn-
cia a l’ESO. 

El conseller García Trapiello planteja una pregunta: els centres concertats que tenen totes les 
etapes estan sent atesos per un SPE? Perquè ací estaria la clau. A aquesta pregunta, el conseller 
Moragues Benavent respon que ell volia intervindre en aquest sentit, perquè actualment no hi ha 
cap centre d’aquestes característiques que estiga sent atés per un SPE. Indica que en un futur 
model serà diferent, però ara és així.  

El Sr. Mas Llorens incideix en el fet que des de l’Administració es compta amb aquestes dades i 
que el decret s’ha redactat intentant no deixar fora a ningú i tractant d’abastar totes les casuísti-
ques. Afegeix la presidenta de la comissió que la major part dels centres concertats ja disposa 
d’un gabinet psicopedagògic autoritzat pagat amb fons propis i amb les aportacions de les famí-
lies, que se suposa que el següent pas és anar fent modificacions al text perquè aquest personal 
puga entrar en pagament delegat i que no siga un personal extern, sinó part de la plantilla del 
centre, com la resta del professorat. 

El conseller López Oliva demana un aclariment: entén que la finalitat del decret és millorar l’ori-
entació. Caldria aprofitar el decret per a millorar, no per a no canviar res. S’ha detectat un buit, i 
caldria donar garanties per a evitar recursos en els tribunals perquè els i les menors siguen assis-
tits per equips d’orientació. En aquest punt el conseller García Trapiello explica que això queda 
resolt per al transitòria, però el conseller López Oliva demana un termini concret per a cobrir el 
buit. La presidenta de la comissió vol deixar clar que els centres concertats seguiran prestant el 
servei mentre la transitòria no es resolga. 

La presidenta de la comissió pregunta a la resta de conselleres i consellers què cal fer amb l’es-
mena, a la qual cosa el conseller García Trapiello aclareix que l’esmena quedarà reconvertida en 
la proposta transitòria de la mateixa presidenta de la comissió juntament amb l’afegit del conse-
ller Moragues Benavent. S’accepta. 

• Esmena 2. Article 5.3. Presenta el conseller López Oliva (CONCAPA). 

Proposta de modificació per correcció de possible errata: «…de cadascuna de les especialitzats 
especialitats següents». És simplement una errada ortogràfica i se n’accepta la correcció. 

El conseller García Trapiello, en aquest punt, manifesta un dubte sobre l’article 5.6. l’article parla 
dels centres d’infantil i primària, i diu que el professorat d’orientació educativa forma part del 
claustre, però la realitat és que pertany al cos de secundària. El problema és que la LOE diu que 
els membres del claustre són el professorat del centre, i el personal docent que ha aprovat una 
oposició de secundària no pot formar part d’un centre de primària. També hi ha un problema 
amb les adscripcions. A més, hi ha possibles efectes secundaris: si formen part del centre, poden 
exercir-ne la direcció? Demana reflexió al respecte i limitar les possibles conseqüències adminis-
tratives. 

El Sr. Moragues Benavent explica que és una situació que ja existeix en els centres de Formació 
de persones Adultes (FPA), i no representa un problema. Sí que caldrà revisar si és possible que 
docents que hagen accedit al cos de secundària puguen exercir la direcció dels centres de primà-
ria. Tanmateix, el conseller Garcia Trapiello expressa que la LOE atorga capacitat docent al perso-
nal d’orientació, però això no passa en primària, perquè aquesta funció només correspon al pro-
fessorat. Es reflexionarà. 
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El Sr. Mas Llorens intervé per a aclarir que és una situació que no dona problemes i que és habitual 
en altres comunitats autònomes. En qualsevol cas, conclouen que els serveis jurídics tindran l’úl-
tima paraula.  

• Esmena 3: article 6.1. Defensa el conseller Carlos Tormo (FSIE). 

Proposta d’addició: «Els centres docents sostinguts amb fons públics que imparteixen educació 
secundària o cicles formatius disposen de…». 

L’haurà de transformar en recomanació, perquè amb el debat actual no té massa sentit. Demana 
afegir els cicles formatius perquè vol que es tinga en compte que és un servei que manca en els 
centres privats-concertats. Segons l’argumentació de l’article 5.1, es veuria recollida ací. 

El conseller López Marinas troba que no és el lloc adequat, ja que no és el mateix l’educació se-
cundària obligatòria que la no obligatòria (cas dels cicles). 

La presidenta de la comissió planteja fer la recomanació genèrica, però el Sr. Mas Llorens opina 
que s’està parlant de centres de secundària però que tenen la casuística de conviure amb centres 
de Formació Professional. El conseller Tormo Signes entén que aquesta esmena ha de caure i s’ha 
de convertir en recomanació, i vol que es tinga en compte que els centres privats concertats no 
tenen personal d’orientació. 

El Sr. Moragues Benavent reconeix la situació actual, i diu que caldria variar la redacció i parlar de 
l’educació secundària obligatòria per a resoldre la confusió i especificar que no és tota l’educació 
secundària, sinó sols l’obligatòria, la que contempla el decret; tanmateix, el Sr. Mas Llorens ex-
plica que s’ha deixat així la redacció perquè els centes específicament de Formació Professional 
també tenen departament d’orientació. El Sr. Moragues Benavent indica que segons l’aportació 
del conseller López Marinas, la lectura ja estava inclosa, i que cal tindre en compte la situació, 
perquè amb l’actual redacció es diu que els centres actuals d’FP disposen de departament d’ori-
entació, cosa que no és certa. Per tant, o es deixa «obligatòria» o «obligatòria i centres integrats 
públics d’FP» per a no incloure falsedats en la normativa.  

El conseller Tormo Signes entén que en la transaccional i la recomanació que s’han aprovat ante-
riorment caldrà fer referència també aquests centres, i s’accepta per coherència. 

En la redacció final s’afegiria «d’educació secundària obligatòria i centres integrats de FP, i la re-
comanació d’incloure els centres concertats amb FP», en la línia del desenvolupament de la línia 
de concerts. El CECV recomana que es tinga en compte. 

• Esmena 4: article 6.5.a.1. Defensa el conseller Alejandro López Oliva (CONCAPA). 

Proposta de modificació. Possible errata «…programes preventius que contribuïsquen a l’elimi-
nar-les a eliminar-les». S’accepta. 

• Esmena 5: article 9.5 h. Defensa el conseller Carlos Tormo (FSIE). 

Proposta de supressió de la lletra h) de l’article 9.5 

Ja es va comentar en una comissió de seguiment. S’hi parla del visat dels informes psicopedagò-
gics. No s’acaba d’entendre per què s’han de visar els informes de professionals. El Sr. Mas Llorens 
diu que s’està revisant la burocràcia, i efectivament de vegades no té sentit. Però en l’escola in-
clusiva és molta responsabilitat perquè la prenga només un o una professional, és col·legiada. És 
tant en la pública com en la privada. La Sra. Ripoll Mora fa referència a una norma bàsica del 
ministeri que recolza la col·legiació. Es retira l’esmena. 

• Esmena 6: article 11. Defensa el conseller Carlos Tormo (FSIE). 

Dubte article 11. Com afecta els centres d’educació especial concertats i privats? Es retira. 
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• Esmena 7: article 11.1. Defensa el conseller Alejandro López Oliva (CONCAPA). 

Proposta d’addició. Possible errata «Els centres públics d’educació especial com a centres de re-
cursos que recolzen els centres…». 

En realitat falten comes: «Els centres públics d’educació especial, com a centres de recursos, re-
colzen els centres…». La idea és especificar la doble funció dels centres, i que la referència és a 
«en qualitat de centres de recursos». 

S’accepta una modificació ortogràfica en els termes indicats. 

• Esmena 8: Disposició transitòria única. Defensa el conseller Carlos Tormo (FSIE). 

Dubte Disposició transitòria única: «Els professionals mencionats als punts 1 i 2 , seran contractats 
pel centre educatiu? 

Feia referència als centres d’infantil i primària de pagament delegat, que no tenen departament 
d’orientació, i els d’FP tampoc. Vol que es reflectisca d’alguna manera en el decret el compromís 
que tard o d’hora hauran d’entrar en pagament delegat, a la qual cosa la Sra. Ripoll Mora respon 
que és l’àmbit de la normativa dels concerts, i que per tant, creu que no és rellevant en aquesta 
disposició transitòria. 

Pregunta la presidenta del CECV al conseller Tormo Signes si considera que això estaria inclòs en 
la redacció de la transitòria anterior, a la qual cosa respon que sí.  

La presidenta de la comissió pregunta si hi ha alguna altra intervenció, i no havent-ne cap altra 
dona pas al punt 3. 

 

3. Torn obert de paraula 

La Sra. Rodríguez Arroyo agraeix la tasca a tothom i acomiada la comissió.  

La presidenta del CECV, Sra. Cañada Solaz, anuncia que la propera comissió Permanent serà, se-
gurament, el 22/03/2021 

No havent-hi més intervencions, es tanca la sessió a les 11.50 h. 

València, 10 de març de 2021. 

 

La presidenta de la comissió  La secretaria tècnica del CECV 

 

  Vicenta Rodríguez Arroyo     Mercè Claramunt Diego 
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ACTA NÚM. 3/2021 DE LA SESSIÓ DE LA COMISSIÓ DE PRO-
JECTES LEGISLATIUS I PLANIFICACIÓ GENERAL DE L’ENSE-
NYAMENT DEL CONSELL ESCOLAR DE LA COMUNITAT VA-
LENCIANA, CELEBRADA EL DIA 15 DE ABRIL DE 2021 

ASSISTÈNCIA 

Presidenta del CECV 
Rosa Cañada Solaz 
Vicepresidenta CECV 
Dèlia Amorós Pinos 

Presidenta de la Comissió 
Vicenta Rodríguez Arroyo 
Titulares de centres privats (Fed. Ed. i Gestió) 

Conselleres i consellers 
Direccions de centres públics 
Ginés Pérez Gea 
Organitzacions empresarials  
Juan José López Marinas (CEV) 
Famílies alumnat centres públics  
Sonia Terrero González (COVAPA) 
Professorat centres privats 
Carlos Tormo Signes (FSIE) 
Eva M.ª Juliá Tomás (USO) 
Personalitat de reconegut prestigi 
Luis García Trapiello  

 

 

 

 

 

Ponent 
Sònia Pérez Ortuño 
Cap de Servei de la DG de Política Lingüística i Gestió 
del Multilingüisme 

Persones convidades 
Rubén Trenzano Juan 
DG de Política Lingüística i Gestió del Multilingüisme 

Secretaria tècnica CECV 
Mercè Claramunt Diego 
Julio Gómez Carbonell 
Marta Murciano Hernández 
Maria Viu Rodríguez 

 

***** 

D’acord amb l’oportuna convocatòria, amb l’assistència de les persones ressenyades, sota la pre-
sidència de la consellera Vicenta Rodríguez Arroyo, es reuneix la Comissió de Projectes Legislatius 
el 15 d’abril de 2021, a les 9.30 h, a través de la plataforma Webex, del Consell Escolar de la 
Comunitat Valenciana (CECV), per a tractar els punts del següent 

 

ORDRE DEL DIA 

1. Aprovació de l’acta de la sessió del dia 10 de març de 2021. 
2. Elaboració de l’informe sobre el projecte d’ordre de la Conselleria d’Educació, Cultura i 

Esport per la qual es regulen l’avaluació dels ensenyaments d’idiomes de règim especial 
i les proves de certificació dels nivells del Marc Europeu Comú de Referència per a les 
Llengües a la Comunitat Valenciana. 

3. Torn obert de paraula. 

***** 

 

Abans de començar la sessió la presidenta del CECV indica que hui farà de ponent la Sra. Pérez 
Ortuño. 
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1. Aprovació de l’acta de la sessió del dia 10 de març de 2021 

La presidenta de la comissió dona la paraula a la presidenta del CECV, la qual informa del fet que 
s’han rebut algunes esmenes formulades pel Sr. Moragues Benavent, que són aportacions per a 
millorar l’acta relacionades amb expressions i canvis de denominació. La presidenta llig les esme-
nes aportades pel conseller i queden aprovades per assentiment. 

Per la seua banda, el conseller Tormo Signes reporta una errada d’adscripció del conseller López 
Oliva, en la pàgina 8 de les dues versions de l’acta, i també indica que en la pàg. 9 es fa referència 
a una confusió respecte d’una aportació seua al projecte de Decret d’Inclusió. 

Finalment, amb aquestes observacions tingudes en compte, s’aprova l’acta. 

 

2. Elaboració de l’informe sobre el projecte d’ordre de la Conselleria d’Educació, Cultura i Esport 
per la qual es regulen l’avaluació dels ensenyaments d’idiomes de règim especial i les proves de 
certificació dels nivells del Marc Europeu Comú de Referència per a les Llengües a la Comunitat 
Valenciana. 

La presidenta de la comissió dona pas a l’explicació del projecte d’ordre per part de la consellera 
Pérez Ortuño, qui farà de ponent. 

La ponent explica que el principal objectiu d’aquesta ordre és adaptar la legislació autonòmica 
vinculada a l’ensenyament i l’aprenentatge d’idiomes a la normativa estatal. Descriu el document 
i n’assenyala els principals canvis i aportacions. 

En l'actualitat es compta amb un Reial decret que especifica quins han de ser els continguts uni-
ficats de les proves de certificació de les EOI, i l'adaptació a aquest implica també canvis referits 
a l'avaluació. 

Amb relació a les proves per a l'alumnat de secundària, a partir d'ara se’n farà una convocatòria 
única anual, per tal que les condicions no varien d'uns centres a altres. Finalment, s'han afegit 
temes relacionats amb la protecció de dades i s'han actualitzat altres aspectes més generals. 

La presidenta de la comissió agraeix l’explicació a la ponent. A continuació, expressa un dubte: en 
l’article 29.3 del projecte s’esmenta la Secretaria del centre com a dipositària de les proves d’idi-
omes unificades de secundària. Això seria correcte i adequat en els centres públics, en els quals 
una persona de l'equip directiu ostenta el càrrec de secretària o secretari i la responsabilitat que 
aquest comporta. En canvi, en els centres concertats les tasques de la secretaria són exclusiva-
ment administratives i són exercides per personal contractat amb aquest efecte, per tant, no 
haurien d'assumir aquest tipus de responsabilitat. La ponent agraeix l'aportació, que troba relle-
vant, i diu que es revisarà. 

El Director General de Política Lingüística i Gestió del Multilingüisme, Sr. Trenzano Juan, fa una 
intervenció per a agrair l’aportació de la Sra. Rodríguez Arroyo, i proposa que en aquest punt del 
text legislatiu es faça referència a l’equip directiu dels centres com a dipositaris de les proves. 

La consellera Terrero González intervé per a mostrar l’acord del seu sector amb el projecte, i 
recorda la necessitat de comunicar a les famílies les novetats que sorgisquen des de l’Administra-
ció i que afecten la comunitat educativa.  

El Sr. Trenzano Juan, en resposta a la consellera Terrero González, mostra el seu acord, i reco-
neix que és cert que és necessari comunicar més eficientment les novetats, com ara, que des 
dels 14 anys es pot accedir a les EOI; assegura que faran arribar més informació a les federaci-
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ons d’AMPA  i explica que estan treballant per a donar a conéixer els serveis de les EOI més efi-
cientment el proper curs, en què hi haurà 17 idiomes disponibles, amb preus públics assequi-
bles.  

 

3. Torn obert de paraula. 

La presidenta de la comissió, Sra. Rodríguez Arroyo agraeix la tasca a les persones assistents i 
acomiada la comissió.  

No havent-hi més intervencions, es tanca la sessió a les 10.10 h. 

València, 15 d’abril de 2021. 

 

La presidenta de la comissió  La secretaria tècnica del CECV 

 

  Vicenta Rodríguez Arroyo     Mercè Claramunt Diego 

  



Consell Escolar de la Comunitat Valenciana Actes 2021 

 

 

 

 

88 
 

ACTA NÚM. 4/2021 DE LA SESSIÓ DE LA COMISSIÓ DE PRO-
JECTES LEGISLATIUS I PLANIFICACIÓ GENERAL DE L’ENSE-
NYAMENT DEL CONSELL ESCOLAR DE LA COMUNITAT VA-
LENCIANA, CELEBRADA EL DIA 1 DE JUNY DE 2021 

ASSISTÈNCIA 

Presidenta del CECV 
Rosa Cañada Solaz 

Presidenta de la Comissió 
Vicenta Rodríguez Arroyo 
Titulars de centres privats (Fed. Ed. i Gestió) 

Consellers i conselleres 
Direccions de centres públics 
Ginés Pérez Gea 
Organitzacions empresarials  
Juan José López Marinas (CEV) 
Personalitat de reconegut prestigi 
Luis García Trapiello 
Famílies alumnat centres públics  
Sonia Terrero González (COVAPA) 
Famílies alumnat centres privats 
Alejandro López Oliva 
 Inspecció educativa 
Cerver Dasí, Mercé 

 
 
 
 
Professorat centres privats  
Carlos Tormo Signes (FSIE) 
Eva M.ª Juliá Tomás (USO) 
Professorat centres públics 
Ignaci Amorós Galiana (STEPV) 

Excusen absència 
Dèlia Amorós i Pinos 

Persones convidades  
RAÚL JUNCOS CASTILLO 
Servei  d’Ensenyaments de Règim Especial 

Secretaria tècnica CECV 
Mercè Claramunt Diego 
Julio Gómez Carbonell 
Marta Murciano Hernández 

***** 

D’acord amb l’oportuna convocatòria, amb l’assistència de les persones ressenyades, sota la pre-
sidència de la consellera Vicenta Rodríguez Arroyo, es reuneix la Comissió de Projectes Legislatius 
l’1 de juny de 2021, a les 9.30 h, a través de la plataforma Webex, del Consell Escolar de la Co-
munitat Valenciana (CECV), per a tractar els punts del següent 

ORDRE DEL DIA 

1. Aprovació de l’acta de la sessió del dia 15 d’abril de 2021. 
2. Elaboració de l’informe sobre el projecte de decret XX/2021, de XX de XXXX, del Consell, 

pel qual es regula a la Comunitat Valenciana l’ensenyament no formal de la música i de les 
arts escèniques en escoles específiques. 

3. Elaboració de l’informe sobre el projecte d’ordre  XX/XX21, de XX de XXX, de la Conselleria 
d’Educació, Cultura i Esport, per la qual s’aproven les bases reguladores de les subvencions 
a centres docents d’ensenyament no formal de música i d’arts escèniques, dependents 
d’entitats locals o privades sense ànim de lucre de la Comunitat Valenciana. 

4. Torn obert de paraula. 

***** 

Abans de començar la sessió la presidenta del CECV dona la benvinguda a la nova consellera Laura 
Ferri i cedeix la paraula a la presidenta de la comissió qui també dona la benvinguda a Laura Ferri 
i a Raúl Juncos com a convidats a la sessió de hui. 

 

1. Aprovació de l’acta de la sessió del dia 15 d’abril de 2021 
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La presidenta de la comissió comenta que no s’ha rebut cap esmena a l’acta. Pregunta si hi ha ara 
alguna observació, no havent cap aportació,  s’aprova l’acta per assentiment. 

 

2. Elaboració de l’informe sobre el projecte de decret XX/2021, de XX de XXXX, del Consell, pel 
qual es regula a la Comunitat Valenciana l’ensenyament no formal de la música i de les arts escè-
niques en escoles específiques. 

La presidenta de la comissió dona la paraula a la consellera Laura Ferri per tal de fer una explicació 
del projecte de decret. La finalitat d’aquest decret és ampliar la legislació que regula els ensenya-
ments especials, incloent les següents arts escèniques: dansa, teatre i circ. Aquesta legislació su-
posa una innovació a nivell estatal; aquesta normativa vol avançar en un model de formació mu-
sical, afegint la regulació de les escoles de dansa i els ensenyaments de les arts escèniques. La 
Sra. Ferri comenta l’estructura del decret i convida als assistents a llegir el preàmbul perquè re-
sumeix molt bé el sentir de la normativa presentada. 

La presidenta dona les gràcies a la Sra. Ferri i convida al Sr. Juncos a comentar també la normativa 
presentada en aquest punt de l’ordre del dia. 

A continuació el Sr. Juncos explica que aquest decret naix de reunions i diàlegs amb professionals 
del sector de les arts escèniques, on es demanava que totes les arts escèniques tingueren el ma-
teix tractament. La seua finalitat última és la millora de l’àmbit cultural. Per altra banda, el Sr. 
Juncos també menciona que, abans de passar pel CECV, aquesta normativa ha passat per la mesa 
sectorial, on es va fer especial atenció al calendari, per la qual cosa vol fer ací també el mateix 
aclariment. Aquesta normativa es basa molt en les esmenes que introdueix la LOMLOE pel que 
respecta a l’aprenentatge al llarg de la vida i al caràcter no formal de la música i les arts escèni-
ques; és a dir, la mateixa regulació educativa orgànica ja emmarca clarament els àmbits de l’en-
senyament no formal. A banda de ser una necessitat, es va trobar un marc legislatiu ideal per tal 
de redactar aquesta normativa que era tan necessària, que introdueix tantes novetats i que re-
sulta ser innovadora a nivell general. 

La presidenta de la comissió dona les gràcies al Sr. Juncos i pregunta als membres de la comissió 
si tenen cap pregunta o volen demanar qualsevol aclariment. Com no s’ha aportat cap esmena, 
dona la paraula al conseller García Trapiello per tal que compartisca les anotacions que ha aportat 
a aquesta normativa. 

En primer lloc el Sr. García Trapiello explica que el que ha fet han sigut aportacions i observacions, 
no com a esmenes, sinó com a millora del text de la normativa. Les seues observacions s’adjunten 
a l’acta com ANNEX I. 

Respecte a l’observació de la inclusió o no dels ensenyaments circenses en aquesta normativa, 
l’administració respon que es considera que l’expressió “ensenyaments de música i arts escèni-
ques” fa referència a ensenyaments de dansa, teatre i circ, d’acord amb altres normatives estatals 
i autonòmiques. La resta d’aportacions del conseller són assumides per tots els membres de la 
comissió de projectes legislatius i pels membres de l’administració, com a propostes de millora 
de la redacció del document i de reflexió per a aclarir la comprensió del document, revisant la 
terminologia i els conceptes utilitzats. 

L’administració i la presidenta de la comissió agraeixen les aportacions del conseller García Tra-
piello. Sense altra aportació es passa al següent punt de l’ordre del dia. 
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3. Elaboració de l’informe sobre el projecte d’ordre  XX/XX21, de XX de XXX, de la Conselleria 
d’Educació, Cultura i Esport, per la qual s’aproven les bases reguladores de les subvencions a 
centres docents d’ensenyament no formal de música i d’arts escèniques, dependents d’entitats 
locals o privades sense ànim de lucre de la Comunitat Valenciana 

La presidenta presenta el document i cedeix la paraula a la Sra. Ferri que actuarà com a ponent. 

La Sra. Ferri explica que aquest projecte d’ordre estableix les bases reguladores de les subvenci-
ons als centres docents d’ensenyaments no reglats de música i arts escèniques. Fa referència als 
antecedents normatius de l’ordre i la finalitat de la mateixa: afavorir que es sostinga l’oferta pú-
blica i privada no lucrativa dels ensenyaments artístics no reglats, i incorporar, als ensenyaments 
artístics, el teatre i el circ. A continuació, fa una descripció de la norma destacant els aspectes 
més significatius. 

La presidenta dona les gràcies a la Sra. Ferri i dona la paraula al Sr. Juncos per tal que faça les 
seues aportacions a l’explicació de la normativa presentada. 

El Sr. Juncos vol aclarir, en primer lloc, que habitualment una normativa que fa referència a les 
subvencions, no sol passar pel CECV, però degut al gran nombre d’alumnat que hi ha a la Comu-
nitat Valenciana cursant ensenyaments no formals, i sent el CECV el màxim òrgan de representa-
ció de tots els sectors de l’ensenyament, es veu necessari informar com es va a utilitzar i gestionar 
els diners públics en aquest àmbit educatiu. De fet, s’està gestionant una gran línia de pressupos-
tos amb més d’11 milions d’€, sent la comunitat autònoma que més inversió farà en aquest tipus 
d’ensenyament. 

La presidenta de la comissió agraeix al Sr. Juncos la seua explicació i la deferència que han tingut 
de presentar a aquesta comissió la normativa que acaben d’explicar. Pregunta si hi ha qualsevol 
aclariment, com no hi ha, passa a presentar les aportacions que el conseller García Trapiello ha 
fet a la normativa esmentada. Passant la paraula al conseller per tal que les explique. 

El conseller Garcia Trapiello explica que, les seues aportacions venen en la línia de les anteriors, 
en el que es refereix a concretar el concepte d’arts escèniques, però que ja ha sigut aclarit en el 
punt anterior. 

En segon lloc proposa canviar el terme “finançament” per un altre que s’adeqüe més a l’objectiu 
de la normativa. 

Després, en allò referent a la “declaració responsable”, comenta que deuria concretar-se més 
com una vulneració a la “bona fe”, de la pròpia declaració responsable. 

En contestació a les observacions del conseller, el Sr. Juncos proposa canviar el terme “finança-
ment” per “per a col·laborar amb el sosteniment”, que és més concret. Aquest terme agrada molt 
al Sr. García Trapiello. 

En la qüestió de la vulneració de “la bona fe”, com que aquesta vulneració està establerta a la Llei 
39/2015, es farà referència a aquesta legislació que te major rang normatiu. 

Agraint les aportacions i les reflexions conjuntes per a la millora de la redacció del text, la presi-
denta dona per conclòs aquest punt, estant tots els membres de la comissió d’acord. 

 

4. Torn obert de paraula 

La presidenta de la comissió demana si hi ha alguna aportació i la presidenta del CECV aprofita 
l’ocasió per excusar l’absència de la vicepresidenta. 
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Agraint la presència dels membres de la comissió així com dels convidats, es tanca la sessió sent 
les 11.38 h. 

 

València, 1 de juny de 2021. 

 

La presidenta de la comissió 

 

Vicenta Rodríguez Arroyo 

La secretaria tècnica del CECV 

 

Mercè Claramunt Diego 
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ACTA NÚM. 5/2021 DE LA SESSIÓ DE LA COMISSIÓ DE PRO-
JECTES LEGISLATIUS I PLANIFICACIÓ GENERAL DE L’ENSE-
NYAMENT DEL CONSELL ESCOLAR DE LA COMUNITAT VA-
LENCIANA, CELEBRADA EL DIA 15 DE SETEMBRE DE 2021 

ASSISTÈNCIA 

Presidenta del CECV 
Rosa Cañada Solaz 

Presidenta de la Comissió 
Vicenta Rodríguez Arroyo 
Titulars de centres privats (Fed. Ed. i Gestió) 

Consellers i conselleres 
Administració educativa autonòmica 
Jeremies Moragues Benavent 
Organitzacions empresarials  
Juan José López Marinas (CEV) 
Professorat de centres privats  
Eva M.ª Juliá Tomás (USO) 
Personalitat de reconegut prestigi 
Luis García Trapiello 
Inspecció educativa 
Mercé Cerver Dasí 
Famílies d’alumnat de centres privats 
Alejandro López Oliva (CONCAPA-CONVAL) 

 

 

 

Ponents 
Laura Ferri Ramírez 
Cap de gestió de Formació i Qualificació Professional 
RAÚL JUNCOS CASTILLO 
Servei d’Ensenyaments de Règim Especial 

Excusa absència 
Dèlia amorós i Pinos 

Secretaria tècnica CECV 
Julio Gómez Carbonell 
Sara Macià Ferrándiz 
Marta Murciano Hernández 
Maria Viu Rodríguez 

***** 

D’acord amb l’oportuna convocatòria, amb l’assistència de les persones ressenyades, sota la pre-
sidència de la consellera Rodríguez Arroyo, es reuneix la Comissió de Projectes Legislatius del 
CECV, l’1 de juny de 2021 a les 9.30 h, a través de la plataforma Webex, per a tractar els punts 
del següent 

ORDRE DEL DIA 

1. Aprovació de l’acta de la sessió del dia 1 de juny de 2021. 
2. Elaboració de l’informe sobre el projecte de Decret del Consell, pel qual s’estableix el 

currículum dels ensenyaments artístics professionals corresponents al títol de tècnic/a 
superior d’Arts Plàstiques i Disseny en Gràfica Impresa, pertanyent a la família professio-
nal artística de comunicació gràfica i audiovisual, en l’àmbit de la Comunitat Valenciana. 

3. Elaboració de l’informe sobre el projecte de Decret del Consell, pel qual s’estableix el 
currículum dels ensenyaments artístics professionals corresponents al títol de tècnic/a 
superior d’Arts Plàstiques i Disseny en Escultura aplicada a l’Espectacle, pertanyent a la 
família professional artística d’escultura, en l’àmbit de la Comunitat Valenciana. 

4. Torn obert de paraula. 

***** 

Abans de començar la sessió la presidenta del CECV indica que hui la ponent serà  i la consellera 
Laura Ferri Ramírez (Cap de gestió de Formació i Qualificació Professional) i  el Sr. Juncos Castillo 
intervindrà en nom de l’administració. 
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1. Aprovació de l’acta de la sessió del dia 1 de juny de 2021 

La presidenta de la comissió pregunta si hi ha esmenes a l’acta, com que no és el cas, s’aprova 
per assentiment, i dona la paraula als ponents. 

 

2. Elaboració de l’informe sobre el projecte de Decret del Consell, pel qual s’estableix el currícu-
lum dels ensenyaments artístics professionals corresponents al títol de tècnic/a superior d’Arts 
Plàstiques i Disseny en Gràfica Impresa, pertanyent a la família professional artística de comuni-
cació gràfica i audiovisual, en l’àmbit de la Comunitat Valenciana 

La presidenta de la comissió dona pas a la consellera Ferri Ramírez, qui exposa el projecte de 
decret, que desenvolupa el currículum de la titulació esmentada (Annex). Enumera i explica els 
diferents capítols, i destaca que s’ha tingut en compte els sindicats en la seua redacció. 

En aquest punt, la presidenta del CECV proposa que els dos projectes s’exposen en primer lloc i 
que el tècnic n’aprofundisca a posteriori, en ser molt semblants en contingut. Tothom hi està 
d’acord. 

 

3. Elaboració de l’informe sobre el projecte de Decret del Consell, pel qual s’estableix el currícu-
lum dels ensenyaments artístics professionals corresponents al títol de tècnic/a superior d’Arts 
Plàstiques i Disseny en Escultura aplicada a l’Espectacle, pertanyent a la família professional ar-
tística d’escultura, en l’àmbit de la Comunitat Valenciana 

El Sr. Juncos Castillo destaca la intervenció de grups de professorat de les àrees i també de centres 
de professorat en la creació dels materials. Es consoliden títols des de diferents ensenyaments i 
sempre amb l’ocupabilitat en l’horitzó (és superior al 80%). 

Explica que entre les qualificacions professionals estatals (INCUAL) s’inclouen els artistes, no així 
en les autonòmiques. D’altra banda, s’ha passat la informació a la Secretaria Autonòmica de Cul-
tura i s’estan obrint borses amb els noms de les titulacions. 

El conseller García Trapiello manifesta dubtes relacionats amb la redacció de tres articles, i el Sr. 
Juncos Castillo i la Sra. Ferri Ramírez es comprometen a revisar-los en el sentit indicat. 

Com que no hi ha més intervencions, es passa al punt següent. 

 

4. Torn obert de paraula 

La presidenta del CECV informa sobre les recents activitats del Consell i sobre les que es duran a 
terme pròximament: 

• 7/9/21: presentació del pressupost; 

• 30/09/21: II Jornada d’Èxit educatiu (en col·laboració amb la DG d’Inclusió Educativa i 
l’FVMP).  

• Trobada amb el Consell Escolar d’Astúries: Redescobrint l’FP. Demana que qui hi vulga assistir 
envie un correu per tal de reservar les places. 

Es comunica el cessament de la Sra. Claramunt Diego com a secretària i el nomenament del Sr. 
González Carbonell en substitució d’aquesta. 

La presidenta de la comissió, la consellera Rodríguez Arroyo, pregunta per la situació del regla-
ment del CECV, i la presidenta d’aquest explica que s’estan fent gestions per agilitza r a tramitació. 
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En un primer moment ens indicaren que no havia de passar pel Consell Jurídic Consultiu i, final-
ment, ens han dit que és necessari el tràmit. 

La presidenta de la comissió, Sra. Rodríguez Arroyo, agraeix la tasca a les persones assistents i 
acomiada la comissió.  

No havent-hi més intervencions, es tanca la sessió a les 12.25h. 

València, 15 de setembre de 2021. 

La presidenta de la comissió                                                El secretari tècnic del CECV 

 

Vicenta Rodríguez Arroyo                                                   Julio González Carbonell 
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ACTA NÚM. 6/2021 DE LA SESSIÓ DE LA COMISSIÓ DE PRO-
JECTES LEGISLATIUS I PLANIFICACIÓ GENERAL DE L’ENSE-
NYAMENT DEL CONSELL ESCOLAR DE LA COMUNITAT VA-
LENCIANA, CELEBRADA EL DIA 29 D’OCTUBRE DE 2021 

ASSISTÈNCIA 

Presidenta del CECV 
Rosa Cañada Solaz 
Vicepresidenta CECV 
Dèlia Amorós i Pinos 

Presidenta de la Comissió 
Vicenta Rodríguez Arroyo 
Titulars de centres privats (Fed. Ed. i Gestió) 

Consellers i conselleres 
Direccions de centres públics 
Ginés Pérez Gea 
Organitzacions empresarials  
Juan José López Marinas (CEV) 
Famílies alumnat c. privats 
Alejandro López Oliva 
Famílies alumnat c. públics  
Sonia Terrero González (COVAPA) 
Professorat c. privats  
Carlos Tormo Signes (FSIE) 
Eva M.ª Juliá Tomás (USO) 
Personalitat de reconegut prestigi 
Luis García Trapiello  

 
 
 
 
 
 
 
 
 
Inspecció educativa 
Mercé Cerver Dasí  
Representació del professorat c. públics 
Ignasi Amorós Galiana (STEPV) 

Ponent 
Elsa Vilalta Fonfría 
M. Teresa Carrasco Mateu 
Ana Furió Rubio 

Secretaria tècnica CECV 
Julio Gómez Carbonell 
Sara Macià Ferrándiz 
Maria Viu Rodríguez 

 
***** 

D’acord amb l’oportuna convocatòria, amb l’assistència de les persones ressenyades, sota la pre-
sidència de la consellera Vicenta Rodríguez Arroyo, es reuneix la comissió de Projectes Legislatius 
del Consell Escolar de la Comunitat Valenciana el 29 d’octubre de 2021, a les 9.30 h, a través de 
la plataforma Webex, per a tractar els punts del següent 

ORDRE DEL DIA 

1. Aprovació de l’acta de la sessió del dia 15 de setembre de 2021. 

2. Elaboració de l’informe sobre el Projecte d’Ordre de ................. /2021 de la Conselleria d’Edu-
cació, Cultura i Esport pel qual es regulen les condicions i el procediment de sol·licitud i d’au-
torització de modificació de la jornada escolar en centres sostinguts amb fons públics de se-
gon cicle d’Educació Infantil i d’Educació Primària del sistema educatiu valencià. 

3. Torn obert de paraula. 

***** 

1. Aprovació de l’acta de la sessió del dia 15 de setembre de 2021 

S’aprova per assentiment. 
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2. Elaboració de l’informe sobre el Projecte d’Ordre de .......... /2021 de la Conselleria d’Educació, 
Cultura i Esport pel qual es regulen les condicions i el procediment de sol·licitud i autorització de 
modificació de la jornada escolar en centres sostinguts amb fons públics de segon cicle d’Educa-
ció Infantil i d’Educació Primària del sistema educatiu valencià. 

La presidenta del CECV indica que hui farà de ponent la consellera Vilalta Fonfría, en qualitat de 
subdirectora d’Ordenació Educativa. Aquesta fa una introducció en la qual contextualitza la ne-
cessitat del projecte d’ordre. 

Aprofitant que es redacta una nova ordre de modificació de la jornada, s’hi han introduït unes 
millores. L’ordre ja ha passat per les meses de negociació, i per tant hi ha hagut esmenes al do-
cument inicial. Defineix temps escolar com el que ocupa de les 9 a les 17.00, i dins d’aquest, el 
temps lectiu (amb continguts curriculars) i el temps educatiu, com ara el menjador. Defineix les 
característiques de les activitats extraescolars inserides dins de la jornada escolar. 

Indica, a més a més, que les millores previstes en la nova ordre es basen en la dotació d’autono-
mia i flexibilitat per als centres i per a la comunitat educativa. Es pretén que cada comunitat edu-
cativa puga triar allò que més li convinga, d’ací la novetat d’aquesta norma, que afegeix la jornada 
mixta, una combinació de la partida i la continuada. També es proposa que si la comunitat edu-
cativa es troba satisfeta amb el model establit no calga tornar a votar. 

Esmenta la disposició transitòria afegida, que es refereix als centres d’educació especial, perquè 
puguen alterar la jornada. 

Per la seua part, la Sra. Carrasco Mateu descriu l’estructura de la llei i la finalitat (que els centres 
puguen triar el tipus de jornada). Parla de qüestions que ja s’han tingut en compte en les meses, 
i esmenta les que s’han acceptat, i per tant es poden retirar (per exemple, totes les referides a la 
titularitat dels centres privats concertats); també s’han resolt les qüestions lingüístiques i les re-
ferències legislatives errònies; així com moltes especificitats del centres privats i concertats. 

A continuació es tracten les esmenes a la norma i els comentaris que han presentat les diferents 
entitats i associacions. 

Esmena 1. 

Preàmbul. Modificació: «les característiques de l’alumnat i les seues famílies» per «les caracte-
rístiques de la comunitat educativa». 

Defensada per la consellera Terrero González, en representació de les famílies de l’alumnat de 
centres públics (COVAPA). 

Es considera que aquesta esmena podria beneficiar només els interessos d’una part de la comu-
nitat educativa, i per tant decau. 

Es retira. 

Esmena 2. 

Article 1. Addició. Inclusió, en la referència als centres sostinguts amb fons públics, de la fórmula 
«a excepció d’aquells aspectes que s’oposen a la normativa que resulta d’aplicació als centres 
concertats». 

Defensada per la consellera Rodríguez Arroyo, en representació dels titulars de centres privats 
(Federació Educació i Gestió). 

S’accepta. 

Esmena 3. 
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Article 2. Aclariment de la relació entre el article 2.1 i el article 8 en el punt referit a l’horari de 
caràcter general. 

Defensada per la consellera Rodríguez Arroyo, en representació dels titulars de centres privats 
(Federació Educació i Gestió). 

S’accepta. 

Esmena 4. 

Article 2.1. Aclarir conceptes. 

Defensada pel conseller Amorós Galiana, en representació del professorat de centres públics 
(STEPV). 

S’accepta. 

Esmena 5. 

Article 2.4. Modificació: que no s’aplique a les entrades i eixides, ja que dificultaria la conciliació 
de les famílies amb fills o filles en ambdues etapes. 

Defensada per la consellera Terrero González, en representació de les famílies de l’alumnat de 
centres públics (COVAPA). 

Després de debatre l’esmena es determina que no procedeix i es retira. 

Esmena 6. 

Article 3. Modificació: és d’aplicació exclusiva per als centres públics perquè els privats concertats 
tenen la regulació pròpia. 

Defensada per la consellera Rodríguez Arroyo, en representació dels titulars de centres privats 
(Federació Educació i Gestió). 

S’accepta. 

Esmena 7. 

Article 3.2. Modificació: no sols s’ha de parlar d’AFA, sinó també d’APA i AMPA, i no es neguen 
que s’incloga AFA. 

Defensada per la consellera Terrero González, en representació de les famílies de l’alumnat de 
centres públics (COVAPA). 

S’aprova. 

Esmena 8. 

Article 3.3. Aclariment: Quan es publica la resolució anual? 

Defensada per la consellera Terrero González, en representació de les famílies de l’alumnat de 
centres públics (COVAPA). 

Per part de l’Administració es comunica que serà abans del període d’admissió. 

Es retira. 

Esmena 9. 

Article 3.4. Supressió: eliminació del paràgraf. 

Defensada per la consellera Terrero González, en representació de les famílies de l’alumnat de 
centres públics (COVAPA). 
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Després d’algunes intervencions no es considera convenient i la consellera retira l’esmena. 

Esmena 10. 

Article 3.5. Supressió: «han de contribuir a la normalització lingüística del valencià». 

Defensada pel conseller López Oliva en representació de les famílies de l’alumnat de centres pri-
vats (CONCAPA-CV). 

L’Administració justifica el text indicant que és la seua obligació vetlar per la normalització del 
valencià, com a llengua pròpia minoritzada. 

Com que no s’arriba a un consens, es vota l’esmena, i el resultat és de 5 vots a favor, 7 vots en 
contra i 2 abstencions, per la qual cosa és rebutjada. 

Esmena 11. 

Article 3.5. Modificació: s’argumenta que s’han de promoure les 3 llengües del sistema educatiu 
(valencià, castellà i anglés), per això s’ha de motivar l’aprenentatge de totes elles. 

Defensada per la consellera Terrero González, en representació de les famílies de l’alumnat de 
centres públics (COVAPA). 

Es procedeix a la votació amb el resultat de 5 vots a favor, 7 en contra i 2 abstencions, i per tant 
és rebutjada. 

Esmena 12. 

Article 3.7. Addició: «del consell escolar del centre de titularitat pública». 

Defensada pel conseller López Oliva, en representació de les famílies de l’alumnat de centres 
privats (CONCAPA-CV). 

És rebutjada. 

Esmena 13. 

Article 3.7. Addició: «Les subvencions vagen a l’AMPA…». 

Defensada per la consellera Terrero González, en representació de les famílies de l’alumnat de 
centres públics (COVAPA). 

S’accepta l’explicació i es recomana que es contemple l’esmena en la norma pertinent. 

Esmena 14. 

Article 3.9. Supressió: eliminació del paràgraf. 

Defensada per la consellera Terrero González, en representació de les famílies de l’alumnat de 
centres públics (COVAPA). 

Es debat la proposta, però no es considera procedent i la consellera decideix retirar-la. 

Esmena 15. 

Article 3.10 a). Addició: cal que s’indique que les extraescolars que es fan en acabar de dinar no 
impliquen molt d’esforç físic». 

Defensada per la consellera Terrero González, en representació de les famílies de l’alumnat de 
centres públics (COVAPA). 

S’aprova per assentiment 

Esmena 16. 
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Article 3.  

Defensada pel conseller Amorós Galiana, en representació del professorat de centres públics 
(STEPV). Proposa que totes les activitats siguen fora de l’horari lectiu. Després del debat, es retira. 

Esmena 17. 

Article 2.6. Modificació: proposa recomanar una partida pressupostària de la GVA per a garantir 
la gratuïtat de les activitats extraescolars en tots els centres. Mantindre activitats de pagament, 
tot i que s’haja de garantir l’accés de tot l’alumnat, provoca greuges comparatius. 

Defensada pel conseller Amorós Galiana, en representació del professorat de centres públics 
(STEPV). 

Es retira. 

Esmena 18. 

Article 3.2. Modificació: s’argumenta que seria aconsellable puntualitzar que es tracta d’una obli-
gació que afecta els centres de titularitat pública, d’acord amb el que es disposa en l’article 74 
del Decret 253/2019. 

Defensada per la consellera Terrero González, en representació de les famílies de l’alumnat de 
centres públics (COVAPA). 

Es retira. 

Esmena 19. 

Article 3.6. Supressió: cap norma estableix la ràtio alumnat/professor o monitor en les activitats 
extraescolars. 

Defensada pel conseller López Marinas (Organitzacions empresarials). 

Es proposa afegir «llevat de les activitats que requerisquen més alumnat». 

S’admet la transacció per unanimitat. 

Esmena 20. 

Article 3.7. Addició: la implicació esmentada en aquest apartat s’ha de cenyir als centres públics, 
per les raons exposades en les al·legacions a l’article 3.2. 

Defensada pel conseller López Marinas (Organitzacions empresarials). 

Es retira. 

Esmena 21. 

Article 4. Addició: la norma serveix per als centres públics, però haurà d’existir una regulació si-
milar per als concertats, que no arriben al Pacte de la Mesa Sectorial de la Funció Pública. 

Defensada pel conseller López Marinas (Organitzacions empresarials) i el conseller López Oliva 
(CONCAPA-CV). 

S’acorda fer una transacció i el text queda així: «Les tasques i l’horari seran els que estableix la 
normativa específica en el pacte de la mesa sectorial de funció pública...», que s’aprova per una-
nimitat. 

Esmena 22. 

Article 5. Supressió: cal llevar «horari de vesprada» perquè de vegades pot resultar beneficiós 
que siga de matí. 
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Defensada per la consellera Rodríguez Arroyo, en representació dels titulars de centres privats 
(Federació Educació i Gestió). 

S’accepta.  

Esmena 23. 

Article 5. Modificació: es proposa dir que eixes activitats han de fer-se «una vegada finalitzada la 
jornada escolar» o «fora de la jornada escolar». 

La jornada escolar no té per què coincidir, i de fet no coincideix, amb la jornada laboral del pro-
fessorat. 

Defensada pel conseller García Trapiello, conseller  pel sector de personalitats de reconegut pres-
tigi. 

S’accepta.  

Esmena 24. 

Article 6. Modificació: Possibilitat de flexibilitzar la norma. 

Defensada pel conseller Amorós Galiana, en representació del professorat de centres públics 
(STEPV). 

L’Administració aclareix que és impossible per la diversitat d’horaris. 

Es retira. 

Esmena 25. 

Capítols II i III. Modificació: en el Capítol II. Jornada contínua i en el Capítol III. Jornada lectiva 
flexible o mixta. 

Tot està contingut en el mateix article. Potser seria millor conservar l’estructura del Capítol I, un 
article per a la definició i un article per a explicar com s’hi accedeix. 

Defensada pel conseller García Trapiello, en representació de les personalitats de reconegut pres-
tigi 

La comissió de Projectes Legislatius recomana que es revise la redacció per a millorar-la. 

Esmena 26. 

Article 9. Addició: «la vesprada formativa podrà ser entre les 12 i les 15 hores, amb un mínim 
d’1.30 i 2 hores. La resta d’hores complementàries es distribuiran al llarg de la setmana».   

Defensada pel conseller Amorós Galiana, en representació del professorat de centres públics 
(STEPV). 

Es retira. 

Esmena 27. 

Article 9.2. Modificació: «La sol·licitud de modificació de l’horari s’haurà d’efectuar abans de les 
matriculacions». 

Defensada per la consellera Terrero González, en representació de les famílies de l’alumnat de 
centres públics (COVAPA). 

Es retira. 

Esmena 28. 
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Article 11.3. Modificació: «Avisar els centres abans d’executar». 

Defensada per la consellera Terrero González, en representació de les famílies de l’alumnat de 
centres públics (COVAPA). 

La persona representant de l’Administració explica que obliga la llei, i es retira l’esmena. 

Esmena 29. 

Article 11.4. Modificació. 

Defensada per la consellera Terrero González, en representació de les famílies de l’alumnat de 
centres públics (COVAPA). 

La consellera explica que s’evitaria que no es feren les activitats si les AMPA, AFA, APA gestionaren 
les subvencions. 

Després de debatre, s’acorda afegir el paràgraf i es transacciona així: «llevat que es modifiquen 
les activitats extraescolars i aquestes complisquen les condicions establides en aquesta ordre i 
siguen aprovades pel consell escolar». 

Esmena 30. 

Article 11.4. Modificació: revisió de la redacció d’aquest paràgraf. 

Defensada pel conseller Amorós Galiana, en representació del professorat de centres públics 
(STEPV). 

Esmena 31. 

Article 14.1. Modificació: «jornada pel total dels membres del consell». 

Defensada per la consellera Terrero González, en representació de les famílies de l’alumnat de 
centres públics (COVAPA). 

Es retira. 

Esmena 32. 

Article 14.2. Supressió: eliminació del paràgraf. 

Defensada per la consellera Terrero González, en representació de les famílies de l’alumnat de 
centres públics (COVAPA). 

Es retira. 

Esmena 33. 

Article 14.6. Supressió: «el claustre. El secretari del centre estendrà acta de la reunió». Addició: 
«que es vote el projecte». 

Defensada per la consellera Terrero González, en representació de les famílies de l’alumnat de 
centres públics (COVAPA). 

Es retira. 

Esmena 34. 

Article 14. Addició: cal especificar la data per a presentar projecte de canvi de jornada. 

Defensada pel conseller Amorós Galiana, en representació del professorat de centres públics 
(STEPV). 
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La representant de l’Administració explica que les dates es concretaran en la resolució de desen-
volupament de l’ordre. Les ordres són més genèriques i les resolucions es concreten per a cada 
convocatòria. 

Esmena 35. 

Article 14.4. Supressió: «...del centre aprovat pel consell escolar de centre». 

Defensada pel conseller López Oliva, en representació de les famílies de l’alumnat de centres 
privats (CONCAPA-CV). 

Una vegada s’ha escoltat l’argumentació de l’Administració, que inclourà en la redacció definitiva 
totes les referències en la norma als centres concertats sobre la titularitat, es retira l’esmena per 
acceptació per part de l’Administració. 

Esmena 36. 

Article 14.6. Modificació: «Una vegada aprovada la proposta pel consell escolar dels centres pú-
blics, o iniciat el procediment pel titular dels centres privats concertats i, en tots dos casos, apro-
vada la proposta pel claustre de professors...». 

Defensada pel conseller López Oliva, en representació de les famílies de l’alumnat de centres 
privats (CONCAPA-CV). 

Es retira. 

Esmena 37. 

Article 15. Modificació: es refereix a la jornada contínua i caldria especificar-ho. 

Defensada pel conseller Amorós Galiana, en representació del professorat de centres públics 
(STEPV). 

Es retira. 

Esmena 38. 

Article 15. Modificació: s’haurien d’evitar contradiccions entre la diferent normativa que regula 
la jornada laboral del professorat.  

Defensada pel conseller García Trapiello, en representació de les personalitats de reconegut pres-
tigi. 

Es retira. 

Esmena 39. 

Article 15.b Addició: «D’aplicació només als centres públics perquè en els centres privats concer-
tats la jornada del professorat es regula en cada conveni col·lectiu». 

Defensada per la consellera Rodríguez Arroyo, en representació dels titulars de centres privats 
(Federació Educació i Gestió). 

Es retira al ser acceptada per l’Administració. 

Esmena 40. 

Article 16.b. Addició: «Acta de votació del consell escolar del centre públic». 

Defensada pel conseller López Oliva, en representació de les famílies de l’alumnat de centres 
privats (CONCAPA-CV). 
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S’accepta. 

Esmena 41. 

Article 17.4. Modificació: cal concretar la notificació. 

Defensada pel conseller López Oliva, en representació de les famílies de l’alumnat de centres 
privats (CONCAPA-CV). 

Una vegada s’ha escoltat l’argumentació de l’Administració, que diu que no és un informe sinó 
una resolució que autoritzarà la participació de les famílies, es retira. 

Esmena 42. 

Article 18. Modificació: el títol del capítol està immediatament dalt de l’article 18. 

Defensada pel conseller López Oliva, en representació de les famílies de l’alumnat de centres 
privats (CONCAPA-CV). 

S’accepta. 

Esmena 43. 

Article 19.1. Modificació: l’article 16.3 no existeix. Consta recollit en l’article 17.3. 

Defensada pel conseller López Oliva, en representació de les famílies de l’alumnat de centres 
privats (CONCAPA-CV). 

Es retira. 

Esmena 44. 

Article 19.2 i 20.1. Modificació: «…Aquest cens s’exposarà en el tauler d’anuncis de conformitat 
amb la normativa vigent en matèria de protecció de dades personals». 

Defensada pel conseller López Oliva, en representació de les famílies de l’alumnat de centres 
privats (CONCAPA-CV). 

Després del debat amb l’Administració, es retira. 

Esmena 45. 

Article 19. Addició: «avís de protecció de dades i com identificar-les. Buscar alternatives com vo-
tar les famílies de 6é EP». 

Defensada per la consellera Terrero González, en representació de les famílies de l’alumnat de 
centres públics (COVAPA). 

Després del debat amb l’Administració, es retira. 

Esmena 46. 

Article 21.2. Modificació: «...tres dies lectius des de l’exposició del cens en el tauler d’anuncis del 
centre». 

Defensada pel conseller López Oliva, en representació de les famílies de l’alumnat de centres 
privats (CONCAPA-CV). 

S’accepta. 

Esmena 47. 
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Article 21.5. Modificació: «La consulta ha de tindre lloc quan es va determinar per part de la 
comissió de coordinació del procés…». 

Defensada pel conseller López Oliva, en representació de les famílies de l’alumnat de centres 
privats (CONCAPA-CV). 

Es retira. 

Esmena 48. 

Article 22. Addició: «que una de les persones progenitores forme part de la Junta Directiva de 
l’AMPA en tots els processos». 

Defensada per la consellera Terrero González, en representació de les famílies de l’alumnat de 
centres públics (COVAPA). 

Després d’algunes intervencions s’arriba a la conclusió que la inclusió d’aquest punt seria difícil 
burocràticament i no milloraria la norma, per tant, es retira. 

Esmena 49. 

Article 23. Modificació: contemplar la possibilitat de vot delegat. 

Defensada pel conseller Amorós Galiana, en representació del professorat de centres públics 
(STEPV). 

Es rebutja perquè l’experiència anterior de l’Administració va ser molt negativa. 

Esmena 50. 

Article 23.3. Modificació: on diu «hi haja un tutor o tutora per diverses circumstàncies…» ha de 
dir «[…] o aquelles en les quals, per alguna circumstància, hi haja un tutor o tutora». 

Defensada pel conseller García Trapiello en representació de les personalitats de reconegut pres-
tigi. 

L’Administració accepta modificar el text i diu que es llevarà la part on parla de les circumstàncies 
i es deixarà només un tutor o tutora legal.  

Esmena 51. 

Article 29.3. Modificació: el percentatge hauria de ser dels vots emesos, no dels vots possibles. 

Defensada pel conseller Amorós Galiana, en representació del professorat de centres públics 
(STEPV). 

Es procedeix a la votació, de la qual resulta 1 vot a favor, 10 en contra i 2 abstencions, per la qual 
cosa es rebutja l’esmena. 

Esmena 52. 

Article 30.5. Modificació: «una vegada aprovada la modificació de la jornada escolar, la seua vi-
gència serà de dos anys». 

Defensada per la consellera Terrero González, en representació de les famílies de l’alumnat de 
centres públics (COVAPA). 

L’Administració explica que el període indicat pretén donar estabilitat als centres. 

Després del debat es retira l’esmena. 

Esmena 53. 
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Article 30.5. Modificació: «… modificació pel consell escolar del centre públic o per la titularitat 
del centre privat concertat establit en l’article 14 d’aquesta ordre».   

Defensada pel conseller López Oliva, en representació de les famílies de l’alumnat de centres 
privats (CONCAPA-CV). 

Es retira. 

Esmena 54. 

Article 30.5. Modificació: «…amb una nova proposta del consell escolar del centre públic o del 
titular del centre privat concertat, que podrà efectuar-se…». 

Defensa el conseller López Oliva, en representació de les famílies de l’alumnat de centres privats 
(CONCAPA-CV). 

Es retira. 

Esmena 55. 

Article 30.5. Supressió: tot el punt. 

Defensada pel conseller Amorós Galiana, en representació del professorat de centres públics 
(STEPV). 

L’Administració argumenta que pot ser es rebutge el tipus de jornada proposat per mancances 
del projecte presentat. 

Es retira l’esmena. 

Esmena 56. 

Disposició addicional primera. Modificació: «Si el titular del col·legi privat ha decidit aplicar una 
modificació de la jornada escolar per al curs docent següent al pròxim...». 

Defensada pel conseller López Oliva, en representació de les famílies de l’alumnat de centres 
privats (CONCAPA-CV). 

S’aprova. 

Esmena 57. 

Disposició derogatòria. Modificació: Redacció alternativa. 

Defensada pel conseller García Trapiello, en representació de les personalitats de reconegut pres-
tigi. 

Es retira. 

Esmena 58. 

Disposició transitòria. Modificació: els centres facen el procés sense opcions i adaptat a la nova 
normativa. 

Defensada per la consellera Terrero González, en representació de les famílies de l’alumnat de 
centres públics (COVAPA). 

Després de l’argumentació de l’Administració es retira l’esmena. 

Esmena 59. 
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Recomanació general. Modificació: Cal revisar en tot el text i articulat de l’ordre la utilització d’un 
llenguatge inclusiu i no sexista.  

Defensada pel conseller Amorós Galiana, en representació del professorat de centres públics 
(STEPV). 

La comissió de Projectes Legislatius aprova la recomanació per unanimitat. 

 

3. Torn obert de paraula 

El conseller López Marinas demana que es faciliten els textos que calga valorar amb les modifica-
cions ja acceptades, transaccionades o assumides per l’Administració, perquè això facilitaria la 
tasca de la comissió. Suggereix revisar els terminis, i la presidenta del CECV proposa incloure les 
esmenes en el text amb un altre color. 

El conseller García Trapiello proposa que s’incloguen les esmenes indicant que ho són, i recorda 
que el CECV no és una mesa de negociació, els textos han d’arribar-hi amb les esmenes de meses 
ja incloses. 

La presidenta de la comissió, consellera Rodríguez Arroyo agraeix la tasca a les persones assis-
tents, i la presidenta del CECV felicita a els consellers i les conselleres que van participar en la 
jornada «Redescobrint l’FP. Educar per al futur». 

No havent-hi més intervencions, es tanca la sessió a les 12.20h. 

València, 29 d’octubre de 2021. 

Vist i plau. 

La presidenta de la comissió                                                El secretari tècnic del CECV 

 

Vicenta Rodríguez Arroyo                                                   Julio González Carbonell 
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ACTA NÚM. 1/2021 DE LA SESIÓN DE LA COMISIÓN DE CO-

EDUCACIÓN DEL CONSELL ESCOLAR DE LA COMUNITAT VA-

LENCIANA, CELEBRADA EL DÍA 8 DE FEBRERO DE 2021 

ASSISTÈNCIA 

Presidenta CECV 
Encarna Cuenca Carrión 
Vicepresidenta CECV 
Dèlia Amorós Pinos 
Presidenta de la comissió 
M.ª Isabel Villasescusa Alejo 

Conselleres i consellers 
Administració educativa autonòmica 
Rosa Cañada Solaz 
Marina Gilabert Aguilar 
Natividad Fajardo Palomo 
Formació del professorat 
Antonio Pérez Sabater 
Famílies d’alumnat de centres públics 
Mercedes Alabau Siurana (Conf. Gonzalo Anaya) 
Organitzacions sindicals 
José Gil Castellano 
Inspecció educativa  
Remei Galiana Roig 

 
 
 
 
 
 
 

Professorat de centres públics 
Beatriu Cardona i Prats (STEPV) 
Consol Valls Gregori (CCOO PV) 

Excusen absència 
Inmaculada Clemente Paulino  

Secretaria Tècnica CECV 
Mercè Claramunt Diego 
Julio Gómez Carbonell 
Marta Murciano Hernández 
Maria Viu Rodríguez 

 

***** 

D’acord amb la convocatòria, la Comissió de Coeducació del Consell Escolar de la Comunitat 
Valenciana es reuneix telemàticament per videoconferència el dia 8 de febrer de 2021, a les 
9.30h, amb l’assistència de les conselleres i els consellers que dalt es relacionen. 

 

ORDRE DEL DIA 

1. Aprovació de l’acta de la sessió del dia 23 d’octubre de 2020. 

2. Informe de la presidència. 

3. Activitats del dia de la Dona. 

4. Participació en la MICE. 

5. Torn obert de paraula. 

***** 

1. Aprovació de l’acta de la sessió del dia 3 de desembre de 2020. 

La presidenta indica que no s’ha rebut cap esmena a l’acta, per la qual cosa aquesta s’aprova per 
assentiment. 

2. Informe de la presidència. 

En primer lloc es parla del fet que encara està pendent l’informe de Localitats amb R de Rebuig i 
es planteja que cal aprofundir més en aquest informe amb els futurs membres d’aquesta comis-
sió, ja que són poques les dades que tenim a hores d’ara.  
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També es comenta la participació amb FISABIO en la campanya de la Nit de la Ciència, a la qual el 
CECV aporta uns qüestionaris adreçats a l’alumnat per a donar a conèixer dones científiques al 
llarg de la història.  

Al final d’aquest punt, es comenta que des de la Federació de Societats Musicals de la Comunitat 
Valenciana s’estan duent a terme activitats dins de la campanya RqRqR, fins i tot tenen un mani-
fest propi i un decàleg en el qual deixen clara la seua vinculació amb la campanya, incloent en els 
seus recitals peces de dones compositores. 

Caldria acordar què plantejar als nous membres d’aquesta comissió així com a la comissió de 
projectes legislatius amb relació a l’informe de Localitats amb R de Rebuig.  

La presidenta del CECV aprofita per a comunicar que en aquesta sessió s’ha convidat les noves 
incorporacions del CECV: una representant del Consell de les Dones i una altra especialista en 
temes de Coeducació de la Conselleria d’Educació. Aquestes dues persones ja han estan nome-
nades per l’Administració i són la Sra. Marina Gilabert Aguilar i la Sra. Natividad Fajardo Palomo, 
respectivament. Se’ls dona la benvinguda per part dels i les membres de la comissió.  

La presidenta del CECV indica que, per primera vegada, està present en aquesta comissió la vice-
presidenta del Consell, Sra. Dèlia Amorós Pinos, a qui també es dona la benvinguda. La vicepresi-
denta agraeix el seu nomenament i subratlla la importància de la perspectiva de gènere, que 
impregna totes les comissions de treball del Consell.  

La presidenta de la comissió dona pas al següent punt. 

 

3. Activitats del dia de la Dona  

La presidenta comença aquest punt dient que caldria anomenar-lo «Activitats dels dies de les 
dones», per la seua importància. Es comença parlant de les propostes per al dia 11 de febrer (Dia 
Internacional de la Dona i la Xiqueta en la Ciència) que han arribat al CECV i troba important 
donar-ne difusió. En primer lloc s’esmenta la proposta de la Conselleria d’Innovació, Universitats, 
Ciència i Societat Digital, que és la gravació de vídeos on les xiquetes responguen preguntes sobre 
la vocació científica, a què volen dedicar-se, quin són els seus referents, a quines persones admi-
ren i qui els ajuden en les seues trajectòries. 

El que es planteja a la comissió és que questa, com altres propostes,  siguen incorporades a la 
web del CECV, concretament en l’apartat de Coeducació, en un nou espai anomenat ESTimEM 
dones i tecnologia: 

https://portal.edu.gva.es/consellescolar/estimem-dones-tecnologia/ 

Esta web està en construcció i, a partir de demà estarà acabada per a la seua difusió. En aquesta 
web està tota la informació de les activitats organitzades al voltant del Dia de la Dona i la Xiqueta 
en la Ciència, així com concursos i accions per a la celebració del Dia de la Dona el proper 8 de 
març. 

La presidenta passa la paraula a la Sra. Natividad Fajardo Palomo, perquè explique el que s’ha 
preparat des de l’àmbit de Coeducació de la Conselleria d’Educació per a la commemoració 
d’aquesta data. Comparteix la web de l’àmbit de Coeducació del CEFIRE, de nova creació: 

https://portal.edu.gva.es/coeduca/va/inici/ 

En l’apartat de novetats de la web es troben els llibres Exploradores de la Ciència, adreçats a 
l’alumnat de primària i secundària, amb material i recursos didàctics que tenen com a eix principal 

https://portal.edu.gva.es/consellescolar/estimem-dones-tecnologia/
https://portal.edu.gva.es/coeduca/va/inici/
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científiques contemporànies. Aquests llibres es poden descarregar i les edicions impreses estaran 
disponibles en les biblioteques dels CEFIRE. A més, la Diputació de València ha col·laborat en l’en-
viament dels lots a diferents punts del territori valencià. Des d’aquest Servei s’han remés a tots 
els centres educatius els enllaços d’aquest material i de les publicacions del CECV, perquè es pu-
guen fer activitats amb l’alumnat. 

Una altra campanya amb la qual col·labora l’àmbit de Coeducació és El batec de les Papallones. 
Aquesta col·laboració es va iniciar el darrer 25 de novembre i es continuarà treballant per al pro-
per 8 de març. És una campanya que es fa en l’àmbit estatal, té una gran transcendència social i 
és molt motivadora per als centres educatius. Un exemple n’és l’activitat Deixa la teua empremta, 
que va tindre molta repercussió en xarxes socials.  

El projecte que llança el Consell Escolar és el Certamen Baralla per la Igualtat, concretament el 
concurs «Tu poses les regles», que fins ara no ha tingut molta participació. Per això, és moment 
de tornar a llançar la proposta i fer més difusió de l’acció. També hi ha les campanyes Microrelats 
per la igualtat (Twitter i Facebook) i Instants per la Igualtat (Instagram) que són dues accions 
complementàries per a donar a conéixer la Baralla per la Igualtat. En la web del CECV ja estan 
publicats tots dos: 

https://portal.edu.gva.es/consellescolar/barallaperlaigualtat/ 

A més a més, en la part de baix de la secció Baralla per la Igualtat es pot descarregar la baralla; 
hi ha també les cartes que s’hi han incorporat recentment, que reprodueixen imatges de dones 
que han fet contribucions al progrés científic al llarg de la història. 

La presidenta del CECV considera que en aquestes campanyes seria molt interessant col·laborar 
amb l’associació Clásicas y Modernas, com ja s’ha fet en altres campanyes del CECV. Ara, el més 
important és centrar-se en la difusió de totes les campanyes perquè hi participen com més per-
sones, millor, i d’un ampli rang d’edat. Una idea seria la difusió a les coordinacions CIC de les 
escoles (Sra. Fajardo Palomo), també des del Consell de Dones (Sra. Gilabert Aguilar), i altres as-
sociacions que ja han col·laborat amb el CECV. Per exemple, en l’últim informe RqRqR van col·la-
borar dones de les zones rurals, la Delegació de Govern, i d’altres per tal d’enllestir aliances pro-
fitoses, com recomana el núm. 17 dels Objectius de Desenvolupament Sostenible (ODS). 

En allò referit a la necessitat de difusió de les activitats proposades, la vicepresidenta considera 
que les xarxes socials de la Conselleria d’Educació (Telegram, Twitter i Facebook) serien una 
bona eina. En aquest sentit, la Sra. Fajardo Palomo, comenta que també seria recomanable fer 
un enviament massiu del material als centres educatius, dies abans del 8 de març. Parlant de la 
difusió d’aquest material, la Sra. Alabau Siurana demana que en aquest enviament massiu s’in-
cloguen les confederacions d’AMPA, ja que aquestes podrien fer, al seu torn, difusió entre les 
famílies i incloure el material en les formacions que hi fan. També proposa difondre’l entre 
responsables d’igualtat dels ajuntaments.  

La presidenta del CECV pren la paraula per a resumir i concretar el tema de la difusió. Per al 25 
de novembre, la difusió de la campanya es va fer com han comentat la Sra. Fajardo Palomo i la 
Sra. Galiana Roig: enviament d’una carta amb tota la informació per als equips directius, amb el 
prec que ho traslladaren a la coordinació CIC; amb relació a la difusió en les xarxes de la Conse-
lleria, funciona com a nota de premsa i es va traure la notícia en Telegram i Twitter. 

La FVMP va col·laborar també en la difusió, i la tasca que queda pendent és fer una entrevista en 
la xarxa de ràdios locals que en depenen. Pel que fa als i a les agents d’igualtat dels ajuntaments, 
des de fa uns anys ja es fan col·laboracions conjuntes, per tant, també s’ha compartit la informa-
ció amb la corresponent direcció general. Així les coses, caldrà seguir publicitant les activitats i els 

https://portal.edu.gva.es/consellescolar/barallaperlaigualtat/
https://portal.edu.gva.es/consellescolar/barallaperlaigualtat/
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materials des de les diferents institucions que col·laboren amb el CECV, i també pels mitjans de 
què disposen els consellers i les conselleres d’aquest. 

 

4. Participació en la MICE. 

En primer lloc cal decidir si es vol continuar participant en la MICE, i s’acorda que sí, per la qual 
cosa cal fer propostes per a les temàtiques. La presidenta de la comissió comenta que la proposta 
des del CECV seria «ESTimEM Dones i Tecnologia», connectada amb l’ODS núm. 5: Aconseguir la 
igualtat entre els gèneres i empoderar les dones i xiquetes, infrarepresentades en tots els nivells 
(...).  

El Sr. Pérez Sabater planteja que potser caldria deixar més oberta la temàtica, que fora més ge-
nèrica, per tal que els centres puguen pujar els seus vídeos amb plantejaments més diversos dins 
del marc de la coeducació. 

La Sra. Cardona i Prats coincideix a continuar la col·laboració de la comissió amb al MICE, però 
llança la proposta d’una temàtica més vinculada a la realitat sanitària actual i com està repercutint 
especialment en les dones, no tan sols en els temes de cures, sinó més enllà del rol social que 
s’està adjudicant a les dones associat amb la pandèmia. 

La presidenta de la comissió i la presidenta del CECV comenten que la proposta és molt interes-
sant i que està relacionada amb el treball que ja està fent el CECV en el tema de la salut emocional. 
Diuen que caldria parlar i concretar la temàtica amb les altres comissions de treball per a poder 
conjugar els esforços de cara a la recopilació de dades per al futur informe de salut emocional. 

Per aquest motiu es prioritza posar-se en contacte amb la direcció de la MICE, informar de la 
col·laboració del CECV i estudiar el tema «Com estan passant les dones la pandèmia», amb altres 
comissions de treball per al seu estudi. 

 

5. Torn obert de paraula. 

La presidenta del CECV recorda que, d’acord amb el Pacte Valencià contra la Violència de Gènere, 
dins de la Línia estratègica 2. Feminitzar la societat, la mesura 17 diu que: «Cal crear plataformes 
de mares i pares per la igualtat». La responsabilitat de dur a terme aquesta mesura recau en les 
AMPA en col·laboració amb el CECV i amb el tercer sector. Com en altres ocasions, el CECV posa 
a disposició del projecte la seua web perquè s’hi puga allotjar una plataforma en línia on es pu-
guen penjar els recursos necessaris per a dur a fer-la realitat. 

La Sra. Alabau Siurana arreplega la idea de la presidenta del CECV de reunir totes les confedera-
cions d’AMPA per a exposar-hi el tema i, en tornar aquesta informació al CECV, convidar el tercer 
sector i treballar-hi conjuntament creant, al seu torn, una nova plataforma que anirà enriquint-
se i que podria arribar a ser el punt de difusió de totes les accions i materials sobre coeducació. 
La presidenta del CECV també comenta que aquesta plataforma podria, fins i tot, recollir tot el 
material audiovisual de formacions que s’estan fent i així aquests recursos es podrien rendibilit-
zar.  

La Sra. Alabau troba molt important la formació de les famílies en matèria de coeducació en la 
mateixa línia que es treballa a les escoles, per això voldria tindre l’ocasió de parlar amb algun 
membre de la comissió per tal de aprofundir en la formació d’aquesta temàtica amb les famílies. 
En aquest sentit, la presidenta del CECV recorda que caldria convidar la comissió de Jornades i 
Participació, ja que, de segur tenen propostes molt enriquidores. 
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S’esmenten les activitats de formació que les famílies estan fent al voltant dels patis coeducatius 
i, des del CEFIRE de Xàtiva, es recorda que enguany es continua fent la formació en entorns rurals, 
també en el tema dels espais dels centres escolars com a eines d’aprenentatge. En aquest sentit 
s’informa que des de l’àmbit Coeduca de la Conselleria s’ha plantejat una formació sobre aquests, 
que es farà de manera multidisciplinària entre diferents departaments de l’Administració, ja que 
hi ha molt d’interès per treballar-los des d’una perspectiva de gènere. Esta formació començarà 
en el mes de març.  

La presidenta de la comissió comparteix una imatge per a desitjar a la presidenta del CECV, Sra. 
Cuenca Carrión, un bon camí en la nova aventura que està a punt de començar. La resta de con-
sellers i conselleres s’uneixen a les felicitacions per a la presidenta del CECV. 

Es tanca la sessió a les 11:00 

València, 8 de febrer del 2021. 

Vist i plau, 

 

 La presidenta de la comissió   La secretaria tècnica del CECV 

 

  Mª Isabel Villaescusa Alejo      Mercè Claramunt Diego 
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ACTA NÚM. 2/2021 DE LA SESSIÓ DE LA COMISSIÓ DE CO-

EDUCACIÓ DEL CONSELL ESCOLAR DE LA COMUNITAT VA-

LENCIANA, CELEBRADA EL DIA 13 D’ABRIL DE 2021 

ASSISTÈNCIA 

Presidenta CECV 
Rosa Cañada Solaz 
Vicepresidenta CECV 
Dèlia Amorós i Pinos 
Vicepresident de la comissió 
Antonio Pérez Sabater 

Conselleres i consellers 
Administració educativa autonòmica 
Marina Gilabert Aguilar 
Natividad Fajardo Palomo 
Luis Vañó Gisbert 
Organitzacions sindicals 
José Gil Castellano 
Famílies d’alumnat de centres públics 
Sonia Terrero González (COVAPA) 
Famílies d’alumnat de centres públics 
Mercedes Alabau Siurana (Conf. Gonzalo Anaya) 

 

 

 

 
 
Inspecció educativa  
Remei Galiana Roig 
Excusen absència 
Beatriu Cardona i Prats (STEPV) 
Xelo Valls i Gregori (CCOO PV) 

Secretaria Tècnica CECV 
Mercè Claramunt Diego 
Julio Gómez Carbonell 
Marta Murciano Hernández 
Maria Viu Rodríguez 

***** 

 

D’acord amb la convocatòria, la Comissió de Coeducació del Consell Escolar de la Comunitat 
Valenciana es reuneix telemàticament per videoconferència el dia 13 d’abril de 2021, a les 9.30h, 
amb l’assistència de les conselleres i els consellers que dalt es relacionen. 

ORDRE DEL DIA 

1. Aprovació de l’acta de la sessió del dia 8 de febrer de 2021. 

2. Elecció de presidència i revisió de membres. 

3. Participació en MICE. Properes actuacions. 

4. Temes pendents. Definir pròximes línies de treball de la comissió. 

5. Consell Escolar de l’Estat. Línies de treball. 

6. Torn obert de paraula. 

***** 

1. Aprovació de l’acta de la sessió del dia 8 de febrer de 2020. 

La presidenta del CECV comença la sessió en el moment en què hi ha quòrum. Com que la presi-
denta de la comissió no hi és, presideix la sessió el vicepresident, el conseller Pérez Sabater. 

El vicepresident indica que no s’ha rebut cap esmena a l’acta, per la qual cosa aquesta s’aprova 
per assentiment. 

 

2. Elecció de presidència i revisió de membres. 
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La presidenta del CECV explica que s’ha substituït els membres de la comissió perquè estiguen 
tots els sectors representats. Una vegada anomenats els canvis de membres, pregunta si hi ha 
persones voluntàries per a presidir la comissió, i la Sra. Gilabert Aguilar s’hi postula. No havent 
altra persona que es presente al càrrec, es nomena la consellera Marina Gilabert Aguilar presi-
denta de la Comissió de Coeducació. 

La recent nomenada presidenta mostra el seu agraïment i valora la importància d’aquesta comis-
sió per a continuar treballant en aquesta tasca, per a assolir una realitat igualitària i amb mirada 
coeducativa. 

Com que la presidenta acaba de ser elegida, continua dirigint la sessió el vicepresident de la co-
missió. 

 

3. Participació en la MICE. Properes actuacions. 

El vicepresident exposa que en l’última sessió de la comissió es van proposar dues temàtiques 
per a la participació en la MICE: 

- Dones STEM. 

- Dones i pandèmia. 

Queda pendent, per tant, elegir la temàtica i el títol de la participació de la MICE, per tal d’acabar 
de redactar les bases d’aquest concurs dirigides als centres educatius. 

La presidenta del Consell comença a compartir en pantalla un esborrany del que seran les bases 
del concurs –document encara susceptible de patir modificacions–, a partir de les propostes que 
els consellers i les conselleres facen arribar al CECV fins al proper dilluns. Una vegada rebudes i 
recollides totes les aportacions, es redactarà el document final de les bases del concurs per tal 
d’enviar-lo a l’organització de la MICE. 

En quant a la proposta de títol que es fa per part de la secretaria tècnica del CECV, «Vacuna’t 
contra els masclismes quotidians», tots els membres de la comissió estan a favor del fet que es 
mantinga com està.  

Respecte de l’altra proposta de temàtica, «Dones STEM», quedaria ajornada per a valorar-la en 
properes edicions. S’enviaran les bases per correu electrònic als membres de la comissió, perquè 
hi facen les propostes escaients i per a acabar de donar forma al document abans de d’enviar-lo 
a l’organització de la MICE. 

 

4. Temes pendents. Definir properes línies de treball de la comissió. 

El vicepresident de la comissió enumera els temes que queden pendents de resoldre: 

Decidir el nom de l’informe de «Localitats amb R de Rebuig». 

La vicepresidenta del CECV demana que es concrete què és el que queda pendent, de la mateixa 
manera, el conseller Vañó Gisbert també agrairia ampliar aquesta informació per als nous mem-
bres de la comissió. La secretària tècnica, Sra. Claramunt Diego, explica que aquest informe és 
fruit de tres trobades que es van fer en tres localitats amb diferents sectors del món educatiu, 
així com els equips tècnics municipals d’igualtat. 

El document arreplega les qüestions sobre coeducació tractades en aquestes trobades. Es penjarà 
en la web del CECV i també s’enviarà per correu electrònic perquè el tinguen els membres de la 
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comissió. A instàncies de la vicepresidenta del CECV s’estableix una data límit per a enviar els 
comentaris sobre l’informe a la secretaria tècnica, i es decideix que siga el 10 de maig de 2021. 

Campanyes al voltant de la Baralla per la Igualtat «Descarta’t dels masclismes quotidians». 

La presidenta del CECV comenta que no hi han participat molts centres educatius, i que caldria 
veure com incentivar la participació de l’alumnat en les dues campanyes que hi ha encetades: 
«Tu poses les regles» i «Un microrelat per descartar-te», de cara al proper 25 de novembre. 

La vicepresidenta del CECV comenta que, seguint amb la idea que cal que tots els dies haurien de 
ser 8 de març, es podria pensar a fer aquestes campanyes en dates diferents al 25N o el 8M. A 
més a més, a causa de la pandèmia pot ser que moltes de les propostes que han arribat als centres 
no s’hagen pogut dur a terme. També proposa redactar un document on s’explique el propòsit 
de la baralla, i decidir a quins centres enviar-la impresa, perquè el sol enviament comporte la 
participació en el concurs per part del centre que l’haja rebuda. 

El vicepresident de la comissió proposa fer un pilotatge basat en la proposta de la Sra. Amorós i 
Pinos amb els centres de la xarxa COEDUCA, per a la qual cosa es necessitaria ajuda de la conse-
llera Fajardo Palomo, que és qui els coordina.  

La Sra. Fajardo Palomo contesta a la proposta del vicepresident que està d’acord amb el pilotatge, 
i explica que la xarxa COEDUCA són un total de 15 centres, dels quals 7 són CEIP i 8, IES, per això 
la mostra quedaria molt reduïda. Proposa que es compte amb el personal CIC (coordinador 
d’igualtat i convivència) dels centres educatius, ja que el seu departament disposa d’una plata-
forma on estan tots, i es podria triar un grup de unes 15 persones amb qui fer aquest pilotatge 
en una primera fase, per tal de poder llançar-ho després als centres. 

La Sra. Terrero González demana la paraula per a introduir la idea que, donada la situació de la 
pandèmia, i la impossibilitat de fer jocs presencials, es podria pensar en la proposta d’un joc en 
línia amb la baralla, adreçat a l’alumnat, ja que aquests tipus de jocs són atractius per a l’alumnat 
de secundària. 

La vicepresidenta del CECV i la Sra. Gilabert Aguilar comenten que la gamificació de la baralla 
podria donar bons resultats, ja que en aquests moments hi ha un gran nombre de professionals 
de l’educació que hi treballen a les aules. 

La consellera Alabau Siurana comenta que li agrada la idea de descentralitzar les activitats en 
matèria de coeducació del 8M i el 25N, i que caldria donar més suport a aquestes campanyes del 
CECV i visibilitzar-les més i, des del sector de les famílies, caldria informar-ne perquè elles matei-
xes també n’impulsaren la difusió. 

La Sra. Fajardo Palomo proposa que el Dia de la Pau (30/01) puga ser també una data de referèn-
cia per al llançament de les campanyes de la Baralla per la Igualtat. 

La presidenta del CECV resumeix les idees aportades en aquest punt sobre els temes que queden 
pendents de resoldre, amb la idea de posar en marxa les campanyes per al proper curs, fent abans 
un pilotatge i, una vegada es tinga més definida la campanya, poder llançar-la, per exemple, el 
dia 30/01, tal i com s’ha proposat. 

Un altre tema que quedava pendent en aquesta comissió per part del sector de famílies de l’alum-
nat són les Plataformes de mares i pares per la Igualtat. La Sra. Alabau Siurana no disposa de tota 
la informació sobre aquest tema, ja que, és una companya de la confederació qui se n’encarrega. 
Ho parlarà amb ella per tal de poder aportar més informació en la propera reunió de la comissió. 

El vicepresident de la comissió obri un torn de paraula per tal de fer altres propostes de treball 
d’aquesta comissió. Ell mateix llança les següents: 
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- Patis coeducatius als centres; a més aquest tema es podria treballar de manera conjunta amb la 
Comissió d’Innovació. 

- Enregistrament audiovisual d’entrevistes a persones de reconegut prestigi en el camp de la co-
educació, com ja fan altres institucions. Es podrien pujar a la web del CECV i, fins i tot, demanar 
col·laboració a la televisió pública valenciana, À punt. 

- Les dones en l’educació en el marc rural; tant el CECV com la Conselleria d’Educació han d’estar 
al costat dels pobles i les escoles rurals. 

- La Sra. Gilabert Aguilar proposa treballar la coeducació a través de les biblioteques escolars, ja 
que són un espai de consulta infrautilitzat que podria reforçar el currículum i esdevenir referència 
per a l’alumnat. 

La vicepresidenta del CECV comenta que recentment s’ha celebrat un congrés on s’han tractat 
els espais coeducatius, i que la Conselleria d’Educació ha editat i publicat una guia de patis edu-
catius, disponible en la web. També comenta que hi ha una comissió de treball, que es reuneix 
periòdicament, formada per personal de la Conselleria i d’Àpunt, a la qual es podria enviar la idea 
de la gravació dels vídeos perquè es valore. D’altra banda, pel que fa a les biblioteques escolars, 
la Direcció General d’Innovació, dedica una línia de subvencions perquè aquestes puguen adquirir 
llibres, en la qual el 50% han de ser d’autoria femenina. 

La seua proposta és: 

- la línia de treball de les noves masculinitats alternatives. 

La Sra. Alabau comenta que des de la Confederació que representa han fet formació envers els 
patis coeducatius amb la mateixa professional qui ha elaborat la guia de patis coeducatius. Com 
que la confederació tenen gravacions de les sessions, les podrien posar al nostre abast per a la 
seua publicació. També proposa incloure, dins de la campanya que ara s’està duent a terme “ma-
tricula’t a la pública” la importància del treball de la coeducació als centres educatius. 

El Sr. Gil demana més informació al voltant de les campanyes i comissions de treball que hi ha a 
la Conselleria d’Educació, ja que ell les desconeix. 

El Sr. Pérez proposa que des de les xarxes socials de la pròpia Conselleria d’Educació es podria fer 
difusió de les campanyes del CECV en matèria de coeducació. Altra proposta que llança és: 

- la revisió dels protocols dels canvis d’identitat de gènere als centres educatius. Podent-se fer un 
xicotet document informatiu envers els passos i el protocol a seguir. 

El vicepresident de la comissió aprofita que s’ha esmentat la temàtica de les biblioteques escolars 
per informar que el CEFIRE de Xàtiva oferta les jornades “Estratègies de lectura i biblioteca esco-
lar” els dies 28 i 29 d’abril, convidant als membres de la comissió a assistir-hi. 

La Sra. Amorós informa que a la web de la Conselleria d’Educació està publicat el “Protocol d'a-
companyament per a garantir el dret a la identitat de gènere, l'expressió de gènere i la interse-
xualitat”, així com un diagrama de fluxe que orienta en la seua posada en marxa. 

En aquest punt, la presidenta del CECV recorda que no és competència del Consell fer aquest 
seguiment dels protocols, és la inspecció educativa qui tenen aquesta funció assignada. 

El Sr. Vañó informa que el CERMI també disposa d’un programa de patis educatius, que posa a 
disposició de la comissió. Tanmateix informa que, per part de la comissió d’igualtat del CERMI es 
disposa d’uns vídeos dirigit a l’alumnat per al tractament igualitari a l’alumnat NESE, realitzats 
amb l’ajuda de la Sra. Mabel Villaescusa. 
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La presidenta del CECV passa al següent punt de l’ordre del dia, al tindre molta relació amb el 
punt que s’està tractant ara. 

 

5. Consell Escolar de l’Estat. Línies de treball 

El CECV va participar en la reunió de la Junta de Participació Autonòmica del Consell de l’Estat; 
en aquesta reunió es va exposar que davant de la impossibilitat de realitzar congressos presenci-
als, es pensa en llançar la proposta de la realització de Webminars. Les diferents CCAA havien 
d’exposar aquelles temàtiques de les qual disposen més ferramentes o coneixements al respecte 
per tal de compartir-ho amb la resta. 

Per tal de vore les temàtiques proposades del Consell de l’Estat, la presidenta comparteix el do-
cument que els van fen arribar, al qual, just a l’endemà s’havia de retornar amb les propostes que 
cada CCAA triara. Des del CECV es van proposar 3 dels blocs temàtics següents: 

- La formació professional. 

- La coeducació 

- La participació educativa. 

Aquesta tria va ser una primera aproximació, ja que, la presidenta del CECV acabava de prendre 
possessió i, tal i com es va redactar al mail de resposta per a la JPA, es va informar que, aquesta 
proposta podria patir modificacions una vegada haguera sigut exposat el tema als consellers i 
conselleres del CECV en les diferents comissions de treball. 

La decisió de triar aquestes temàtiques ha estat presa, en primer lloc perquè en matèria de Coe-
ducació es diposa de molts recursos materials, en segon lloc, la temàtica de la formació professi-
onal, va ser triada després de consultar amb la Direcció General de FP, ja que, s’ha vist una pola-
rització de gènere en les diferents famílies de la formació professional, per la qual cosa van trobar 
interessant que es treballara en aquesta línia. Això no lleva que aquesta tria siga revisada per les 
diferents comissions de treball i, si cal, modificar-ho. 

El que proposa la presidenta del CECV és enviar aquesta graella als diferents membres de la co-
missió, així com als membres de les comissions d’Innovació i de Jornades i Participació; per tal de 
triar les temàtiques que es consideren més adients per a aportar a la JPA. Es dona de termini el 
mateix esmentat anteriorment: 10 de maig de 2021. 

D’igual manera, s’enviarà també per mails a totes i tots una graella on estan tots els temes pro-
posats per a treballar per aquesta comissió, de manera que es prioritzen els temes que siguen 
més importants per a cada membre i poder fer un calendari de temes a treballar per aquesta 
comissió. El termini d’enviament amb les respostes serà també el dia 10 de maig de 2021. 

La presidenta del CECV li cedeix la paraula al vicepresident de la comissió qui passa al següent 
punt de l’ordre del dia. 

 

6. Torn obert de paraula. 

En aquest punt demana la paraula la Sra. Fajardo per introduir una idea en el punt de les propos-
tes de treball de l’enregistrament d’entrevistes a personalitats de reconegut prestigi. Es va tindre 
una entrevista amb la presidenta de l’Associació per la Coeducació, qui va fer la proposta de la 
gravació d’un documental amb entrevistes amb persones que han tingut un paper important en 
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el feminisme i el treball per la igualtat. Volia comentar-ho perquè quede constància del treball 
que s’està fent, des de diferents associacions, en matèria de coeducació. 

En aquest punt la presidenta del CECV comenta de la importància de treballar en conjunt, no sols 
per presentar propostes, sinó de crear xarxes i interaccions amb altres institucions. 

En aquest sentit, la Sra. Fajardo intervé dient que caldria que el CECV donara difusió de totes les 
accions conjuntes que es fan en matèria de coeducació des de la Direcció General d’Inclusió, d’In-
novació, de Formació del Professorat, per donar visibilitat a tot el treball que s’està fent. 

No havent més intervencions, el vicepresident de la comissió dona per conclosa la sessió a les 
11.20 hores. 

València, 13 d’abril del 2021 

Vist i plau, 

 

 El vicepresident de la comissió   La secretaria tècnica del CECV 

 

      Antonio Pérez Sabater        Mercè Claramunt Diego 
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ACTA NÚM. 3/2021 DE LA SESSIÓ DE LA COMISSIÓ DE CO-

EDUCACIÓ DEL CONSELL ESCOLAR DE LA COMUNITAT VA-

LENCIANA, CELEBRADA EL DIA 9 DE JUNY DE 2021 

ASSISTÈNCIA 

Presidenta del CECV 
Rosa Cañada Solaz 

Vicepresidenta del CECV 
Dèlia Amorós i Pinos 

Presidenta de la comissió 
Marina Gilabert Aguilar 

Vicepresident de la comissió 
Antonio Pérez Sabater 

Conselleres i consellers 
Administració educativa autonòmica 
Natividad Fajardo Palomo 
Organitzacions sindicals 
José Gil Castellano (FETE – UGT) 

 
 
 

Famílies d’alumnat de centres públics 
Mercedes Alabau Siurana (Conf. Gonzalo Anaya) 
Inspecció educativa  
Remei Galiana Roig 
Professorat Públic  
Xelo Valls i Gregori (CCOO PV) 
M.ª Carmen Gil Garcia (STEPV) 

Secretaria Tècnica CECV 
Mercè Claramunt Diego 
Julio Gómez Carbonell 
Marta Murciano Hernández 

***** 

D’acord amb la convocatòria, la Comissió de Coeducació del Consell Escolar de la Comunitat 
Valenciana es reuneix telemàticament per videoconferència el dia 9 de juny de 2021, a les 9.30 
h, amb l’assistència de les conselleres i els consellers que dalt es relacionen. 

ORDRE DEL DIA 

1. Aprovació de l’acta de la sessió del dia 13 d’abril de 2021. 

2. Properes línies de treball de la comissió. 

3. Torn obert de paraula. 

***** 

1. Aprovació de l’acta de la sessió del dia 13 d’abril de 2021 

La presidenta del CECV inicia la sessió en el moment en què hi ha quòrum. La presidenta de la 
comissió dona la benvinguda i explica que no s’ha rebut cap esmena, i en no haver-hi cap altra 
aportació, s’aprova l’acta per assentiment. 

2. Properes línies de treball de la comissió 

La presidenta de la comissió explica que ja s’han rebut els resultats de la votació sobre les pro-
postes de treball de la comissió, que són: 
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L’opció més votada són els patis coeducatius i igualitaris, però com que aquesta temàtica ja s’ha 
treballat molt, la vicepresidenta del CECV proposa ampliar a espais coeducatius. La presidenta de 
la comissió, que hi està d’acord, afegeix les biblioteques entre aquests espais. 

La presidenta del CECV comenta que en la Comissió d’Innovació han eixit resultats semblants, i 
proposa al president d’aquesta, Sr. Pérez Sabater, que s’hi establisca col·laboració. 

El Sr. Pérez Sabater proposa repensar els espais educatius, d’una manera més general, per a mos-
trar que tots els espais dels centres són oportunitats d’aprenentatge i de relacions, inclusius i de 
millora. A més, els centres educatius comparteixen aquesta visió i demanen aquesta línia de tre-
ball des dels PAF i des de la convocatòria de projectes d’innovació; per tant, les dues comissions 
podrien col·laborar. 

La presidenta de la comissió afegeix que amb el treball conjunt de les dues comissions s’aportaria 
una visió doble, des de la coeducació i des de la innovació, i que és bona idea repensar els espais 
per a coeducar. 

El Sr. Pérez Sabater proposa començar fent un diagnòstic previ al treball de la comissió per a saber 
en quin punt estan els espais en els centres educatius. A més a més, proposa revisar la formació 
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i els projectes d’innovació presentats per aquests, a la qual cosa la presidenta de la comissió afe-
geix que també es poden valorar els projectes europeus, i revisar les properes línies de les infra-
estructures educatives, sense oblidar el món virtual. Per a concloure, la presidenta de la comissió 
fa un resum dels passos que cal seguir en el treball de la comissió. 

Demana la paraula la Sra. Valls Gregori, que opina que tots els espais dels centres han de ser 
coeducatius i diu que la federació a la qual representa pot aportar material relacionat amb el 
tema. 

La presidenta del CECV comenta a la Sra. Valls Gregori que la recollida de dades inclourà consultes 
diverses a les coordinacions dels CIC dels centres, els CEM o la Direcció General d’Infraestructu-
res, entre altres, per tal d’obtenir un document que puguen treballar conjuntament la comissió 
d’Innovació i la de Coeducació. 

El Sr. Pérez Sabater afegeix que caldria reunir opinions de persones i institucions coneixedores 
del tema, com ara la UPV. A més, amb aquests estudis i a partir dels primers diagnòstics, el CECV 
podria elaborar la proposta de criteris per a guiar els centres quan comencen a revisar els seus 
espais educatius. 

La Sra. Fajardo Palomo comenta que, en relació amb els Projectes d’Innovació i Investigació Edu-
cativa (PIE) que s’estan oferint des de la DG d’Innovació, es pot demanar la recerca de projectes 
als centres que demanen aquesta línia d’investigació. Proposa insistir en el treball dels centres 
que no han demanat reconversió dels espais, per a aconsellar-los canvis a partir dels informes. 

Pel que fa a les infraestructures, remarca que no es tracta tant de repensar-les com de propiciar 
el canvi metodològic que solen comportar. De fet, el seminari d’infraestructures ja treballa en 
aquesta línia: es proposa el canvi metodològic, respectant els temps i els espais.  

Un altre aspecte que es vol destacar és la importància de dur l’aula als espais exteriors, diferents 
dels convencionals.  

Pel que fa a la recollida inicial de dades que ha esmentat el Sr. Pérez Sabater, la Sra. Fajardo 
Palomo recorda que existeix l’informe de convivència que redacten les escoles en finalitzar el 
curs, que han d’emplenar entre els CIC i les direccions dels centres. Es pot demanar a la DG que 
incloga en aquests qüestionaris ítems que facen referència als espais coeducatius, així es reduiria 
la quantitat d’informes que han d’elaborar els centres educatius a la fi del curs. La presidenta del 
CECV i la de la comissió troben molt interessant la proposta, ja que estalvia treball als centres. 

La presidenta de la comissió insta a pensar en el calendari d’actuacions, i la presidenta del CECV 
proposa que, durant el primer trimestre se sol·liciten i arrepleguen dades necessàries, per a dis-
posar-ne abans d’acabar l’any. Així, si en gener hi ha dades suficients es pot començar a redactar 
un primer esborrany, i si falta informació es pot intentar aconseguir més dades.  

La Sra. Gil García pregunta qui assumiria cadascuna de les tasques proposades; la presidenta del 
CECV proposa el conseller Pérez Sabater per a la recollida de dades sobre Formació, i que cada 
departament de l’Administració subministre les dades pròpies de què dispose (conselleres Gila-
bert Aguilar, Fajardo Palomo, Galiana Roig, i conseller Pérez Sabater) juntament amb la secretaria 
tècnica del CECV. D’altra banda, la presidenta de la comissió remarca que el departament COE-
DUCA pot proporcionar informació ben interessant per a l’informe. 

La consellera Galiana Roig apunta que molts centres públics ja tenen molt clar el treball coeduca-
tiu en els patis, però que la pandèmia ha passat factura en l’organització dels espais, ja que ara 
estan parcel·lats per tal de poder constituir grups estables de convivència. 
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La vicepresidenta del CECV demana que abans de trametre l’acta d’aquesta sessió s’envie a la 
comissió un llistat de les institucions que han de proporcionar informació per a redactar l’informe 
i els noms de les persones encarregades. Proposa que porten a terme la tasca el personal tècnic 
de la DG d’Innovació i de la d’Infraestructures. La Sra. Amorós Pinos proposa preguntar al Consell 
Escolar de l’Estat què s’està treballant sobre el tema en altres comunitats autònomes.  

Considera important, com s’ha dit ja, tenir en compte els centres que no han començat encara a 
revisar els seus espais i per quina raó no ho fan amb la mirada coeducativa; també proposa esbri-
nar les dificultats que s’han trobat els centres que ja estan implementant canvis, i com s’estan 
avaluant. Per últim, apunta que cal conéixer el punt de vista de les famílies i com participen en 
eixos canvis. 

El conseller Pérez Sabater introdueix la idea que molts professionals estan interessats en la for-
mació sobre espais coeducatius, i diu que les famílies també estan col·laborant en la reconversió 
dels espais. 

La Sra. Alabau Siurana indica, com a representant de les famílies, que porten un temps formant a 
reconvertir els patis coeducatius, i mostra exemples de centres que ja han fet aquesta reconver-
sió, sobretot de primària. Segons afirma, enguany els centres educatius han viscut un curs com-
plicat, per les circumstàncies sanitàries, però pensa que cal continuar treballant en la línia de 
repensar els espais. De fet, considera que el menjador escolar és un altre dels espais que s’han 
de tindre en compte, ja que és un gran espai de socialització. 

La presidenta de la comissió tanca aquest punt i dona pas a la presidenta del CECV perquè com-
partisca les tasques i les properes actuacions del Consell Escolar de l’Estat. 

Aquesta comenta que, des de la Junta de Participació del Consell Escolar de l’Estat, s’ha encarre-
gat als representants organitzar una sèrie de seminaris web amb diferents temàtiques. Al CECV li 
correspon organitzar-ne un, juntament amb el Consell Escolar d’Astúries, sobre FP i orientació, 
adreçat a l’alumnat i a les famílies. Entre altres qüestions, s’han de tractar la millora de l’ocupa-
bilitat, la masculinització i la feminització d’algunes especialitats, etc. 

Com que no s’han organitzat actes presencials a causa de la pandèmia, s’ha pensat que el semi-
nari web conste de jornades presencials entre els consells escolars de València i d’Astúries, que 
se celebraran, respectivament, en octubre i novembre. Dins de cada jornada, l’acte central serà 
un seminari web. Aquesta proposta serà presentada per la presidenta del CECV el 15/06 a Madrid, 
on es plantejarà que una representació de tots els sectors del CECV (en funció del pressupost) 
viatjarà a Astúries en el mes de novembre.  

La jornada a València comptarà amb la participació de la directora general d’Universitats, Pilar 
Ezpeleta Piorno i el director general d’FP, Manuel Gomicia Giménez. També s’ha pensat, dins de 
la jornada, de formar grups de treball al voltant del tema. S’ha de pensar quines persones estarien 
interessades a participar en la trobada, per això aquest tema es presentarà en la propera comissió 
Permanent.  

La Sra. Valls Gregori explica que CCOO va celebrar el 2018 unes jornades sobre l’FP i la bretxa de 
gènere, i que tenen un vídeo resum que poden aportar. S’hi va tractar el tema des d’una òptica 
més àmplia que incloïa l’educació, i posa a disposició del CECV la informació de la jornada titulada 
«Orientadas», que conté materials com testimonis reals d’alumnat que estan cursant cicles for-
matius feminitzats o masculinitzats. 

La presidenta del CECV agraeix a la Sra. Valls Gregori l’oferiment. 

La presidenta de la comissió pregunta si cal aclarir algun punt o si hi ha algun dubte sobre la 
jornada. No havent-hi comenta les tasques pendents de la comissió: 
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• «Localitats amb R de Rebuig i Redreçar». S’està treballant amb la comissió de Jornades i la de 

Dictàmens. En la redacció de l’informe han col·laborat la Delegació del Govern i l’FVMP; la 

comissió va pensar de presentar l’informe a principis del proper any, per la qual cosa caldria 

repensar l’índex i proposar la redacció dels apartats que falten. La presidenta del CECV con-

creta que el treball que queda pendent es farà entre les comissions (revisió dels apartats que 

en queden pendents). D’altra banda, comenta que s’ha convidat la Sra. Cuenca Carrión a re-

dactar el pròleg, i que aquesta ha acceptat. 

• «Baralla per la Igualtat». Dins de la campanya «Descarta’t dels masclismes quotidians», co-

menta la presidenta de la comissió que la Sra. Fajardo Palomo va fer un pilotatge amb un grup 

de treball de la Xarxa Coeduca; aquesta demana la paraula i explica que van testar en petit 

grup les possibilitats de la baralla i que no ha sigut una tasca fàcil: van trobar dificultats per a 

establir normes abans de començar a jugar i encara no té conclusions, estan pendents d’una 

segona reunió. 

La presidenta de la comissió comenta que des de la secretaria tècnica del CECV també s’està 
treballant en propostes de jocs en línia amb la baralla, i la Sra. Claramunt Diego recorda que 
es va presentar un Quizziz amb cartes de les dones que hi apareixen, i s’està pensant altres 
activitats i jocs en línia que es duran a la propera reunió. També comenta que per a treballar 
amb la baralla cal conéixer-la bé, i també els set àmbits que arreplega a partir de l’informe de 
masclismes quotidians. 

De cada àmbit hi ha quatre cartes, per la qual cosa, una vegada es coneixen els àmbits i les 
cartes, és més fàcil jugar. A més a més, comenta que s’està pensant de crear un concurs on 
el joc siga descartar-se de cartes, de la mateixa manera que el nom de la campanya «Des-
carta’t dels masclismes quotidians», dirigida als centres educatius. 

La presidenta del CECV concreta que aquesta fase depèn de com evolucione la pandèmia, 
però està pensada per a dur-se a terme durant el primer trimestre del proper curs escolar. 

• Participació en la MICE. Ja estan publicades les bases. S’han ajornat les dates de realització 

de la mostra als dies 15-23 d’octubre. La Sra. Claramunt Diego comenta que s’han de penjar 

les bases en la web «Vacuna’t contra els masclismes quotidians». 

 

3. Torn obert de paraula 

La Sra. Fajardo Palomo comenta que el 28/06 es clourà el projecte pilot de «Coeduca centres», 
en el qual han participat 15 centres de la CV. Una representació de cada un vindrà a Conselleria 
a contar la seua experiència i exposaran la temporalització d’accions durant els pròxims dos cur-
sos. El seu departament ha col·laborat amb els centres en la revisió de la documentació amb 
perspectiva de gènere, s’ha impartit formació a tota la comunitat educativa, i el 28 de juny serà 
una jornada de valoració i avaluació.  

Es podrà seguir la jornada en directe pel canal de la GVA, i s’hi ha convidat la consellera Gilabert 
Aguilar i el conseller Pérez Sabater, com a presidenta i vicepresident de la comissió; la resta de 
membres del CECV rebran l’enllaç per a poder seguir la jornada. Per al pròxim curs, en compte de 
15 centres hi participaran 70, després d’estudiar les sol·licituds rebudes, una vegada aprovat pel 
claustre i per CE i recollit en acta, han acceptat formar part del pilotatge de la xarxa de coeduca-
ció. 
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La consellera Fajardo Palomo explica que enguany sols han participat CEIP i IES, i diu que el pròxim 
curs hi participaran EOI, FP, FPA. Quan es dispose de l’informe final d’avaluació del projecte i haja 
passat per la secretaria autonòmica es tindrà en compte per a la propera sessió de la comissió. 

No havent més intervencions, la presidenta de la comissió agraeix la presència de tothom i dona 
per alçada la sessió a les 11.01 hores. 

València, 9 de juny del 2021. 

Vist i plau. 
 

La presidenta de la comissió 

 

Marina Gilabert Aguilar 

La secretària tècnica del CECV 

 

Mercè Claramunt Diego 
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ACTA NÚM. 4/2021 DE LA SESSIÓ DE LA COMISSIÓ DE CO-

EDUCACIÓ DEL CONSELL ESCOLAR DE LA COMUNITAT VA-

LENCIANA, CELEBRADA EL DIA 13 D’OCTUBRE DE 2021 

ASSISTÈNCIA 

Presidenta CECV 
Rosa Cañada Solaz 

Vicepresidenta CECV 
Dèlia Amorós i Pinos 

Presidenta de la comissió 
Marina Gilabert Aguilar 

Vicepresident de la comissió 
Antonio Pérez Sabater 

Conselleres i consellers 
Administració educativa autonòmica 
Natividad Fajardo Palomo 
Luis Vañó Gisbert 
Famílies d’alumnat de centres públics 
Domingo Angos Fuertes 
Professorat de centres públics  
Consol Valls Gregori (CCOO PV) 
M. Carmen Gil García (STEPV) 

 
 
 
 
 
Excusen absència 
Organitzacions sindicals 
José Gil Castellano (FETE - UGT) 
Famílies d’alumnat de centres públics 
Sonia Terrero González (COVAPA) 
Inspecció educativa autonòmica 
Remei Galiana Roig 
Unitat d’Educació per a la Salut 
Ofèlia Gimeno Forner 

Secretaria Tècnica CECV 
Julio Gómez Carbonell 
Sara Macià Ferrándiz 
Marta Murciano Hernández 
Maria Viu Rodríguez 

***** 

D’acord amb la convocatòria, la Comissió de Coeducació del Consell Escolar de la Comunitat 
Valenciana es reuneix telemàticament per videoconferència el dia 13 de octubre de 2021, a les 
9.30 h, amb l’assistència de les conselleres i els consellers que dalt es relacionen. 

ORDRE DEL DIA 

1. Aprovació de l’acta de la sessió del dia 09 de juny de 2021. 

2. Espais coeducatius. 

3. Valoració de les pel·lícules participants en la MICE-RqRqR 2021. 

4. Torn obert de paraula. 

***** 

1. Aprovació de l’acta de la sessió del dia 13 d’abril de 2021 

La presidenta del CECV dona inici a la sessió en el moment en què hi ha quòrum. No s’han rebut 
esmenes a l’acta i ja s’hi ha corregit el cognom del conseller Pérez Sabater. Amb les correccions 
incloses s’aprova per assentiment. 

La presidenta de la comissió, la consellera Gilabert Aguilar, recorda que tots els espais han de ser 
coeducatius, i que es va acordar d’elaborar un diagnòstic, que falta determinar qui se n’ha d’en-
carregar, ja que els centres educatius no ho poden fer. 

2. Espais coeducatius 

Tal i com es va comentar en la reunió anterior, es treballarà el tema conjuntament amb la comis-
sió d’Innovació a partir del diagnòstic dels centres educatius fet durant el primer trimestre. 
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S’explica que en el CECV el nou secretari tècnic és el Sr. Gómez Carbonell, en substitució de la 
Sra. Claramunt Diego; també es fa referència a l’entrada de la Sra. Macià Ferrándiz. 

El secretari tècnic ja ha demanat les conclusions del sistema educatiu valencià a la nova directora 
general d’Innovació educativa. Per la seua banda, el conseller Pérez Sabater ha requerit informa-
ció a Francisco González Gabón (UPV) i a Sandra Molinés Borràs (TD sobre patis coeducatius), que 
han mostrat disposició per a col·laborar amb el CECV.  

A una pregunta de la consellera Gilabert Aguilar el conseller Pérez Sabater respon que la UPV 
centra els estudis en com influeixen les infraestructures en el procés d’ensenyament i aprenen-
tatge, i com es podrien millorar.  

Pel que fa a les biblioteques, espai esmentat per la presidenta de la comissió, la presidenta del 
CECV remarca que no han recuperat la funcionalitat per falta d’espai a causa de la pandèmia, 
però que el Col·legi de Bibliotecaris també pot aportar informació al respecte. 

Finalment, la Sra. Cañada Solaz proposa una jornada formativa per al segon trimestre del curs, en 
la qual podrien participar les institucions o les persones que hagen aportat informació. També 
s’hi podria fer una anàlisi de les dades, i a partir de les conclusions es podria confeccionar un 
informe amb l’estructura habitual. 

La Sra. Amorós Pinós reflexiona, coincidint amb presidenta, sobre la situació de algunes bibliote-
ques a Alacant, i proposa demanar que alguna administració retribuïsca els professionals que se 
n’encarreguen de la dinamització.  

La consellera Fajardo Palomo demana la paraula, i recorda que cal incorporar la visió de gènere 
en tots els espais escolars, no sols a les biblioteques. Proposa buscar personal col·laborador en 
les unitats d’igualtat de les universitats públiques per a elaborar una proposta d’anàlisi i detecció 
de problemàtiques. La Sra. Cañada Solaz comenta que aquesta proposta podria estar inclosa dins 
de la jornada i en l’informe adés esmentats. 

El conseller Vañó Gisbert insta la comissió a tindre en compte la perspectiva d’inclusió en els patis 
cooperatius. Posa a disposició de la comissió un informe del CERMI. 

 

3. Valoració de les pel·lícules participants en la MICE-RqRqR 2021. 

Atés que cap dels curts presentats s’ajusta totalment a les bases del concurs, la comissió decideix 
premiar els que tracten una temàtica relacionada amb la campanya «RqRqR».  

 

4. Torn obert de paraula 

La presidenta de la comissió explica que el 18/10/21 en la fira del llibre hi haurà una lectura 
col·lectiva pel Dia de les Escriptores, i convida la comissió. 

La consellera Fajardo Palomo informa de la celebració del proper congrés estatal COEDUCA, que 
tindrà lloc a València el 29 i el 30 d’octubre, i que tractarà de com es vertebra la coeducació per 
mitjà de la LOMLOE i dels decrets en redacció. Enviarà el programa per correu electrònic al CECV 
per tal que s’hi convide els consellers i les conselleres. El CECV col·labora en l’organització 
d’aquest congrés amb la cessió de peces de la campanya «Ets una peça clau» per a confeccionar 
una escultura. 

També informa del fet que hi podrà accedir alumnat de les diferents universitats, però no rebran 
certificació. A més, demana difusió de l’activitat a la comissió. 
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La presidenta del CECV proposa una propera reunió la primera quinzena de desembre per a revi-
sar com va la recollida de dades. 

No havent-hi més temes per a tractar, la presidenta de la comissió dona per tancada la sessió a 
les 10.45 hores. 

València, 13 d’octubre del 2021. 

Vist i plau. 

La presidenta de la comissió 

 

Marina Gilabert Aguilar 

El secretari tècnic del CECV 

 

Julio Gómez Carbonell 
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ACTA CONJUNTA 1/2021 DE LA SESSIÓ CONJUNTA DE LES 

COMISSIONS DE JORNADES I PARTICIPACIÓ i  LA COMISSIÓ 

DE DICTÀMENS I INFORMES DEL CONSELL ESCOLAR DE LA 

COMUNITAT VALENCIANA, CELEBRADA EL DIA 18 DE GENER 

DE 2021 

ASSISTÈNCIA 

Presidenta CECV 
Encarna Cuenca Carrión 
Vicepresidenta CECV 
Dèlia Amorós Pinos 

Conselleres i consellers 
Inspecció educativa 
Remei Galiana Roig 
Reconegut prestigi 
Encarna Salvador Muñoz 
Organitzacions empresarials 
Manuel Alcaide Olmos 
Organitzacions sindicals CCOO PV 
Ferran Garcia Ferrer 
Professorat centres privats 
Sergio Carbonell Peral (FSIE) 

 
 
 
Famílies d’alumnat de centres públics 
Sonia Terrero González (COVAPA) 
Marta Tomás (Conf. Gonzalo Anaya) 
Famílies d’alumnat de centres privats 
Rafael Araujo Montahud (CONCAPA CONVAL) 
Alejandro Cob Gamborino (USO) 
 

Secretaria Tècnica CECV 
Mercè Claramunt Diego 
Julio Gómez Carbonell 
Marta Murciano Hernández 
Maria Viu Rodríguez 

***** 

D’acord amb la convocatòria, la sessió conjunta de la Comissió de Jornades i Participació i la 
Comissió de Dictàmens i Informes del Consell Escolar de la Comunitat Valenciana es reuneix 
telemàticament per videoconferència el dia 18 de gener de 2021, a les 9.30h, amb l’assistència 
de les conselleres i els consellers que dalt es relacionen. 

 

ORDRE DEL DIA 

1. Organització de les Jornades de bones pràctiques sobre absentisme escolar en col·labo-

ració amb la Direcció General d’Inclusió Educativa. 

2. Torn obert de paraula. 

***** 

1. Organització de les Jornades de bones pràctiques sobre absentisme escolar en col·laboració 
amb la Direcció General d’Inclusió Educativa. 

La presidenta del CECV explica que el motiu de la reunió d’avui és la preparació de la jornada 
d’absentisme amb diferents membres de Consells Escolars Municipals de diferents localitats que 
estan duent a terme projectes per a la prevenció de l’absentisme. S’ha organitzat aquesta jornada 
conjuntament amb la Direcció General d’Inclusió Educativa, amb qui s’ha format un grup molt 
ampli on està col·laborant també la Federació Valenciana de Municipis i Províncies. Es va decidir 
buscar bones pràctiques sobre la prevenció de l’absentisme en una primera trobada de la FVMP. 
A més de les diferents propostes de CEM que es van detectar, la consellera Sonia Terrero va pro-
posar que s’afegira la localitat d’Oriola. 
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L’objectiu de la jornada és compartir les bones pràctiques sobre l’absentisme i, després, donar-li 
difusió de les mateixes en la web del CECV. Així mateix des del CECV es farà un informe de reco-
manacions al voltant de les conclusions de la Jornada. Cal recordar que totes les experiències que 
s’exposen es van dur a terme en situació de normalitat abans de la Covid, a l’informe caldrà re-
flectir-ho. 

La idea de la jornada és que els consellers i conselleres participen de manera activa exercint la 
coordinació de cadascuna de les sales que hi haurà amb les següents temàtiques: 

- Detecció. 

- Prevenció. 

- Intervenció. 

- Reparació. 

- Avaluació. 

La presidenta del CECV, a petició del Sr. Garcia, fa un resum del que s’ha parlat fins ara, mostrant 
el programa de la jornada d’absentisme, així com la web del CECV on està tota la informació al 
voltant de la Jornada. A continuació, la presidenta comenta el programa de la jornada, punt a 
punt. 

Una vegada s’inicie la jornada, en primer lloc, hi haurà una presentació oficial de l’acte; després 
es començarà el treball per grups, per això hui es fa aquesta reunió, per fer les proves del treball 
per grups en aquesta plataforma, Teams, pensant que serà més fàcil cara a que pot ser que molts 
ajuntaments utilitzen aquesta ferramenta de reunions telemàtiques.  

La vicepresidenta pregunta si hi ha limitació de les persones participants en aquesta jornada. Se 
li contesta que en aquesta primera trobada sí que està més delimitada la participació, ja que, són 
les experiències premiades i millor valorades per la FVMP, a banda de la localitat d’Oriola. 

El Sr. Garcia pregunta pels grups de treball, com sap cada ajuntament a quin grup pertany, se li 
explica que s’enviarà un mail amb una fitxa per tal que l’emplenen i prioritzen en quin grup de 
treball es vol participar, segons l’experiència que presenten, segons les 5 temàtiques presenta-
des: detecció, prevenció, intervenció, reparació i avaluació. 

Es comença a fer proves del funcionament de les reunions en els diferents grups de treball a partir 
de l’enllaç enviat. 

Després de realitzar les proves en els diferents grups, la presidenta resumeix la composició de 
cadascun dels grups de treball: 

1. Detecció: Sergio Carbonell i Alejandro Cob. Coordina: Encarna Cuenca. 

2. Prevenció: Remei Galiana i Sonia Terrero. Coordina: Mercè Claramunt. 

3. Intervenció: Ferran Garcia i Dèlia Amorós. Coordina: Maria Viu. 

4. Reparació: Encarna Salvador i Manuel Alcaide. Coordina: Marta Murciano. 

5. Avaluació: Rafael Araujo i Marta Tomás. Coordina: Julio Gómez. 

Cal decidir també quina persona dels diferents grups farà de ponent en el moment de les conclu-
sions de la mateixa jornada. 

Maria Viu dona les últimes instruccions d’ús de la plataforma Teams. 
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2. Torn obert de paraula. 

La presidenta del CECV informa que, es tornarem a reunir el dimecres 20 de gener per tal de 
tornar a fer proves amb aquesta nova plataforma de reunions telemàtiques. També s’enviarà a 
totes i tots el document de treball que s’ha elaborat per saber com serà el desenvolupament de 
la Jornada i les preguntes que calen ser respostes en el moment que es separen els grups de 
treball.  

Es convidarà també al personal de la Direcció General d’Inclusió, i es repartisquen també en els 
diferents grups de treball formats. Quedant tots i totes d’acord en la reunió del proper dimecres, 
a les 9.30 hores. 

 

València, 18 de gener del 2021. 

Vist i plau 

La presidenta del Consell Escolar   La secretaria tècnica del CECV 

 

 
 Encarna Cuenca Carrión        Mercè Claramunt Diego  
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ASSISTÈNCIA 

Presidenta CECV 
Rosa Julia Cañada Solaz 
Vicepresidenta CECV 
Dèlia Amorós Pinos 

Conselleres i consellers 
Personalitat de reconegut prestigi 
Encarna Salvador Muñoz 
Direcció de centres privats 
Immaculada López Primo 
Famílies d’alumnat de centres públics 
Sonia Terrero González (COVAPA) 
Raquel Sánchez Grande (Conf. Gonzalo Anaya) 

 
 
 
 
Professorat de centres públics 
Juan Tena Bachero (STEPV) 
Famílies d’alumnat de centres privats 
Rafael Araujo Montahud (CONCAPA-CONVAL) 

Secretaria Tècnica CECV 
Mercè Claramunt Diego 
Julio Gómez Carbonell 
Marta Murciano Hernández 

***** 

D’acord amb la convocatòria, la sessió de la Comissió de Jornades i Participació del Consell Escolar 
de la Comunitat Valenciana es reuneix telemàticament per videoconferència el dia 11 de maig de 
2021, a les 11.30h, amb l’assistència de les conselleres i els consellers que dalt es relacionen. 

ORDRE DEL DIA 

1. Aprovació de l’acta de la sessió del dia 22 d’octubre de 2020. 

2. Revisió de membres i benvinguda. 

3. Temes pendents. 

4. Definició de les pròximes línies de treball de la comissió. 

5. Torn obert de paraula. 

***** 

1. Aprovació de l’acta de la sessió del dia 22 d’octubre de 2020 

Una vegada que hi ha quòrum, la presidenta de la comissió, la consellera Salvador Muñoz, dona 
la benvinguda a totes i tots, i no havent-se rebut cap esmena a l’acta, aquesta, s’aprova per as-
sentiment. 

2. Revisió de membres i benvinguda 

La presidenta del CECV dona la benvinguda com a nova incorporació al conseller Carlos Sánchez 
Heras, com a representant de l’Administració educativa. També informa del fet que s’ha donat 
de baixa la consellera Sanahuja Bertomeu, representant del Consell Valencià de la Joventut, però 
recorda que el sector de l’alumnat encara està representat amb el conseller Martínez Quirós.  

Queda així constituïda la comissió de Jornades i Participació. 

3. Temes pendents 

• Decàleg i possible revisió als CEM i CE. 

La presidenta del CECV explica que aquesta qüestió va quedar suspesa a conseqüència de la 
pandèmia; de fet, els centres educatius agraeixen que no s’envie tanta tasca administrativa. 
Com que el preàmbul de la llei educativa que entrarà en vigor pròximament ja contempla 

ACTA 2/2021 DE LA SESSIÓ DE LA COMISSIÓ DE JORNADES 

I PARTICIPACIÓ DEL CONSELL ESCOLAR DE LA COMUNITAT 

VALENCIANA, CELEBRADA EL DIA 11 DE MAIG DE 2021 
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molts dels indicadors del Decàleg del CECV, proposa ajornar aquest per a aprofitar aquesta 
reforma i els decrets que la desenvolupen. 

El conseller Araujo Montahud està d’acord amb la proposta d’ajornament i, donat que hi ha 
noves incorporacions a la comissió, proposa que s’envie als nous consellers i conselleres tota 
la informació del treball que ha fet la comissió relacionat amb el Decàleg. La presidenta del 
CECV ho troba convenient, i a més, es proposa actualitzar els indicadors de Lectura fàcil en la 
web del Consell, a més d’enviar a la comissió tota la informació que s’hi refereix. 

• Unes localitats amb R de «Rebuig» i «Redreçar». Ja hi ha esborrany de l’informe; ara, les co-

missions de Coeducació i Informes han d’estudiar-lo abans de donar-lo per conclòs. Queda 

pendent afegir un pròleg a la introducció, i la vicepresidenta proposa que el redacte l’anterior 

presidenta del CECV, la Sra. Cuenca Carrión, per a la qual cosa hi ha acord. Es proposa que es 

presente a partir del mes d’octubre. 

• Jornades d’absentisme escolar. La primera jornada va tindre lloc el mes de gener; queda pen-

dent elaborar l’informe pertinent a partir de la informació que se’n va extraure. Se celebrarà 

una segona jornada que versarà sobre l’Èxit Escolar, i a la qual s’espera que hi assistisquen 

representants de CEM i personal tècnic d’educació dels diferents ajuntaments. Aquesta jor-

nada s’organitza juntament amb la DG d’Inclusió i amb la FVMP. 

En resposta a una pregunta de la consellera Sánchez Grande, la presidenta de la comissió 
explica que queda pendent d’aprovar l’informe per la Comissió d’Informes i per la de Jorna-
des, i indica que una de les aportacions de la primera jornada era que el nom es plantejara 
en positiu com a Jornades d’Èxit Escolar.  

La consellera Terrero González dona suport al canvi de denominació, i proposa que s’agraïsca 
la participació a les persones que hi van participar. La presidenta del CECV arreplega aquesta 
proposta. 

• Celebració del Dia de l’Estudiant. Com que no hi ha assistit representació de l’alumnat, la 

presidenta de la comissió explica que la jornada va ser molt participativa, que els estudiants 

van conversar directament amb representants de la Conselleria. Queda pendent redactar 

l’informe a partir dels resultats de l’enquesta que es va passar a l’alumnat participant, a qui 

també se’ls enviarà. A més a més, es va pensar de fer una altra jornada semblant, i s’espera 

l’aportació dels estudiants al voltant d’aquesta idea. 

• La presidenta del CECV comenta que també està pendent el tema de la Baralla per la Igualtat. 
En la Comissió de Coeducació es va concloure que cap a final de curs no és bon moment per 
a plantejar cap concurs als centres. S’acorda amb la consellera Fajardo Palomo, coordinadora 
del Pla Coeduca, que el seu departament farà un pilotatge amb la baralla, amb el personal 
CIC d’alguns centres de la Comunitat Valenciana. Ja s’hi ha fet la primera reunió i es farà una 
segona en juny, per a treballar les possibilitats didàctiques i lúdiques de la Baralla de la Igual-
tat. 

També quedava pendent l’enviament de la baralla a associacions de dones que hi van col·la-
borar, com ara Alana. Amb aquest enviament es reactivaran els certàmens i concursos de 
cara al pròxim curs escolar. 

El conseller Araujo Montahud proposa que, ja que el professorat i l’alumnat tenen dies de 
celebració específics, se celebre també algun acte al voltant del dia de la família. La consellera 
Terrero González hi dona suport, i argumenta que cal que es reactive la col·laboració entre 
famílies i centres educatius. La prevenció contra la pandèmia hi ha afectat negativament (aï-
llament, participació, distanciament), i és necessari reactivar aquesta col·laboració. 
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La vicepresidenta del CECV, Sra. Amorós Pinos recalca que aquest ha de ser un tema trans-
versal en l’educació, i també la col·laboració de les famílies. A més, proposa que en compte 
de referir-se a associacions de mares i pares (AMPA) es parle d’AFA (Associacions de Famílies 
d’Alumnat), com ja es habitual en altres territoris de l’estat, ja que és una expressió més in-
clusiva. 

La Sra. Sánchez Grande comenta que la confederació Gonzalo Anaya rep moltes propostes 
de canvi de noms d’AMPA a AFA; destaca que la composició de les famílies cada dia és més 
diversa i per això les propostes de canvi s’estan fent des de la base, i la confederació està 
introduint aquesta temàtica en la formació en coeducació a famílies. Segons ella, una conse-
qüència positiva de la pandèmia és que s’ha produït una coordinació amb totes les associaci-
ons i federacions; gràcies a les videoconferències, ha assistit més gent a les accions formatives 
de la seua confederació. Informa a la comissió del fet que han sol·licitat celebrar una jornada 
formativa per a les famílies al Departament d’Innovació Educativa, sobre la LOMLOE i el nou 
currículum. 

El conseller Araujo Montahud comenta que des del sector que representa, la seua preocupa-
ció és l’alumnat; està d’acord que tota la família participa en l’educació. 

La presidenta recorda que, totes les accions que es plantegen des del CECV posen l’alumnat 
en el centre. Es demana que, per a la propera reunió, abans que finalitze el curs, s’envien 
propostes per a concretar el format i el contingut de la celebració, i es comenta que cal tindre 
en compte quan se celebra el dia de la família (15 de maig). Remarca la presidenta remarca 
la importància de la formació y la informació a les famílies sobre els canvis que estan produ-
int-se al sistema educatiu. 

4. Definir properes línies de treball de la comissió 

La presidenta del CECV comunica que va assistir a la Junta de Participació del Consell Escolar de 
l’Estat on es va parlar de la pròxima organització de jornades de formació en forma de seminari 
web. Després de preguntar pels temes d’interés, es va confeccionar una graella que es va enviar 
a tots els consells escolars perquè triaren temes sobre els quals tingueren informació i recursos 
per a assumir l’organització dels seminaris. 

Alguns temes dels que es van proposar eren l’educació en entorns rurals, la bretxa digital o l’edu-
cació emocional. El CECV treballarà l’orientació en la Formació Professional, juntament amb el CE 
del Principat d’Astúries, ja que la Comunitat Valenciana és pionera en temes d’ocupabilitat rela-
cionada amb l’FP.  

El CECV ja disposa de moltes dades sobre el tema gràcies a l’informe Repensem l’FP. També s’ha 
parlat amb la DG d’FP, perquè han treballat sobre professions masculinitzades i feminitzades. Cal, 
per tant, fer una aproximació de continguts del seminari web, parlar amb el CE d’Astúries, buscar 
ponents, i organitzar des de cada seu les connexions en línia entre ponents i participants. 

Conclou la presidenta preguntant si tothom està d’acord amb la temàtica del seminari web i, si hi 
ha alguna aportació per als seminaris web, tot i que encara no hi ha data concreta. La presidenta 
de la comissió pregunta quin en serà el punt de partida, i la presidenta del CECV proposa comen-
çar per l’Observatori de Bankia de la Comunitat Valenciana: https://www.observatoriofp.com/ 

Aquest document i la informació que puga proporcionar la DG d’FP es poden pujar al web del 
CECV, i també el material de la subdirecció d’FP. Una vegada revisat es poden aportar i suggerir 
idees.  

De nou, es destaca la importància de l’orientació en l’FP, pro desconeguda i amb alta empleabili-
tat. Aquest seria un bon punt de partida. 

https://www.observatoriofp.com/
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Com que la comissió té moltes línies de treball encetades, en comptes de plantejar-ne de noves, 
la presidenta del CECV proposa englobar-les totes amb el títol Repensem els espais educatius. 

 

5. Torn obert de paraula 

La consellera López Primo comenta que enviarà al CECV informació sobre l’orientació de la FP. A 
més, també enviarà una invitació als membres del CECV per a la presentació d’un llibre en el 
Centre de Cultura Contemporània del Carme. 

No havent més intervencions, la presidenta de la comissió tanca la sessió sent les 12.40 hores. 

València, 11 de maig del 2021. 

Vist i plau. 
 

La presidenta del Consell Escolar                                                       La secretària tècnica del CECV 

 

Rosa Cañada Solaz                                           Mercè Claramunt Diego 
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ASSISTÈNCIA 

Presidenta CECV 
Rosa Julia Cañada Solaz 

Conselleres i consellers 
Inspecció educativa 
Mercé Cerver Dasí 
Persona de reconegut prestigi 
Encarna Salvador Muñoz 
Entitats locals 
Manuel Alcaide Olmos (FVMP) 
Direccions de centres privats 
Immaculada López Primo 
Professorat de centres privats 
Laura Pastor Signes (FSIE) 

 
 
 
 
Famílies d’alumnat de centres públics 
Mercè Alabau Siurana (Conf. Gonzalo Anaya) 
Famílies d’alumnat de centres privats 
Rafael Araujo Montahud (CONCAPA-CONVAL) 

Secretaria Tècnica CECV 
Julio Gómez Carbonell 
Sara Macià Ferrándiz 
Marta Murciano Hernández 
Maria Viu Rodríguez 

***** 

D’acord amb la convocatòria, la sessió de la Comissió de Jornades i Participació del Consell Escolar 
de la Comunitat Valenciana es reuneix per videoconferència el dia 15 de setembre de 2021, a les 
9.30h, amb l’assistència de les conselleres i els consellers que dalt es relacionen. 

ORDRE DEL DIA 

1. Aprovació de l’acta de la sessió del dia 11 de maig de 2021. 

2. Protocol d’absentisme. II Jornades d’èxit escolar. 

3. I Trobada València-Astúries dins del marc del Consell Escolar de l’Estat. 

4. Torn obert de paraula. 

***** 

1. Aprovació de l’acta de la sessió del dia 11 de maig de 2021 

S’aprova l’acta per assentiment, sense cap esmena per part de les conselleres i els consellers. 

 2. Protocol d’absentisme. II Jornades d’èxit educatiu 

S’informa a la comissió del fet que hi ha prevista una segona Jornada d’Èxit Educatiu, que s’està 
organitzant en coordinació amb la DG d’Inclusió Educativa i l’FVMP. La DG ha redactat un protocol 
d’absentisme que s’havia de presentar a principi de curs, i aquesta urgència ha fet que la data per 
a la celebració de la jornada siga el proper 30/09/21. A causa dels terminis, la presidenta de la 
comissió, la consellera Salvador Muñoz, va ser convocada a una reunió d’urgència en la seu del 
CECV, per a ser informada d’aquests fets. 

Així doncs, la jornada serà mixta: presencial (amb mesures COVID) i retransmesa en streaming 
pel canal GVA. Per als consellers i les conselleres del CECV existeix la possibilitat de participació 
en qualsevol dels dos formats. Exposa l’escaleta. 

ACTA 3/2021 DE LA SESSIÓ DE LA COMISSIÓ DE JORNADES 

I PARTICIPACIÓ DEL CONSELL ESCOLAR DE LA COMUNITAT 

VALENCIANA, CELEBRADA EL DIA 15 DE SETEMBRE DE 

2021 
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La presidenta del CECV intervé per a explicar que probablement se celebraran més jornades, i 
justifica la pressa en l’organització d’aquesta en la necessitat de fer-la coincidir amb la presentació 
del protocol de la DG d’Inclusió Educativa. A continuació n’exposa l’estratègia de difusió i convo-
catòria. El CECV assumirà part de la despesa (material de difusió: carpetes, llibretes, bolígrafs). 

La consellera Salvador Muñoz pregunta si hi haurà grups de treball com en la primera jornada, 
però aquest no és el format de l’acte, ja que l’objectiu n’és la presentació del protocol i de les 
conclusions d’aquella. Demana que es confirmen assistències presencials. 

El conseller Alcaide Olmo, representant de l‘FVMP, indica, per la seua banda que només falta un 
ajuntament per confirmar l’assistència a l’acte, i que esperen que ho faça al llarg del dia. 

3. I Trobada València-Astúries dins del marc del Consell Escolar de l’Estat 

Amb relació a aquesta activitat, la presidenta del CECV fa un resum de la situació: el Consell Es-
colar de l’Estat ha encomanat treballar determinats temes entre els consells escolars de les dife-
rents comunitats autònomes. En el cas del CECV la col·laboració serà amb el CE d’Astúries, i s’or-
ganitzaran unes jornades que tindran lloc en dues etapes, una en València (25, 26 i 27 d’octubre) 
i l’altra en Astúries (data encara per determinar), i un seminari web que es retransmetrà per als 
consells escolars de l’estat. 

El tema és la nova Formació Professional, i el títol proposat, «Redescobrint l’FP». L’activitat orga-
nitzada pel CECV comptarà amb la participació del director general de Formació Professional i 
Ensenyaments de Règim Especial, Sr. Manuel Gomicia Giménez; el secretari autonòmic d'Educa-
ció i Formació Professional, Sr. Miguel Soler Gràcia; la directora general d'Universitats, Sra. Pilar 
Ezpeleta Piorno i altres ponents encara per concretar. També es comptarà amb un relator o rela-
tora que elaborarà les conclusions i planteja les preguntes que queden obertes. 

Es recorda a la comissió que encara està obert el termini per a comunicar l’assistència presencial 
a ambdues jornades. 

4. Torn obert de paraula 

La presidenta del CECV informa del fet que se celebrarà un congrés de COEDUCA a final d’octubre, 
i existeix la possibilitat de contractar una exposició, a proposta de la consellera Fajardo Palomo. 
Consultada la comissió es valora que no se’n pot assumir el cost, i es rebutja. 

Tanmateix, com que la propietat de l’exposició és de l’ajuntament de Xirivella, la consellera Ala-
bau Siurana proposa demanar-ne la cessió gratuïta. 

La consellera Alabau Siurana, d’altra banda, sol·licita que es puga disposar del protocol d’absen-
tisme abans de la presentació d’aquest. 

Com que no hi ha més intervencions, s’alça la sessió a les 10.25 h. 

València, 15 de setembre del 2021 

Vist i plau. 
 

La presidenta de la comissió                           El secretari tècnic del CECV 

                              

Encarna Salvador Muñoz                                       Julio Gómez Carbonell 
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ACTA NÚM. 1/2021 DE LA SESSIÓ DE LA COMISSIÓ DE IN-

NOVACIÓ DEL CONSELL ESCOLAR DE LA COMUNITAT VA-

LENCIANA, CELEBRADA EL DIA 13 D’ABRIL DE 2021 

ASSISTÈNCIA 

Presidenta CECV 
Rosa Cañada Solaz 
Vicepresidenta CECV 
Dèlia Amorós Pinos 
Vicepresident de la comissió 
Antonio Pérez Sabater 
 

Conselleres i consellers 
Formació del professorat 
Rosa Guillén Cantó 
M. Isabel Villaescusa Alejo 
Acadèmia Valenciana de la Llengua 
Ferrer Navarro, Ramon   
Inspecció educativa  
Remei Galiana Roig 
Direcció de centre (Públic) 
Jacint Martínez Baldó 
Titulars de centres privats  
Alberto Villanueva Ahicart (FECEVAL) 

 
 
 
 
 
Famílies d’alumnat de centres privats 
Jose A. Rodríguez Salinas 
Famílies d’alumnat de centres públics 
Marta Tomás Pérez (Conf. Gonzalo Anaya) 
Raquel Sánchez Grande (Conf. Gonzalo Anaya) 

Excusen absència 
Inmaculada Clemente Paulino  
Lluís Miquel Segrelles Martínez 

Secretaria Tècnica CECV 
Mercè Claramunt Diego 
Julio Gómez Carbonell 
Marta Murciano Hernández 
Maria Viu Rodríguez 

 

***** 

D’acord amb la convocatòria, la Comissió de Innovació del Consell Escolar de la Comunitat 
Valenciana es reuneix telemàticament per videoconferència el dia 13 d’abril de 2021, a les 
11.30h, amb l’assistència de les conselleres i els consellers que dalt es relacionen. 

ORDRE DEL DIA 

1. Aprovació de l’acta de la sessió del dia 30 de maig  de 2019. 

2. Elecció de presidència i revisió de membres. 

3. Temes pendents. Definir properes línies de treball de la comissió 

4. Línies de treball, propostes per al Consell Escolar de l’Estat. 

5. Torn obert de paraula. 

***** 

1. Aprovació de l’acta de la sessió del dia 30 de maig  de 2019. 

La presidenta indica que, en absència justificada del president, durà la sessió el vicepresident de 
la comissió, Antonio Pérez Sabater. 

El vicepresident comenta que, per diversos motius, aquesta comissió feia temps que no es reunia, 
per això quedava pendent aprovar l’acta de 2019. Com que no hi ha cap esmena, s’aprova l’acta 
per assentiment dels assistents. 

2. Elecció de presidència i revisió de membres. 

La presidenta del CECV comenta els canvis que s’han produït en els membres de la comissió, en 
concret, hi havia moltes peticions per formar part d’aquesta comissió i s’han pogut fer els canvis 
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per-tinents per tal que estiguen tots els sectors representats. Ara caldria cobrir les vacants de la 
presidència i la vicepresidència, per la qual cosa pregunta als membres de la comissió qui es vol-
dria postular per a les vacants. El Sr. Pérez es postula com a candidat de la presidència, per la qual 
cosa per tema de paritat, caldria una dona en la vacant de la vicepresidència. La Sra. Villaescusa 
es postula per a candidata de la vicepresidència. No havent més candidats i estant tots els mem-
bres de la comissió d’acord en el seu nomenament, es passa al següent punt de l’ordre del dia. 

 

3. Temes pendents. Definir properes línies de treball de la comissió 

El Sr. Pérez informa que els temes pendents d’aquesta comissió són: 

➢ educació en entorns rurals; 

➢ foment de la lectura. 

A més d’aquests temes que hi ha pendents, els membres de la comissió poden afegir altres te-
màtiques que es consideren importants per tal de ser tractades en la comissió. La presidenta del 
CECV comenta la importància d’aquesta comissió, on tenen cabuda molts altres temes del que hi 
queden pendents, algun d’aquests, es poden treballar conjuntament amb altres comissions de 
treball, com per exemple, Coeducació i Projectes Legislatius. 

Per tal de començar en la proposta de línies i temes on treballar la comissió, el Sr. Pérez proposa: 

- Els espais coeducatius i inclusius; donada la importància que està adquirint aquesta temàtica 
entre els centres educatius, en concret, aquells que consideren els patis com a oportunitat 
d’aprenentatge. 

- Revisió de les metodologies actives, proposant la realització d’un mapa de la situació actual dels 
nostres centres educatius, no sols en termes de formació, sinó des de la implantació dels models 
d’aquestes metodologies que estan duent a terme. 

- Pel que fa a les escoles rurals, el Sr. Pérez remarca la importància d’aquest tipus d’escoles per a 
la supervivència de molts pobles; és un tema molt important des de tots els punts de vista: nor-
matiu, per la millorar de connexions, de la integració de tota la comunitat, etc. 

- La nova estructura del currículum per àmbits que s’està duent a l’ESO. Caldria vore els materials 
que s’estan fent als centres educatius valencians, ja que, sols 5 comunitats de l’estat espanyol 
treballen per àmbits, sent Comunitat Valenciana la més pionera en el treball per àmbits. 

- Per últim proposa el treball per el foment de la lectura a partir de les biblioteques escolars, tema 
que s’ha parlat també en altres comissions. 

La presidenta del CECV comenta que ara caldria que els membres de la comissió també feren les 
seues propostes de treball, recordant quines són les funcions del CECV. 

La Sra. Galiana proposa treballar el tema de la innovació educativa dels antics centres CAES, mal-
grat que ja no existeixen, la seua problemàtica continua existint com, per exemple, l’absentisme 
escolar. 

Es recorda que el tema de l’absentisme és una temàtica de treball del CECV, de fet, fa poc es va 
dur a terme una trobada de bones pràctiques envers l’absentisme escolar el passat 28 de gener. 

La Sra. Villaescusa comenta que li semblen molt interessants les propostes suggerides i que ella 
concretaria, dins de la temàtica de les metodologies actives, el treball del disseny universal de 
l’aprenentatge. Ella suggereix la creació de xarxes on es compartisquen els recursos que hi ha al 
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nostre voltant; així com la creació d’una guia d’associacions que hi ha connectada amb la xarxa 
educativa valenciana. 

La Sra. Amorós està molt d’acord amb aquesta darrera proposta, així com les altres que s’han fet 
anteriorment. 

La presidenta del CECV recorda que, en cadascuna de les propostes de treball, no es pot oblidar 
que el centre ha de ser el nostre alumnat, qui és el vertader protagonista. 

El Sr. Villanueva comenta que, està molt d’acord en totes les propostes realitzades, sent la línia 
de treball de les metodologies actives la que li resulta més atractiva, ja que, com a director, el 
repte que es troba més a sovint és eixe canvi metodològic entre el professorat. 

El Sr. Pérez comenta que caldria ordenar totes les propostes en una graella, de manera que es 
pogueren prioritzar les propostes per part dels membres de la comissió i, amb això, es podria fer 
un calendari de treball per a la comissió. 

La presidenta del CECV demana paraula per introduir el següent punt en l’ordre del dia, que està 
molt relacionat amb aquest. 

 

4. Línies de treball, propostes per al Consell Escolar de l’Estat. 

La presidenta del CECV explica que el Consell va participar en la reunió de la Junta de Participació 
Autonòmica del Consell de l’Estat; en aquesta reunió es va exposar que, davant de la impossibili-
tat de realitzar congressos presencials, es pensa en llançar la proposta de la realització de Webmi-
nars. Les diferents CCAA havien d’exposar aquelles temàtiques de les qual disposen més ferra-
mentes o coneixements al respecte per tal de compartir-ho amb la resta. 

Per tal de vore les temàtiques proposades del Consell de l’Estat, la presidenta comparteix el do-
cument que els van fen arribar, al qual, just a l’endemà s’havia de retornar amb les propostes que 
cada CCAA triara. Com que hi havia tan poc de temps de termini per tal de fer les propostes, es 
va enviar una primera proposta (la que es mostra) a falta de compartir aquesta informació per tal 
de delimitar-ho millor a partir de les aportacions que es facen a aquest document. Per la qual 
cosa s’enviarà als membres de la comissió per què facen les seues aportacions, al igual que es 
farà en el punt anterior. 

 

5. Torn obert de paraula. 

El president de la comissió continua amb el següent punt de l’ordre del dia, obrint el torn de 
paraula. Aprofita l’ocasió per agrair al president de l’Acadèmia Valenciana de la Llengua a qui va 
demanar un material per a una formació de FPA i, ràpidament, es va enviar aquest material al 
CEFIRE, per la qual cosa vol agrair-ho públicament. 

No havent més temes que tractar, s’alça la sessió a les 12:20 

València, 13 d’abril del 2021. 

Vist i plau. 

El vicepresident de la comissió   La secretaria tècnica del CECV 

 

      Antonio Pérez Sabater        Mercè Claramunt Diego 
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ACTA NÚM. 2/2021 DE LA SESSIÓ DE LA COMISSIÓ DE IN-

NOVACIÓ DEL CONSELL ESCOLAR DE LA COMUNITAT VA-

LENCIANA, CELEBRADA EL DIA 9 DE JUNY DE 2021 

ASSISTÈNCIA 

Presidenta del CECV 
Rosa Cañada Solaz 

Vicepresidenta del CECV 
Dèlia Amorós Pinos 

President de la comissió 
Antonio Pérez Sabater 

Conselleres i consellers 
Formació del professorat 
Rosa Guillén Cantó 
M.ª Isabel Villaescusa Alejo 
Inspecció educativa 
Remei Galiana Roig 
Direcció de centres públics 
Jacint Martínez Baldó 

Direcció de centres privats 
Immaculada López Primo 
Famílies d’alumnat de centres privats 
Jose A. Rodríguez Salinas 
Administració educativa 
Lluís Miquel Segrelles Martínez 
Famílies d’alumnat de centres públics 
Marta Tomás Pérez (Conf. Gonzalo Anaya) 

Excusen absència 
Alberto Villanueva Ahicart 

Secretaria Tècnica CECV 
Mercè Claramunt Diego 
Julio Gómez Carbonell 
Marta Murciano Hernández 

***** 

Segons la convocatòria, la Comissió d’Innovació del Consell Escolar de la Comunitat Valenciana es 
reuneix telemàticament per videoconferència el dia 9 de juny de 2021, a les 11.30h, amb 
l’assistència de les conselleres i els consellers que dalt es relacionen. 

ORDRE DEL DIA 

1. Aprovació de l’acta de la sessió del dia 13 d’abril de 2019. 

2. Properes línies de treball de la comissió. 

3. Torn obert de paraula. 

***** 

La presidenta del CECV saluda i, quan hi ha quòrum, convida el president a iniciar la sessió. 

1. Aprovació de l’acta de la sessió del dia 13 d’abril de 2019 

El president de la comissió indica una errada que hi ha en el seu segon cognom en l’acta anterior. 
Ja s’ha anotat per a esmenar-lo. 

No havent-hi cap esmena més, s’aprova l’acta per assentiment de les persones assistents. 

 

2. Properes línies de treball de la comissió 

El president de la comissió inicia aquest punt recordant que en l’anterior reunió es va acordar 
que s’havien de concretar les línies de treball a partir de l’enviament d’unes graelles on s’havia 
de puntuar i prioritzar els temes proposats. Es comparteix en pantalla el resultat de les valoraci-
ons dels membres de la comissió: 
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El Sr. Pérez Sabater recorda quins eren els temes que calia votar i comenta els resultats obtinguts: 
els espais coeducatius i inclusius, així com les metodologies actives són els més votats, seguits per 
l’educació per àmbits a l’ESO. 

Aquests temes també han sigut els més votats per la Comissió de Coeducació, que s’ha reunit 
recentment, per tant, el president proposa que ambdues comissions treballen coordinadament 
els temes baix el títol «Repensant els espais educatius en els centres», tenint com a punt de vista 
comú la coherència del treball amb metodologies actives en els espais coeducatius. Proposa, a 
més, que s’elabore un informe des d’aquest punt de vista amb la Comissió de Coeducació. El 
president demana opinió sobre aquesta proposta, i tant la consellera Tomás Pérez com la conse-
llera López Primo s’hi mostren d’acord. 

El conseller Pérez Sabater comenta que actualment, molts centres educatius estan repensant els 
espais coeducatius, pel que fa a la formació del professorat i als projectes d’innovació; per això 
és interessant que el CECV elabore un informe que els guie i els acompanye en el canvi. No ha-
vent-hi cap altra intervenció, s’aprova la proposta per assentiment. 

Per a iniciar la tasca, el Sr. Pérez Sabater proposa fer un buidatge dels temes que demanen els 
centres en els projectes d’innovació i de formació. També es proposa esbrinar els interessos de 
les famílies; al fil d’això, la consellera Tomás Pérez comenta que la seua associació té pròxima-
ment una reunió de junta directiva, amb aquest punt en l’ordre del dia. 
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Es proposa que la FMPV consulte als CEM si tenen informació sobre innovació metodològica en 
els centres dels seus municipis, i es pot investigar si aquest tema es troba entre les peticions de 
projectes europeus. 

Per a començar amb el guió de l’ informe també es proposa consultar la DG d’Infraestructures o 
a altres organismes perquè elaboren un diagnòstic inicial de la situació dels centres. 

El president de la comissió concreta la proposta de dur a terme aquestes tasques durant el primer 
trimestre del curs vinent, per tal de tindre tota la informació recopilada a principis de 2022 i dis-
posar de les primeres línies d’un esborrany de l’informe. La presidenta del CECV esmenta els or-
ganismes i les institucions que poden proporcionar aquesta informació. Cal disposar de tot un 
trimestre per a arreplegar-la, de manera que al gener es comptarà amb les dades necessàries per 
a redactar-lo. 

El conseller Pérez Sabater comenta que l’informe ha de tindre uns criteris de recomanació tant 
per als centres que ja estan començant a repensar els seus espais, com per als que encara no, i 
que hauria de ser un estímul del canvi.  

La presidenta del CECV recorda que la introducció de metodologies actives també ha sigut un 
tema molt votat, i que, atés que impliquen també el canvi i la redistribució dels espais, s’haurien 
d’incorporar a l’informe. 

Intervé la consellera Villaescusa Alejo per a apuntar que cal considerar que els patis són zones 
d’aprenentatge i de participació conjunta. La comissió ha de definir l’objectiu de l’informe que 
s’ha de redactar, per exemple, conèixer els espais on s’aprén i on participa la comunitat educa-
tiva; ha de ser un objectiu concret i senzill que il·lustre el treball que ha dut a terme la comissió. 

La presidenta del CECV comenta que un tema molt votat també ha sigut l’educació per àmbits a 
l’ESO, molt vinculat a l’ús de metodologies actives i a la necessitat de repensar els espais educa-
tius; s’ha de tindre també en compte perquè, tal i com s’ha dit abans, hi ha centres que ja tenen 
iniciatives de canvi, però a d’altres cal donar-los un impuls, que podria arribar amb la publicació 
de l’esmentat informe. 

La consellera Villaescusa Alejo coincideix amb la presidenta del CECV, però opina que cal també 
un procés de sensibilització que incloga models que ja s’hagen dut a la pràctica en centres; és a 
dir, disposar d’un catàleg de centres on ja s’hagen implementat els canvis seria una eina molt 
potent per a ajudar a promoure’ls. El conseller Pérez Sabater demana una proposta coherent, i 
incideix en els vincles que hi ha entre els canvis metodològics i els que s’han de produir en els 
espais educatius.  

Pel que respecta a models de canvi metodològic i a noves concepcions dels espais educatius, la 
presidenta del CECV convida les cooperatives, i en particular la consellera López Primo, a presen-
tar els que s’estan duent a terme en eixes escoles, cosa que aquesta comenta, i es compromet a 
fer-ho també en la reunió del Consell Rector de Cooperatives. 

El president de la comissió demana si hi ha alguna altra aportació sobre el tema, i no havent-ne 
cap, fa un resum de quina és la tasca que ha d’assumir la comissió en la redacció de l’informe. En 
aquest punt, la consellera López Primo llança la proposta de treballar un objectiu de cada temà-
tica que incloga les tres etapes educatives: infantil, primària i secundària.  

Per a tancar el punt, el president repassa el calendari de treball de la comissió, i s’acorda que la 
presidència i la vicepresidència d’aquesta es posaran en contacte amb les direccions generals i 
amb els organismes que puguen proporcionar la informació necessària per a redactar l’informe. 
Tothom hi està d’acord. 



Consell Escolar de la Comunitat Valenciana Actes 2021 

 

 

 

 

145 
 

3. Torn obert de paraula 

La presidenta del CECV recorda que en la pròxima reunió de la Comissió Permanent hi ha un punt 
sobre les tasques assignades pel Consell de l’Estat; el CECV juntament amb el Consell Escolar 
d’Astúries organitzarà un seminari web sobre l’orientació a alumnat d’FP i les seues famílies en 
termes d’ocupabilitat i com influeix en la futura contractació. Per a desenvolupar aquest seminari 
es comptarà amb la Universitat de València i dues direccions generals de la Conselleria d’Educa-
ció.  

La presidenta proposa que es facen dues trobades entre els consells, a Astúries i a València; per 
tant, el proper 15/06 es presentarà la proposta a Madrid, en el Consell de l’Estat, amb propostes 
de dates entre octubre i novembre. Es proposarà a la Permanent que a la trobada a Astúries 
assistisca una representació del Ple del CECV (tots els sectors); s’ha de saber qui hi voldria anar, 
per a calcular un pressupost.  

La presidenta del CECV també recorda tasques pendents: 

• Localitats amb R de Rebuig. Cal que es revise el document i veure si l’índex ja és el definitiu i, 

si es considera que ja està tancat per a ser publicat. S’ha proposat a la Sra. Cuenca Carrión 

que faça el pròleg, i ha acceptat.  Es proposa presentar-lo a gener del 2022. 

• Baralla per la igualtat. Actualment el personal de centres Coeduca està fent pilotatges amb la 

baralla, però és difícil usar-la si no es coneix a fons. Des de la Secretaria Tècnica del CECV 

també s’hi estan pensant propostes de jocs en línia, i depenent dels resultats se’n farà la 

presentació en el primer trimestre o en gener. 

• Plataforma per la igualtat de les famílies. Després de la pròxima reunió del sector es propor-

cionarà informació concreta al CECV. En setembre les tres associacions que representen el 

sector de les famílies seran convocades per a concretar el funcionament de dita plataforma. 

• Participació en la MICE. Encara que se’n van votar les bases de participació s’ha detectat que 

encara apareixen en la web les de l’any passat, la secretaria tècnica està treballant per a re-

soldre-ho. La presidenta informa del fet que se n’ha ajornat la celebració a octubre. 

No havent-hi cap altra intervenció, s’alça la sessió a les 12.15 h. 

València, 9 de juny del 2021 

Vist i plau 

El president de la comissió                                                     La secretària tècnica del CECV 

 

Antonio Pérez Sabater                                                                        Mercè Claramunt Diego 
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ACTA CONJUNTA 1/2021 DE LA SESSIÓ CONJUNTA DE LES 

COMISSIONS DE JORNADES I PARTICIPACIÓ i  LA COMISSIÓ 

DE DICTÀMENS I INFORMES DEL CONSELL ESCOLAR DE LA 

COMUNITAT VALENCIANA, CELEBRADA EL DIA 18 DE GENER 

DE 2021 

ASSISTÈNCIA 

Presidenta CECV 
Encarna Cuenca Carrión 
Vicepresidenta CECV 
Dèlia Amorós Pinos 

 

Conselleres i consellers 
Inspecció educativa 
Remei Galiana Roig 
Reconegut prestigi 
Encarna Salvador Muñoz 
Organitzacions empresarials 
Manuel Alcaide Olmos 
Organitzacions sindicals CCOO PV 
Ferran Garcia Ferrer 
Professorat centres privats 
Sergio Carbonell Peral (FSIE) 

 
 
 
 
 
Famílies d’alumnat de centres públics 
Sonia Terrero González (COVAPA) 
Marta Tomás (Conf. Gonzalo Anaya) 
Famílies d’alumnat de centres privats 
Rafael Araujo Montahud (CONCAPA CONVAL) 
Alejandro Cob Gamborino (USO) 
 

Secretaria Tècnica CECV 
Mercè Claramunt Diego 
Julio Gómez Carbonell 
Marta Murciano Hernández 
Maria Viu Rodríguez 

***** 

D’acord amb la convocatòria, la sessió conjunta de la Comissió de Jornades i Participació i la 
Comissió de Dictàmens i Informes del Consell Escolar de la Comunitat Valenciana es reuneix 
telemàticament per videoconferència el dia 18 de gener de 2021, a les 9.30h, amb l’assistència 
de les conselleres i els consellers que dalt es relacionen. 

 

ORDRE DEL DIA 

1. Organització de les Jornades de bones pràctiques sobre absentisme escolar en col·labo-

ració amb la Direcció General d’Inclusió Educativa. 

2. Torn obert de paraula. 

***** 

1. Organització de les Jornades de bones pràctiques sobre absentisme escolar en col·laboració 
amb la Direcció General d’Inclusió Educativa. 

La presidenta del CECV explica que el motiu de la reunió d’avui és la preparació de la jornada 
d’absentisme amb diferents membres de Consells Escolars Municipals de diferents localitats que 
estan duent a terme projectes per a la prevenció de l’absentisme. S’ha organitzat aquesta jornada 
conjuntament amb la Direcció General d’Inclusió Educativa, amb qui s’ha format un grup molt 
ampli on està col·laborant també la Federació Valenciana de Municipis i Províncies. Es va decidir 
buscar bones pràctiques sobre la prevenció de l’absentisme en una primera trobada de la FVMP. 
A més de les diferents propostes de CEM que es van detectar, la consellera Sonia Terrero va pro-
posar que s’afegira la localitat d’Oriola. 
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L’objectiu de la jornada és compartir les bones pràctiques sobre l’absentisme i, després, donar-li 
difusió de les mateixes en la web del CECV. Així mateix des del CECV es farà un informe de reco-
manacions al voltant de les conclusions de la Jornada. Cal recordar que totes les experiències que 
s’exposen es van dur a terme en situació de normalitat abans de la Covid, a l’informe caldrà re-
flectir-ho. 

La idea de la jornada és que els consellers i conselleres participen de manera activa exercint la 
coordinació de cadascuna de les sales que hi haurà amb les següents temàtiques: 

- Detecció. 

- Prevenció. 

- Intervenció. 

- Reparació. 

- Avaluació. 

La presidenta del CECV, a petició del Sr. Garcia, fa un resum del que s’ha parlat fins ara, mostrant 
el programa de la jornada d’absentisme, així com la web del CECV on està tota la informació al 
voltant de la Jornada. A continuació, la presidenta comenta el programa de la jornada, punt a 
punt. 

Una vegada s’inicie la jornada, en primer lloc, hi haurà una presentació oficial de l’acte; després 
es començarà el treball per grups, per això hui es fa aquesta reunió, per fer les proves del treball 
per grups en aquesta plataforma, Teams, pensant que serà més fàcil cara a que pot ser que molts 
ajuntaments utilitzen aquesta ferramenta de reunions telemàtiques.  

La vicepresidenta pregunta si hi ha limitació de les persones participants en aquesta jornada. Se 
li contesta que en aquesta primera trobada sí que està més delimitada la participació, ja que, són 
les experiències premiades i millor valorades per la FVMP, a banda de la localitat d’Oriola. 

El Sr. Garcia pregunta pels grups de treball, com sap cada ajuntament a quin grup pertany, se li 
explica que s’enviarà un mail amb una fitxa per tal que l’emplenen i prioritzen en quin grup de 
treball es vol participar, segons l’experiència que presenten, segons les 5 temàtiques presenta-
des: detecció, prevenció, intervenció, reparació i avaluació. 

Es comença a fer proves del funcionament de les reunions en els diferents grups de treball a partir 
de l’enllaç enviat. 

Després de realitzar les proves en els diferents grups, la presidenta resumeix la composició de 
cadascun dels grups de treball: 

1. Detecció: Sergio Carbonell i Alejandro Cob. Coordina: Encarna Cuenca. 

2. Prevenció: Remei Galiana i Sonia Terrero. Coordina: Mercè Claramunt. 

3. Intervenció: Ferran Garcia i Dèlia Amorós. Coordina: Maria Viu. 

4. Reparació: Encarna Salvador i Manuel Alcaide. Coordina: Marta Murciano. 

5. Avaluació: Rafael Araujo i Marta Tomás. Coordina: Julio Gómez. 

Cal decidir també quina persona dels diferents grups farà de ponent en el moment de les conclu-
sions de la mateixa jornada. 

Maria Viu dona les últimes instruccions d’ús de la plataforma Teams. 
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2. Torn obert de paraula. 

La presidenta del CECV informa que, es tornarem a reunir el dimecres 20 de gener per tal de 
tornar a fer proves amb aquesta nova plataforma de reunions telemàtiques. També s’enviarà a 
totes i tots el document de treball que s’ha elaborat per saber com serà el desenvolupament de 
la Jornada i les preguntes que calen ser respostes en el moment que es separen els grups de 
treball.  

Es convidarà també al personal de la Direcció General d’Inclusió, i es repartisquen també en els 
diferents grups de treball formats. Quedant tots i totes d’acord en la reunió del proper dimecres, 
a les 9.30 hores. 

 

València, 18 de gener del 2021. 

Vist i plau 

La presidenta del Consell Escolar   La secretaria tècnica del CECV 

 

 
 Encarna Cuenca Carrión        Mercè Claramunt Diego 
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ACTA 2/2021 DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA DE LA COMISSIÓ 

DE DICTÀMENS I INFORMES DEL CONSELL ESCOLAR DE LA 

COMUNITAT VALENCIANA, CELEBRADA EL DIA 18 DE MAIG 

DE 2021 (SENSE APROVAR) 

ASSISTÈNCIA 

Presidenta CECV 
Rosa Julia Cañada Solaz 
Vicepresidenta CECV 
Dèlia Amorós Pinos 

Conselleres i consellers 
Inspecció educativa 
Pablo Ortega Gil 
Personalitat de reconegut prestigi 
Encarna Salvador Muñoz 
Professorat de centres privats 
Sergio Carbonell Peral (FSIE) 
Famílies d’alumnat de centres privats 
Alejandro López Oliva (CONCAPA-CONVAL) 

 
 
 
Famílies d’alumnat de centres públics 
Sonia Terrero González (COVAPA) 
Raquel Sánchez Grande (Conf. Gonzalo Anaya) 
Organitzacions sindicals 
Santiago Mateu Blasco (CCOO PV) 

Secretaria Tècnica CECV 
Mercè Claramunt Diego 
Julio Gómez Carbonell 
Marta Murciano Hernández 
Maria Viu Rodríguez 
 

*****  

D’acord amb la convocatòria, la sessió de la Comissió de Dictàmens i Informes del Consell Escolar 
de la Comunitat Valenciana es reuneix telemàticament per videoconferència el dia 18 de maig de 
2021, a les 11.30h, amb l’assistència de les conselleres i els consellers que dalt es relacionen. 

ORDRE DEL DIA 

1. Aprovació de l’acta de la sessió del dia 15 de maig de 2019. 

2. Elecció de presidència, revisió de membres i benvinguda. 

3. Informe de presidència. Informar a la comissió sobre les línies de treball que té encetades 

el CECV. Consell Escolar de l’Estat. Línies de treball. 

4. Temes pendents i properes línies d’actuació  de la comissió. 

5. Torn obert de paraula. 

***** 

1. Aprovació de l’acta de la sessió del dia 15 de maig de 2019 

La presidenta del CECV explica que el motiu de la reunió, igual que s’està fent en la resta de les 
comissions, és revisar i replantejar, si cal, les línies de treball. La funció d’aquesta comissió és molt 
concreta: aprovar dictàmens i informes anuals sobre la situació de l’ensenyament a la Comunitat 
Valenciana. 

En allò referent a l’acta anterior, no s’ha rebut cap esmena i, no havent cap comentari ni inter-
venció, s’aprova l’acta per assentiment. 

 

2. Elecció de presidència, revisió de membres i benvinguda 
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La presidenta del CECV dona la benvinguda i comenta els canvis de membres que hi ha hagut en 
aquesta comissió. 

Pel que fa a l’Administració educativa, en concret a la Inspecció, causa baixa el Sr. David Vento 
Diéguez, que ara ocupa el càrrec de Director Territorial a Alacant, i el substitueix el Sr. Pablo Or-
tega Gil. De les organitzacions sindicals causa baixa el conseller Ferran Garcia Ferrer i el substitu-
eix el Sr. Santiago Mateu Blasco. En el cas de les famílies d’alumnat públic, de la confederació 
Gonzalo Anaya, causa baixa la consellera Gracia Vinagre Bonillo i la substitueix la Sra. Raquel Sán-
chez Grande.  

D’aquesta manera queda tancada la composició de la comissió. Com que el president n’era el Sr. 
Vento Diéguez, cal substituir-lo, i s’hi postula l’inspector Pablo Ortega Gil, que és acceptat per 
unanimitat per la comissió. 

 

3. Informe de presidència. Informar a la comissió sobre les línies de treball que té encetades el 
CECV. Consell Escolar de l’Estat. Línies de treball 

Tal i com s’ha indicat al principi, la presidenta del CECV comenta que totes les comissions s’estan 
reunint per a perfilar les línies de treball per al curs vinent. Una proposta recurrent és repensar 
els espais educatius; no obstant això, com que hi ha temps per a pensar-ne d’altres, es decideix 
fer una altra reunió en juny per a donar a conéixer les línies de treball consensuades finalment 
per al pròxim curs. 

Les línies de treball ja encetades des del CECV són: 

Campanya RqRqR: «Localitats amb R de Rebuig» i concurs «Descarta’t dels masclismes quotidi-
ans». 

Èxit Educatiu: a partir de la 1a Trobada de Bones Pràctiques amb els CEM, per la lluita contra 
l’absentisme escolar, organitzada entre el CECV, la FVMP i la DG d’Inclusió. Hi ha intenció de ce-
lebrar una segona trobada, que aquesta vegada incidirà en l’èxit educatiu, per tal de fer un enfo-
cament en positiu. 

A més a més, la secretaria tècnica del CECV està treballant en la redacció i correcció d’actes, 
informes, dictàmens i la memòria del 2020. 

Dins de les línies de treball encetades pel Consell Escolar de l’Estat, el CECV se centra, conjunta-
ment amb el CE d’Astúries, en la línia de l’orientació educativa de l’FP vinculada amb l’empleabi-
litat. S’han mantingut diverses reunions amb direccions generals de la Conselleria d’Educació, i 
amb la DG d’Universitats, per a decidir els possibles seminaris web. S’ha traslladat la informació 
al CE d’Astúries, que farà la tasca corresponent. S’informarà els consellers i les conselleres sobre 
aquest tema i sobre el format dels seminaris web en la pròxima reunió, que se celebrarà, en prin-
cipi, al voltant del 15/06/2021. 

 

4. Temes pendents i properes línies d’actuació de la comissió 

Els temes pendents són els que es desprenen de les línies de treball esmentades anteriorment: 

Informe de la Jornada d’Èxit Escolar (organitzada amb la DG d’Inclusió Educativa i la FVMP). 

Informe «Unes localitats amb R de Rebutjar i Redreçar» (conjuntament amb la Comissió de Coe-
ducació i Jornades). 
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Resultats del certamen «Descarta’t dels masclismes quotidians» i Baralla per la igualtat. 

Informe Sistema Educatiu 2019-2020. Encarregat a la sociòloga i professora del Departament de 
Sociologia i Antropologia social de la Universitat de València Arantxa Grau Muñoz. 

 

5. Torn obert de paraula 

No havent-hi cap altra intervenció, es tanca la sessió, sent les 12.00 h. 

València, 18 de maig del 2021. 

Vist i plau. 

La presidenta del CECV 

 

Rosa Cañada Solaz 

La secretària tècnica del CECV 

 

Mercè Claramunt Diego 
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ACTA NÚM. 1/2021 DE LA SESSIÓ DE LA COMISSIÓ DE COR-
RESPONDÈNCIA I GESTIÓ ECONÒMICA DEL CONSELL ESCO-
LAR DE LA COMUNITAT VALENCIANA, CELEBRADA EL DIA 
14 DE JULIOL DE 2021 

ASSISTÈNCIA 

Presidenta del CECV 
Rosa Cañada Solaz 
Vicepresidenta del CECV 
Dèlia Amorós i Pinos 

Presidenta de la Comissió 
Lluïsa Martínez Gregori 
Administració Educativa Autonòmica 

Consellers i conselleres 
Personalitat de reconegut prestigi 
Encarna Salvador Muñoz  

 
 
 
 
Famílies d’alumnat de centres públics 
Raquel Sánchez Grande (Conf. Gonzalo Anaya) 
Professorat centres privats  
Sergio M. Carbonell Peral (FSIE) 

Secretaria tècnica CECV 
Mercè Claramunt Diego 
Julio Gómez Carbonell 

***** 

D’acord amb l’oportuna convocatòria, amb l’assistència de les persones ressenyades, es reuneix 
la Comissió de Correspondència i Gestió Econòmica del CECV, el 14 de juliol de 2021, a les 9.30 
h, a través de la plataforma Webex, per a tractar els punts del següent 

ORDRE DEL DIA 

1. Aprovació de l’acta de la sessió del dia 3 de juliol de 2020. 
2. Elecció de presidència i revisió de membres. 
3. Aprovació, si escau, de l’Informe de Correspondència de l’exercici 2020. 
4. Aprovació, si escau, del tancament econòmic de l’exercici 2020. 
5. Torn obert de paraula. 

***** 

La presidenta del CECV farà de ponent, atés que la Sra. Herranz Ábalos, anterior presidenta de la 
comissió, ja no és membre del Consell Escolar. 

 

1. Aprovació de l’acta de la sessió del dia 15 d’abril de 2021 

La presidenta del CECV indica que no s’han rebut esmenes a l’acta, i com que no hi ha comentaris 
s’aprova per assentiment. 

 

2. Elecció de presidència i revisió de membres 

La presidenta del CECV proposa la consellera Martínez Gregori com a presidenta de la Comissió 
de Correspondència i Gestió Econòmica, ja que treballa en gestió econòmica de la Secretaria Au-
tonòmica, una tasca relacionada amb la de la comissió. Per la seua banda, el conseller Carbonell 
Peral, actual vicepresident de la comissió, manifesta que no té inconvenient a seguir desenvolu-
pant el càrrec. 
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La resta de membres està d’acord amb les dues candidatures, per tant es designa Presidenta de 
la Comissió de Correspondència i Gestió Econòmica la consellera Martínez Gregori i el conseller 
Carbonell Peral continua com a vicepresident. 

 

3. Aprovació, si escau, de l’Informe de Correspondència de l’exercici 2020 

La Sra. Cañada Solaz, que presidirà aquesta reunió, dona pas al tècnic del CECV, Sr. Gómez Car-
bonell, perquè expose l’Informe de Correspondència, en el qual queden registrades totes les en-
trades i les eixides al registre departamental. Comenta el tècnic que la pandèmia ha afectat el 
funcionament del registre departamental, i han disminuït considerablement les entrades i eixides. 

Com que no hi ha cap comentari ni pregunta per part de la comissió al respecte de l’exposició, el 
Sr. Gómez Carbonell indica que, una vegada aprovat, aquest informe es pujarà a la web del CECV. 

El ple de la comissió accepta les dades de l’informe i la presidenta del CECV el dona per aprovat 
per unanimitat. 

 

4. Aprovació, si escau, del tancament econòmic de l’exercici 2020 

El Sr. Gómez Carbonell mostra el pressupost del Consell Escolar per a l’exercici 2020, pròxim als 
93.000 €, i destaca que la pandèmia i les seues conseqüències pel que fa a mobilitat i reunions 
han fet que la despesa siga inferior a la d’exercicis anteriors. 

El tècnic explica detalladament els moviments dineraris i recorda que la despesa total de l’any 
2020 ha sigut de 32.049 €, quantitat que correspon a la tercera part del pressupost total. Fa re-
ferència a la partida de Reunions i Conferències, en la qual sols hi ha despeses fins a març, quan 
les reunions encara es feien presencials. 

En el cas de la comissió de Jornades, hi havia algunes factures pendents de pagament, d’actes 
organitzats a la fi del 2019, que es van pagar a principi de 2020. La partida de Publicacions es 
manté estable respecte d’altres anys, ja que a pesar de la pandèmia els informes que redacta el 
CECV s’han elaborat igualment, i són el gruix de la despesa del 2020. 

La resta de despeses – funcionament intern, assumptes generals i altres–, també és una xifra 
inferior a la d’altres anys, i que correspon a subministres del departament, a reunions presencials 
de les diferents comissions, de la Permanent i del Ple que es van celebrar abans del confinament. 

A continuació, el Sr. Gómez Carbonell comenta les despeses de l’apartat de Jornades, i explica 
que corresponen a treballs de la campanya «RQRQR» i a una col·laboració del CECV per a la cele-
bració del Dia de l’Estudiant. A l’apartat de Publicacions correspon el gruix de la despesa, origi-
nada per la producció dels informes del sistema educatiu, els llibres d’actes i les memòries. 

La presidenta obri torn de paraula per a resoldre dubtes o recollir observacions, i no havent-ne 
cap, afegeix que el romanent dinerari ocasionat per la manca d’activitat ha fet possible que reste 
pressupost per a sufragar la II Jornada d’Èxit Escolar (absentisme) juntament amb la DG d’Inclusió 
Educativa, per al mes de setembre o octubre del 2021, i també les jornades amb el CE d’Astúries, 
a les quals es va convidar membres del CECV amb la idea d’assumir les despeses de desplaçament. 
S’acorda enviar un recordatori en setembre per a saber a qui li interessa participar-hi. 
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La consellera Sánchez Grande diu que un membre de la confederació desitja participar a la jor-
nada d’Astúries (en passarà el contacte), i pregunta si ja es tenen dades d’absentisme actualitza-
des. La presidenta del CECV respon que la reunió que s’havia programat amb la DG d’Inclusió s’ha 
hagut d’ajornar a setembre i encara no es disposa d’eixes dades. 

La consellera Sánchez Grande comenta que la confederació G. Anaya disposa de dades d’algunes 
localitats que confirmen un clar augment de l’absentisme provocat per la pandèmia; encara que 
no són dades significatives estan molt interessats en aquesta jornada per a conèixer les actuaci-
ons de poblacions on les dades d’absentisme són baixes, per a saber com s’hi ha actuat, amb 
l’objectiu de tractar de revertir les xifres per al proper curs escolar. 

La presidenta del CECV comparteix el plantejament de la consellera Sánchez Grande i li respon 
que aquesta segona jornada va en eixa línia, i que s’ha pensat d’obrir-la a tots els CEM. 

No havent cap observació més es dona per tancat el punt. 

 

5. Torn obert de paraula 

S’obri torn de paraula. 

La consellera Martínez Gregori agraeix la confiança pel seu nomenament com a presidenta 
d’aquesta comissió. A més, com que segons el reglament del CECV una de les seues funcions és 
elaborar i supervisar el projecte de pressupost, es compromet presentar-ne un avantprojecte a 
la propera reunió per tal que la comissió el conega i el ratifique. 

La presidenta li dona les gràcies, desitja als membres de la comissió molta salut i bon estiu, i no 
havent-hi més intervencions, tanca la sessió a les 11.20h. 

València, 14 de juliol de 2021. 

La presidenta del CECV 

 

Rosa Cañada Solaz 

La secretaria del CECV 

 

Mercè Claramunt Diego 
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ACTA NÚM. 2/2021 DE LA SESSIÓ DE LA COMISSIÓ DE COR-
RESPONDÈNCIA I GESTIÓ ECONÒMICA DEL CONSELL ESCO-
LAR DE LA COMUNITAT VALENCIANA, CELEBRADA EL DIA 8 
DE SETEMBRE DE 2021 (SENSE APROVAR) 

ASSISTÈNCIA 

Presidenta del CECV 
Rosa Cañada Solaz 
Vicepresidenta CECV 
Dèlia Amorós i Pinos 

Presidenta de la Comissió 
Lluïsa Martínez Gregori 
Administració Educativa Autonòmica 

Consellers i conselleres 
Sergio Carbonell Peral 
Professorat Privat (FSIE)  
Rafael Araújo Montahud 
Famílies d’alumnat privat (CONCAPA CONVAL) 

 
 
 
Encarna Salvador Muñoz 
Personalitat de reconegut prestigi 
Mercé Cerver Dasí 
Inspecció Educativa 

Secretaria tècnica CECV 
Marisa Franco Paricio 
Julio Gómez Carbonell 
Sara Macià Ferrandiz 
Marta Murciano Hernández 
Maria Viu Rodríguez 
 

***** 
 
D’acord amb l’oportuna convocatòria, amb l’assistència de les persones ressenyades, sota la pre-
sidència de la consellera Lluïsa Martínez Gregori, es reuneix la Comissió de Correspondència i 
Gestió Econòmica del CECV, el 8 de setembre de 2021, a les 9.30 h, a través de la plataforma 
Webex, per a tractar el següent 

ORDRE DEL DIA 

1. Aprovació de l’acta de la sessió del dia 14 de juliol de 2021. 
2. Informació sobre l’avantprojecte de pressupost de 2022 del Consell Escolar. 
3. Torn obert de paraula. 

***** 

La presidenta del CECV indica que s’ha convocat la reunió amb urgència perquè el pressupost 
s’hauria d’haver presentat durant la 1a setmana de setembre. Es presentarà, per tant, amb re-
tard, però almenys es volia informar la comissió del contingut. Dona la paraula a la presidenta de 
la comissió. 

1. Aprovació de l’acta de la sessió del dia 15 d’abril de 2021 

La presidenta de la comissió indica que no hi ha esmenes a l’acta, demana si se’n vol presentar 
alguna, però com que no és el cas, es dona per aprovada l’acta per assentiment.  

 

2. Informació sobre l’avantprojecte de pressupost de 2022 del Consell Escolar 

La presidenta de la comissió indica que el pressupost s’hauria de presentar al juliol, però enguany 
s’ha retardat. També indica que el proper exercici no es pot incrementar el pressupost, per això 
és la mateixa quantitat. Sols es poden modificar els departaments que reben fons del mecanisme 
de recuperació i resiliència, i no n’és el cas. Enguany s’espera que l’execució de les diferents par-
tides siga més elevada.  
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El Sr. Gómez Carbonell comparteix en pantalla el projecte de pressupost per al curs vinent i ex-
plica que en aquest hi ha parts recurrents i d’altres per a activitats concretes. Fa referència a 
l’especial situació que ha ocasionat la pandèmia, que ha tingut com a conseqüència no haver 
pogut gastar una part important dels diners, per haver deixat de celebrar activitats. Revisa els 
punts més destacats i conclou que és molt semblant al de l’any anterior. Pregunta a les persones 
assistents si tenen algun dubte, però no és el cas. 

La presidenta del CECV pren la paraula i diu que el pressupost és continuista perquè la forma de 
treballar és la mateixa, però les campanyes són diferents. Les publicacions són el gruix de la des-
pesa, són recurrents per la tipologia, però amb continguts diferents.  

Comunica que hi ha convocada una primera jornada sobre èxit escolar. També parla de la trobada 
entre consells escolars de l’estat que portarà el CECV a Astúries i recorda que està obert el termini 
per a sol·licitar-hi assistència (el CECV es fa càrrec de les despeses de transport i allotjament). 
Comunica les dates, a falta de ser confirmades amb el CE d’Astúries (hi ha una reunió prevista per 
al divendres 10/09). 

La presidenta de la comissió informa del fet que es presentarà aquest pressupost si no hi ha cap 
objecció. També comunica que al febrer del 2022 s’informarà de la situació d’aquest (hauria d’es-
tar totalment executat), i que al juliol del 2022 s’haurà de revisar la situació de la seua execució i 
presentar el nou pressupost. Pregunta si hi ha alguna intervenció sobre aquest tema, però no és 
el cas. 

La presidenta del CECV intervé per a comunicar que el nou secretari tècnic del CECV és el Sr. Julio 
Gómez Carbonell en substitució de la Sra. Mercè Claramunt Diego, que deixa el CECV i de pas 
dona la benvinguda a la Sra. Sara Macià Ferrándiz, nova incorporació a la Secretaria Tècnica del 
Consell Escolar. 

La presidenta de la comissió dona per tancada la sessió i proposa com a data de la propera reunió 
el mes de febrer. 

 

3. Torn obert de paraula 

No havent-hi intervencions es tanca la sessió quan són les 10.03 h. 

València, 8 de setembre de 2021. 

Vist i plau 

La presidenta de la comissió 

 

Lluïsa Martínez Gregori 

El secretari tècnic del CECV 

 

Julio Gómez Carbonell 

 


